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PROCEEDINGS IN CAMERA: 

COMMISSIONER:  Yes, a couple of housekeeping matters.  
Firstly appearances.  Mr Woods, I see you're appearing as 
counsel assisting the Commission this morning with 
Ms Tittensor. 

MR WOODS:  Yes. 

COMMISSIONER:  We have Ms O'Gorman back for the DPP and for 
the witness, who has the pseudonym Mr Cooper, we have 
Mr Thomas. 

MR THOMAS:  As the Commission pleases. 

COMMISSIONER:  And Ms Clark.  A couple of housekeeping 
matters.  Firstly, there's a request from counsel for the 
ACIC to extend the order I made yesterday for another 24 
hours until 1 pm on 1 November 2019 so that they can make 
further inquiries.  Unless anyone wants to speak against 
that I propose to make that order. 

MR WOODS:  We don't take issue with that. 

COMMISSIONER:  No, all right.  Order 3 of the order made on 
24 October 2019 regarding the ACC is extended until 1 pm on 
1 November 2019.  A copy of this order is to be posted on 
the door of the hearing room.  And then Mr Ashton has an 
application for leave to appear in respect of this witness 
and unless anyone wants to speak against it I'm happy to 
grant that application.  All right, in that case I'll amend 
the order made yesterday afternoon as to the mode of taking 
the evidence of Mr Cooper to include under the heading 
following parties with leave to appear in a private hearing 
and their legal representatives, Mr Graham Ashton.  

The witness is on the line.  Can you hear me?---Yes I 
can, Your Honour. 

In an effort to protect you but still give you some 
humanity we've suggested you use the pseudonym whilst 
giving evidence of Mr Cooper, are you content with 
that?---Yes, I am. 

Although you'll be giving that evidence you'll be sworn of 
course or affirmed.  Are you taking the oath or 
affirmation?---I'm taking the oath, thanks. 
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PROCEEDINGS IN CAMERA: 

COMMISSIONER:  Yes, a couple of housekeeping matters.  
Firstly appearances.  Mr Woods, I see you're appearing as 
counsel assisting the Commission this morning with 
Ms Tittensor. 

MR WOODS:  Yes. 

COMMISSIONER:  We have Ms O'Gorman back for the DPP and for 
the witness, who has the pseudonym Mr Cooper, we have 
Mr Thomas. 

MR THOMAS:  As the Commission pleases. 

COMMISSIONER:  And Ms Clark.  A couple of housekeeping 
matters.  Firstly, there's a request from counsel for the 
ACIC to extend the order I made yesterday for another 24 
hours until 1 pm on 1 November 2019 so that they can make 
further inquiries.  Unless anyone wants to speak against 
that I propose to make that order. 

MR WOODS:  We don't take issue with that. 

COMMISSIONER:  No, all right.  Order 3 of the order made on 
24 October 2019 regarding the ACC is extended until 1 pm on 
1 November 2019.  A copy of this order is to be posted on 
the door of the hearing room.  And then Mr Ashton has an 
application for leave to appear in respect of this witness 
and unless anyone wants to speak against it I'm happy to 
grant that application.  All right, in that case I'll amend 
the order made yesterday afternoon as to the mode of taking 
the evidence of Mr Cooper to include under the heading 
following parties with leave to appear in a private hearing 
and their legal representatives, Mr Graham Ashton.  

The witness is on the line.  Can you hear me?---Yes I 
can, Your Honour. 

In an effort to protect you but still give you some 
humanity we've suggested you use the pseudonym whilst 
giving evidence of Mr Cooper, are you content with 
that?---Yes, I am. 

Although you'll be giving that evidence you'll be sworn of 
course or affirmed.  Are you taking the oath or 
affirmation?---I'm taking the oath, thanks. 
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PROCEEDINGS IN CAMERA:

COMMISSIONER: Yes, a coupTe of housekeeping matters.
FirstIy appearances. Mr Woods, I see you're appearing as
counseI assisting the Commission this morning with
Ms Tittensor.

MR WOODS: Yes.

COMMISSIONER: We have Ms O'Gorman back for the DPP and for
the witness, who has the pseudonym Mr Cooper, we have
Mr Thomas.

MR THOMAS: As the Commission pTeases.

COMMISSIONER: And Ms CTark. A coupTe of housekeeping
matters. FirstTy, there's a request from counseT for the
ACIC to extend the order I made yesterday for another 24
hours untiT 1 pm on 1 November 2019 so that they can make
further inquiries. UnTess anyone wants to speak against
that I propose to make that order.

MR WOODS: We don't take issue with that.

COMMISSIONER: No, aTT right. Order 3 of the order made on
24 October 2019 regarding the ACC is extended untiT 1 pm on
1 November 2019. A copy of this order is to be posted on
the door of the hearing room. And then Mr Ashton has an
appTication for Ieave to appear in respect of this witness
and unIess anyone wants to speak against it I'm happy to
grant that appTication. A11 right, in that case I'TT amend
the order made yesterday afternoon as to the mode of taking
the evidence of Mr Cooper to incIude under the heading
foTTowing parties with Teave to appear in a private hearing
and their IegaI representatives, Mr Graham Ashton.

The witness is on the Tine. Can you hear me?---Yes I
can, Your Honour.

In an effort to protect you but stiIT give you some
humanity we've suggested you use the pseudonym whiTst
giving evidence of Mr Cooper, are you content with
that?---Yes, I am.

ATthough you'TT be giving that evidence you'IT be sworn of
course or affirmed. Are you taking the oath or
affirmation?---I'm taking the oath, thanks.
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And of course that oath is effectively in your own name, 
you understand that?  The name won't be mentioned but I'm 
just telling you you'll be taking the oath in your own 
name?---Okay. 

MR THOMAS:  Excuse me, Commissioner, I apologise for 
interrupting. 

COMMISSIONER:  Yes. 

MR THOMAS:  I just want to ensure that the proposed order 
under s.24 of the Inquiries Act has in fact been made. 

COMMISSIONER:  It has, that was made yesterday afternoon. 

MR THOMAS:  Yes. 

COMMISSIONER:  That is the order I just amended to include 
Mr Ashton.  There should be a copy of it on the hearing 
room door if you want to check it but I'm sure someone can 
give you a copy of it. 

MR THOMAS:  Thank you. 

<MR COOPER, sworn and examined: 

MR WOODS:  Mr Cooper, can you hear me?---Yes, I can. 

My name is Woods and I will be leading some evidence from 
you today.  Before I do so there's just a couple of 
formalities I need to take care of which is just tendering 
a few documents, so if you could just bear with me for a 
moment.  

Commissioner, there are some documents that need to be 
formally put on the record and some others that we 
anticipate we'll get in the near future.  The ones that we 
already have, and these are, I'm not sure if it would be 
something, Commissioner, you would want the order, the 
variation of an order that was made yesterday put on the 
record, but I assume you would, in relation to this 
witness. 

COMMISSIONER:  Sorry?  

MR WOODS:  A variation order that was made yesterday which 
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And of course that oath is effectively in your own name, 
you understand that?  The name won't be mentioned but I'm 
just telling you you'll be taking the oath in your own 
name?---Okay. 

MR THOMAS:  Excuse me, Commissioner, I apologise for 
interrupting. 

COMMISSIONER:  Yes. 

MR THOMAS:  I just want to ensure that the proposed order 
under s.24 of the Inquiries Act has in fact been made. 

COMMISSIONER:  It has, that was made yesterday afternoon. 

MR THOMAS:  Yes. 

COMMISSIONER:  That is the order I just amended to include 
Mr Ashton.  There should be a copy of it on the hearing 
room door if you want to check it but I'm sure someone can 
give you a copy of it. 

MR THOMAS:  Thank you. 

<MR COOPER, sworn and examined: 

MR WOODS:  Mr Cooper, can you hear me?---Yes, I can. 

My name is Woods and I will be leading some evidence from 
you today.  Before I do so there's just a couple of 
formalities I need to take care of which is just tendering 
a few documents, so if you could just bear with me for a 
moment.  

Commissioner, there are some documents that need to be 
formally put on the record and some others that we 
anticipate we'll get in the near future.  The ones that we 
already have, and these are, I'm not sure if it would be 
something, Commissioner, you would want the order, the 
variation of an order that was made yesterday put on the 
record, but I assume you would, in relation to this 
witness. 

COMMISSIONER:  Sorry?  

MR WOODS:  A variation order that was made yesterday which 
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And of course that oath is effectiveTy in your own name,
you understand that? The name won't be mentioned but I'm
just teTTing you you'TT be taking the oath in your own
name?---Okay.

MR THOMAS: Excuse me, Commissioner, I apoTogise for
interrupting.

COMMISSIONER: Yes.

MR THOMAS: I just want to ensure that the proposed order
under s.24 of the Inquiries Act has in fact been made.

COMMISSIONER: It has, that was made yesterday afternoon.

MR THOMAS: Yes.

COMMISSIONER: That is the order I just amended to incTude
Mr Ashton. There shoq be a copy of it on the hearing
room door if you want to check it but I'm sure someone can
give you a copy of it.

MR THOMAS: Thank you.

<MR COOPER, sworn and examined:

MR WOODS: Mr Cooper, can you hear me?---Yes, I can.

My name is Woods and I wiTT be Teading some evidence from
you today. Before I do so there's just a coupTe of
formaTities I need to take care of which is just tendering
a few documents, so if you coq just bear with me for a
moment.

Commissioner, there are some documents that need to be
formaTTy put on the record and some others that we
anticipate we'TT get in the near future. The ones that we
aTready have, and these are, I'm not sure if it woq be
something, Commissioner, you woq want the order, the
variation of an order that was made yesterday put on the
record, but I assume you woq, in reTation to this
witness.

COMMISSIONER: Sorry?

MR WOODS: A variation order that was made yesterday which
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is relevant to this witness that was made yesterday, I 
suggest that might be formally tendered prior to the 
evidence commencing. 

COMMISSIONER: Yes, all right then. 

MR WOODS: So that's an order of the County Court dated 30 
October 2019. 

COMMISSIONER: All right. 

MR WOODS: That will need to be an A and B. 

#EXHIBIT RC663A - (Confidential) Order of the County Court 
30/10/19. 

#EXHIBIT RC663B - (Redacted version.) 

Just for the purposes of those at the Bar table I should 
indicate that each of these documents will be tendered in 
their entirety but will need to be redacted in due course, 
just to make that clear. Next is a presentment from the 
County Court which is 11111111 and that's certified on 
February 2007. I'll put that relativity number on 
transcript which is RCMPI.0042.0004.0002. 

#EXHIBIT RC664A - (Confidential) County Court presentment 
11111111 dated 12107. 

#EXHIBIT RC 664B - (Redacted version.) 

There's then reasons for sentence dated February 2007, 
which is the same relativity number but ding in 0003. 

#EXHIBIT RC665A - (Confidential) Reasons for sentence 
/2/07. 

MR WOODS: There's the record of orders of the sentence of 
February 2007, which ends in 0004. 

#EXHIBIT RC666A - (Confidential) Record of orders of 
sentence of 2/07. 

#EXHIBIT RC666B - (Redacted version.) 

Just a couple more. There's the transcript of the plea 
hearing which is RCMPI.0102.0001 .0001. 
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is relevant to this witness that was made yesterday, I 
suggest that might be formally tendered prior to the 
evidence commencing. 

COMMISSIONER: Yes, all right then. 

MR WOODS: So that's an order of the County Court dated 30 
October 2019. 

COMMISSIONER: All right. 

MR WOODS: That will need to be an A and B. 

#EXHIBIT RC663A - (Confidential) Order of the County Court 
30/10/19. 

#EXHIBIT RC663B - (Redacted version.) 

Just for the purposes of those at the Bar table I should 
indicate that each of these documents will be tendered in 
their entirety but will need to be redacted in due course, 
just to make that clear. Next is a presentment from the 
County Court which is 11111111 and that's certified on 
February 2007. I'll put that relativity number on 
transcript which is RCMPI.0042.0004.0002. 

#EXHIBIT RC664A - (Confidential) County Court presentment 
11111111 dated 12107. 

#EXHIBIT RC 664B - (Redacted version.) 

There's then reasons for sentence dated February 2007, 
which is the same relativity number but ding in 0003. 

#EXHIBIT RC665A - (Confidential) Reasons for sentence 
/2/07. 

MR WOODS: There's the record of orders of the sentence of 
February 2007, which ends in 0004. 

#EXHIBIT RC666A - (Confidential) Record of orders of 
sentence of 2/07. 

#EXHIBIT RC666B - (Redacted version.) 

Just a couple more. There's the transcript of the plea 
hearing which is RCMPI.0102.0001 .0001. 
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is reIevant to this witness that was made yesterday, I
suggest that might be formaIIy tendered prior to the
evidence commencing.

COMMISSIONER: Yes, a11 right then.

MR WOODS: So that's an order of the County Court dated 30
October 2019.

COMMISSIONER: A11 right.

MR WOODS: That wiTT need to be an A and B.

#EXHIBIT RC663A - (ConfidentiaI) Order of the County Court
30/10/19.

#EXHIBIT RC663B - (Redacted version.)

Just for the purposes of those at the Bar tabIe I shouId
indicate that each of these documents wiII be tendered in
their entirety but wi11 need to be redacted in due course,
just to make that cIear. Next is a presentment from the
County Court which is_ and that's certified on
February 2007. 1'11 put that reTativity number on
transcript which is RCMPI.OO42.0004.0002.

#EXHIBIT RC664A - (ConfidentiaT) County Court presentment
dated /2/07.

#EXHIBIT RC 664B - (Redacted version.)

There's then reasons for sentence dated February 2007,
which is the same reIativity number but ending in 0003.

#EXHIBIT RC665A - (ConfidentiaI) Reasons for sentence
/2/07.

MR WOODS: There's the record of orders of the sentence of
February 2007, which ends in 0004.

#EXHIBIT RC666A - (ConfidentiaT) Record of orders of
sentence of 2/07.

#EXHIBIT RC666B - (Redacted version.)

Just a coupIe more. There's the transcript of the pIea
hearing which is RCMPI.O102.0001.0001.
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COMMISSIONER:  Is that all on /2/07?  

MR WOODS:  It would have been and February 2007 in 
fact. 

COMMISSIONER: and ?  

MR WOODS:  Yes. 

#EXHIBIT RC667A - (Confidential) Transcript of the plea
                   hearing /2/07.  

#EXHIBIT RC667B - (Redacted version.)  

Then there's an exhibit list from the plea hearing which is 
RCMPI.0102.0001.0004. 

#EXHIBIT RC668A - (Confidential) Exhibit list from plea
                   hearing.  

#EXHIBIT RC668B - (Redacted version.)  

Then finally a two part document which can be tendered as 
one which is documents from the OPP that we've received, 
that is bundle of key documents part 1 and 2, which I think 
are meant to be read together as one document and the 
number for that is OPP.0039.0001.0001 and the second is 
.0002. 

#EXHIBIT RC669A - (Confidential) Documents from the DPP
                   Parts 1 and 2.  

#EXHIBIT RC669B - (Redacted version.)  

Thank you.  They're the documents, Commissioner. 

COMMISSIONER:  Thanks Mr Woods.  

MR WOODS:  Mr Cooper, thanks for bearing with us during 
that.  You'll find that during my questioning of you today 
there will be a bit of a delay in the feed as we understand 
it, where sometimes there's a risk of us speaking over each 
other.  But if I wait a little bit of time for you to 
respond and you do the same for me I think we'll be okay, 
so do you understand that?---Yes. 
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COMMISSIONER:  Is that all on /2/07?  

MR WOODS:  It would have been and February 2007 in 
fact. 

COMMISSIONER: and ?  

MR WOODS:  Yes. 

#EXHIBIT RC667A - (Confidential) Transcript of the plea
                   hearing /2/07.  

#EXHIBIT RC667B - (Redacted version.)  

Then there's an exhibit list from the plea hearing which is 
RCMPI.0102.0001.0004. 

#EXHIBIT RC668A - (Confidential) Exhibit list from plea
                   hearing.  

#EXHIBIT RC668B - (Redacted version.)  

Then finally a two part document which can be tendered as 
one which is documents from the OPP that we've received, 
that is bundle of key documents part 1 and 2, which I think 
are meant to be read together as one document and the 
number for that is OPP.0039.0001.0001 and the second is 
.0002. 

#EXHIBIT RC669A - (Confidential) Documents from the DPP
                   Parts 1 and 2.  

#EXHIBIT RC669B - (Redacted version.)  

Thank you.  They're the documents, Commissioner. 

COMMISSIONER:  Thanks Mr Woods.  

MR WOODS:  Mr Cooper, thanks for bearing with us during 
that.  You'll find that during my questioning of you today 
there will be a bit of a delay in the feed as we understand 
it, where sometimes there's a risk of us speaking over each 
other.  But if I wait a little bit of time for you to 
respond and you do the same for me I think we'll be okay, 
so do you understand that?---Yes. 
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COMMISSIONER: IS that a1] on /2/07?

MR WOODS: It wouId have been and February 2007 in
fact.

COMMISSIONER: and ?

MR WOODS: Yes.

#EXHIBIT R0667A - (ConfidentiaT) Transcript of the pIea
hearing /2/07.

#EXHIBIT R0667B - (Redacted version.)

Then there's an exhibit Tist from the pTea hearing which is
RCMPI.0102.0001.0004.

#EXHIBIT RC668A - (ConfidentiaT) Exhibit Tist from pTea
hearing.

#EXHIBIT R066SB - (Redacted version.)

Then finaTTy a two part document which can be tendered as
one which is documents from the OPP that we've received,
that is bundIe of key documents part 1 and 2, which I think
are meant to be read together as one document and the
number for that is OPP.0039.0001.0001 and the second is
.0002.

#EXHIBIT RC669A - (ConfidentiaT) Documents from the DPP
Parts 1 and 2.

#EXHIBIT R066QB - (Redacted version.)

Thank you. They're the documents, Commissioner.

COMMISSIONER: Thanks Mr Woods.

MR WOODS: Mr Cooper, thanks for bearing with us during
that. You'TT find that during my questioning of you today
there wiII be a bit of a deIay in the feed as we understand
it, where sometimes there's a risk of us speaking over each
other. But if I wait a IittIe bit of time for you to
respond and you do the same for me I think we'TT be okay,
so do you understand that?---Yes.
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Also there'll be some documents from time to time that I 
bring up on the screen. They'll be at least on my screen, 
your screen and the Commissioner's screen so you can be 
sure we're all looking at the same thing. You have a 
screen there I take it?---Yes. 

You would understand, I assume from your engagement through 
your lawyers with the Commission in the last few months, 
that this Royal Commission was established as a result of 
the conduct of Ms Gobbo and Victoria Police coming to light 
late last year, you understand that?---Yes. 

And just to put in context the questions that I'm going to 
be asking you today, I want to explain to you a couple of 
elements of those, the Terms of Reference. Essentially the 
Commission has been appointed to inquire into a number of 
things, but the two that are relevant to you is, firstly, 
the number of and extent to which cases may have been 
affected by Ms Gobbo's conduct as a human source. Do you 
understand that?---Yes. 

And secondly, the conduct essentially of Victoria Police in 
their disclosures about and recruitment, handling and 
management of Nicola Gobbo as a human source?---Yes. 

All right. So you can understand, I assume then, how your 
experiences can be relevant and of assistance to the 
Commission?---Yes, I do. 

I'm going to commence with some questions about your early 
association with the Mokbel family and the reason I'm going 
to do that is to put in context how it was that you came to 
meet Ms Gobbo because I understand that was through your 
association with the Mokbels, is that right?---Correct, 
yes. 

You were born in thellll and were raised in the 11111111 
suburbs, is that right?---Yes. 

And the Mokbels were a local family?---Yes. 

And and knew each other?---Correct. 

And there was a death, as I understand it, in the Mokbel 
family and - you over to 
see the Mokbels after that event had occurred?---Yes. 
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Also there'll be some documents from time to time that I 
bring up on the screen. They'll be at least on my screen, 
your screen and the Commissioner's screen so you can be 
sure we're all looking at the same thing. You have a 
screen there I take it?---Yes. 

You would understand, I assume from your engagement through 
your lawyers with the Commission in the last few months, 
that this Royal Commission was established as a result of 
the conduct of Ms Gobbo and Victoria Police coming to light 
late last year, you understand that?---Yes. 

And just to put in context the questions that I'm going to 
be asking you today, I want to explain to you a couple of 
elements of those, the Terms of Reference. Essentially the 
Commission has been appointed to inquire into a number of 
things, but the two that are relevant to you is, firstly, 
the number of and extent to which cases may have been 
affected by Ms Gobbo's conduct as a human source. Do you 
understand that?---Yes. 

And secondly, the conduct essentially of Victoria Police in 
their disclosures about and recruitment, handling and 
management of Nicola Gobbo as a human source?---Yes. 

All right. So you can understand, I assume then, how your 
experiences can be relevant and of assistance to the 
Commission?---Yes, I do. 

I'm going to commence with some questions about your early 
association with the Mokbel family and the reason I'm going 
to do that is to put in context how it was that you came to 
meet Ms Gobbo because I understand that was through your 
association with the Mokbels, is that right?---Correct, 
yes. 

You were born in thellll and were raised in the 11111111 
suburbs, is that right?---Yes. 

And the Mokbels were a local family?---Yes. 

And and knew each other?---Correct. 

And there was a death, as I understand it, in the Mokbel 
family and - you over to 
see the Mokbels after that event had occurred?---Yes. 
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A1so there'11 be some documents from time to time that I
bring up on the screen. They'11 be at 1east on my screen,
your screen and the Commissioner's screen so you can be
sure we're a11 1ooking at the same thing. You have a
screen there I take it?---Yes.

You wou1d understand, I assume from your engagement through
your 1awyers with the Commission in the 1ast few months,
that this Roya1 Commission was estab1ished as a resu1t of
the conduct of Ms Gobbo and Victoria Po1ice coming to 1ight
1ate 1ast year, you understand that?---Yes.

And just to put in context the questions that I'm going to
be asking you today, I want to exp1ain to you a coup1e of
e1ements of those, the Terms of Reference. Essentia11y the
Commission has been appointed to inquire into a number of
things, but the two that are re1evant to you is, first1y,
the number of and extent to which cases may have been
affected by Ms Gobbo's conduct as a human source. Do you
understand that?---Yes.

And second1y, the conduct essentia11y of Victoria Po1ice in
their disc1osures about and recruitment, hand1ing and
management of Nico1a Gobbo as a human source?---Yes.

A11 right. So you can understand, I assume then, how your
experiences can be re1evant and of assistance to the
Commission?---Yes, I do.

I'm going to commence with some questions about your ear1y
association with the Mokbe1 fami1y and the reason I'm going
to do that is to put in context how it was that you came to
meet Ms Gobbo because I understand that was through your
association with the Mokbe1s, is that right?---Correct,
yes.

You were born in the- and were raised in the_
suburbs, is that right?---Yes.

And the Mokbe1s were a 1oca1 fami1y?---Yes.

And —and_ knew each other?---Correct.

And there was a death, as I understand it, in the Mokbe1farm-1y and —-you— to
see the Mokbe1s after that event had occurred?---Yes.
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And that was your first recollection of knowing the Mokbel 
----Yes. 

And then there 
which followed 
with you 

another tragic death in 
then had a b1 more 

is that right?---Yes. 

And it was as a result of those events and that contact 
throughout the time that you formed a close relationship 
with the Mokbel, a number of the Mokbel ---Yes. 

And as you got older eventually ended up working 11111111 
and- Mokbel , is that that was 

correct?---Yes. 

You became to be engaged in the manufacturing of drugs 
during that period, in particular amphetamine?---Yes. 

And then after~of time it seems that you 
and 111111111111111 to pursue an entirely different 

and let's say aboveboard career, is that right?---Yes. 

And you spent a few years and then 
after that?---Yes. 

It's correct to say tha~financially didn't go as 
well as they might havellllllll, is that correct?---That's 
correct, yes. 

And as a result of that you were f~ some financial 
difficulties when it was in earl 1111 when you bumped 
into Tony Mokbel at , is that 
correct?---Yes. 

Did you have a conversation with him on that 
occasion?---Yes, I did. 

And what was the conversation?---! heard he was in the 
building game. 

Yes?- - -And when in - I was and I went 
to Tony to see if I could assist in some of his projectsllll 
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And that was your first recollection of knowing the Mokbel 
----Yes. 

And then there 
which followed 
with you 

another tragic death in 
then had a b1 more 

is that right?---Yes. 

And it was as a result of those events and that contact 
throughout the time that you formed a close relationship 
with the Mokbel, a number of the Mokbel ---Yes. 

And as you got older eventually ended up working 11111111 
and- Mokbel , is that that was 

correct?---Yes. 

You became to be engaged in the manufacturing of drugs 
during that period, in particular amphetamine?---Yes. 

And then after~of time it seems that you 
and 111111111111111 to pursue an entirely different 

and let's say aboveboard career, is that right?---Yes. 

And you spent a few years and then 
after that?---Yes. 

It's correct to say tha~financially didn't go as 
well as they might havellllllll, is that correct?---That's 
correct, yes. 

And as a result of that you were f~ some financial 
difficulties when it was in earl 1111 when you bumped 
into Tony Mokbel at , is that 
correct?---Yes. 

Did you have a conversation with him on that 
occasion?---Yes, I did. 

And what was the conversation?---! heard he was in the 
building game. 

Yes?- - -And when in - I was and I went 
to Tony to see if I could assist in some of his projectsllll 
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And that was your first recoHection of knowing the Mokbei
_?---YeS-
And then there was another tragic death in_
which foiW then had a [)1 more 0 o
with you is that right?---Yes‘

And it was as a resuit of those events and that contact
throughout the time that you formed a ciose reiationship
with the Mokbei, a number of the Mokbe1—---Yes.

And as you got oider ou eventuaHy ended up working-— bthat was
correct?—-—Yes.

and- Mokbe], is that

You in the Iate 803 and earIy 90s. together with -
got engaged in - was— is

that right?—--Correct.

You became to be engaged in the manufacturing of drugs
during that period, in particuiar amphetamine?---Yes.

And then after that eriod of time it seems that you—
_andito pursue an entireiy different
and Iet's say aboveboard career, is that right?---Yes.

And you spent a few years_ and then—
_after that?---Yes.

It's correct to say that thin s financiaHy didn‘t go as
weH as they might havei is that correct?---That's
correct. yes.

And as a resuit of that you were facin some financiai
difficuIties when it was in earI when you bumped
into Tony Mokbe] at_, is that
correct?—--Yes.

Did you have a conversation with him on that
occasion?---Yes, I did.

And what was the conversation?—-—I heard he was in the
buiiding game.

Yes?--—And when in_ I was—and I went
to Tony to see if I could assist in some of his projects-
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All right.  Did that relationship then develop into 
something more in relation to the manufacture of 
amphetamines?---Yes. 

And that offending or that behaviour eventually led to you 
meeting Ms Gobbo who represented you in relation to a 
number of charges that arose out of that behaviour, is that 
right?---That's correct. 

And for that behaviour, those charges which spanned sort of 
three main events or operations, you ultimately received a 
sentence in 2007, February 2007, is that right?---Yes, 
that's correct. 

I just want to ask a little bit about each of those 
matters.  Now, it's clear that the three police operations 
in relation to which you were ultimately charged were 
Landslip, Matchless and Posse, are those names familiar to 
you?---Yes, they are. 

I take it they weren't familiar to you until the arrests 
for each of them and then you found out that there'd been a 
police operation occurring in the background?---Yes. 

I'm going to ask you a few questions about each of those 
because they're relevant to the Commission's Terms of 
Reference.  So starting with Landslip, you pleaded guilty 
to one charge of trafficking a large commercial quantity of 
methylamphetamine occurring on 13 February 2002, that is 
the offending on 13 February 2002, is that correct?---Yes. 

And in fact it was on 13 February 2002 that the, it was 
discovered by the police and that was because of a fire 
that occurred at the premises in which the 
methylamphetamine was being manufactured?---Correct. 

And the case against you was that you were the cook of 
those methylamphetamines and that you were manufacturing 
them in association with members of the Mokbel 
family?---Correct. 

The arrest occurred on the same day and the charges 
eventually led to what is known as a consolidated plea for 
each of the three matters in February 2007, do you recall 
that?---Yes, I do. 
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All right.  Did that relationship then develop into 
something more in relation to the manufacture of 
amphetamines?---Yes. 

And that offending or that behaviour eventually led to you 
meeting Ms Gobbo who represented you in relation to a 
number of charges that arose out of that behaviour, is that 
right?---That's correct. 

And for that behaviour, those charges which spanned sort of 
three main events or operations, you ultimately received a 
sentence in 2007, February 2007, is that right?---Yes, 
that's correct. 

I just want to ask a little bit about each of those 
matters.  Now, it's clear that the three police operations 
in relation to which you were ultimately charged were 
Landslip, Matchless and Posse, are those names familiar to 
you?---Yes, they are. 

I take it they weren't familiar to you until the arrests 
for each of them and then you found out that there'd been a 
police operation occurring in the background?---Yes. 

I'm going to ask you a few questions about each of those 
because they're relevant to the Commission's Terms of 
Reference.  So starting with Landslip, you pleaded guilty 
to one charge of trafficking a large commercial quantity of 
methylamphetamine occurring on 13 February 2002, that is 
the offending on 13 February 2002, is that correct?---Yes. 

And in fact it was on 13 February 2002 that the, it was 
discovered by the police and that was because of a fire 
that occurred at the premises in which the 
methylamphetamine was being manufactured?---Correct. 

And the case against you was that you were the cook of 
those methylamphetamines and that you were manufacturing 
them in association with members of the Mokbel 
family?---Correct. 

The arrest occurred on the same day and the charges 
eventually led to what is known as a consolidated plea for 
each of the three matters in February 2007, do you recall 
that?---Yes, I do. 
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A11 right. Did that reIationship then deveIop into
something more in reIation to the manufacture of
amphetamines?---Yes.

And that offending or that behaviour eventuaIIy Ied to you
meeting Ms Gobbo who represented you in reIation to a
number of charges that arose out of that behaviour, is that
right?---That's correct.

And for that behaviour, those charges which spanned sort of
three main events or operations, you uItimate received a
sentence in 2007, February 2007, is that right?---Yes,
that's correct.

I just want to ask a IittIe bit about each of those
matters. Now, it's c1ear that the three poIice operations
in reIation to which you were uItimate charged were
Landip, MatchIess and Posse, are those names famiIiar to
you?---Yes, they are.

I take it they weren't famiIiar to you untiI the arrests
for each of them and then you found out that there'd been a
poIice operation occurring in the background?---Yes.

I'm going to ask you a few questions about each of those
because they're reIevant to the Commission's Terms of
Reference. So starting with Landip, you pIeaded guiIty
to one charge of trafficking a Iarge commerciaI quantity of
methyIamphetamine occurring on 13 February 2002, that is
the offending on 13 February 2002, is that correct?---Yes.

And in fact it was on 13 February 2002 that the, it was
discovered by the poIice and that was because of a fire
that occurred at the premises in which the
methyIamphetamine was being manufactured?---Correct.

And the case against you was that you were the cook of
those methyIamphetamines and that you were manufacturing
them in association with members of the MokbeI
fami1y?---Correct.

The arrest occurred on the same day and the charges
eventuaIIy Ied to what is known as a consoIidated pIea for
each of the three matters in February 2007, do you recaII
that?---Yes, I do.
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The second lot of charges was in relation to what the 
police called Operation Matchless and that was one charge 
of trafficking between 11 September 2002 and 11 April 2003 
and related essentially to manufacturing in a coastal 
place, is that correct?---Correct. 

And also a second charge that came out of that was the 
possession of cannabis on 11 April 2003 and you received a 
trafficking charge for that?---Yes. 

All right.  And again, the charges, the way they were 
particularised was that the Mokbel family in relation to at 
least the trafficking charge, the amphetamine was delivered 
to members of the Mokbel family?---Correct. 

And your arrest for that charge occurred on 11 April 2003 
and occurred just after one of those deliveries took 
place?---Correct. 

You were remanded on 11 April 2003, remanded in custody and 
then you were released on bail on 19 December 
2003?---Correct. 

All right.  Then finally, the third lot of charges, and 
this will be the real focus of the questions as you can 
probably assume, is Operation Posse.  Now, you pleaded 
guilty to offending between 15 and 22 April 2006, is that 
correct?---Yes. 

And the charges were, firstly, trafficking drugs of 
dependence and then secondly, a charge of possessing 
unregistered handguns?---Correct. 

All right.  In very brief terms, but we'll go into this in 
a bit more detail down the track, the circumstances of the 
offending that were alleged against you were that on 15 
April you took possession of premises that had a commercial 
area at the front in a northern suburb?---Correct. 

And then over the following week you undertook works to 
adapt those premises into I think what the police would 
call a clandestine lab but a manufacturing premises for 
methylamphetamines?---Correct. 

And the manufacturing process commenced on 21 
April?---Correct. 
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The second lot of charges was in relation to what the 
police called Operation Matchless and that was one charge 
of trafficking between 11 September 2002 and 11 April 2003 
and related essentially to manufacturing in a coastal 
place, is that correct?---Correct. 

And also a second charge that came out of that was the 
possession of cannabis on 11 April 2003 and you received a 
trafficking charge for that?---Yes. 

All right.  And again, the charges, the way they were 
particularised was that the Mokbel family in relation to at 
least the trafficking charge, the amphetamine was delivered 
to members of the Mokbel family?---Correct. 

And your arrest for that charge occurred on 11 April 2003 
and occurred just after one of those deliveries took 
place?---Correct. 

You were remanded on 11 April 2003, remanded in custody and 
then you were released on bail on 19 December 
2003?---Correct. 

All right.  Then finally, the third lot of charges, and 
this will be the real focus of the questions as you can 
probably assume, is Operation Posse.  Now, you pleaded 
guilty to offending between 15 and 22 April 2006, is that 
correct?---Yes. 

And the charges were, firstly, trafficking drugs of 
dependence and then secondly, a charge of possessing 
unregistered handguns?---Correct. 

All right.  In very brief terms, but we'll go into this in 
a bit more detail down the track, the circumstances of the 
offending that were alleged against you were that on 15 
April you took possession of premises that had a commercial 
area at the front in a northern suburb?---Correct. 

And then over the following week you undertook works to 
adapt those premises into I think what the police would 
call a clandestine lab but a manufacturing premises for 
methylamphetamines?---Correct. 

And the manufacturing process commenced on 21 
April?---Correct. 
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The second 1ot of charges was in re1ation to what the
po1ice ca11ed Operation Match1ess and that was one charge
of trafficking between 11 September 2002 and 11 Apri1 2003
and re1ated essentia11y to manufacturing in a coasta1
p1ace, is that correct?---Correct.

And a1so a second charge that came out of that was the
possession of cannabis on 11 Apri1 2003 and you received a
trafficking charge for that?---Yes.

A11 right. And again, the charges, the way they were
particu1arised was that the Mokbe1 fami1y in re1ation to at
1east the trafficking charge, the amphetamine was de1ivered
to members of the Mokbe1 fami1y?---Correct.

And your arrest for that charge occurred on 11 Apri1 2003
and occurred just after one of those de1iveries took
p1ace?---Correct.

You were remanded on 11 Apri1 2003, remanded in custody and
then you were re1eased on bai1 on 19 December
2003?---Correct.

A11 right. Then fina11y, the third 1ot of charges, and
this wi11 be the rea1 focus of the questions as you can
probab1y assume, is Operation Posse. Now, you p1eaded
gui1ty to offending between 15 and 22 Apri1 2006, is that
correct?---Yes.

And the charges were, first1y, trafficking drugs of
dependence and then second1y, a charge of possessing
unregistered handguns?---Correct.

A11 right. In very brief terms, but we'11 go into this in
a bit more detai1 down the track, the circumstances of the
offending that were a11eged against you were that on 15
Apri1 you took possession of premises that had a commercia1
area at the front in a northern suburb?---Correct.

And then over the fo11owing week you undertook works to
adapt those premises into I think what the po1ice wou1d
ca11 a c1andestine 1ab but a manufacturing premises for
methy1amphetamines?---Correct.

And the manufacturing process commenced on 21
Apri1?---Correct.
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And that enterprise was interrupted when the police 
executed a search warrant in the middle of the day on 22 
April 2006?---Correct. 

You were arrested when the warrant was executed and you 
asked the police officers, and we'll come to this in a bit 
more detail but you asked the police officers to contact 
Nicola Gobbo for you?---Correct. 

Then thereafter you w e remanded in custody throughout 
your sentence until February 2007 with a couple of 
periods of time when ou weren't necessarily in a prison 
facility, is that correct?---Correct. 

Now, all of those charges that we've just been through were 
dealt with, as we mentioned before, in a consolidated plea 
in the County Court, Judge Howie, in February 
2007?---Correct. 

And you pleaded guilty to each of the charges that I've 
just taken you through?---Yes. 

And by that stage you weren't represented by Ms Gobbo at 
the hearing but it was another barrister representing you 
for the plea, is that correct?---Yes. 

And you received a total effective sentence of ten years' 
imprisonment with seven years' non-parole?---Correct. 

I'm going to ask you some questions about Ms Gobbo's role 
as your lawyer.  It appears from the documents available to 
the Commission that between 2002 and 2007 Ms Gobbo was 
apparently acting for you, advising you and purporting to 
be your lawyer in relation to all of the three sets of 
charges that made up those three operations.  Is that your 
recollection?---That is correct, yes. 

Did you, during that period, have any reason to believe 
that Ms Gobbo wasn't acting as your lawyer in relation to 
those charges?---No. 

How was it that you first came to meet Ms Gobbo?---It was 
after the first offence at the fire at one of the premises. 

Yes?---And it was not long after that I was introduced - I 
knew that one of the Mokbels was using her frequently and I 
was then introduced to her by one of my associates and our 
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And that enterprise was interrupted when the police 
executed a search warrant in the middle of the day on 22 
April 2006?---Correct. 

You were arrested when the warrant was executed and you 
asked the police officers, and we'll come to this in a bit 
more detail but you asked the police officers to contact 
Nicola Gobbo for you?---Correct. 

Then thereafter you w e remanded in custody throughout 
your sentence until February 2007 with a couple of 
periods of time when ou weren't necessarily in a prison 
facility, is that correct?---Correct. 

Now, all of those charges that we've just been through were 
dealt with, as we mentioned before, in a consolidated plea 
in the County Court, Judge Howie, in February 
2007?---Correct. 

And you pleaded guilty to each of the charges that I've 
just taken you through?---Yes. 

And by that stage you weren't represented by Ms Gobbo at 
the hearing but it was another barrister representing you 
for the plea, is that correct?---Yes. 

And you received a total effective sentence of ten years' 
imprisonment with seven years' non-parole?---Correct. 

I'm going to ask you some questions about Ms Gobbo's role 
as your lawyer.  It appears from the documents available to 
the Commission that between 2002 and 2007 Ms Gobbo was 
apparently acting for you, advising you and purporting to 
be your lawyer in relation to all of the three sets of 
charges that made up those three operations.  Is that your 
recollection?---That is correct, yes. 

Did you, during that period, have any reason to believe 
that Ms Gobbo wasn't acting as your lawyer in relation to 
those charges?---No. 

How was it that you first came to meet Ms Gobbo?---It was 
after the first offence at the fire at one of the premises. 

Yes?---And it was not long after that I was introduced - I 
knew that one of the Mokbels was using her frequently and I 
was then introduced to her by one of my associates and our 
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And that enterprise was interrupted when the poIice
executed a search warrant in the middIe of the day on 22
Apri1 2006?---Correct.

You were arrested when the warrant was executed and you
asked the poIice officers, and we'II come to this in a bit
more detaiI but you asked the poIice officers to contact
NicoIa Gobbo for you?---Correct.

Then thereafter you w e remanded in custody throughout
your sentence untiI February 2007 with a coupIe of
periods of time when u weren't necessari in a prison
faciIity, is that correct?---Correct.

Now, a1] of those charges that we've just been through were
deaIt with, as we mentioned before, in a consoIidated pIea
in the County Court, Judge Howie, in February
2007?---Correct.

And you pIeaded guiIty to each of the charges that I've
just taken you through?---Yes.

And by that stage you weren't represented by Ms Gobbo at
the hearing but it was another barrister representing you
for the pIea, is that correct?---Yes.

And you received a totaI effective sentence of ten years'
imprisonment with seven years' non-paroIe?---Correct.

I'm going to ask you some questions about Ms Gobbo's roIe
as your Iawyer. It appears from the documents avaiIabIe to
the Commission that between 2002 and 2007 Ms Gobbo was
apparentIy acting for you, advising you and purporting to
be your 1awyer in reIation to a1] of the three sets of
charges that made up those three operations. Is that your
recoIIection?---That is correct, yes.

Did you, during that period, have any reason to beIieve
that Ms Gobbo wasn't acting as your 1awyer in reIation to
those charges?---No.

How was it that you first came to meet Ms Gobbo?---It was
after the first offence at the fire at one of the premises.

Yes?---And it was not Iong after that I was introduced - I
knew that one of the MokbeIs was using her frequentIy and I
was then introduced to her by one of my associates and our
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friendship and our legal, her representing me started at 
that point. 

I see.  I'm not going to take you through all of the 
materials but just for your own purposes I'll explain.  The 
Commission obviously has obtained an awful lot of documents 
from all of the relevant entities, including evidence of 
when Ms Gobbo appeared on your behalf, her fee books 
showing when she was charging you fees, other conversations 
she was having with Victoria Police to the effect that, the 
conversations she was having with you in a professional 
capacity, so you can take it that we've got good records of 
all of that, do you understand what I'm saying?---Yes. 

But I want to just touch on a couple of them just to give 
you a flavour of the sorts of things that are apparent and 
just check whether these accord with your recollections.  
So 1 November 2002 Ms Gobbo is rendering fees to you for 
work that she was doing for you in drafting a Form 8A 
document in relation to the Landslip case.  You don't need 
to answer these, I'll just put a few propositions to you.  
She appeared at a committal mention on your behalf on 14 
November 2002 for the Landslip case.  Between May and 
December 2003 she conducted seven professional visits to 
you while you were in custody.  She appeared at a bail 
application in the Matchless case, Form 8A in the Matchless 
case.  Committal proceedings in both Landslip and Matchless 
cases, the list does go on.  Do you take any exception to 
the things I've just said?---No. 

Do you remember her preparing to go to court on your behalf 
in relation to Landslip and Matchless cases?---Yes, I do. 

Was she getting instructions from you in relation to those 
cases?---Yes. 

And was she giving you legal advice in relation to how you 
would deal with those charges?---Yes. 

We'll come to some more detail about that in due course but 
then in relation to the Posse charges, so this is 15 April 
to 22 April charges, she was, it appears that throughout 
that period that she was continuing to act on your behalf.  
So if we take it just the period from January 2006 to April 
2006 when you were arrested for the Posse matters she 
continued to act on your behalf which was then going to be 
a plea for Matchless and Landslip charges, is that 
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friendship and our legal, her representing me started at 
that point. 

I see.  I'm not going to take you through all of the 
materials but just for your own purposes I'll explain.  The 
Commission obviously has obtained an awful lot of documents 
from all of the relevant entities, including evidence of 
when Ms Gobbo appeared on your behalf, her fee books 
showing when she was charging you fees, other conversations 
she was having with Victoria Police to the effect that, the 
conversations she was having with you in a professional 
capacity, so you can take it that we've got good records of 
all of that, do you understand what I'm saying?---Yes. 

But I want to just touch on a couple of them just to give 
you a flavour of the sorts of things that are apparent and 
just check whether these accord with your recollections.  
So 1 November 2002 Ms Gobbo is rendering fees to you for 
work that she was doing for you in drafting a Form 8A 
document in relation to the Landslip case.  You don't need 
to answer these, I'll just put a few propositions to you.  
She appeared at a committal mention on your behalf on 14 
November 2002 for the Landslip case.  Between May and 
December 2003 she conducted seven professional visits to 
you while you were in custody.  She appeared at a bail 
application in the Matchless case, Form 8A in the Matchless 
case.  Committal proceedings in both Landslip and Matchless 
cases, the list does go on.  Do you take any exception to 
the things I've just said?---No. 

Do you remember her preparing to go to court on your behalf 
in relation to Landslip and Matchless cases?---Yes, I do. 

Was she getting instructions from you in relation to those 
cases?---Yes. 

And was she giving you legal advice in relation to how you 
would deal with those charges?---Yes. 

We'll come to some more detail about that in due course but 
then in relation to the Posse charges, so this is 15 April 
to 22 April charges, she was, it appears that throughout 
that period that she was continuing to act on your behalf.  
So if we take it just the period from January 2006 to April 
2006 when you were arrested for the Posse matters she 
continued to act on your behalf which was then going to be 
a plea for Matchless and Landslip charges, is that 
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friendship and our 1ega1, her representing me started at
that point.

I see. I'm not going to take you through a1] of the
materiaIs but just for your own purposes I'II epain. The
Commission obvious has obtained an awfuI Iot of documents
from a1] of the reIevant entities, incIuding evidence of
when Ms Gobbo appeared on your behaIf, her fee books
showing when she was charging you fees, other conversations
she was having with Victoria PoIice to the effect that, the
conversations she was having with you in a professionaI
capacity, so you can take it that we've got good records of
a11 of that, do you understand what I'm saying?---Yes.

But I want to just touch on a coupIe of them just to give
you a fIavour of the sorts of things that are apparent and
just check whether these accord with your recoIIections.
So 1 November 2002 Ms Gobbo is rendering fees to you for
work that she was doing for you in drafting a Form 8A
document in reIation to the Landip case. You don't need
to answer these, I'II just put a few propositions to you.
She appeared at a committaI mention on your behaIf on 14
November 2002 for the Landip case. Between May and
December 2003 she conducted seven professionaI visits to
you whiIe you were in custody. She appeared at a baiI
appIication in the MatchIess case, Form 8A in the MatchIess
case. CommittaI proceedings in both Landip and MatchIess
cases, the Iist does go on. Do you take any exception to
the things I've just said?---No.

Do you remember her preparing to go to court on your behaIf
in reIation to Landip and MatchIess cases?---Yes, I do.

Was she getting instructions from you in reIation to those
cases?---Yes.

And was she giving you 1ega1 advice in reIation to how you
wouId deaI with those charges?---Yes.

We'II come to some more detaiI about that in due course but
then in reIation to the Posse charges, so this is 15 ApriI
to 22 ApriI charges, she was, it appears that throughout
that period that she was continuing to act on your behaIf.
So if we take it just the period from January 2006 to ApriI
2006 when you were arrested for the Posse matters she
continued to act on your behaIf which was then going to be
a pIea for MatchIess and Landip charges, is that
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correct?---Correct. 

That period of time, according to the records available to 
the Commission, we can see that she was in the process of 
preparing that plea on your behalf, do you recall 
that?---Yes, I do. 

She was giving you advice about getting some references 
together for the plea?---Yes. 

Was she telling you the sort of time you would be looking 
at in relation to your plea for those matters alone?---In 
relation to the plea?  

For Landslip and Matchless, that's right?---For Landslip 
and Matchless. 

Yes?---Yes, I think she did, yes. 

There's a record that she told - as we know, she was 
unbeknownst to you providing information to members of 
Victoria Police about you in the background.  One of the 
things that she said, and I'll take you to the precise 
location in due course, but is that you were expecting 
something in the region of eight years for the Landslip and 
Matchless charges alone, this is obviously before you were 
arrested on the Posse charges.  Does that jog your 
memory?---Yes. 

Is that information that came from her or is that something 
that you worked out for yourself, do you recall?---No, that 
came from her. 

All right.  So the records, again I won't go through all of 
them, but they show that, for example, on 15 April she gave 
you a list of things that you needed to do to prepare for 
your upcoming plea, the note says, "i.e. 25 character 
references".  Do you recall that happening?---I do remember 
character references and I did get some. 

Who was telling you to get the character references 
together?---Nicola was. 

Nicola had an instructing solicitor during this period, 
Mr Hargreaves, were you having dealings with him as 
well?---Yes. 
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correct?---Correct. 

That period of time, according to the records available to 
the Commission, we can see that she was in the process of 
preparing that plea on your behalf, do you recall 
that?---Yes, I do. 

She was giving you advice about getting some references 
together for the plea?---Yes. 

Was she telling you the sort of time you would be looking 
at in relation to your plea for those matters alone?---In 
relation to the plea?  

For Landslip and Matchless, that's right?---For Landslip 
and Matchless. 

Yes?---Yes, I think she did, yes. 

There's a record that she told - as we know, she was 
unbeknownst to you providing information to members of 
Victoria Police about you in the background.  One of the 
things that she said, and I'll take you to the precise 
location in due course, but is that you were expecting 
something in the region of eight years for the Landslip and 
Matchless charges alone, this is obviously before you were 
arrested on the Posse charges.  Does that jog your 
memory?---Yes. 

Is that information that came from her or is that something 
that you worked out for yourself, do you recall?---No, that 
came from her. 

All right.  So the records, again I won't go through all of 
them, but they show that, for example, on 15 April she gave 
you a list of things that you needed to do to prepare for 
your upcoming plea, the note says, "i.e. 25 character 
references".  Do you recall that happening?---I do remember 
character references and I did get some. 

Who was telling you to get the character references 
together?---Nicola was. 

Nicola had an instructing solicitor during this period, 
Mr Hargreaves, were you having dealings with him as 
well?---Yes. 
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correct?---Correct.

That period of time, according to the records avaiIabIe to
the Commission, we can see that she was in the process of
preparing that pIea on your behaIf, do you recaII
that?---Yes, I do.

She was giving you advice about getting some references
together for the p1ea?---Yes.

Was she teIIing you the sort of time you wouId be Iooking
at in reIation to your pIea for those matters a10ne?---In
reIation to the pIea?

For Landip and MatchIess, that's right?---For Landip
and MatchIess.

Yes?---Yes, I think she did, yes.

There's a record that she toId - as we know, she was
unbeknownst to you providing information to members of
Victoria PoIice about you in the background. One of the
things that she said, and 1'11 take you to the precise
Iocation in due course, but is that you were expecting
something in the region of eight years for the Landip and
MatchIess charges a10ne, this is obvious before you were
arrested on the Posse charges. Does that jog your
memory?---Yes.

Is that information that came from her or is that something
that you worked out for yourseIf, do you reca11?---No, that
came from her.

A11 right. So the records, again I won't go through a1] of
them, but they show that, for exampIe, on 15 ApriI she gave
you a 1ist of things that you needed to do to prepare for
your upcoming pIea, the note says, "i.e. 25 character
references". Do you recaII that happening?---I do remember
character references and I did get some.

Who was teIIing you to get the character references
together?---Nico]a was.

NicoIa had an instructing soIicitor during this period,
Mr Hargreaves, were you having deaIings with him as
we11?---Yes.
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Were you having dealings with the two of them together from 
time to time?---Yes. 

On your arrest, and there's some information, in fact 
there's a couple of audio clips I'll play you today and I 
hope they're - they might be a bit confronting because they 
demonstrate conversations that Ms Gobbo was having with the 
police shortly after conversations that she was having with 
you.  I just want to at least put you on notice of that.  
But there's evidence that, or there's actually audio 
recording of her saying to Victoria Police that upon your 
arrest, and this is obviously her talking to them before 22 
April, that you are the first and only lawyer that she, 
that you will contact for legal advice.  Does that surprise 
you that that's what she said?---No. 

Did you know any other lawyers at the time other than 
Mr Hargreaves?---No. 

All right.  So that was a fair assessment in your view of 
Ms Gobbo, that you were going to be the only, she was the 
only person you were going to ask for, you agree?---She was 
the only person I would go to.  She was basically my best 
friend at the time. 

I understand.  We're going to touch on some of those 
personal aspects of the relationship too.  Upon that arrest 
occurring on 22 April, Ms Gobbo attended the St Kilda Road 
police station - firstly, you recall her being there that 
evening?---Yes. 

And she provided advice to you during that evening?---Yes. 

All right.  We're going to go through that in a fair bit of 
detail about what happened minute to minute.  You might not 
recall all of that but just before we do so I just want to 
finish off this relationship that persisted during the 
period.  Over the following weeks and months, so after that 
22 April arrest, you continued, while were you in custody, 
you continued to have significant contact with Nicola 
Gobbo?---Yes. 

And what was the nature - putting the friendship to one 
side, what was the other aspect of the relationship that 
you had with Ms Gobbo during that period, what services was 
she providing to you?---Just continuing to assure me that 
what I was doing was right. 

VPL.0018.0005.0013

1
2
3
4
5
6
7
8
9

10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
26
27
28
29
30
31
32
33
34
35
36
37
38
39
40
41
42
43
44
45
46
47

10:02:01

10:02:04

10:02:04

10:02:08

10:02:13

10:02:18

10:02:21

10:02:26

10:02:29

10:02:34

10:02:39

10:02:42

10:02:46

10:02:50

10:02:53

10:02:55

10:02:56

10:02:59

10:03:02

10:03:04

10:03:08

10:03:11

10:03:15

10:03:18

10:03:19

10:03:19

10:03:23

10:03:28

10:03:36

10:03:39

10:03:40

10:03:41

10:03:46

10:03:47

10:03:51

10:03:55

10:03:58

10:04:02

10:04:05

10:04:11

10:04:15

10:04:16

10:04:16

10:04:20

10:04:23

10:04:28

10:04:36

.31/10/19  
COOPER XN - IN CAMERA

8667

Were you having dealings with the two of them together from 
time to time?---Yes. 

On your arrest, and there's some information, in fact 
there's a couple of audio clips I'll play you today and I 
hope they're - they might be a bit confronting because they 
demonstrate conversations that Ms Gobbo was having with the 
police shortly after conversations that she was having with 
you.  I just want to at least put you on notice of that.  
But there's evidence that, or there's actually audio 
recording of her saying to Victoria Police that upon your 
arrest, and this is obviously her talking to them before 22 
April, that you are the first and only lawyer that she, 
that you will contact for legal advice.  Does that surprise 
you that that's what she said?---No. 

Did you know any other lawyers at the time other than 
Mr Hargreaves?---No. 

All right.  So that was a fair assessment in your view of 
Ms Gobbo, that you were going to be the only, she was the 
only person you were going to ask for, you agree?---She was 
the only person I would go to.  She was basically my best 
friend at the time. 

I understand.  We're going to touch on some of those 
personal aspects of the relationship too.  Upon that arrest 
occurring on 22 April, Ms Gobbo attended the St Kilda Road 
police station - firstly, you recall her being there that 
evening?---Yes. 

And she provided advice to you during that evening?---Yes. 

All right.  We're going to go through that in a fair bit of 
detail about what happened minute to minute.  You might not 
recall all of that but just before we do so I just want to 
finish off this relationship that persisted during the 
period.  Over the following weeks and months, so after that 
22 April arrest, you continued, while were you in custody, 
you continued to have significant contact with Nicola 
Gobbo?---Yes. 

And what was the nature - putting the friendship to one 
side, what was the other aspect of the relationship that 
you had with Ms Gobbo during that period, what services was 
she providing to you?---Just continuing to assure me that 
what I was doing was right. 
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Were you having dea1ings with the two of them together from
time to time?---Yes.

On your arrest, and there's some information, in fact
there's a coup1e of audio c1ips I'11 p1ay you today and I
hope they're - they might be a bit confronting because they
demonstrate conversations that Ms Gobbo was having with the
po1ice short1y after conversations that she was having with
you. I just want to at 1east put you on notice of that.
But there's evidence that, or there's actua11y audio
recording of her saying to Victoria Po1ice that upon your
arrest, and this is obvious1y her ta1king to them before 22
Apri1, that you are the first and on1y 1awyer that she,
that you wi11 contact for 1ega1 advice. Does that surprise
you that that's what she said?---No.

Did you know any other 1awyers at the time other than
Mr Hargreaves?---No.

A11 right. So that was a fair assessment in your view of
Ms Gobbo, that you were going to be the on1y, she was the
on1y person you were going to ask for, you agree?---She was
the on1y person I wou1d go to. She was basica11y my best
friend at the time.

I understand. We're going to touch on some of those
persona1 aspects of the re1ationship too. Upon that arrest
occurring on 22 Apri1, Ms Gobbo attended the St Ki1da Road
po1ice station - first1y, you reca11 her being there that
evening?---Yes.

And she provided advice to you during that evening?---Yes.

A11 right. We're going to go through that in a fair bit of
detai1 about what happened minute to minute. You might not
reca11 a11 of that but just before we do so I just want to
finish off this re1ationship that persisted during the
period. Over the fo11owing weeks and months, so after that
22 Apri1 arrest, you continued, whi1e were you in custody,
you continued to have significant contact with Nico1a
Gobbo?---Yes.

And what was the nature - putting the friendship to one
side, what was the other aspect of the re1ationship that
you had with Ms Gobbo during that period, what services was
she providing to you?---Just continuing to assure me that
what I was doing was right.
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Yes?---And follow through with what I had started. 

She visited you in custody on a number of occasions?---Yes. 

The records show the police facilitated several phone calls 
between you and Ms Gobbo on the basis that she was your 
legal representative while you were in custody, this is 
between 23 and 24 April 2006, so that immediate period 
after arrest.  Is that something that you recall, having 
conversations with her in that period of time?---Yes. 

Were those conversations, conversations in which she 
continued to provide that indication, that you were doing 
the right thing?---Absolutely, yes. 

She appeared on your behalf for a filing hearing of those 
charges on 26 April 2006.  That doesn't surprise you that 
she appeared in that period of time?---No. 

She appeared a few days, a couple of days later on 28 April 
2006 for a mention in the Matchless and Landslip cases 
which obviously at that stage were going to be pushed off 
because of these new charges, do you agree with 
that?---Yes, I do. 

Then between May 2006 and February 2006 when the plea 
occurred, the records show that she conducted at least 14 
professional visits to you while you were remanded in 
custody.  Does that surprise you, that it was that 
number?---No, it doesn't surprise me. 

During that period of time, so between the arrest and your 
ultimate plea, the records also show that she was 
frequently communicating with you in custody by telephone, 
is that your recollection?---Correct. 

But as I said, it was ultimately not Ms Gobbo but another 
barrister who appeared on your behalf in the plea, that's 
the case, isn't it?---That is the case, yes.  A more senior 
barrister. 

Yes, I understand.  All right.  I'm going to ask you some 
questions.  To some degree they might be putting some 
things to you that you don't already know about, which is a 
bit of a strange thing to do when a barrister is asking a 
witness questions, but it's about the relationship that 
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Yes?---And follow through with what I had started. 

She visited you in custody on a number of occasions?---Yes. 

The records show the police facilitated several phone calls 
between you and Ms Gobbo on the basis that she was your 
legal representative while you were in custody, this is 
between 23 and 24 April 2006, so that immediate period 
after arrest.  Is that something that you recall, having 
conversations with her in that period of time?---Yes. 

Were those conversations, conversations in which she 
continued to provide that indication, that you were doing 
the right thing?---Absolutely, yes. 

She appeared on your behalf for a filing hearing of those 
charges on 26 April 2006.  That doesn't surprise you that 
she appeared in that period of time?---No. 

She appeared a few days, a couple of days later on 28 April 
2006 for a mention in the Matchless and Landslip cases 
which obviously at that stage were going to be pushed off 
because of these new charges, do you agree with 
that?---Yes, I do. 

Then between May 2006 and February 2006 when the plea 
occurred, the records show that she conducted at least 14 
professional visits to you while you were remanded in 
custody.  Does that surprise you, that it was that 
number?---No, it doesn't surprise me. 

During that period of time, so between the arrest and your 
ultimate plea, the records also show that she was 
frequently communicating with you in custody by telephone, 
is that your recollection?---Correct. 

But as I said, it was ultimately not Ms Gobbo but another 
barrister who appeared on your behalf in the plea, that's 
the case, isn't it?---That is the case, yes.  A more senior 
barrister. 

Yes, I understand.  All right.  I'm going to ask you some 
questions.  To some degree they might be putting some 
things to you that you don't already know about, which is a 
bit of a strange thing to do when a barrister is asking a 
witness questions, but it's about the relationship that 
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Yes?---And foTTow through with what I had started.

She visited you in custody on a number of occasions?---Yes.

The records show the poTice faciTitated severaT phone caTTs
between you and Ms Gobbo on the basis that she was your
TegaT representative whiTe you were in custody, this is
between 23 and 24 ApriT 2006, so that immediate period
after arrest. Is that something that you recaTT, having
conversations with her in that period of time?---Yes.

Were those conversations, conversations in which she
continued to provide that indication, that you were doing
the right thing?---AbsoTuteTy, yes.

She appeared on your beha for a fiTing hearing of those
charges on 26 ApriT 2006. That doesn't surprise you that
she appeared in that period of time?---No.

She appeared a few days, a coupTe of days Tater on 28 ApriT
2006 for a mention in the MatchTess and LandsTip cases
which obviousTy at that stage were going to be pushed off
because of these new charges, do you agree with
that?---Yes, I do.

Then between May 2006 and February 2006 when the pTea
occurred, the records show that she conducted at Teast 14
professionaT visits to you whiTe you were remanded in
custody. Does that surprise you, that it was that
number?---No, it doesn't surprise me.

During that period of time, so between the arrest and your
uTtimate pTea, the records aTso show that she was
frequentTy communicating with you in custody by teTephone,
is that your recoTTection?---Correct.

But as I said, it was uTtimateTy not Ms Gobbo but another
barrister who appeared on your beha in the pTea, that's
the case, isn't it?---That is the case, yes. A more senior
barrister.

Yes, I understand. ATT right. I'm going to ask you some
questions. To some degree they might be putting some
things to you that you don't aTready know about, which is a
bit of a strange thing to do when a barrister is asking a
witness questions, but it's about the reTationship that
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Ms Gobbo had with Victoria Police that was unbeknownst to 
you in which she was essentially assisting them in 
implicating you.  Do you understand what I'm saying?---Yes, 
I do. 

What the records show, and I'm sure you've read in the 
press, is that Ms Gobbo was registered as a police informer 
in September 2005, you're aware of that?---Yes. 

And what the records also show the Commission is that 
immediately upon her registration and her frequent meetings 
and phone calls with Victoria Police throughout the ensuing 
period, that she was providing information from the very 
beginning about you.  Now is that something you've learnt 
in the last while?---That's something I've learnt during 
this Commission. 

Okay.  At that time, from the things that you've - some of 
the answers you've given to my questions already today, I 
take it that you had a significant amount of trust in 
Ms Gobbo as your lawyer?---Yes, whole-heartedly. 

And what about as your friend?---She was my best friend at 
the time. 

And she'd been your lawyer for about three 
years?---Correct, yes. 

And the records show and certainly what she was telling 
Victoria Police is that you were talking to her very 
frequently during this period of, at least this period from 
September 2005 to April 2006, do you accept that?---Almost 
every day. 

And she was someone that you would discuss not just legal 
issues with and get - firstly, discuss your legal issues 
with you and you'd get advice from her, is that 
correct?---Yes. 

And you also, as you say, she was your best friend during 
that period of time.  When did that friendship develop 
into, you know, what you would describe her as being your 
best friend?---We were both conflicted with the way we had 
both been treated by the Mokbels and we developed a 
friendship, very close friendship, and I would say that 
that happened after the second arrest. 
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Ms Gobbo had with Victoria Police that was unbeknownst to 
you in which she was essentially assisting them in 
implicating you.  Do you understand what I'm saying?---Yes, 
I do. 

What the records show, and I'm sure you've read in the 
press, is that Ms Gobbo was registered as a police informer 
in September 2005, you're aware of that?---Yes. 

And what the records also show the Commission is that 
immediately upon her registration and her frequent meetings 
and phone calls with Victoria Police throughout the ensuing 
period, that she was providing information from the very 
beginning about you.  Now is that something you've learnt 
in the last while?---That's something I've learnt during 
this Commission. 

Okay.  At that time, from the things that you've - some of 
the answers you've given to my questions already today, I 
take it that you had a significant amount of trust in 
Ms Gobbo as your lawyer?---Yes, whole-heartedly. 

And what about as your friend?---She was my best friend at 
the time. 

And she'd been your lawyer for about three 
years?---Correct, yes. 

And the records show and certainly what she was telling 
Victoria Police is that you were talking to her very 
frequently during this period of, at least this period from 
September 2005 to April 2006, do you accept that?---Almost 
every day. 

And she was someone that you would discuss not just legal 
issues with and get - firstly, discuss your legal issues 
with you and you'd get advice from her, is that 
correct?---Yes. 

And you also, as you say, she was your best friend during 
that period of time.  When did that friendship develop 
into, you know, what you would describe her as being your 
best friend?---We were both conflicted with the way we had 
both been treated by the Mokbels and we developed a 
friendship, very close friendship, and I would say that 
that happened after the second arrest. 
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Ms Gobbo had with Victoria PoIice that was unbeknownst to
you in which she was essentiaIIy assisting them in
imp1icating you. Do you understand what I'm saying?---Yes,
I do.

What the records show, and I'm sure you've read in the
press, is that Ms Gobbo was registered as a poIice informer
in September 2005, you're aware of that?---Yes.

And what the records aISo show the Commission is that
immediate upon her registration and her frequent meetings
and phone ca11s with Victoria PoIice throughout the ensuing
period, that she was providing information from the very
beginning about you. Now is that something you've Iearnt
in the Iast whi1e?---That's something I've Iearnt during
this Commission.

Okay. At that time, from the things that you've - some of
the answers you've given to my questions aIready today, I
take it that you had a significant amount of trust in
Ms Gobbo as your 1awyer?---Yes, whoIe-heartedIy.

And what about as your friend?---She was my best friend at
the time.

And she'd been your 1awyer for about three
years?---Correct, yes.

And the records show and certainIy what she was te11ing
Victoria PoIice is that you were ta1king to her very
frequentIy during this period of, at Ieast this period from
September 2005 to ApriI 2006, do you accept that?---A1most
every day.

And she was someone that you wouId discuss not just IegaI
issues with and get - firstIy, discuss your 1ega1 issues
with you and you'd get advice from her, is that
correct?---Yes.

And you a150, as you say, she was your best friend during
that period of time. When did that friendship deveIop
into, you know, what you wouId describe her as being your
best friend?---We were both coaicted with the way we had
both been treated by the MokbeIs and we deveIoped a
friendship, very cIose friendship, and I wouId say that
that happened after the second arrest.
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I see?---In 2003. 

All right. And so developed from that moment onwards to 
something that you would describe as best friends?---Yes. 

Was it your understanding that she felt the same way about 
you in that friendship, that you were her best friend as 
well?---Yes. 

And you'd discuss personal and private matters with her 
like family and the status of 

and - issues and 
and your 

things like that, is that 
correct?---Correct, yes. 

All right. One of the clips that I want to play- I'm 
hoping this comes through clearly for you on the audio, 
Mr Cooper, but if it doesn't you'll be assisted by a 
transcript. Now, this is clip 57B and this is from 28 
October 2005. I should say, you can leave that on the 
screen, just before I play that, the first three occasions 
on which the members of Victoria Police met face-to-face 
with Ms Gobbo she told them that she was acting for you. 
Given what you now know I take it that's not a matter of 
surprise, at least as you sit there now?---No. 

All right. So the audio - can you see the transcript on 
the screen in front of you?---! can see it, yes. 

Friday 28 October at the top of it, do you see that?---Yes. 

We're going to play this transcript. What it is, this is a 
meeting between Nicola Gobbo and two members of Victoria 
Police who were tasked to essentially run the relationship 
between Ms Gobbo and Victoria Police and their names are 
pseudonyms on there. This is a world of pseudonyms we live 
in as you can probably tell. Officer Sandy White and 
Officer Black, and Smith, three members of Victoria Police. 
The operator is going to play that now. It might be that -
I can pretty easily come back to it but essentially this is 
28 October 2005. Gobbo's meeting with these three police 
officers. You can see each of them talking about - here we 
go. I'll stop talking and let the audio run. 

(Audio recording played to the hearing.) 

You can understand that those X marks in that transcript, I 
assume you realise they were references to you?---Yes. 
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I see?---In 2003. 

All right. And so developed from that moment onwards to 
something that you would describe as best friends?---Yes. 

Was it your understanding that she felt the same way about 
you in that friendship, that you were her best friend as 
well?---Yes. 

And you'd discuss personal and private matters with her 
like family and the status of 

and - issues and 
and your 

things like that, is that 
correct?---Correct, yes. 

All right. One of the clips that I want to play- I'm 
hoping this comes through clearly for you on the audio, 
Mr Cooper, but if it doesn't you'll be assisted by a 
transcript. Now, this is clip 57B and this is from 28 
October 2005. I should say, you can leave that on the 
screen, just before I play that, the first three occasions 
on which the members of Victoria Police met face-to-face 
with Ms Gobbo she told them that she was acting for you. 
Given what you now know I take it that's not a matter of 
surprise, at least as you sit there now?---No. 

All right. So the audio - can you see the transcript on 
the screen in front of you?---! can see it, yes. 

Friday 28 October at the top of it, do you see that?---Yes. 

We're going to play this transcript. What it is, this is a 
meeting between Nicola Gobbo and two members of Victoria 
Police who were tasked to essentially run the relationship 
between Ms Gobbo and Victoria Police and their names are 
pseudonyms on there. This is a world of pseudonyms we live 
in as you can probably tell. Officer Sandy White and 
Officer Black, and Smith, three members of Victoria Police. 
The operator is going to play that now. It might be that -
I can pretty easily come back to it but essentially this is 
28 October 2005. Gobbo's meeting with these three police 
officers. You can see each of them talking about - here we 
go. I'll stop talking and let the audio run. 

(Audio recording played to the hearing.) 

You can understand that those X marks in that transcript, I 
assume you realise they were references to you?---Yes. 
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I see?---In 2003.

A11 right. And so deve1oped from that moment onwards to
something that you wou1d describe as best friends?---Yes.

Was it your understanding that she fe1t the same way about
you in that friendship, that you were her best friend as
we11?---Yes.

And you'd discuss persona1 and private matters with her
1ike fami1y and the status of—and your

and_ issues and things 1ike that, is that
correct?---Correct, yes.

A11 right. One of the c1ips that I want to p1ay- I'm
hoping this comes through c1ear1y for you on the audio,
Mr Cooper, but if it doesn't you'11 be assisted by a
transcript. Now, this is c1ip 57B and this is from 28
October 2005. I shou1d say, you can 1eave that on the
screen, just before I p1ay that, the first three occasions
on which the members of Victoria Po1ice met face-to-face
with Ms Gobbo she to1d them that she was acting for you.
Given what you now know I take it that's not a matter of
surprise, at 1east as you sit there now?---No.

A11 right. So the audio - can you see the transcript on
the screen in front of you?---I can see it, yes.

Friday 28 October at the top of it, do you see that?---Yes.

We're going to p1ay this transcript. What it is, this is a
meeting between Nico1a Gobbo and two members of Victoria
Po1ice who were tasked to essentia11y run the re1ationship
between Ms Gobbo and Victoria Po1ice and their names are
pseudonyms on there. This is a wor1d of pseudonyms we 1ive
in as you can probab1y te11. Officer Sandy White and
Officer B1ack, and Smith, three members of Victoria Po1ice.
The operator is going to p1ay that now. It might be that -
I can pretty easi1y come back to it but essentia11y this is
28 October 2005. Gobbo's meeting with these three po1ice
officers. You can see each of them ta1king about - here we
go. I'11 stop ta1king and 1et the audio run.

(Audio recording p1ayed to the hearing.)

You can understand that those X marks in that transcript, I
assume you rea1ise they were references to you?---Yes.
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And it's correct that Ms Gobbo was being paid for her 
services in representing you during the period of time in 
which she was?---Every time. 

All right.  There was a mention there from the Victoria 
Police member saying that it was possible that she might 
withdraw from representing you because of a conflict.  Did 
she ever tell you she was withdrawing because of a 
conflict?---Never. 

All right.  She also says that she could ask you anything 
about, essentially illegal activities and you would tell 
her but she was saying essentially that she didn't want to 
know.  Now, before I ask you about that, the records show 
that from this period of time until you were arrested on 22 
April, she was giving very specific information to Victoria 
Police about locations of drug cooking activity, your 
movements, when she thought you might be cooking, amounts 
of precursor chemicals that you were able to source.  Can 
you explain from your point of view whether or not she was 
correct when she was saying she could ask you anything and 
you'd tell her but she didn't want to know any of that 
stuff?---How can I put this?  She would ask - looking at it 
now she would ask about it in a roundabout way when there 
were things going on with other associates and I was the, 
letting her know about what that was about and as I was 
doing that I was also incriminating myself now that I see 
it.  So I, I specifically never tried to tell her too much 
because I never wanted to incriminate my legal, I felt I 
owed a duty to her as much as she owed a duty to me.  
Although I was offending, I lied to her on occasions and I 
kept her out of the loop, but there was ways where she was 
fishing and I obviously said things indirectly which 
obviously she reported to them. 

Thanks for that.  There appears to be a change, it might be 
that there was a change in that relationship from this 
period of time onwards, i.e. she's saying that to the 
handlers in October but then from there on the records show 
that there was more and more specific information being 
provided by you about precursor chemicals and locations.  
Is it the case that you started to feel more comfortable at 
a period of time or she became more inquiring in a period 
of time or was it pretty much the same the whole way 
through?---I think it was a bit of both, yeah. 
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And it's correct that Ms Gobbo was being paid for her 
services in representing you during the period of time in 
which she was?---Every time. 

All right.  There was a mention there from the Victoria 
Police member saying that it was possible that she might 
withdraw from representing you because of a conflict.  Did 
she ever tell you she was withdrawing because of a 
conflict?---Never. 

All right.  She also says that she could ask you anything 
about, essentially illegal activities and you would tell 
her but she was saying essentially that she didn't want to 
know.  Now, before I ask you about that, the records show 
that from this period of time until you were arrested on 22 
April, she was giving very specific information to Victoria 
Police about locations of drug cooking activity, your 
movements, when she thought you might be cooking, amounts 
of precursor chemicals that you were able to source.  Can 
you explain from your point of view whether or not she was 
correct when she was saying she could ask you anything and 
you'd tell her but she didn't want to know any of that 
stuff?---How can I put this?  She would ask - looking at it 
now she would ask about it in a roundabout way when there 
were things going on with other associates and I was the, 
letting her know about what that was about and as I was 
doing that I was also incriminating myself now that I see 
it.  So I, I specifically never tried to tell her too much 
because I never wanted to incriminate my legal, I felt I 
owed a duty to her as much as she owed a duty to me.  
Although I was offending, I lied to her on occasions and I 
kept her out of the loop, but there was ways where she was 
fishing and I obviously said things indirectly which 
obviously she reported to them. 

Thanks for that.  There appears to be a change, it might be 
that there was a change in that relationship from this 
period of time onwards, i.e. she's saying that to the 
handlers in October but then from there on the records show 
that there was more and more specific information being 
provided by you about precursor chemicals and locations.  
Is it the case that you started to feel more comfortable at 
a period of time or she became more inquiring in a period 
of time or was it pretty much the same the whole way 
through?---I think it was a bit of both, yeah. 
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And it's correct that Ms Gobbo was being paid for her
services in representing you during the period of time in
which she was?---Every time.

A11 right. There was a mention there from the Victoria
Po1ice member saying that it was possib1e that she might
withdraw from representing you because of a conf1ict. Did
she ever te11 you she was withdrawing because of a
conf1ict?---Never.

A11 right. She a1so says that she cou1d ask you anything
about, essentia11y i11ega1 activities and you wou1d te11
her but she was saying essentia11y that she didn't want to
know. Now, before I ask you about that, the records show
that from this period of time unti1 you were arrested on 22
Apri1, she was giving very specific information to Victoria
Po1ice about 1ocations of drug cooking activity, your
movements, when she thought you might be cooking, amounts
of precursor chemica1s that you were ab1e to source. Can
you exp1ain from your point of view whether or not she was
correct when she was saying she cou1d ask you anything and
you'd te11 her but she didn't want to know any of that
stuff?---How can I put this? She wou1d ask - 1ooking at it
now she wou1d ask about it in a roundabout way when there
were things going on with other associates and I was the,
1etting her know about what that was about and as I was
doing that I was a1so incriminating myse1f now that I see
it. So I, I specifica11y never tried to te11 her too much
because I never wanted to incriminate my 1ega1, I fe1t I
owed a duty to her as much as she owed a duty to me.
A1though I was offending, I 1ied to her on occasions and I
kept her out of the 100p, but there was ways where she was
fishing and I obvious1y said things indirect1y which
obvious1y she reported to them.

Thanks for that. There appears to be a change, it might be
that there was a change in that re1ationship from this
period of time onwards, i.e. she's saying that to the
hand1ers in October but then from there on the records show
that there was more and more specific information being
provided by you about precursor chemica1s and 1ocations.
Is it the case that you started to fee1 more comfortab1e at
a period of time or she became more inquiring in a period
of time or was it pretty much the same the who1e way
through?---I think it was a bit of both, yeah.
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A bit of both in that - - - ?---She took interest and I 
felt that I probably needed to vent a little bit. 

You now know from the things we're going through the 
reasons that she was inquiring a bit more I take it?---Yes, 
I know that now. 

From this early stage in this particular relationship 
between Nicola Gobbo and Victoria Police there's, the 
operation that you later knew to be Operation Posse was 
focused on using Ms Gobbo as a human source to provide 
intelligence in relation to the Mokbel crime syndicate, you 
understand that?---Yes. 

And something you probably assume is that the documents 
that we have from Victoria Police demonstrate that you were 
framed at the very centre of that plan between Ms Gobbo and 
Victoria Police.  Do you now understand that to be the 
case?---Yes. 

On 26 September 2005 Gobbo spoke to her police handlers and 
said Mr Cooper would have sufficient information about 
Mokbel to put him away for a long time and that was 
certainly true as at September 2005?---Yes. 

And I think I might have mentioned it earlier, but just to 
be precise about it, there's what the police call the 
internal records of the police for when they gleaned 
information or received information from Ms Gobbo, they 
recorded in these documents called ICRs, informer contact 
reports and that's a phrase I might use from time to time 
and it's essentially just a recording of information 
received from, so that's what an ICR means.  Do you 
understand that?---Yes, I do. 

In one of these early ICRs is the place where it's 
identified that Gobbo says, he, being you, believes that he 
will go to gaol for eight to ten years and that was just on 
Landslip and Matchless.  Does that accord with your 
recollection?---Yes. 

All right.  So I think you might have already answered this 
but that was something that Gobbo had explained to you 
about the range that you were expecting on those 
charges?---Yes. 

All right.  It's the case that you, rather than the eight 
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A bit of both in that - - - ?---She took interest and I 
felt that I probably needed to vent a little bit. 

You now know from the things we're going through the 
reasons that she was inquiring a bit more I take it?---Yes, 
I know that now. 

From this early stage in this particular relationship 
between Nicola Gobbo and Victoria Police there's, the 
operation that you later knew to be Operation Posse was 
focused on using Ms Gobbo as a human source to provide 
intelligence in relation to the Mokbel crime syndicate, you 
understand that?---Yes. 

And something you probably assume is that the documents 
that we have from Victoria Police demonstrate that you were 
framed at the very centre of that plan between Ms Gobbo and 
Victoria Police.  Do you now understand that to be the 
case?---Yes. 

On 26 September 2005 Gobbo spoke to her police handlers and 
said Mr Cooper would have sufficient information about 
Mokbel to put him away for a long time and that was 
certainly true as at September 2005?---Yes. 

And I think I might have mentioned it earlier, but just to 
be precise about it, there's what the police call the 
internal records of the police for when they gleaned 
information or received information from Ms Gobbo, they 
recorded in these documents called ICRs, informer contact 
reports and that's a phrase I might use from time to time 
and it's essentially just a recording of information 
received from, so that's what an ICR means.  Do you 
understand that?---Yes, I do. 

In one of these early ICRs is the place where it's 
identified that Gobbo says, he, being you, believes that he 
will go to gaol for eight to ten years and that was just on 
Landslip and Matchless.  Does that accord with your 
recollection?---Yes. 

All right.  So I think you might have already answered this 
but that was something that Gobbo had explained to you 
about the range that you were expecting on those 
charges?---Yes. 

All right.  It's the case that you, rather than the eight 
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A bit of both in that - - - ?---She took interest and I
fe1t that I probab1y needed to vent a 1itt1e bit.

You now know from the things we're going through the
reasons that she was inquiring a bit more I take it?---Yes,
I know that now.

From this ear1y stage in this particu1ar re1ationship
between Nico1a Gobbo and Victoria Po1ice there's, the
operation that you 1ater knew to be Operation Posse was
focused on using Ms Gobbo as a human source to provide
inte11igence in re1ation to the Mokbe1 crime syndicate, you
understand that?---Yes.

And something you probab1y assume is that the documents
that we have from Victoria Po1ice demonstrate that you were
framed at the very centre of that p1an between Ms Gobbo and
Victoria Po1ice. Do you now understand that to be the
case?---Yes.

On 26 September 2005 Gobbo spoke to her po1ice hand1ers and
said Mr Cooper wou1d have sufficient information about
Mokbe1 to put him away for a 1ong time and that was
certain1y true as at September 2005?---Yes.

And I think I might have mentioned it ear1ier, but just to
be precise about it, there's what the po1ice ca11 the
interna1 records of the po1ice for when they g1eaned
information or received information from Ms Gobbo, they
recorded in these documents ca11ed ICRs, informer contact
reports and that's a phrase I might use from time to time
and it's essentia11y just a recording of information
received from, so that's what an ICR means. Do you
understand that?---Yes, I do.

In one of these ear1y ICRs is the p1ace where it's
identified that Gobbo says, he, being you, be1ieves that he
wi11 go to gao1 for eight to ten years and that was just on
Lands1ip and Match1ess. Does that accord with your
reco11ection?---Yes.

A11 right. So I think you might have a1ready answered this
but that was something that Gobbo had exp1ained to you
about the range that you were expecting on those
charges?---Yes.

A11 right. It's the case that you, rather than the eight
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to ten that you were expecting and had been advised about 
by Ms Gobbo, you ultimately received ten with seven, is 
that correct?---That's correct, yes. 

That was for those two charges in which you'd been advised 
that you were going to get around eight to ten but as well 
as the Operation Posse charges, correct?---Correct. 

And to get that ten with seven you had to, you got a 
substantial discount for your cooperation with the 
authorities, do you agree with that?---Yes. 

That in fact, in the plea hearing, the transcript of which 
has been tendered, was the real focus of the plea which was 
how helpful you had been in implicating others, do you 
recall that being the case?---Yes. 

One of the things that it might be said about this, these 
discussions with Gobbo about what you might get and then 
what you ultimately got, and I can only assume you've 
reflected on this quite a deal since learning these 
matters, do you understand - what's your position as to 
what would have been the case had you have gone to another 
barrister instead of Ms Gobbo with the Landslip and 
Matchless charges?  You've had a bit to do with the legal 
profession over the years.  Do you have any idea of what 
would have occurred in those circumstances?---I put in a 
plea I probably would have got in my mind probably eight 
with a six. 

And have implicated criminal associates in the process to 
get the eight to six, is that your understanding or 
not?---No, no.  If I - are we talking about the lot?  

I'm talking about Landslip and Matchless, only Landslip and 
Matchless, not Posse?---Yeah, on Landslip and Matchless, no 
I thought I'd be looking at about eight, eight to six for 
the two. 

Was it the case that when you were facing only those 
charges that Gobbo said to you at any stage, "Make sure you 
stay away from the Mokbels, make sure you stay away from 
cooking, have nothing to do with these criminal associates, 
we'll be able to paint a very good picture to the court and 
thereby get you a real benefit in sentencing for the 
Landslip and Matchless charges".  Is that a conversation 
that you had with Gobbo?---Never. 
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to ten that you were expecting and had been advised about 
by Ms Gobbo, you ultimately received ten with seven, is 
that correct?---That's correct, yes. 

That was for those two charges in which you'd been advised 
that you were going to get around eight to ten but as well 
as the Operation Posse charges, correct?---Correct. 

And to get that ten with seven you had to, you got a 
substantial discount for your cooperation with the 
authorities, do you agree with that?---Yes. 

That in fact, in the plea hearing, the transcript of which 
has been tendered, was the real focus of the plea which was 
how helpful you had been in implicating others, do you 
recall that being the case?---Yes. 

One of the things that it might be said about this, these 
discussions with Gobbo about what you might get and then 
what you ultimately got, and I can only assume you've 
reflected on this quite a deal since learning these 
matters, do you understand - what's your position as to 
what would have been the case had you have gone to another 
barrister instead of Ms Gobbo with the Landslip and 
Matchless charges?  You've had a bit to do with the legal 
profession over the years.  Do you have any idea of what 
would have occurred in those circumstances?---I put in a 
plea I probably would have got in my mind probably eight 
with a six. 

And have implicated criminal associates in the process to 
get the eight to six, is that your understanding or 
not?---No, no.  If I - are we talking about the lot?  

I'm talking about Landslip and Matchless, only Landslip and 
Matchless, not Posse?---Yeah, on Landslip and Matchless, no 
I thought I'd be looking at about eight, eight to six for 
the two. 

Was it the case that when you were facing only those 
charges that Gobbo said to you at any stage, "Make sure you 
stay away from the Mokbels, make sure you stay away from 
cooking, have nothing to do with these criminal associates, 
we'll be able to paint a very good picture to the court and 
thereby get you a real benefit in sentencing for the 
Landslip and Matchless charges".  Is that a conversation 
that you had with Gobbo?---Never. 
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to ten that you were expecting and had been advised about
by Ms Gobbo, you uItimate received ten with seven, is
that correct?---That's correct, yes.

That was for those two charges in which you'd been advised
that you were going to get around eight to ten but as weII
as the Operation Posse charges, correct?---Correct.

And to get that ten with seven you had to, you got a
substantiaI discount for your cooperation with the
authorities, do you agree with that?---Yes.

That in fact, in the pIea hearing, the transcript of which
has been tendered, was the reaI focus of the pIea which was
how heIpfuI you had been in impIicating others, do you
recaII that being the case?---Yes.

One of the things that it might be said about this, these
discussions with Gobbo about what you might get and then
what you uItimate got, and I can onIy assume you've
reected on this quite a deaI since Iearning these
matters, do you understand - what's your position as to
what wouId have been the case had you have gone to another
barrister instead of Ms Gobbo with the Landip and
MatchIess charges? You've had a bit to do with the IegaI
profession over the years. Do you have any idea of what
wouId have occurred in those circumstances?---I put in a
pIea I proban wouId have got in my mind proban eight
with a six.

And have impIicated criminaI associates in the process to
get the eight to six, is that your understanding or
not?---No, no. If I - are we taIking about the Iot?

I'm taIking about Landip and MatchIess, onIy Landip and
MatchIess, not Posse?---Yeah, on Landip and MatchIess, no
I thought I'd be Iooking at about eight, eight to six for
the two.

Was it the case that when you were facing onIy those
charges that Gobbo said to you at any stage, "Make sure you
stay away from the MokbeIs, make sure you stay away from
cooking, have nothing to do with these criminaI associates,
we'II be abIe to paint a very good picture to the court and
thereby get you a reaI benefit in sentencing for the
Landip and MatchIess charges". Is that a conversation
that you had with Gobbo?---Never.
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Did she say at any stage that you've got to stop cooking or 
you've got to stay away from the Mokbels?---No. 

Just to read you a bit of a document called an 
investigation plan for Operation Posse, this was the formal 
planning document that the police had, I'll just read you a 
couple of excerpts from it. The first is, "Utilise 
continuing information provided by registered source" -
this is October and November 2005 this document is. 
"Utilise the continuing information provided by registered 
source Ms Gobbo" and you now understand that's certainly 
something they did?---Yes. 

And then, under "main investigative steps" they say, "In 
line with reliable source information attempt to recruit 
you as a human source and increase your motivation by 
further investigation of current criminal activities of 
associates and yourself". Did you know that was, or do you 
now know that was a plan that was being hatched in the 
background in relation to you as early as late 2005?---I 
know now. 

True to the investigation plan, what occurred between - I'm 
just going to ask some questions or put some propositions 
about September 2005 to December 2005 first. Victoria 
Police obtained what's clearly extensive information about 
your background, your circumstances and your activities 
during that period and certainly Ms Gobbo knew about all of 
those things from your recollection?---Yes. 

Some of the information she provided in that period 
included, and I don't want to get you to answer each of 
these, I might just explain what each of them are, firstly 
your mobile phone numbers, details of people you were 
associating with and the nature of your relationships with 
them, places that you went to frequently, your residential 
address, information about your financial affairs. Does it 
surprise you now that each of those things were the focus 
of hers and Victoria Police's attention?---It doesn't 
surprise me now, no. 

There was a plan that was hatched that you may not know 
about, early on in this period and it was that they were 
trying to work out a way in which they could push you into 
providing assistance and one of the things they talked 
about was Dale Flynn into you whilst 
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Did she say at any stage that you've got to stop cooking or 
you've got to stay away from the Mokbels?---No. 

Just to read you a bit of a document called an 
investigation plan for Operation Posse, this was the formal 
planning document that the police had, I'll just read you a 
couple of excerpts from it. The first is, "Utilise 
continuing information provided by registered source" -
this is October and November 2005 this document is. 
"Utilise the continuing information provided by registered 
source Ms Gobbo" and you now understand that's certainly 
something they did?---Yes. 

And then, under "main investigative steps" they say, "In 
line with reliable source information attempt to recruit 
you as a human source and increase your motivation by 
further investigation of current criminal activities of 
associates and yourself". Did you know that was, or do you 
now know that was a plan that was being hatched in the 
background in relation to you as early as late 2005?---I 
know now. 

True to the investigation plan, what occurred between - I'm 
just going to ask some questions or put some propositions 
about September 2005 to December 2005 first. Victoria 
Police obtained what's clearly extensive information about 
your background, your circumstances and your activities 
during that period and certainly Ms Gobbo knew about all of 
those things from your recollection?---Yes. 

Some of the information she provided in that period 
included, and I don't want to get you to answer each of 
these, I might just explain what each of them are, firstly 
your mobile phone numbers, details of people you were 
associating with and the nature of your relationships with 
them, places that you went to frequently, your residential 
address, information about your financial affairs. Does it 
surprise you now that each of those things were the focus 
of hers and Victoria Police's attention?---It doesn't 
surprise me now, no. 

There was a plan that was hatched that you may not know 
about, early on in this period and it was that they were 
trying to work out a way in which they could push you into 
providing assistance and one of the things they talked 
about was Dale Flynn into you whilst 
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Did she say at any stage that you've got to stop cooking or
you've got to stay away from the MokbeTs?---No.

Just to read you a bit of a document caTTed an
investigation pTan for Operation Posse, this was the formaT
pTanning document that the poTice had, I'TT just read you a
coupTe of excerpts from it. The first is, "UtiTise
continuing information provided by registered source" -
this is October and November 2005 this document is.
"UtiTise the continuing information provided by registered
source Ms Gobbo" and you now understand that's certainTy
something they did?---Yes.

And then, under "main investigative steps" they say, "In
Tine with reTiabTe source information attempt to recruit
you as a human source and increase your motivation by
further investigation of current criminaT activities of
associates and yourseTf". Did you know that was, or do you
now know that was a pTan that was being hatched in the
background in reTation to you as earTy as Tate 2005?---I
know now.

True to the investigation pTan, what occurred between - I'm
just going to ask some questions or put some propositions
about September 2005 to December 2005 first. Victoria
POTice obtained what's c1ear1y extensive information about
your background, your circumstances and your activities
during that period and certainTy Ms Gobbo knew about a1] of
those things from your recoTTection?---Yes.

Some of the information she provided in that period
incTuded, and I don't want to get you to answer each of
these, I might just expTain what each of them are, firstTy
your mobiTe phone numbers, detaiTs of peopTe you were
associating with and the nature of your reTationships with
them, pTaces that you went to frequentTy, your residentiaT
address, information about your financiaT affairs. Does it
surprise you now that each of those things were the focus
of hers and Victoria PoTice's attention?---It doesn't
surprise me now, no.

There was a pTan that was hatched that you may not know
about, earTy on in this period and it was that they were
trying to work out a way in which they coq push you into
providing assistance and one of the things they taTked
about was DaTe FTynn—into you whiTst
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at dinner and and that hopefully 
from Victoria Police's point of view leading to a situation 
in which you would assist. Now, do you understand what I'm 
saying?---Yes. 

Flynn, it appears from the documents, and from what 
Ms Gobbo was saying to Victoria Police, was someone that 
you had a good deal of trust in, is that correct?---Well I 
won't say I had any trust in him but he was there for the 
other two arrests, so I had an ounce of respect for him, 
yes. 

I assume that respect didn't necessarily extend across 
other members of Victoria Police at the time given the 
different sides of the fence you were on?---No. 

So the organisation of that - have you heard about the plan 
to organise that - meeting between you and Dale 
Flynn in recent years?---No. 

It might be that the plan that was being put together was 
called off as a result of the dinner where this was going 
to occur, you actually had someone else with you at the 
dinner and so the plan was forgotten about for that reason 
but that's obviously something you won't know about. Now, 
it seems that that attempt was ongoing during this period 
and into early 2006 and there were tasks that were given. 
Tasking is a particular term Victoria Police use in 
relation to human sources where, it's self-evident I 
suppose, they're actually asking the source to go and do 
something for them. Do you understand that?---Yes. 

They were asking Gobbo or tasking her to go out and get 
more and more specific information about you and your 
activities. Does that accord with your recollection of 
your conversations with her, obviously not knowing at the 
time but now knowing?---Yes. 

She was tasked to inform the members of Victoria Police 
that she was dealing with immediately of any details, of 
the details of any contact that she had with you during the 
period. Now, do you recall any occasions on which - I mean 
it's many years ago I suppose and you've only learnt these 
things in recent times, but are there any occasions which 
spring to mind where these details quickly or these 
contacts quickly being passed on to Victoria Police by 
Ms Gobbo that you have a recollection of?---No, I had one 
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at dinner and and that hopefully 
from Victoria Police's point of view leading to a situation 
in which you would assist. Now, do you understand what I'm 
saying?---Yes. 

Flynn, it appears from the documents, and from what 
Ms Gobbo was saying to Victoria Police, was someone that 
you had a good deal of trust in, is that correct?---Well I 
won't say I had any trust in him but he was there for the 
other two arrests, so I had an ounce of respect for him, 
yes. 

I assume that respect didn't necessarily extend across 
other members of Victoria Police at the time given the 
different sides of the fence you were on?---No. 

So the organisation of that - have you heard about the plan 
to organise that - meeting between you and Dale 
Flynn in recent years?---No. 

It might be that the plan that was being put together was 
called off as a result of the dinner where this was going 
to occur, you actually had someone else with you at the 
dinner and so the plan was forgotten about for that reason 
but that's obviously something you won't know about. Now, 
it seems that that attempt was ongoing during this period 
and into early 2006 and there were tasks that were given. 
Tasking is a particular term Victoria Police use in 
relation to human sources where, it's self-evident I 
suppose, they're actually asking the source to go and do 
something for them. Do you understand that?---Yes. 

They were asking Gobbo or tasking her to go out and get 
more and more specific information about you and your 
activities. Does that accord with your recollection of 
your conversations with her, obviously not knowing at the 
time but now knowing?---Yes. 

She was tasked to inform the members of Victoria Police 
that she was dealing with immediately of any details, of 
the details of any contact that she had with you during the 
period. Now, do you recall any occasions on which - I mean 
it's many years ago I suppose and you've only learnt these 
things in recent times, but are there any occasions which 
spring to mind where these details quickly or these 
contacts quickly being passed on to Victoria Police by 
Ms Gobbo that you have a recollection of?---No, I had one 
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at dinner and_and that hopeqy
from Victoria PoIice's point of view Ieading to a situation
in which you wouId assist. Now, do you understand what I'm
saying?---Yes.

F1ynn, it appears from the documents, and from what
Ms Gobbo was saying to Victoria PoIice, was someone that
you had a good deaI of trust in, is that correct?---We11 I
won't say I had any trust in him but he was there for the
other two arrests, so I had an ounce of respect for him,
yes.

I assume that respect didn't necessari extend across
other members of Victoria PoIice at the time given the
different sides of the fence you were on?---No.

So the organisation of that - have you heard about the pIan
to organise that _meeting between you and DaIe
FIynn in recent years?---No.

It might be that the pIan that was being put together was
caIIed off as a resuIt of the dinner where this was going
to occur, you actuaIIy had someone eISe with you at the
dinner and so the pIan was forgotten about for that reason
but that's obvious something you won't know about. Now,
it seems that that attempt was ongoing during this period
and into earIy 2006 and there were tasks that were given.
Tasking is a particuIar term Victoria PoIice use in
reIation to human sources where, it's seIf-evident I
suppose, they're actuaIIy asking the source to go and do
something for them. Do you understand that?---Yes.

They were asking Gobbo or tasking her to go out and get
more and more specific information about you and your
activities. Does that accord with your recoIIection of
your conversations with her, obvious not knowing at the
time but now knowing?---Yes.

She was tasked to inform the members of Victoria PoIice
that she was deaIing with immediate of any detaiIs, of
the detaiIs of any contact that she had with you during the
period. Now, do you recaII any occasions on which - I mean
it's many years ago I suppose and you've onIy Iearnt these
things in recent times, but are there any occasions which
spring to mind where these detaiIs quickIy or these
contacts quickIy being passed on to Victoria PoIice by
Ms Gobbo that you have a recoIIection of?---No, I had one
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recollection. 

And what's that?---! needed a bail variation to go on a 
holiday to 

Yes?---And that would normally entail to go before the 
court, before the magistrate and get a, permission to go on 
a holiday and I tried to organise that with Nicola and she 
rang me the next day telling me that we didn't have to go 
to court because she had rung the Purana Task Force and 
they gave me permission to go. 

That's early January - sorry, go ahead?---Yes, and that's 
when I thought it very strange. 

That was going to be my next question. That is early 
January 2006. Now, it might be an obvious question, but 
why did you think it was strange?---Because considering who 
I was and the other matters and being on two bails, I 
thought that I would have to go before a judge to be able 
to get that permission. 

It seemed strange to you at the time. Did you ask for any 
explanation about why that had occurred of Ms Gobbo?---Yes, 
I did. 

Yes?---Yes, I did. She was just saying she was looking 
after my interests and that she spoke to the Inspector to 
organise, to see what they were going to say, whether they 
were going to oppose the bail variation and to her, you 
know, to her best ability she basically said that there was 
no need to go to court and that they weren't going to 
oppose it so I could go there and report 

The records indicate that was a Mr O'Brien that she spoke 
to on that occasion. That was someone who became known to 
you after 22 April or had you had contact with him in the 
Matchless and Landslip charges?---No, only after 22 April. 
I didn't know of him. 

The strange nature of that and the questions that arose in 
your head, I take it they didn't go anywhere and you let 
the matter pass and things moved on, is that the case?---! 
spoke to my associates in about it and they 
quickly told me that I was, I was wrong and that she was 
one of us and that she was on our side and not to think 
like that. 
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recollection. 

And what's that?---! needed a bail variation to go on a 
holiday to 

Yes?---And that would normally entail to go before the 
court, before the magistrate and get a, permission to go on 
a holiday and I tried to organise that with Nicola and she 
rang me the next day telling me that we didn't have to go 
to court because she had rung the Purana Task Force and 
they gave me permission to go. 

That's early January - sorry, go ahead?---Yes, and that's 
when I thought it very strange. 

That was going to be my next question. That is early 
January 2006. Now, it might be an obvious question, but 
why did you think it was strange?---Because considering who 
I was and the other matters and being on two bails, I 
thought that I would have to go before a judge to be able 
to get that permission. 

It seemed strange to you at the time. Did you ask for any 
explanation about why that had occurred of Ms Gobbo?---Yes, 
I did. 

Yes?---Yes, I did. She was just saying she was looking 
after my interests and that she spoke to the Inspector to 
organise, to see what they were going to say, whether they 
were going to oppose the bail variation and to her, you 
know, to her best ability she basically said that there was 
no need to go to court and that they weren't going to 
oppose it so I could go there and report 

The records indicate that was a Mr O'Brien that she spoke 
to on that occasion. That was someone who became known to 
you after 22 April or had you had contact with him in the 
Matchless and Landslip charges?---No, only after 22 April. 
I didn't know of him. 

The strange nature of that and the questions that arose in 
your head, I take it they didn't go anywhere and you let 
the matter pass and things moved on, is that the case?---! 
spoke to my associates in about it and they 
quickly told me that I was, I was wrong and that she was 
one of us and that she was on our side and not to think 
like that. 
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recoTTection.

And what's that?---I needed a baiT variation to go on a
hoTiday to

Yes?---And that woq normaTTy entaiT to go before the
court, before the magistrate and get a, permission to go on
a hoTiday and I tried to organise that with NicoTa and she
rang me the next day teTTing me that we didn't have to go
to court because she had rung the Purana Task Force and
they gave me permission to go.

That's earTy January - sorry, go ahead?---Yes, and that's
when I thought it very strange.

That was going to be my next question. That is earTy
January 2006. Now, it might be an obvious question, but
why did you think it was strange?---Because considering who
I was and the other matters and being on two baiTs, I
thought that I woq have to go before a judge to be abTe
to get that permission.

It seemed strange to you at the time. Did you ask for any
expTanation about why that had occurred of Ms Gobbo?---Yes,
I did.

Yes?---Yes, I did. She was just saying she was Tooking
after my interests and that she spoke to the Inspector to
organise, to see what they were going to say, whether they
were going to oppose the baiT variation and to her, you
know, to her best abiTity she basicaTTy said that there was
no need to go to court and that they weren't going to
oppose it so I coq go there and report

The records indicate that was a Mr O'Brien that she spoke
to on that occasion. That was someone who became known to
you after 22 ApriT or had you had contact with him in the
MatchTess and LandsTip charges?---No, onTy after 22 ApriT.
I didn't know of him.

The strange nature of that and the questions that arose in
your head, I take it they didn't go anywhere and you Tet
the matter pass and things moved on, is that the case?---I
spoke to my associates in about it and they
quickTy to me that I was, I was wrong and that she was
one of us and that she was on our side and not to think
Tike that.
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I see. I talked - I asked you some questions a little 
while ago about the specific information about precursor 
chemicals and things like that and you've given an 
explanation that things did get a little bit more precise 
from time to time but you did have an attempt to keep the 
really specific details away from her, is that a fair 
summary?---Yes. 

So just some of the things that she was passing on to the 
police during this December, this December period of 2005, 
she told Victoria Police that Milad Mokbel had come into 
possession oflllllitres of ketone and that you told him 
that if he got some chemicals that you'd be able to 
manufacture amphetamine for him. Is that something that 
you recall happening, firstly, and secondly, something you 
recall telling Ms Gobbo about?---This was all around the 
disappearance of Tony and - - -

That didn't happen until March 2006. This is December 2005 
I'm asking about here?---Okay, yes. 

Look I should say there are certainly many, many entries 
about the sourcing of chemicals and this is just one that 
I'm putting to you that she says she's got the information 
from you and that she's passing it on to Victoria Police, 
and I'm just wanting to understand a little bit more about 
the circumstances in which she's received that information, 
given that you had at least some caution in your 
discussions with her. Do you understand what I'm 
asking?---Yes. 

Is that the sort of conversation that you would have had 
with her fairly freely with her at that stage, Ill litres of 
ketone that Milad had talked about and that you could 
manufacture for him if you could get it?---I'm just trying 
to think whether I would have used his name or she would 
have just realised that that's who I was speaking about. 

I see, I see. All right. What she says over the ensuing 
period is she starts talking about imminent manufacturing, 
this is at the end of December 2005, that's about to start 
in the Preston area. Now again, that's pretty specific 
information that she says comes from you. Does it surprise 
you to now know that that's something that you might have 
told her?---Yes. 
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I see. I talked - I asked you some questions a little 
while ago about the specific information about precursor 
chemicals and things like that and you've given an 
explanation that things did get a little bit more precise 
from time to time but you did have an attempt to keep the 
really specific details away from her, is that a fair 
summary?---Yes. 

So just some of the things that she was passing on to the 
police during this December, this December period of 2005, 
she told Victoria Police that Milad Mokbel had come into 
possession oflllllitres of ketone and that you told him 
that if he got some chemicals that you'd be able to 
manufacture amphetamine for him. Is that something that 
you recall happening, firstly, and secondly, something you 
recall telling Ms Gobbo about?---This was all around the 
disappearance of Tony and - - -

That didn't happen until March 2006. This is December 2005 
I'm asking about here?---Okay, yes. 

Look I should say there are certainly many, many entries 
about the sourcing of chemicals and this is just one that 
I'm putting to you that she says she's got the information 
from you and that she's passing it on to Victoria Police, 
and I'm just wanting to understand a little bit more about 
the circumstances in which she's received that information, 
given that you had at least some caution in your 
discussions with her. Do you understand what I'm 
asking?---Yes. 

Is that the sort of conversation that you would have had 
with her fairly freely with her at that stage, Ill litres of 
ketone that Milad had talked about and that you could 
manufacture for him if you could get it?---I'm just trying 
to think whether I would have used his name or she would 
have just realised that that's who I was speaking about. 

I see, I see. All right. What she says over the ensuing 
period is she starts talking about imminent manufacturing, 
this is at the end of December 2005, that's about to start 
in the Preston area. Now again, that's pretty specific 
information that she says comes from you. Does it surprise 
you to now know that that's something that you might have 
told her?---Yes. 
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I see. I taIked - I asked you some questions a IittIe
whiIe ago about the specific information about precursor
chemicaIs and things Iike that and you've given an
epanation that things did get a IittIe bit more precise
from time to time but you did have an attempt to keep the
reaIIy specific detaiIs away from her, is that a fair
summary?---Yes.

So just some of the things that she was passing on to the
poIice during this December, this December period of 2005,
she toId Victoria PoIice that MiIad MokbeI had come into
possession of-Iitres of ketone and that you toId him
that if he got some chemicaIs that you'd be abTe to
manufacture amphetamine for him. Is that something that
you recaII happening, firstIy, and secondIy, something you
recaII teIIing Ms Gobbo about?---This was aII around the
disappearance of Tony and - - -

That didn't happen untiI March 2006. This is December 2005
I'm asking about here?---0kay, yes.

Look I shouId say there are certainIy many, many entries
about the sourcing of chemicaIs and this is just one that
I'm putting to you that she says she's got the information
from you and that she's passing it on to Victoria PoIice,
and I'm just wanting to understand a IittIe bit more about
the circumstances in which she's received that information,
given that you had at Ieast some caution in your
discussions with her. Do you understand what I'm
asking?---Yes.

Is that the sort of conversation that you woq have had
with her fairTy free with her at that stage,-Iitres of
ketone that MiIad had taIked about and that you couId
manufacture for him if you couId get it?---I'm just trying
to think whether I wouId have used his name or she wouId
have just reaIised that that's who I was speaking about.

I see, I see. A11 right. What she says over the ensuing
period is she starts taIking about imminent manufacturing,
this is at the end of December 2005, that's about to start
in the Preston area. Now again, that's pretty specific
information that she says comes from you. Does it surprise
you to now know that that's something that you might have
toId her?---Yes.
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Do you have a clear recollection that you wouldn't have 
told her such things?---No, I probably would have, I would 
have told her that. 

Yes?---How could I, how could I put this?  

The way you described it before is that you would give, as 
I understood it, bits of information rather than the whole 
story, is that what you were saying earlier?---That is 
correct and also too I knew that she had, I felt that she 
had some sort of idea that what other people were doing 
that she would talk to me about, therefore I felt that if, 
if she knew anything was happening or anyone was in that 
area that she could assist me in letting me know that I was 
in trouble.  So I - - -  

Sorry, in trouble with the police or in trouble with 
criminal associates?---Both. 

Is that because she had a good, a strong relationship with 
some of those criminal associates?---Absolutely, yes. 

And was it your understanding that those criminal 
associates were speaking freely with her about their 
criminal offending?---Yes, yes. 

I cut you off there, was there something else you wanted to 
say, I'm sorry?---No, I basically trusted her enough to be 
able to say if I was in the Preston area, not exactly 
where, but if she was to understand that there was somebody 
in the Preston area and I might be in danger, to let me 
know. 

I see.  In other words, in your mind it would have been 
pretty clear that she knew that generally given your 
profession at the time, that she would have known what you 
were up to without you saying it?---Absolutely. 

Yes, okay.  I want to move on to the period in the couple, 
three or four months before your arrest on 22 April.  Just 
before I do that, it's clear from Victoria Police's records 
that they commenced intercepting your phone as part of 
Operation Posse in December 2005.  That was something that 
I assume came to light on 22 April or some time afterwards 
or is it something you're just learning now?---It's 
something I'm just learning now. 
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Do you have a clear recollection that you wouldn't have 
told her such things?---No, I probably would have, I would 
have told her that. 

Yes?---How could I, how could I put this?  

The way you described it before is that you would give, as 
I understood it, bits of information rather than the whole 
story, is that what you were saying earlier?---That is 
correct and also too I knew that she had, I felt that she 
had some sort of idea that what other people were doing 
that she would talk to me about, therefore I felt that if, 
if she knew anything was happening or anyone was in that 
area that she could assist me in letting me know that I was 
in trouble.  So I - - -  

Sorry, in trouble with the police or in trouble with 
criminal associates?---Both. 

Is that because she had a good, a strong relationship with 
some of those criminal associates?---Absolutely, yes. 

And was it your understanding that those criminal 
associates were speaking freely with her about their 
criminal offending?---Yes, yes. 

I cut you off there, was there something else you wanted to 
say, I'm sorry?---No, I basically trusted her enough to be 
able to say if I was in the Preston area, not exactly 
where, but if she was to understand that there was somebody 
in the Preston area and I might be in danger, to let me 
know. 

I see.  In other words, in your mind it would have been 
pretty clear that she knew that generally given your 
profession at the time, that she would have known what you 
were up to without you saying it?---Absolutely. 

Yes, okay.  I want to move on to the period in the couple, 
three or four months before your arrest on 22 April.  Just 
before I do that, it's clear from Victoria Police's records 
that they commenced intercepting your phone as part of 
Operation Posse in December 2005.  That was something that 
I assume came to light on 22 April or some time afterwards 
or is it something you're just learning now?---It's 
something I'm just learning now. 
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Do you have a c1ear recoIIection that you wouIdn't have
toId her such things?---No, I proban wouId have, I wouId
have toId her that.

Yes?---How couId I, how couId I put this?

The way you described it before is that you wouId give, as
I understood it, bits of information rather than the whoIe
story, is that what you were saying earIier?---That is
correct and aIso too I knew that she had, I feIt that she
had some sort of idea that what other peopIe were doing
that she wouId taIk to me about, therefore I feIt that if,
if she knew anything was happening or anyone was in that
area that she couId assist me in Ietting me know that I was
in troubIe. So I - - -

Sorry, in troubIe with the poIice or in troubIe with
criminaI associates?---Both.

Is that because she had a good, a strong reIationship with
some of those criminaI associates?---Absqte1y, yes.

And was it your understanding that those criminaI
associates were speaking free with her about their
criminaI offending?---Yes, yes.

I cut you off there, was there something e1se you wanted to
say, I'm sorry?---No, I basicaIIy trusted her enough to be
abIe to say if I was in the Preston area, not exactIy
where, but if she was to understand that there was somebody
in the Preston area and I might be in danger, to Iet me
know.

I see. In other words, in your mind it wouId have been
pretty c1ear that she knew that generaIIy given your
profession at the time, that she wouId have known what you
were up to without you saying it?---Absqte1y.

Yes, okay. I want to move on to the period in the coupIe,
three or four months before your arrest on 22 ApriI. Just
before I do that, it's cIear from Victoria PoIice's records
that they commenced intercepting your phone as part of
Operation Posse in December 2005. That was something that
I assume came to Iight on 22 ApriI or some time afterwards
or is it something you're just Iearning now?---It's
something I'm just Iearning now.
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That phone intercept begins in December and then as we move 
into early 2006 the records, these ICRs that I've described 
to you, they show that there's increasing information 
that's being provided specifically in relation to you in 
this period of January 2006 to April 2006 when you're 
arrested for Operation Posse. So I'm going to just take 
you to a couple of those bits now. Ms Gobbo is tasked by 
Victoria Police at that stage to try and get this specific 
information about locations of manufacturing and your 
activities and what information that is received by those 
members of Victoria Police is then passed on to other 
members of Victoria Police within Operation Posse and 
that's something that you've learnt recently?---Yes. 

Now, what occurred during this period too was increasing 
advice from Nicola Gobbo to Victoria Police about how it 
could be that you might be encouraged to roll or to provide 
assistance to Victoria Police. Now obviously that's 
something you didn't know about at the time but you do 
now?---Yes. 

All right. And this period of time and the information, 
the intelligence that she was providing in due course led 
to the identification of the lab at which you were arrested 
in April 2006 and I'm going to take you to the bits of 
information that firstly she gleaned from you and then she 
passed on and how that led to the arrest. But during that 
period of time, January 2006 to April, she was behind your 
back providing Victoria Police with information about your 
financial affairs and financial dealings. Now that was, 
they were areas that you spoke freely about with her being, 
as you describe, your best friend?---Yes. 

She provided information about your movements and travel 
during that period, that's something else you spoke to her 
about?---Yes. 

She spoke about your telephone usa e, tele hone 
your family members, including 
That I take it would be a matter of concern for you 
now?---Yes. 

And that she was talking about particular medical 
appointments that you had, you were talking to her pretty 
freely about your health and well-being during the 
period?---Yes. 
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That phone intercept begins in December and then as we move 
into early 2006 the records, these ICRs that I've described 
to you, they show that there's increasing information 
that's being provided specifically in relation to you in 
this period of January 2006 to April 2006 when you're 
arrested for Operation Posse. So I'm going to just take 
you to a couple of those bits now. Ms Gobbo is tasked by 
Victoria Police at that stage to try and get this specific 
information about locations of manufacturing and your 
activities and what information that is received by those 
members of Victoria Police is then passed on to other 
members of Victoria Police within Operation Posse and 
that's something that you've learnt recently?---Yes. 

Now, what occurred during this period too was increasing 
advice from Nicola Gobbo to Victoria Police about how it 
could be that you might be encouraged to roll or to provide 
assistance to Victoria Police. Now obviously that's 
something you didn't know about at the time but you do 
now?---Yes. 

All right. And this period of time and the information, 
the intelligence that she was providing in due course led 
to the identification of the lab at which you were arrested 
in April 2006 and I'm going to take you to the bits of 
information that firstly she gleaned from you and then she 
passed on and how that led to the arrest. But during that 
period of time, January 2006 to April, she was behind your 
back providing Victoria Police with information about your 
financial affairs and financial dealings. Now that was, 
they were areas that you spoke freely about with her being, 
as you describe, your best friend?---Yes. 

She provided information about your movements and travel 
during that period, that's something else you spoke to her 
about?---Yes. 

She spoke about your telephone usa e, tele hone 
your family members, including 
That I take it would be a matter of concern for you 
now?---Yes. 

And that she was talking about particular medical 
appointments that you had, you were talking to her pretty 
freely about your health and well-being during the 
period?---Yes. 
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That phone intercept begins in December and then as we move
into ear1y 2006 the records, these ICRs that I've described
to you, they show that there's increasing information
that's being provided specifica11y in re1ation to you in
this period of January 2006 to Apri1 2006 when you're
arrested for Operation Posse. So I'm going to just take
you to a coup1e of those bits now. Ms Gobbo is tasked by
Victoria Po1ice at that stage to try and get this specific
information about 1ocations of manufacturing and your
activities and what information that is received by those
members of Victoria Po1ice is then passed on to other
members of Victoria Po1ice within Operation Posse and
that's something that you've 1earnt recent1y?---Yes.

Now, what occurred during this period too was increasing
advice from Nico1a Gobbo to Victoria Po1ice about how it
cou1d be that you might be encouraged to r011 or to provide
assistance to Victoria Po1ice. Now obvious1y that's
something you didn't know about at the time but you do
now?---Yes.

A11 right. And this period of time and the information,
the inte11igence that she was providing in due course 1ed
to the identification of the 1ab at which you were arrested
in Apri1 2006 and I'm going to take you to the bits of
information that first1y she g1eaned from you and then she
passed on and how that 1ed to the arrest. But during that
period of time, January 2006 to Apri1, she was behind your
back providing Victoria Po1ice with information about your
financia] affairs and financia1 dea1ings. Now that was,
they were areas that you spoke free1y about with her being,
as you describe, your best friend?---Yes.

She provided information about your movements and trave1
during that period, that's something e1se you spoke to her
about?---Yes.

She spoke about your te1ephone usa e, te1e hone numbers of
your fami1y members, inc1udingb.
That I take it wou1d be a matter of concern for you
now?---Yes.

And that she was ta1king about particu1ar medica1
appointments that you had, you were ta1king to her pretty
free1y about your hea1th and we11-being during the
period?---Yes.
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She again gave information about your place of residence 
and your motor vehicle and they're all things she would 
have well-known because of this relationship, you 
agree?---Yes. 

All right.  Now, focusing - so they're the sort of broader 
issues.  There's some very specific information that she 
gives to the police on many, many occasions throughout 
February, March and April 2006 and I think if I were to go 
through them you'd be giving evidence for a lot longer than 
is necessary because we've got very clear records from 
Victoria Police as to the precise information that she 
gave.  So what I'm going to do is just take you to a couple 
of bits and pieces if that's convenient to you, you 
understand?---Yes. 

All right.  So on 3 January 2006 she suggested to Victoria 
Police that they should be following you because she said 
that you were currently involved in delivering gear on that 
afternoon and then later that day she said that you 
believed that you were under police surveillance at that 
period of January 2006.  Now, firstly, it wouldn't surprise 
you that - you would have told her that when you thought 
you were under police surveillance, is that right?---Yes. 

And given your activities during this period of your life, 
that would have been a pretty constant fear?---Always. 

And the fact that you were involved in delivering gear that 
afternoon, I assume that was more of the non-specific 
information that anyone party to the conversation would 
have known what it was really about, that they would have 
had plausible deniability, is that right?---Yes. 

On the other hand later on she says, on the next day she 
says that you'd finished, that you had "finished doing your 
thing" and the record shows that that means cooking 
amphetamines.  Would you have told her that you'd completed 
that task from time to time or would you have been less 
specific?---Well I'd disappear for four days. 

I see?---And we had no contact and I'd call her when I got 
back. 

I see.  So it was clear both to you and her then I 
understand that given the period of time you were gone, 
given the no contact and given your role at the time, what 
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She again gave information about your place of residence 
and your motor vehicle and they're all things she would 
have well-known because of this relationship, you 
agree?---Yes. 

All right.  Now, focusing - so they're the sort of broader 
issues.  There's some very specific information that she 
gives to the police on many, many occasions throughout 
February, March and April 2006 and I think if I were to go 
through them you'd be giving evidence for a lot longer than 
is necessary because we've got very clear records from 
Victoria Police as to the precise information that she 
gave.  So what I'm going to do is just take you to a couple 
of bits and pieces if that's convenient to you, you 
understand?---Yes. 

All right.  So on 3 January 2006 she suggested to Victoria 
Police that they should be following you because she said 
that you were currently involved in delivering gear on that 
afternoon and then later that day she said that you 
believed that you were under police surveillance at that 
period of January 2006.  Now, firstly, it wouldn't surprise 
you that - you would have told her that when you thought 
you were under police surveillance, is that right?---Yes. 

And given your activities during this period of your life, 
that would have been a pretty constant fear?---Always. 

And the fact that you were involved in delivering gear that 
afternoon, I assume that was more of the non-specific 
information that anyone party to the conversation would 
have known what it was really about, that they would have 
had plausible deniability, is that right?---Yes. 

On the other hand later on she says, on the next day she 
says that you'd finished, that you had "finished doing your 
thing" and the record shows that that means cooking 
amphetamines.  Would you have told her that you'd completed 
that task from time to time or would you have been less 
specific?---Well I'd disappear for four days. 

I see?---And we had no contact and I'd call her when I got 
back. 

I see.  So it was clear both to you and her then I 
understand that given the period of time you were gone, 
given the no contact and given your role at the time, what 
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She again gave information about your p1ace of residence
and your motor vehic1e and they're a11 things she wou1d
have we11-known because of this re1ationship, you
agree?---Yes.

A11 right. Now, focusing - so they're the sort of broader
issues. There's some very specific information that she
gives to the po1ice on many, many occasions throughout
February, March and Apri1 2006 and I think if I were to go
through them you'd be giving evidence for a 1ot 1onger than
is necessary because we've got very c1ear records from
Victoria Po1ice as to the precise information that she
gave. 80 what I'm going to do is just take you to a coup1e
of bits and pieces if that's convenient to you, you
understand?---Yes.

A11 right. So on 3 January 2006 she suggested to Victoria
Po1ice that they shou1d be fo11owing you because she said
that you were current1y invo1ved in de1ivering gear on that
afternoon and then 1ater that day she said that you
be1ieved that you were under po1ice survei11ance at that
period of January 2006. Now, first1y, it wou1dn't surprise
you that - you wou1d have to1d her that when you thought
you were under po1ice survei11ance, is that right?---Yes.

And given your activities during this period of your 1ife,
that wou1d have been a pretty constant fear?---A1ways.

And the fact that you were invo1ved in de1ivering gear that
afternoon, I assume that was more of the non-specific
information that anyone party to the conversation wou1d
have known what it was rea11y about, that they wou1d have
had p1ausib1e deniabi1ity, is that right?---Yes.

On the other hand 1ater on she says, on the next day she
says that you'd finished, that you had "finished doing your
thing" and the record shows that that means cooking
amphetamines. Wou1d you have to1d her that you'd comp1eted
that task from time to time or wou1d you have been 1ess
specific?---We11 I'd disappear for four days.

I see?---And we had no contact and I'd ca11 her when I got
back.

I see. So it was c1ear both to you and her then I
understand that given the period of time you were gone,
given the no contact and given your ro1e at the time, what
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you were doing?---Exactly, yes. 

On 6 February, a month later, she told Victoria Police that 
you were trying to get lllitres of ketone. Is that 
specific information you would have told her or is that 
information she would have gleaned some other way?---! 
don't understand how she would have got that information. 
Maybe through me having a conversation with someone else -

So you were - - - ?--- - - - present. 

You were seeing her face-to-face pretty regularly during 
this period?---Yes. 

How often at an estimate, we're talking early 2006 
here?---I'd say every second day, every third day. 

And talking on the phone how often?---She could be on the 
phone with another client and then I'd be on the phone with 
somebody else but a different phone. 

I understand. I'm talking just your relationship, perhaps 
legal relationship as well, how often were you talking on 
the phone to her, other than seeing her face-to-face, how 
often were you talking to her during this period of time at 
your estimate?---Probably every day. 

I see. So you're best guess at that would be that she was 
essentially listening to conversations that you were having 
with other people?---Yes. 

As I said, I won't take you through all of those bits and 
pieces but I might just take you to some of the events just 
in the lead up to the arrest and some of the information 
that Ms Gobbo was providing to police then. On 29 March 
2006 she told the police that you were halfway through a 
cook and that you were cooking for a particular family, 
along with the Mokbel family, and your co-accused from the 
arrest that eventually happened on 22 April 2006. Now that 
appears to be that she has specific information about who 
the cook is happening for and who is going to benefit from 
it. Just to the best of your recollection, how would it be 
that she knew that sort of specific information?---! really 
can't, I really can't recall whether I would have said 
something to her or, like I said, talking to one of my 
associates in her presence. 
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you were doing?---Exactly, yes. 

On 6 February, a month later, she told Victoria Police that 
you were trying to get lllitres of ketone. Is that 
specific information you would have told her or is that 
information she would have gleaned some other way?---! 
don't understand how she would have got that information. 
Maybe through me having a conversation with someone else -

So you were - - - ?--- - - - present. 

You were seeing her face-to-face pretty regularly during 
this period?---Yes. 

How often at an estimate, we're talking early 2006 
here?---I'd say every second day, every third day. 

And talking on the phone how often?---She could be on the 
phone with another client and then I'd be on the phone with 
somebody else but a different phone. 

I understand. I'm talking just your relationship, perhaps 
legal relationship as well, how often were you talking on 
the phone to her, other than seeing her face-to-face, how 
often were you talking to her during this period of time at 
your estimate?---Probably every day. 

I see. So you're best guess at that would be that she was 
essentially listening to conversations that you were having 
with other people?---Yes. 

As I said, I won't take you through all of those bits and 
pieces but I might just take you to some of the events just 
in the lead up to the arrest and some of the information 
that Ms Gobbo was providing to police then. On 29 March 
2006 she told the police that you were halfway through a 
cook and that you were cooking for a particular family, 
along with the Mokbel family, and your co-accused from the 
arrest that eventually happened on 22 April 2006. Now that 
appears to be that she has specific information about who 
the cook is happening for and who is going to benefit from 
it. Just to the best of your recollection, how would it be 
that she knew that sort of specific information?---! really 
can't, I really can't recall whether I would have said 
something to her or, like I said, talking to one of my 
associates in her presence. 
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you were doing?---Exact1y, yes.

0n 6 February, a month Iater, she toId Victoria PoIice that
you were trying to get .1itres of ketone. Is that
specific information you wouId have toId her or is that
information she wouId have gIeaned some other way?---I
don't understand how she wouId have got that information.
Maybe through me having a conversation with someone eISe -

So you were — — - ?—-— — — - present.

You were seeing her face-to-face pretty reguIarIy during
this period?---Yes.

How often at an estimate, we're taIking earIy 2006
here?---I'd say every second day, every third day.

And taIking on the phone how often?---She couId be on the
phone with another cIient and then I'd be on the phone with
somebody eISe but a different phone.

I understand. I'm taIking just your reIationship, perhaps
IegaI reIationship as weII, how often were you taIking on
the phone to her, other than seeing her face-to-face, how
often were you taIking to her during this period of time at
your estimate?---Probab1y every day.

I see. So you're best guess at that wouId be that she was
essentiaIIy Iistening to conversations that you were having
with other peopIe?---Yes.

As I said, I won't take you through aII of those bits and
pieces but I might just take you to some of the events just
in the Iead up to the arrest and some of the information
that Ms Gobbo was providing to poIice then. On 29 March
2006 she toId the poIice that you were haIfway through a
cook and that you were cooking for a particuIar fami,
a10ng with the MokbeI fami, and your co-accused from the
arrest that eventuaIIy happened on 22 ApriI 2006. Now that
appears to be that she has specific information about who
the cook is happening for and who is going to benefit from
it. Just to the best of your recoIIection, how wouId it be
that she knew that sort of specific information?---I reaIIy
can't, I reaIIy can't recaII whether I wouId have said
something to her or, Iike I said, taIking to one of my
associates in her presence.
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Do you think it's possible that you did tell her these 
sorts of things from time to time?---Yes, yes. 

All right.  On 10 April, so we're getting closer to that 
arrest date, Ms Gobbo has a conference with you in her 
chambers and that's a place that you went from time to 
time?---Yes. 

Often have meetings at the coffee shop under or nearby 
chambers, is that right?---Yes. 

And would they usually occur, those conferences you had 
with her, would they usually occur in her chambers or in 
that public setting?---In her chambers, in the public 
setting and in her office across the road from chambers. 

So are you talking about perhaps Mr Hargreaves' office from 
time to time, you had meetings there or you didn't have 
meetings in Mr Hargreaves' office?---I think it was Owen 
Dixon chambers. 

I see.  In a different set of chambers to her own chambers 
from time to time?---Yes. 

Do you know whose they were?---No. 

All right.  On 12 April 2006 she told the police that you 
would be establishing a new amphetamine manufacturing 
laboratory a little bit later in April 2006.  Is it 
possible you told her that precisely?---Yes.  I think I 
would have at that point. 

So at that point things were, you were feeling a lot more 
casual with her then I take it about what she could and 
couldn't know?---Yes, I guess so because her interest 
escalated. 

Can you explain that to me?---Well, looking at it now, 
previously she didn't want to know too much and looking at 
it now, yes, she'd be asking me questions.  I felt our 
friendship was a lot tighter at this point, we only had 
each other basically. 

And when you say you only had each other, was she a fairly 
lonely person in your estimation at that time?---Yes, 
because she was having issues with the Mokbel family and we 
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Do you think it's possible that you did tell her these 
sorts of things from time to time?---Yes, yes. 

All right.  On 10 April, so we're getting closer to that 
arrest date, Ms Gobbo has a conference with you in her 
chambers and that's a place that you went from time to 
time?---Yes. 

Often have meetings at the coffee shop under or nearby 
chambers, is that right?---Yes. 

And would they usually occur, those conferences you had 
with her, would they usually occur in her chambers or in 
that public setting?---In her chambers, in the public 
setting and in her office across the road from chambers. 

So are you talking about perhaps Mr Hargreaves' office from 
time to time, you had meetings there or you didn't have 
meetings in Mr Hargreaves' office?---I think it was Owen 
Dixon chambers. 

I see.  In a different set of chambers to her own chambers 
from time to time?---Yes. 

Do you know whose they were?---No. 

All right.  On 12 April 2006 she told the police that you 
would be establishing a new amphetamine manufacturing 
laboratory a little bit later in April 2006.  Is it 
possible you told her that precisely?---Yes.  I think I 
would have at that point. 

So at that point things were, you were feeling a lot more 
casual with her then I take it about what she could and 
couldn't know?---Yes, I guess so because her interest 
escalated. 

Can you explain that to me?---Well, looking at it now, 
previously she didn't want to know too much and looking at 
it now, yes, she'd be asking me questions.  I felt our 
friendship was a lot tighter at this point, we only had 
each other basically. 

And when you say you only had each other, was she a fairly 
lonely person in your estimation at that time?---Yes, 
because she was having issues with the Mokbel family and we 
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Do you think it's possib1e that you did te11 her these
sorts of things from time to time?---Yes, yes.

A11 right. On 10 Apri1, so we're getting c1oser to that
arrest date, Ms Gobbo has a conference with you in her
chambers and that's a p1ace that you went from time to
time?---Yes.

Often have meetings at the coffee shop under or nearby
chambers, is that right?---Yes.

And wou1d they usua11y occur, those conferences you had
with her, wou1d they usua11y occur in her chambers or in
that pub1ic setting?---In her chambers, in the pub1ic
setting and in her office across the road from chambers.

So are you ta1king about perhaps Mr Hargreaves' office from
time to time, you had meetings there or you didn't have
meetings in Mr Hargreaves' office?---I think it was Owen
Dixon chambers.

I see. In a different set of chambers to her own chambers
from time to time?---Yes.

Do you know whose they were?---No.

A11 right. On 12 Apri1 2006 she to1d the po1ice that you
wou1d be estab1ishing a new amphetamine manufacturing
1aboratory a 1itt1e bit 1ater in Apri1 2006. Is it
possib1e you to1d her that precise1y?---Yes. I think I
wou1d have at that point.

So at that point things were, you were fee1ing a 1ot more
casua1 with her then I take it about what she cou1d and
cou1dn't know?---Yes, I guess so because her interest
esca1ated.

Can you exp1ain that to me?---We11, 1ooking at it now,
previous1y she didn't want to know too much and 1ooking at
it now, yes, she'd be asking me questions. I fe1t our
friendship was a 1ot tighter at this point, we on1y had
each other basica11y.

And when you say you on1y had each other, was she a fair1y
1one1y person in your estimation at that time?---Yes,
because she was having issues with the Mokbe1 fami1y and we
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found, you know, we found, like we had something 
significant in common. 

Which was the unwanted pressure from the Mokbels, is that 
right?---Correct, yes. 

Did you know whether or not, or in your observations did 
you see Ms Gobbo socialising with people who weren't part 
of the criminal underworld?---No. 

Did she have normal friends who weren't crooks or was it 
all people who were involved in this business?---They were 
all her clients, most of the people I met when I saw her, 
she was with other clients. 

Did you see her socialising with other lawyers or friends 
who weren't in the law, who weren't involved in the drug 
industry?---No, no. 

What's your observations of her as a person during this 
period of time?  Was she an extravert, an introvert, 
lonely, lively, what was she like?---To me she was kind of, 
like she was like, we felt the same, like a little bit 
ostracised and we felt that, I could see she was not an 
extrovert, in a way yes but basically she just wanted to be 
accepted, wanted to be loved. 

All right.  She wanted to be accepted and loved just by you 
or by everyone she came in contact with?---Could have been 
everyone she came in contact with but, you know, she'd done 
so much for everyone it seemed legally and she went over 
and above with her work, I just felt that she wasn't get 
the gratitude that she needed and I felt that, you know, we 
were so close as friends and I just felt like she needed 
the attention. 

And the gratitude that she needed, was that from people she 
represented and was doing a good job for?---Yes. 

Just in the lead up to the arrest of you and Mr Ahec that 
occurred, it says that, the records show that Ms Gobbo was 
telling the police that you were under significant pressure 
in mid-April 2006 from the Mokbel family to get this 
operation up and running, is that something you 
recall?---Yes. 

Were you scared of the Mokbel family at this 
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found, you know, we found, like we had something 
significant in common. 

Which was the unwanted pressure from the Mokbels, is that 
right?---Correct, yes. 

Did you know whether or not, or in your observations did 
you see Ms Gobbo socialising with people who weren't part 
of the criminal underworld?---No. 

Did she have normal friends who weren't crooks or was it 
all people who were involved in this business?---They were 
all her clients, most of the people I met when I saw her, 
she was with other clients. 

Did you see her socialising with other lawyers or friends 
who weren't in the law, who weren't involved in the drug 
industry?---No, no. 

What's your observations of her as a person during this 
period of time?  Was she an extravert, an introvert, 
lonely, lively, what was she like?---To me she was kind of, 
like she was like, we felt the same, like a little bit 
ostracised and we felt that, I could see she was not an 
extrovert, in a way yes but basically she just wanted to be 
accepted, wanted to be loved. 

All right.  She wanted to be accepted and loved just by you 
or by everyone she came in contact with?---Could have been 
everyone she came in contact with but, you know, she'd done 
so much for everyone it seemed legally and she went over 
and above with her work, I just felt that she wasn't get 
the gratitude that she needed and I felt that, you know, we 
were so close as friends and I just felt like she needed 
the attention. 

And the gratitude that she needed, was that from people she 
represented and was doing a good job for?---Yes. 

Just in the lead up to the arrest of you and Mr Ahec that 
occurred, it says that, the records show that Ms Gobbo was 
telling the police that you were under significant pressure 
in mid-April 2006 from the Mokbel family to get this 
operation up and running, is that something you 
recall?---Yes. 

Were you scared of the Mokbel family at this 
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found, you know, we found, Iike we had something
significant in common.

Which was the unwanted pressure from the MokbeIs, is that
right?---Correct, yes.

Did you know whether or not, or in your observations did
you see Ms Gobbo sociaIising with peopIe who weren't part
of the criminaI underworId?---No.

Did she have normaI friends who weren't crooks or was it
aII peopIe who were invoIved in this business?---They were
aII her cIients, most of the peopIe I met when I saw her,
she was with other c1ients.

Did you see her sociaIising with other 1awyers or friends
who weren't in the 1aw, who weren't invoIved in the drug
industry?---No, no.

What's your observations of her as a person during this
period of time? Was she an extravert, an introvert,
Ione, 1ive1y, what was she 1ike?---To me she was kind of,
1ike she was Iike, we feIt the same, Iike a IittIe bit
ostracised and we feIt that, I couId see she was not an
extrovert, in a way yes but basicaIIy she just wanted to be
accepted, wanted to be Ioved.

A11 right. She wanted to be accepted and Ioved just by you
or by everyone she came in contact with?---Cou1d have been
everyone she came in contact with but, you know, she'd done
so much for everyone it seemed IegaIIy and she went over
and above with her work, I just feIt that she wasn't get
the gratitude that she needed and I feIt that, you know, we
were so cIose as friends and I just feIt Iike she needed
the attention.

And the gratitude that she needed, was that from peopIe she
represented and was doing a good job for?---Yes.

Just in the Iead up to the arrest of you and Mr Ahec that
occurred, it says that, the records show that Ms Gobbo was
teIIing the poIice that you were under significant pressure
in mid-ApriI 2006 from the MokbeI fami to get this
operation up and running, is that something you
reca11?---Yes.

Were you scared of the MokbeI fami at this
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stage?---Scared?  Yes. 

Were you fearful that you had to do the right thing by 
them?---Yes. 

It's correct that there was pressure being exerted on you 
to get another cook going in April 2006?---Yes. 

The lab that was set up in April 2006, the location of that 
lab in an inner northern suburb was, firstly, the suburb 
and its proximity to other buildings was explained to 
Victoria Police by Nicola Gobbo as information she'd got 
from you.  Now, would it surprise you that she was able to 
identify the suburb?---No, because I told her that on that 
occasion. 

I see.  Why did you tell her on that occasion?---I wasn't 
happy with the location.  I didn't tell her exactly where 
it was, I just told her what was nearby. 

I see?---That caused me to think that it was crazy to do it 
there. 

I see, I see, okay.  That's I assume because of the dangers 
in cooking and the fumes and all of those sorts of things, 
is that right?---And basically just what was next door, it 
was not appropriate, just not on, it was not on. 

Are you happy to say what the nature of that premises next 
door was?---Yes, it was a primary school. 

I don't need to ask you that, in other words the location 
was chosen by someone else and you were uncomfortable with 
it?---Absolutely, yes. 

You explained that discomfort to Nicola Gobbo?---Yes. 

What you now know is that once the suburb and the proximity 
to a school were described by or explained by you to Nicola 
Gobbo, she immediately provided that information to 
Victoria Police, you understand that?---I understand that 
now, yes. 

All right.  And then what happened from there on was that 
on 15 April 2006 Mr Flynn, on the basis of that suburb and 
its proximity, the site's proximity to a school, discovered 
that site.  Now, was that something that was part of the 
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stage?---Scared?  Yes. 

Were you fearful that you had to do the right thing by 
them?---Yes. 

It's correct that there was pressure being exerted on you 
to get another cook going in April 2006?---Yes. 

The lab that was set up in April 2006, the location of that 
lab in an inner northern suburb was, firstly, the suburb 
and its proximity to other buildings was explained to 
Victoria Police by Nicola Gobbo as information she'd got 
from you.  Now, would it surprise you that she was able to 
identify the suburb?---No, because I told her that on that 
occasion. 

I see.  Why did you tell her on that occasion?---I wasn't 
happy with the location.  I didn't tell her exactly where 
it was, I just told her what was nearby. 

I see?---That caused me to think that it was crazy to do it 
there. 

I see, I see, okay.  That's I assume because of the dangers 
in cooking and the fumes and all of those sorts of things, 
is that right?---And basically just what was next door, it 
was not appropriate, just not on, it was not on. 

Are you happy to say what the nature of that premises next 
door was?---Yes, it was a primary school. 

I don't need to ask you that, in other words the location 
was chosen by someone else and you were uncomfortable with 
it?---Absolutely, yes. 

You explained that discomfort to Nicola Gobbo?---Yes. 

What you now know is that once the suburb and the proximity 
to a school were described by or explained by you to Nicola 
Gobbo, she immediately provided that information to 
Victoria Police, you understand that?---I understand that 
now, yes. 

All right.  And then what happened from there on was that 
on 15 April 2006 Mr Flynn, on the basis of that suburb and 
its proximity, the site's proximity to a school, discovered 
that site.  Now, was that something that was part of the 
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stage?---Scared? Yes.

Were you fearfuI that you had to do the right thing by
them?---Yes.

It's correct that there was pressure being exerted on you
to get another cook going in ApriI 2006?---Yes.

The Iab that was set up in ApriI 2006, the Iocation of that
Iab in an inner northern suburb was, firstIy, the suburb
and its proximity to other buiIdings was epained to
Victoria PoIice by NicoIa Gobbo as information she'd got
from you. Now, wouId it surprise you that she was abIe to
identify the suburb?---No, because I toId her that on that
occasion.

I see. Why did you teII her on that occasion?---I wasn't
happy with the Iocation. I didn't teII her exactIy where
it was, I just toId her what was nearby.

I see?---That caused me to think that it was crazy to do it
there.

I see, I see, okay. That's I assume because of the dangers
in cooking and the fumes and a1] of those sorts of things,
is that right?---And basicaIIy just what was next door, it
was not appropriate, just not on, it was not on.

Are you happy to say what the nature of that premises next
door was?---Yes, it was a primary schooI.

I don't need to ask you that, in other words the Iocation
was chosen by someone eISe and you were uncomfortabIe with
it?---Absqte1y, yes.

You epained that discomfort to NicoIa Gobbo?---Yes.

What you now know is that once the suburb and the proximity
to a schooI were described by or epained by you to NicoIa
Gobbo, she immediate provided that information to
Victoria PoIice, you understand that?---I understand that
now, yes.

A11 right. And then what happened from there on was that
on 15 ApriI 2006 Mr FIynn, on the basis of that suburb and
its proximity, the site's proximity to a schooI, discovered
that site. Now, was that something that was part of the
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plea material that you knew about then or are you only 
learning that now?---I'm only learning this now. 

What occurred after that is that Flynn then organised 
immediate surveillance on the property and that captured 
you and others coming and going from the property.  Do you 
understand that?---Yes. 

And that on 21 April 2006, so the day before the arrest, 
Victoria Police obtained a search warrant for those 
premises and some other properties and certainly you knew 
that they arrived with a warrant the next day?---Yes. 

And the affidavit that - the police need to use an 
affidavit to obtain a warrant from the court, that 
affidavit was sworn by Mr Flynn and it contained 
substantial amounts of information which had been provided 
to the police by Nicola Gobbo.  That wouldn't surprise you 
now knowing what you know?---No. 

All right.  Now, Gobbo herself has given evidence in the 
Supreme Court in related proceedings to this, which is 
really one of the things that led to this Royal Commission, 
that she was the person who gave the police the evidence 
that was instrumental in locating the lab and that's 
something you know now?---Yes. 

O'Brien has said that Ms Gobbo's information mid-April 
about the lab was a significant breakthrough in Operation 
Posse because it allowed the police to discover the lab and 
he goes on to say in his statement to this Commission, "I 
do not know whether we would have located this lab without 
Ms Gobbo's information".  Now, you now know that to be the 
case?---Yes. 

All right.  During that period in early to mid-2006, before 
your arrest on 22 April, we now know and we can tell from 
the questions I've asked you and the documents available to 
the Commission that she was, Nicola Gobbo was playing two 
roles, one for Victoria Police as a source and, secondly, 
showing the signs at least of being your legal 
representative during that period?---Yes. 

On 13 April 2006, so this is shortly before Flynn goes and 
conducts surveillance on that property, she expresses her 
frustration to the handlers, these people at Victoria 
Police who obtain the information from Ms Gobbo, the fact 
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plea material that you knew about then or are you only 
learning that now?---I'm only learning this now. 

What occurred after that is that Flynn then organised 
immediate surveillance on the property and that captured 
you and others coming and going from the property.  Do you 
understand that?---Yes. 

And that on 21 April 2006, so the day before the arrest, 
Victoria Police obtained a search warrant for those 
premises and some other properties and certainly you knew 
that they arrived with a warrant the next day?---Yes. 

And the affidavit that - the police need to use an 
affidavit to obtain a warrant from the court, that 
affidavit was sworn by Mr Flynn and it contained 
substantial amounts of information which had been provided 
to the police by Nicola Gobbo.  That wouldn't surprise you 
now knowing what you know?---No. 

All right.  Now, Gobbo herself has given evidence in the 
Supreme Court in related proceedings to this, which is 
really one of the things that led to this Royal Commission, 
that she was the person who gave the police the evidence 
that was instrumental in locating the lab and that's 
something you know now?---Yes. 

O'Brien has said that Ms Gobbo's information mid-April 
about the lab was a significant breakthrough in Operation 
Posse because it allowed the police to discover the lab and 
he goes on to say in his statement to this Commission, "I 
do not know whether we would have located this lab without 
Ms Gobbo's information".  Now, you now know that to be the 
case?---Yes. 

All right.  During that period in early to mid-2006, before 
your arrest on 22 April, we now know and we can tell from 
the questions I've asked you and the documents available to 
the Commission that she was, Nicola Gobbo was playing two 
roles, one for Victoria Police as a source and, secondly, 
showing the signs at least of being your legal 
representative during that period?---Yes. 

On 13 April 2006, so this is shortly before Flynn goes and 
conducts surveillance on that property, she expresses her 
frustration to the handlers, these people at Victoria 
Police who obtain the information from Ms Gobbo, the fact 
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p1ea materia1 that you knew about then or are you on1y
1earning that now?---I'm on1y 1earning this now.

What occurred after that is that F1ynn then organised
immediate survei11ance on the property and that captured
you and others coming and going from the property. Do you
understand that?---Yes.

And that on 21 Apri1 2006, so the day before the arrest,
Victoria Po1ice obtained a search warrant for those
premises and some other properties and certain1y you knew
that they arrived with a warrant the next day?---Yes.

And the affidavit that - the po1ice need to use an
affidavit to obtain a warrant from the court, that
affidavit was sworn by Mr F1ynn and it contained
substantia1 amounts of information which had been provided
to the po1ice by Nico1a Gobbo. That wou1dn't surprise you
now knowing what you know?---No.

A11 right. Now, Gobbo herse1f has given evidence in the
Supreme Court in re1ated proceedings to this, which is
rea11y one of the things that 1ed to this Roya1 Commission,
that she was the person who gave the po1ice the evidence
that was instrumenta1 in 1ocating the 1ab and that's
something you know now?---Yes.

O'Brien has said that Ms Gobbo's information mid-Apri1
about the 1ab was a significant breakthrough in Operation
Posse because it a11owed the po1ice to discover the 1ab and
he goes on to say in his statement to this Commission, "I
do not know whether we wou1d have 1ocated this 1ab without
Ms Gobbo's information". Now, you now know that to be the
case?---Yes.

A11 right. During that period in ear1y to mid-2006, before
your arrest on 22 Apri1, we now know and we can te11 from
the questions I've asked you and the documents avai1ab1e to
the Commission that she was, Nico1a Gobbo was p1aying two
ro1es, one for Victoria Po1ice as a source and, second1y,
showing the signs at 1east of being your 1ega1
representative during that period?---Yes.

On 13 Apri1 2006, so this is short1y before F1ynn goes and
conducts survei11ance on that property, she expresses her
frustration to the hand1ers, these peop1e at Victoria
Po1ice who obtain the information from Ms Gobbo, the fact
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that, "The police had not achieved any arrests and had not 
found any of Cooper's clandestine laboratories". So in the 
background Ms Gobbo was frustrated about, with the police 
because they hadn't followed up on this information that 
she was giving them. Have you heard about that frustration 
before?---No. 

So that very afternoon she has a conference with you and 
your solicitor Tony Hargreaves about the ongoing court 
proceedings for Matchless and Landslip. So those two 
things happening on the same day, I can only assume that 
causes you problems as you sit here now hearing 
that?---Well it's not pretty, no. 

All right. It appears from the records that the 
Commission's got that the police and Gobbo engaged in, well 
it might be said, engaged in emotional manipulation of you. 
I'm going to take you through a few examples of what might 
be said to be emotional manipulation and ask you to comment 
on them. It's clear from what you've said that you 
maintained a very close personal relationship that you've 
described as mutual best friends during this period of 
January to April 2006?---Yes. 

and formed a 

You and Nicola Gobbo frequently went out for dinner?---Yes. 

You discussed your personal affairs with her and she with 
you that weren't relevant to her role as your 
barrister?---Yes. 

Now, there's a perspective or an aspect of this 
relationship that appears to involve romantic elements or 
perhaps a flirtatious element. Are you able to assist the 
Commissioner in whether that was the case in this period of 
2006?---Yes. 

Can you describe it? How did it happen?---Well the 
relationship between me and Nicola was, it had a drugging 
aspect like a, more or less like an office relationship 
with, there was, you know, sexual connotations made, there 
was flirting going on, but nothing ever eventuated for the 
simple reason that I myself was seeing somebody else from 
time to time and I knew if I crossed that line with Nicola 
I could possibly lose her as my best friend and barrister 
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that, "The police had not achieved any arrests and had not 
found any of Cooper's clandestine laboratories". So in the 
background Ms Gobbo was frustrated about, with the police 
because they hadn't followed up on this information that 
she was giving them. Have you heard about that frustration 
before?---No. 

So that very afternoon she has a conference with you and 
your solicitor Tony Hargreaves about the ongoing court 
proceedings for Matchless and Landslip. So those two 
things happening on the same day, I can only assume that 
causes you problems as you sit here now hearing 
that?---Well it's not pretty, no. 

All right. It appears from the records that the 
Commission's got that the police and Gobbo engaged in, well 
it might be said, engaged in emotional manipulation of you. 
I'm going to take you through a few examples of what might 
be said to be emotional manipulation and ask you to comment 
on them. It's clear from what you've said that you 
maintained a very close personal relationship that you've 
described as mutual best friends during this period of 
January to April 2006?---Yes. 

and formed a 

You and Nicola Gobbo frequently went out for dinner?---Yes. 

You discussed your personal affairs with her and she with 
you that weren't relevant to her role as your 
barrister?---Yes. 

Now, there's a perspective or an aspect of this 
relationship that appears to involve romantic elements or 
perhaps a flirtatious element. Are you able to assist the 
Commissioner in whether that was the case in this period of 
2006?---Yes. 

Can you describe it? How did it happen?---Well the 
relationship between me and Nicola was, it had a drugging 
aspect like a, more or less like an office relationship 
with, there was, you know, sexual connotations made, there 
was flirting going on, but nothing ever eventuated for the 
simple reason that I myself was seeing somebody else from 
time to time and I knew if I crossed that line with Nicola 
I could possibly lose her as my best friend and barrister 
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that, "The poIice had not achieved any arrests and had not
found any of Cooper's c1andestine Iaboratories". So in the
background Ms Gobbo was frustrated about, with the poIice
because they hadn't foIIowed up on this information that
she was giving them. Have you heard about that frustration
before?---No.

So that very afternoon she has a conference with you and
your soIicitor Tony Hargreaves about the ongoing court
proceedings for MatchIess and Landip. So those two
things happening on the same day, I can onIy assume that
causes you probIems as you sit here now hearing
that?---We11 it's not pretty, no.

A11 right. It appears from the records that the
Commission's got that the poIice and Gobbo engaged in, we11
it might be said, engaged in emotionaI manipuiation of you.
I'm going to take you through a few exampIes of what might
be said to be emotionaI manipuIation and ask you to comment
on them. It's cIear from what you've said that you
maintained a very cIose personaI reIationship that you've
described as mutuaI best friends during this period of
January to ApriI 2006?---Yes.

She and formed a—with-
--—YeS.

You and NicoIa Gobbo frequentIy went out for dinner?---Yes.

You discussed your personaI affairs with her and she with
you that weren't reIevant to her roIe as your
barrister?---Yes.

Now, there's a perspective or an aspect of this
reiationship that appears to invoIve romantic e1ements or
perhaps a fIirtatious eIement. Are you abIe to assist the
Commissioner in whether that was the case in this period of
2006?---Yes.

Can you describe it? How did it happen?---We11 the
reiationship between me and NicoIa was, it had a drugging
aspect Iike a, more or 1ess 1ike an office reIationship
with, there was, you know, sexuaI connotations made, there
was f1irting going on, but nothing ever eventuated for the
simpIe reason that I myseIf was seeing somebody eISe from
time to time and I knew if I crossed that Iine with NicoIa
I couId possin Iose her as my best friend and barrister
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so I never, I never actually ever went that way, never did.  
I was - - -  

Sorry, keep going?---I never had a relationship with her 
other than being just a really good friend. 

All right.  But did you flirt with her?---It was, it would 
have gone both ways, yes. 

That was my next question.  Did she flirt with you?---Yes, 
yes. 

Can you describe a little bit - the reason I'm asking this 
is because what she said behind your back to Victoria 
Police was that she was trying to keep you close and she 
was employing what she described as the cock tease 
approach?---Yes, yes.

You understand what that phrase means?---Of course, yes. 

Can you just describe to the Commission what you observed 
that might be described, if you think it's described as the 
cock tease approach that Nicola Gobbo employed with 
you?---Well she would say things like, you know, she hadn't 
had any sex, that she would dress promiscuously and having 
cleavage showing all the time and super short skirts.  You 
know, we'd joke about what if and whatnot but nothing ever 
eventuated. 

She said at one stage she wasn't sure whether the cock 
tease approach was going to work for much longer with you.  
Was there a level of frustration on your behalf that this 
cock tease approach didn't lead into any sexual 
encounter?---Look, at that time I was under so much 
pressure I had bigger issues to worry about than a sexual 
relationship.  I was more worried about getting, getting 
things done and before my plea, so the times were mounting 
and it was all getting, getting everything done and in 
order before I went away. 

The next question isn't meant to try and embarrass you in 
any particular way.  It's quite relevant to what the 
Commission needs to look at about this relationship between 
Victoria Police and Nicola Gobbo and then you on the other 
hand, but given what you know now about what Victoria 
Police and Nicola Gobbo were actually up to in the 
background?---Yep. 
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so I never, I never actually ever went that way, never did.  
I was - - -  

Sorry, keep going?---I never had a relationship with her 
other than being just a really good friend. 

All right.  But did you flirt with her?---It was, it would 
have gone both ways, yes. 

That was my next question.  Did she flirt with you?---Yes, 
yes. 

Can you describe a little bit - the reason I'm asking this 
is because what she said behind your back to Victoria 
Police was that she was trying to keep you close and she 
was employing what she described as the cock tease 
approach?---Yes, yes.

You understand what that phrase means?---Of course, yes. 

Can you just describe to the Commission what you observed 
that might be described, if you think it's described as the 
cock tease approach that Nicola Gobbo employed with 
you?---Well she would say things like, you know, she hadn't 
had any sex, that she would dress promiscuously and having 
cleavage showing all the time and super short skirts.  You 
know, we'd joke about what if and whatnot but nothing ever 
eventuated. 

She said at one stage she wasn't sure whether the cock 
tease approach was going to work for much longer with you.  
Was there a level of frustration on your behalf that this 
cock tease approach didn't lead into any sexual 
encounter?---Look, at that time I was under so much 
pressure I had bigger issues to worry about than a sexual 
relationship.  I was more worried about getting, getting 
things done and before my plea, so the times were mounting 
and it was all getting, getting everything done and in 
order before I went away. 

The next question isn't meant to try and embarrass you in 
any particular way.  It's quite relevant to what the 
Commission needs to look at about this relationship between 
Victoria Police and Nicola Gobbo and then you on the other 
hand, but given what you know now about what Victoria 
Police and Nicola Gobbo were actually up to in the 
background?---Yep. 

VPL.0018.0005.0033

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

11:

00:

00:

00:

00:

00:

00:

01:

01:

01:

01:

01:

01:

01:

01:

01:

01:

01:

01:

01:

01:

01:

01:

01:

01:

01:

02:

02:

02:

02:

02:

02:

02:

02:

02:

02:

02:

02:

02:

02:

02:

02:

03:

03:

03:

03:

03:

03:

47
52
53
53
57
59

OO
06
07
07
10
10
12
14
2O
24
28
28
28
31
32
37
41
45
54
02
05
10
11
12
16
2O
24
28

31
37
4O
49
53
54
55

OO
05
07
10
15
18

C
O

N
G

O
-P

O
O

R
);

A
h

h
h

h
h

A
A

O
O

O
O

O
O

O
O

O
O

O
O

O
O

O
O

O
O

O
O

N
N

N
N

N
N

N
N

N
M

—
‘A

A
A

A
A

A
A

A
A

\I
C

D
O

'I
#

O
O

N
A

O
Q

O
)\

IO
)U

1
A

0
0

N
—

‘O
Q

O
D

N
C

D
O

‘I
-P

O
O

N
—

‘O
Q

O
D

N
C

D
U

'I
A

O
O

N
—

‘O
G

VPL.0018.0005.0033

so I never, I never actuaIIy ever went that way, never did.
I was - - -

Sorry, keep going?---I never had a reIationship with her
other than being just a rea11y good friend.

A11 right. But did you f1irt with her?---It was, it wouId
have gone both ways, yes.

That was my next question. Did she f1irt with you?---Yes,
yes.

Can you describe a IittIe bit - the reason I'm asking this
is because what she said behind your back to Victoria
PoIice was that she was trying to keep you cIose and she
was emp10ying what she described as the cock tease
approach?---Yes, yes.

You understand what that phrase means?---Of course, yes.

Can you just describe to the Commission what you observed
that might be described, if you think it's described as the
cock tease approach that NicoIa Gobbo empoed with
you?---We11 she wouId say things 1ike, you know, she hadn't
had any sex, that she wouId dress promiscuous and having
cIeavage showing aII the time and super short skirts. You
know, we'd joke about what if and whatnot but nothing ever
eventuated.

She said at one stage she wasn't sure whether the cock
tease approach was going to work for much Ionger with you.
Was there a 1eve1 of frustration on your behaIf that this
cock tease approach didn't Iead into any sexuaI
encounter?---Look, at that time I was under so much
pressure I had bigger issues to worry about than a sexuaI
reIationship. I was more worried about getting, getting
things done and before my pIea, so the times were mounting
and it was a1] getting, getting everything done and in
order before I went away.

The next question isn't meant to try and embarrass you in
any particuIar way. It's quite reIevant to what the
Commission needs to Iook at about this reIationship between
Victoria PoIice and NicoIa Gobbo and then you on the other
hand, but given what you know now about what Victoria
PoIice and NicoIa Gobbo were actuaIIy up to in the
background?---Yep.
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Do you have any reflection on those conversations she was 
having with you, given that she also told them the cock 
tease approach wouldn't work for much longer, do you have 
any reflection on why she was having those conversations 
with you about not having sex for a long time and what if, 
and the short skirts and the low cut top, et cetera?---No, 
I don't. It didn't, it didn't raise an issue because we 
were friends and she could say anything to me and it 
wouldn't surprise me and yeah, so I just, I often thought, 
you know, was she seeing anybody else? But it just wasn't 
my business and I didn't, I never asked her those kind of 
questions. 

Given what you now know about what was happening in the 
background, have you had a penny drop moment about that 
kind of conduct from Ms Gobbo towards you?---Yes. 

What do you understand that she was actually up to during 
those conversations?---! can't really say. It's all 
hypothetical, isn't it? Was she trying to seduce me? Was 
she - you know, she obviously groomed me very well. You 
know, she used our friendship to get closer and source that 
information. It's all making sense now. 

Yes?---But I don't, I don't know, I don't know whether, you 
know, what would have eventuated, whether if it had 
eventuated in a sexual affair that maybe I would have told 
her more, I don't know, I don't understand, I don't know. 

What you're really saying is you can't really talk about 
her motivations, they might have been true feelings from 
her, you're not really sure as you sit here now?---No. 

The fact that she told the police that she was employing 
the cock tease approach, that doesn't help you understand 
what she was really up to?---No, well if she's saying that 
to them obviously she's trying to, I can't - was she trying 
to seduce me? I don't know. I don't know. 

ress th~ further. You had a 
in 1111 2006, is that correct?---Yes. 

What's clear in the records is that Ms Gobbo used that 
occasion as an occasion on which she'd be able to provide 
significant intelligence to Victoria Police. So I want to 
ask you some questions about that. Now, is it the case 

.31/10/19 8688 
COOPER XN - IN CAMERA 

11 : 03 : 20 

11 : 03 : 20 2 
11 : 03 : 23 3 
11 : 03 : 27 4 
11 : 03 : 30 5 
11 : 03 : 33 6 
11 : 03 : 36 7 
11 : 03 : 42 8 
11 : 03 : 46 9 
11 : 03 : 51 10 
11 : 03 : 57 11 
11 : 04 : 04 12 
11 : 04 : 08 13 
11 : 04 : 08 14 
11 : 04 : 08 15 
11 : 04 : 11 16 
11 : 04 : 15 17 
11 : 04 : 19 18 
11 : 04 : 19 19 
11 : 04 : 22 20 
11 : 04 : 30 21 
11 : 04 : 35 22 
11 : 04 : 40 23 
11 : 04 : 43 24 
11 : 04 : 45 25 
11 : 04 : 46 26 
11 : 04 : 50 27 
11 : 04 : 53 28 
11 : 04 : 57 29 
11 : 05 : 00 30 
11 : 05 : 01 31 
11 : 05 : 04 32 
11 : 05 : 07 33 
11 : 05 : 11 34 
11 : 05 : 11 35 
11 : 05 : 15 36 
11 : 05 : 18 37 
11 : 05 : 22 38 
11 : 05 : 30 39 
11 : 05 : 34 40 
11 : 05 : 34 41 
11 : 05 : 39 42 
11 : 05 : 44 43 
11 : 05 : 46 44 
11 : 05 : 53 45 
11 : 06 : 00 46 
11 : 06 : 04 47 

VPL.0018.0005.0034 

Do you have any reflection on those conversations she was 
having with you, given that she also told them the cock 
tease approach wouldn't work for much longer, do you have 
any reflection on why she was having those conversations 
with you about not having sex for a long time and what if, 
and the short skirts and the low cut top, et cetera?---No, 
I don't. It didn't, it didn't raise an issue because we 
were friends and she could say anything to me and it 
wouldn't surprise me and yeah, so I just, I often thought, 
you know, was she seeing anybody else? But it just wasn't 
my business and I didn't, I never asked her those kind of 
questions. 

Given what you now know about what was happening in the 
background, have you had a penny drop moment about that 
kind of conduct from Ms Gobbo towards you?---Yes. 

What do you understand that she was actually up to during 
those conversations?---! can't really say. It's all 
hypothetical, isn't it? Was she trying to seduce me? Was 
she - you know, she obviously groomed me very well. You 
know, she used our friendship to get closer and source that 
information. It's all making sense now. 

Yes?---But I don't, I don't know, I don't know whether, you 
know, what would have eventuated, whether if it had 
eventuated in a sexual affair that maybe I would have told 
her more, I don't know, I don't understand, I don't know. 

What you're really saying is you can't really talk about 
her motivations, they might have been true feelings from 
her, you're not really sure as you sit here now?---No. 

The fact that she told the police that she was employing 
the cock tease approach, that doesn't help you understand 
what she was really up to?---No, well if she's saying that 
to them obviously she's trying to, I can't - was she trying 
to seduce me? I don't know. I don't know. 

ress th~ further. You had a 
in 1111 2006, is that correct?---Yes. 

What's clear in the records is that Ms Gobbo used that 
occasion as an occasion on which she'd be able to provide 
significant intelligence to Victoria Police. So I want to 
ask you some questions about that. Now, is it the case 
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Do you have any reection on those conversations she was
having with you, given that she a1so toId them the cock
tease approach wouIdn't work for much Ionger, do you have
any reection on why she was having those conversations
with you about not having sex for a Iong time and what if,
and the short skirts and the 10w cut top, et cetera?---No,
I don't. It didn't, it didn't raise an issue because we
were friends and she couId say anything to me and it
wouIdn't surprise me and yeah, so I just, I often thought,
you know, was she seeing anybody e1se? But it just wasn't
my business and I didn't, I never asked her those kind of
questions.

Given what you now know about what was happening in the
background, have you had a penny drop moment about that
kind of conduct from Ms Gobbo towards you?---Yes.

What do you understand that she was actuaIIy up to during
those conversations?---I can't reaIIy say. It's aII
hypothetica], isn't it? Was she trying to seduce me? Was
she - you know, she obvious groomed me very weII. You
know, she used our friendship to get cIoser and source that
information. It's a11 making sense now.

Yes?---But I don't, I don't know, I don't know whether, you
know, what wouId have eventuated, whether if it had
eventuated in a sexuaI affair that maybe I wouId have toId
her more, I don't know, I don't understand, I don't know.

What you're reaIIy saying is you can't reaIIy taIk about
her motivations, they might have been true feeIings from
her, you're not reaIIy sure as you sit here now?---No.

The fact that she toId the poIice that she was empoing
the cock tease approach, that doesn't heIp you understand
what she was reaIIy up to?---No, weII if she's saying that
to them obvious she's trying to, I can't - was she trying
to seduce me? I don't know. I don't know.

I don't need to ress that an further. You had a
din-y2006, is that correct?---Yes.

What's c1ear in the records is that Ms Gobbo used that
occasion as an occasion on which she'd be abIe to provide
significant inteIIigence to Victoria PoIice. So I want to
ask you some questions about that. Now, is it the case
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tha~e organising the llllllllor she was organising 
thellllllllor someone else, do you have any 
recollection?---Well I was going to organise a 

and it was also going to be my going away party. 

Because of the plea occurring not long after 
that?---Because of the plea occurring not long after that, 
yes. I spoke to her about it and she said, "Why don't you 
let me handle it?" I said okay. So we decided that -
where was a good location and she said there's a location 
that's - actually we both knew the owners of the location 
where it was from a previous location that we used to dine. 
It had just opened up. 

And it was quite close to her chambers, wasn't it?---It was 
quite close to her chambers. 

Yes?---So we went and saw them and then we decided to have 
the party at that venue. 

What unbeknownst to you was occurring in the background 
Ms Gobbo was in fact tasked to attempt to be the RSVP 
person for you in order to obtain the names and phone 
numbers of all of the attendees for Victoria Police's 
information. Is that something you've heard before?---No, 
I assumed that was the case because she handled everything. 

As you say, she in fact did become that RSVP point. The 
records show she also facilitated payment for the party. 
Is that something that she took care of or you paid her 
back for, how did that happen?---! paid her back for that. 
She used her credit card and I paid the, the managers of 
the venue, as well as paid Nicola the balance. 

Do you recall her saying to you that she would organise a 
DJ for the evening?---Yes, yes, I do. 

The records available to the Commission show that she 
suggested to the police that the police might put an 
undercover o erative in the DJ on that occasion, 1111 

but didn't actually pursue it 
at the end of the day. Is that something you've heard for 
the first time today?---Yes. 

All right. The other thing that was occurring in the 
background of the organisation of this party was Victoria 
Police provided Ms Gobbo with a police camera to take 
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tha~e organising the llllllllor she was organising 
thellllllllor someone else, do you have any 
recollection?---Well I was going to organise a 

and it was also going to be my going away party. 

Because of the plea occurring not long after 
that?---Because of the plea occurring not long after that, 
yes. I spoke to her about it and she said, "Why don't you 
let me handle it?" I said okay. So we decided that -
where was a good location and she said there's a location 
that's - actually we both knew the owners of the location 
where it was from a previous location that we used to dine. 
It had just opened up. 

And it was quite close to her chambers, wasn't it?---It was 
quite close to her chambers. 

Yes?---So we went and saw them and then we decided to have 
the party at that venue. 

What unbeknownst to you was occurring in the background 
Ms Gobbo was in fact tasked to attempt to be the RSVP 
person for you in order to obtain the names and phone 
numbers of all of the attendees for Victoria Police's 
information. Is that something you've heard before?---No, 
I assumed that was the case because she handled everything. 

As you say, she in fact did become that RSVP point. The 
records show she also facilitated payment for the party. 
Is that something that she took care of or you paid her 
back for, how did that happen?---! paid her back for that. 
She used her credit card and I paid the, the managers of 
the venue, as well as paid Nicola the balance. 

Do you recall her saying to you that she would organise a 
DJ for the evening?---Yes, yes, I do. 

The records available to the Commission show that she 
suggested to the police that the police might put an 
undercover o erative in the DJ on that occasion, 1111 

but didn't actually pursue it 
at the end of the day. Is that something you've heard for 
the first time today?---Yes. 

All right. The other thing that was occurring in the 
background of the organisation of this party was Victoria 
Police provided Ms Gobbo with a police camera to take 
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that iou were organising the _or she was organising
the or someone e1se, do you have any
reciflection?---We11 I was going to organise a—

and it was aTso going to be my going away party.

Because of the p1ea occurring not Tong after
that?--—Because of the p1ea occurring not 1ong after that,
yes. I spoke to her about it and she said, "Why don't you
1et me hand1e it?" I said okay. So we decided that -
where was a good Tocation and she said there's a location
that's — actuaTTy we both knew the owners of the Tocation
where it was from a previous 1ocation that we used to dine.
It had just opened up.

And it was quite ciose to her chambers, wasn't it?---It was
quite ciose to her chambers.

Yes?---So we went and saw them and then we decided to have
the party at that venue.

What unbeknownst to you was occurring in the background
Ms Gobbo was in fact tasked to attempt to be the RSVP
person for you in order to obtain the names and phone
numbers of a11 of the attendees for Victoria Po1ice's
information. Is that something you've heard before?---No,
I assumed that was the case because she hand1ed everything.

As you say. she in fact did become that RSVP point. The
records show she aTso faciTitated payment for the party.
Is that something that she took care of or you paid her
back for, how did that happen?———I paid her back for that.
She used her credit card and I paid the, the managers of
the venue. as weTT as paid NicoTa the baTance.

Do you recaTT her saying to you that she wouid organise a
DJ for the evening?—-—Yes, yes, I do.

The records avai1ab1e to the Commission show that she
suggested to the poiice that the poTice might put an
undercover o erative in as the DJ on that occasion. -
—but didn't actuany pursue it
at the end of the day. Is that something you've heard for
the first time today?———Yes.

ATT right. The other thing that was occurring in the
background of the organisation of this party was Victoria
PoTice provided Ms Gobbo with a poTice camera to take
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photos of the attendees at the party so that they could 
obtain intelligence about who was who at the party. Is 
that something that is new to you today as well?---! did 
see the camera, she had a digital camera that she was 
taking photos of me with all the guests for my records for 
later on. I only know now that that was all for ulterior 
motives. 

Just to complete that circle, on 20 March 2006 Ms Gobbo met 
members of Victoria Police and went through the photos that 
she'd taken on the night and identified each of the 
individuals in the photographs for police intelligence. 
She told the handlers she won the dance competition on the 
night, do you have any recollection of that?---No. 

Now, on 16 March 2006 she suggested to police that she 
should be given a micro-recorder for recording 
conversations with you and the reason was she said she 
couldn't remember all the details of chemical names, 
et cetera. Now that, I don't think that eventuated, but 
that indicates that she was certainly hearing from you, 
whether directly or listening into conversations you were 
having with others, the names of particular precursor 
chemicals, that's something she would have heard from time 
to time?---Yes. 

The other thing, as you said a 
to be both a 
because your plea was imminent 
inside for a fair bit of time, 

moment ago, this was going 
party and a going away 
and you knew you'd be going 
that's the case?---Yes. 

Now, what appears to have been occurring between Nicola 
Gobbo and Victoria Police was Gobbo talking to the police 
about ways that your plea might be adjourned. Now, I can 
only assume that given that you were facing some pretty 
serious time inside an adjournment was something that you 
would have interested in?---Yes. 

And did she discuss with you or did you tell her that you 
wanted an adjournment of the plea?---Yes. 

And what did she say about the possibilities of adjourning 
the plea?---She could make it happen. 

She was confident about that?---Yes. 

So on 5 April 2006 Gobbo told Victoria Police that if she 
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photos of the attendees at the party so that they could 
obtain intelligence about who was who at the party. Is 
that something that is new to you today as well?---! did 
see the camera, she had a digital camera that she was 
taking photos of me with all the guests for my records for 
later on. I only know now that that was all for ulterior 
motives. 

Just to complete that circle, on 20 March 2006 Ms Gobbo met 
members of Victoria Police and went through the photos that 
she'd taken on the night and identified each of the 
individuals in the photographs for police intelligence. 
She told the handlers she won the dance competition on the 
night, do you have any recollection of that?---No. 

Now, on 16 March 2006 she suggested to police that she 
should be given a micro-recorder for recording 
conversations with you and the reason was she said she 
couldn't remember all the details of chemical names, 
et cetera. Now that, I don't think that eventuated, but 
that indicates that she was certainly hearing from you, 
whether directly or listening into conversations you were 
having with others, the names of particular precursor 
chemicals, that's something she would have heard from time 
to time?---Yes. 

The other thing, as you said a 
to be both a 
because your plea was imminent 
inside for a fair bit of time, 

moment ago, this was going 
party and a going away 
and you knew you'd be going 
that's the case?---Yes. 

Now, what appears to have been occurring between Nicola 
Gobbo and Victoria Police was Gobbo talking to the police 
about ways that your plea might be adjourned. Now, I can 
only assume that given that you were facing some pretty 
serious time inside an adjournment was something that you 
would have interested in?---Yes. 

And did she discuss with you or did you tell her that you 
wanted an adjournment of the plea?---Yes. 

And what did she say about the possibilities of adjourning 
the plea?---She could make it happen. 

She was confident about that?---Yes. 

So on 5 April 2006 Gobbo told Victoria Police that if she 
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photos of the attendees at the party so that they cou1d
obtain inte11igence about who was who at the party. Is
that something that is new to you today as we11?---I did
see the camera, she had a digitai camera that she was
taking photos of me with a11 the guests for my records for
1ater on. I on1y know now that that was a11 for u1terior
motives.

Just to comp1ete that circ1e, on 20 March 2006 Ms Gobbo met
members of Victoria Po1ice and went through the photos that
she'd taken on the night and identified each of the
individua1s in the photographs for po1ice inte11igence.
She to1d the hand1ers she won the dance competition on the
night, do you have any reco11ection of that?---No.

Now, on 16 March 2006 she suggested to po1ice that she
shou1d be given a micro-recorder for recording
conversations with you and the reason was she said she
cou1dn‘t remember 311 the detai1s of chemica] names,
et cetera. Now that, I don't think that eventuated, but
that indicates that she was certain1y hearing from you,
whether direct1y or 1istening into conversations you were
having with others, the names of particu1ar precursor
chemica1s, that's something she wou1d have heard from time
to time?--—Yes.

The other thing, as you said a moment ago. this was going
to be both a 3” party and a going away
because your p1ea was imminent and you knew you'd be going
inside for a fair bit of time, that's the case?---Yes.

Now, what appears to have been occurring between Nico1a
Gobbo and Victoria Po1ice was Gobbo ta1king to the po1ice
about ways that your p1ea might be adjourned. Now, I can
on1y assume that given that you were facing some pretty
serious time inside an adjournment was something that you
wou1d have interested in?——-Yes.

And did she discuss with you or did you te11 her that you
wanted an adjournment of the p1ea?---Yes.

And what did she say about the possibi1ities of adjourning
the p1ea?—-—She cou1d make it happen.

She was confident about that?---Yes.

So on 5 Apri1 2006 Gobbo to1d Victoria Po1ice that if she
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were sick the case would have to be adjourned and she 
assured the handlers that she can convince a doctor of a 
real requirement to be admitted to hospital.  Now is that, 
was that tactic to bring about an adjournment something she 
discussed with you, her pretending to be sick?---Yes. 

All right.  Do you recall whether that was something that 
she raised or you raised?---She raised that. 

That didn't ultimately eventuate, is that correct?---No. 

And then on 7 April 2006 these ICRs record that Gobbo and 
Victoria Police had further discussions about the 
adjournment and she said to them that if the Cooper matter 
is adjourned it's an advantage to the investigation, being 
the Posse investigation, but handler, who is the Victoria 
Police member, concerned re deceiving court and human 
source to be advised not to do so if claiming reason is 
human source health.  What I'm describing to you here is 
that Gobbo was explaining to the police that this 
adjournment, which obviously you wanted for your own 
reasons, would be beneficial to the police because it would 
assist them in their investigation into the Operation Posse 
matters.  Now do you understand that now?---Yes. 

And then 18 April, so we're only a few days before the 
arrest, the ICRs, these internal police documents, record, 
"Discussed Cooper adjournment.  Told a high ranking member 
will discuss getting adjournment for Cooper because of 
ongoing investigation and nil mention of human source, 
which is Nicola Gobbo.  Human source says that the 
prosecutor must say something like prosecutor is not 
available or similar, says it must come from the 
prosecution side".  Now, do you recall just in the 
immediate days before the Posse arrest that the adjournment 
discussions were getting more and more pointed or was it 
something you just left to her and were hoping would come 
about?---That was something I left to her and hoped would 
come about, I know nothing of this. 

Obviously as a result of the Posse arrest the adjournment 
essentially came about through other factors anyway and you 
were in custody from that time, do you agree with 
that?---Yes. 

All right.  Now I want to suggest some or take you through 
some information about Nicola Gobbo providing advice to 
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were sick the case would have to be adjourned and she 
assured the handlers that she can convince a doctor of a 
real requirement to be admitted to hospital.  Now is that, 
was that tactic to bring about an adjournment something she 
discussed with you, her pretending to be sick?---Yes. 

All right.  Do you recall whether that was something that 
she raised or you raised?---She raised that. 

That didn't ultimately eventuate, is that correct?---No. 

And then on 7 April 2006 these ICRs record that Gobbo and 
Victoria Police had further discussions about the 
adjournment and she said to them that if the Cooper matter 
is adjourned it's an advantage to the investigation, being 
the Posse investigation, but handler, who is the Victoria 
Police member, concerned re deceiving court and human 
source to be advised not to do so if claiming reason is 
human source health.  What I'm describing to you here is 
that Gobbo was explaining to the police that this 
adjournment, which obviously you wanted for your own 
reasons, would be beneficial to the police because it would 
assist them in their investigation into the Operation Posse 
matters.  Now do you understand that now?---Yes. 

And then 18 April, so we're only a few days before the 
arrest, the ICRs, these internal police documents, record, 
"Discussed Cooper adjournment.  Told a high ranking member 
will discuss getting adjournment for Cooper because of 
ongoing investigation and nil mention of human source, 
which is Nicola Gobbo.  Human source says that the 
prosecutor must say something like prosecutor is not 
available or similar, says it must come from the 
prosecution side".  Now, do you recall just in the 
immediate days before the Posse arrest that the adjournment 
discussions were getting more and more pointed or was it 
something you just left to her and were hoping would come 
about?---That was something I left to her and hoped would 
come about, I know nothing of this. 

Obviously as a result of the Posse arrest the adjournment 
essentially came about through other factors anyway and you 
were in custody from that time, do you agree with 
that?---Yes. 

All right.  Now I want to suggest some or take you through 
some information about Nicola Gobbo providing advice to 
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were sick the case wou1d have to be adjourned and she
assured the hand1ers that she can convince a doctor of a
rea1 requirement to be admitted to hospita1. Now is that,
was that tactic to bring about an adjournment something she
discussed with you, her pretending to be sick?---Yes.

A11 right. Do you reca11 whether that was something that
she raised or you raised?---She raised that.

That didn't u1timate1y eventuate, is that correct?---No.

And then on 7 Apri1 2006 these ICRs record that Gobbo and
Victoria Po1ice had further discussions about the
adjournment and she said to them that if the Cooper matter
is adjourned it's an advantage to the investigation, being
the Posse investigation, but hand1er, who is the Victoria
Po1ice member, concerned re deceiving court and human
source to be advised not to do so if c1aiming reason is
human source hea1th. What I'm describing to you here is
that Gobbo was exp1aining to the po1ice that this
adjournment, which obvious1y you wanted for your own
reasons, wou1d be beneficia1 to the po1ice because it wou1d
assist them in their investigation into the Operation Posse
matters. Now do you understand that now?---Yes.

And then 18 Apri1, so we're on1y a few days before the
arrest, the ICRs, these interna1 po1ice documents, record,
"Discussed Cooper adjournment. To1d a high ranking member
wi11 discuss getting adjournment for Cooper because of
ongoing investigation and ni1 mention of human source,
which is Nico1a Gobbo. Human source says that the
prosecutor must say something 1ike prosecutor is not
avai1ab1e or simi1ar, says it must come from the
prosecution side". Now, do you reca11 just in the
immediate days before the Posse arrest that the adjournment
discussions were getting more and more pointed or was it
something you just 1eft to her and were hoping wou1d come
about?---That was something I 1eft to her and hoped wou1d
come about, I know nothing of this.

Obvious1y as a resu1t of the Posse arrest the adjournment
essentia11y came about through other factors anyway and you
were in custody from that time, do you agree with
that?---Yes.

A11 right. Now I want to suggest some or take you through
some information about Nico1a Gobbo providing advice to
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Victoria Police on ways that they might be able to pressure 
you into rolling.  You understand obviously what that term 
means?---Yes. 

She told her handlers that if you were targeted, that you 
might be targeted financially because you were owed a tonne 
of money.  I can see from the statements that you 
ultimately made post April 2006 you certainly were owed a 
lot of money at that stage, is that correct?---Yes. 

You were facing financial difficulty at this period of 
April 2006?---Yes. 

She described you, and I'm not saying this as a matter of 
embarrassment, but she described you as a vulnerable person 
to Victoria Police in this period of time.  Is that 
something that you think is correct or incorrect as a 
description of you at that time in your life?---Yes. 

How were you vulnerable?---Well, owed a lot of money, there 
was a lot of resentment going on, there was a lot of 
pressure to continue to do what I was doing.  There was the 
disappearance of Tony.  There was a lot going on and I was 
- I wasn't in a good state. 

So I should say that on 22 February 2006 she also told 
Victoria Police that if Mr Cooper has no money he may talk 
and again, that's another expression of the financial 
circumstances that you found yourself in at the time.  I'm 
not suggesting that that was going to be the case, but that 
was your financial position at the time, that you were - - 
- ?---Yes. 

- - - struggling financially?---Yes. 

All right.  Now, the plan that was played out by Victoria 
Police and Nicola Gobbo to get you to roll had a number of 
aspects to it that were operating in the background that 
you obviously wouldn't have known about at the time, some 
of which you may know about now.  I want to take you 
through some of them.  She told police on 18 April, four 
days before the arrest, that in order to roll you had, you 
had to believe that others, the Mokbels, had also been 
arrested and that was because of your fear of the Mokbels.  
Now, I'm not talking about what ultimately motivated you 
and we'll get to that in due course, but you understand 
that she was trying to find ways to put pressure on you to 
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Victoria Police on ways that they might be able to pressure 
you into rolling.  You understand obviously what that term 
means?---Yes. 

She told her handlers that if you were targeted, that you 
might be targeted financially because you were owed a tonne 
of money.  I can see from the statements that you 
ultimately made post April 2006 you certainly were owed a 
lot of money at that stage, is that correct?---Yes. 

You were facing financial difficulty at this period of 
April 2006?---Yes. 

She described you, and I'm not saying this as a matter of 
embarrassment, but she described you as a vulnerable person 
to Victoria Police in this period of time.  Is that 
something that you think is correct or incorrect as a 
description of you at that time in your life?---Yes. 

How were you vulnerable?---Well, owed a lot of money, there 
was a lot of resentment going on, there was a lot of 
pressure to continue to do what I was doing.  There was the 
disappearance of Tony.  There was a lot going on and I was 
- I wasn't in a good state. 

So I should say that on 22 February 2006 she also told 
Victoria Police that if Mr Cooper has no money he may talk 
and again, that's another expression of the financial 
circumstances that you found yourself in at the time.  I'm 
not suggesting that that was going to be the case, but that 
was your financial position at the time, that you were - - 
- ?---Yes. 

- - - struggling financially?---Yes. 

All right.  Now, the plan that was played out by Victoria 
Police and Nicola Gobbo to get you to roll had a number of 
aspects to it that were operating in the background that 
you obviously wouldn't have known about at the time, some 
of which you may know about now.  I want to take you 
through some of them.  She told police on 18 April, four 
days before the arrest, that in order to roll you had, you 
had to believe that others, the Mokbels, had also been 
arrested and that was because of your fear of the Mokbels.  
Now, I'm not talking about what ultimately motivated you 
and we'll get to that in due course, but you understand 
that she was trying to find ways to put pressure on you to 
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Victoria PoTice on ways that they might be abTe to pressure
you into roTTing. You understand obviousTy what that term
means?---Yes.

She to her handTers that if you were targeted, that you
might be targeted financiaTTy because you were owed a tonne
of money. I can see from the statements that you
uTtimateTy made post ApriT 2006 you certainTy were owed a
Tot of money at that stage, is that correct?---Yes.

You were facing financiaT difficuTty at this period of
ApriT 2006?---Yes.

She described you, and I'm not saying this as a matter of
embarrassment, but she described you as a vuTnerabTe person
to Victoria PoTice in this period of time. Is that
something that you think is correct or incorrect as a
description of you at that time in your Tife?---Yes.

How were you vuTnerabTe?---We11, owed a Tot of money, there
was a Tot of resentment going on, there was a Tot of
pressure to continue to do what I was doing. There was the
disappearance of Tony. There was a Tot going on and I was
- I wasn't in a good state.

So I shoq say that on 22 February 2006 she aTso to
Victoria PoTice that if Mr Cooper has no money he may taTk
and again, that's another expression of the financiaT
circumstances that you found yourseTf in at the time. I'm
not suggesting that that was going to be the case, but that
was your financiaT position at the time, that you were - -
- ?---Yes.

- - - struggTing financiaTTy?---Yes.

A11 right. Now, the pTan that was pTayed out by Victoria
PoTice and NicoTa Gobbo to get you to roTT had a number of
aspects to it that were operating in the background that
you obviousTy woqn't have known about at the time, some
of which you may know about now. I want to take you
through some of them. She to poTice on 18 ApriT, four
days before the arrest, that in order to roTT you had, you
had to beTieve that others, the MokbeTs, had aTso been
arrested and that was because of your fear of the MokbeTs.
Now, I'm not taTking about what uTtimateTy motivated you
and we'TT get to that in due course, but you understand
that she was trying to find ways to put pressure on you to
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roll in the days before your arrest.  You understand that 
now?---I understand that now, yes. 

She told the members of Victoria Police she was dealing 
with which particular members of Victoria Police should be 
involved in the process that was to occur when you were 
arrested who might assist in that rolling process because 
you had an element at least of respect for them and that 
the individual she spoke about was Dale Flynn, and she 
suggests not using other members of Victoria Police.  Now 
given what you've said about Flynn, you can understand in 
her circumstances why she was suggesting that to Victoria 
Police because he was someone that you were more willing at 
least to talk to than other members, is that 
correct?---Yes. 

All right.  And she tells Victoria Police on that occasion 
that you will listen to her advice when you're arrested and 
that would be of no surprise to you given your evidence 
this morning?---Yes. 

And in fact as we'll get to, you absolutely followed her 
advice?---Yes. 

All right.  So two days before the arrest, this is on 20 
April 2006, Gobbo met with members of Victoria Police in 
person.  Now, as you now know she'd been assisting the 
police in advancing their investigations about the lab and 
by this stage, five days before, Flynn had been out and had 
identified the lab, you understand that now?---Yes. 

By this point of time the police believed that your arrest 
was imminent and indeed it did occur two days later and 
she's having a meeting with the police about how that will 
play out, what her own obligations might be and how best to 
make things as difficult as possible for you so that you 
will be in a position where you will roll and assist 
police.  So you understand my description of it at least at 
this stage?---Yes. 

All right.  There's a clip that I'm going to play you.  
Unfortunately it's, it goes for a few minutes but it's got 
some elements of it that I want to take you to afterwards.  
So I'll ask that clip 74 be played now, please.  So this is 
two days before your arrest.

(Audio recording played to the hearing.)
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roll in the days before your arrest.  You understand that 
now?---I understand that now, yes. 

She told the members of Victoria Police she was dealing 
with which particular members of Victoria Police should be 
involved in the process that was to occur when you were 
arrested who might assist in that rolling process because 
you had an element at least of respect for them and that 
the individual she spoke about was Dale Flynn, and she 
suggests not using other members of Victoria Police.  Now 
given what you've said about Flynn, you can understand in 
her circumstances why she was suggesting that to Victoria 
Police because he was someone that you were more willing at 
least to talk to than other members, is that 
correct?---Yes. 

All right.  And she tells Victoria Police on that occasion 
that you will listen to her advice when you're arrested and 
that would be of no surprise to you given your evidence 
this morning?---Yes. 

And in fact as we'll get to, you absolutely followed her 
advice?---Yes. 

All right.  So two days before the arrest, this is on 20 
April 2006, Gobbo met with members of Victoria Police in 
person.  Now, as you now know she'd been assisting the 
police in advancing their investigations about the lab and 
by this stage, five days before, Flynn had been out and had 
identified the lab, you understand that now?---Yes. 

By this point of time the police believed that your arrest 
was imminent and indeed it did occur two days later and 
she's having a meeting with the police about how that will 
play out, what her own obligations might be and how best to 
make things as difficult as possible for you so that you 
will be in a position where you will roll and assist 
police.  So you understand my description of it at least at 
this stage?---Yes. 

All right.  There's a clip that I'm going to play you.  
Unfortunately it's, it goes for a few minutes but it's got 
some elements of it that I want to take you to afterwards.  
So I'll ask that clip 74 be played now, please.  So this is 
two days before your arrest.

(Audio recording played to the hearing.)
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ro11 in the days before your arrest. You understand that
now?---I understand that now, yes.

She to1d the members of Victoria Po1ice she was dea1ing
with which particu1ar members of Victoria Po1ice shou1d be
invo1ved in the process that was to occur when you were
arrested who might assist in that ro11ing process because
you had an e1ement at 1east of respect for them and that
the individua1 she spoke about was Da1e F1ynn, and she
suggests not using other members of Victoria Po1ice. Now
given what you've said about F1ynn, you can understand in
her circumstances why she was suggesting that to Victoria
Po1ice because he was someone that you were more wi11ing at
1east to ta1k to than other members, is that
correct?---Yes.

A11 right. And she te11s Victoria Po1ice on that occasion
that you wi11 1isten to her advice when you're arrested and
that wou1d be of no surprise to you given your evidence
this morning?---Yes.

And in fact as we'11 get to, you abso1ute1y fo11owed her
advice?---Yes.

A11 right. So two days before the arrest, this is on 20
Apri1 2006, Gobbo met with members of Victoria Po1ice in
person. Now, as you now know she'd been assisting the
po1ice in advancing their investigations about the 1ab and
by this stage, five days before, F1ynn had been out and had
identified the 1ab, you understand that now?---Yes.

By this point of time the po1ice be1ieved that your arrest
was imminent and indeed it did occur two days 1ater and
she's having a meeting with the po1ice about how that wi11
p1ay out, what her own ob1igations might be and how best to
make things as difficu1t as possib1e for you so that you
wi11 be in a position where you wi11 ro11 and assist
po1ice. So you understand my description of it at 1east at
this stage?---Yes.

A11 right. There's a c1ip that I'm going to p1ay you.
Unfortunate1y it's, it goes for a few minutes but it's got
some e1ements of it that I want to take you to afterwards.
So I'11 ask that c1ip 74 be p1ayed now, p1ease. So this is
two days before your arrest.

(Audio recording p1ayed to the hearing.)
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Mr Cooper, we might, depending on what the Commissioner 
says about it, might take a morning break now and I might 
come back and ask you some questions about that after the 
break?---Okay. 

COMMISSIONER:  Yes, we'll have a short break now?---Thank 
you. 

(Short adjournment.)
 
COMMISSIONER:  Yes, Mr Cooper, can you hear me?---Yes, I 
can.

Yes, thank you.  Yes.

MR WOODS:  Thank you Mr Cooper.  Thank you for bearing with 
us through that long audio.  As you could tell there's 
times where it gets a bit loud from background noise and 
things like that, but you were able to follow the audio to 
some extent, but certainly the transcript that was on the 
screen?---Yes.

You could see that what Victoria Police and Nicola Gobbo 
were talking about initially was how it would work 
practically, being the moment of your arrest, you recall 
that being discussed?---Yes.

And what they then went on to tease out was the practical 
effect of having Victoria Police, their human source who's 
a lawyer and is your lawyer and you all involved at the 
moment of your arrest.  You could see that they were 
struggling with how that would - well, Victoria Police were 
asking questions of Nicola Gobbo how that might play out 
ethically?---Yes.

You saw that Nicola Gobbo told Victoria Police that she 
would not tell you to give a no comment interview, you saw 
that?---Yes.

You saw Victoria Police and Nicola Gobbo talking about when 
the best moment to start talking to you about the process 
of your rolling might be, when they were talking about the 
car trip, et cetera, you saw that?---Yes.

And you saw that Nicola Gobbo advised Victoria Police that 
you needed to feel that you were totally and completely 
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Mr Cooper, we might, depending on what the Commissioner 
says about it, might take a morning break now and I might 
come back and ask you some questions about that after the 
break?---Okay. 

COMMISSIONER:  Yes, we'll have a short break now?---Thank 
you. 

(Short adjournment.)
 
COMMISSIONER:  Yes, Mr Cooper, can you hear me?---Yes, I 
can.

Yes, thank you.  Yes.

MR WOODS:  Thank you Mr Cooper.  Thank you for bearing with 
us through that long audio.  As you could tell there's 
times where it gets a bit loud from background noise and 
things like that, but you were able to follow the audio to 
some extent, but certainly the transcript that was on the 
screen?---Yes.

You could see that what Victoria Police and Nicola Gobbo 
were talking about initially was how it would work 
practically, being the moment of your arrest, you recall 
that being discussed?---Yes.

And what they then went on to tease out was the practical 
effect of having Victoria Police, their human source who's 
a lawyer and is your lawyer and you all involved at the 
moment of your arrest.  You could see that they were 
struggling with how that would - well, Victoria Police were 
asking questions of Nicola Gobbo how that might play out 
ethically?---Yes.

You saw that Nicola Gobbo told Victoria Police that she 
would not tell you to give a no comment interview, you saw 
that?---Yes.

You saw Victoria Police and Nicola Gobbo talking about when 
the best moment to start talking to you about the process 
of your rolling might be, when they were talking about the 
car trip, et cetera, you saw that?---Yes.

And you saw that Nicola Gobbo advised Victoria Police that 
you needed to feel that you were totally and completely 
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Mr Cooper, we might, depending on what the Commissioner
says about it, might take a morning break now and I might
come back and ask you some questions about that after the
break?---Okay.

COMMISSIONER: Yes, we'11 have a short break now?---Thank
you.

(Short adjournment.)

COMMISSIONER: Yes, Mr Cooper, can you hear me?---Yes, I
can.

Yes, thank you. Yes.

MR WOODS: Thank you Mr Cooper. Thank you for bearing with
us through that Iong audio. As you couId te11 there's
times where it gets a bit Ioud from background noise and
things 1ike that, but you were abIe to foIIow the audio to
some extent, but certainIy the transcript that was on the
screen?---Yes.

You couId see that what Victoria PoIice and NicoIa Gobbo
were ta1king about initiaIIy was how it wouId work
practicaIIy, being the moment of your arrest, you recaII
that being discussed?---Yes.

And what they then went on to tease out was the practicaI
effect of having Victoria PoIice, their human source who's
a 1awyer and is your 1awyer and you a1] invoIved at the
moment of your arrest. You couId see that they were
struging with how that wouId - we11, Victoria PoIice were
asking questions of NicoIa Gobbo how that might pIay out
ethicaIIy?---Yes.

You saw that NicoIa Gobbo toId Victoria PoIice that she
wouId not te11 you to give a no comment interview, you saw
that?---Yes.

You saw Victoria PoIice and NicoIa Gobbo taIking about when
the best moment to start taIking to you about the process
of your roIIing might be, when they were taIking about the
car trip, et cetera, you saw that?---Yes.

And you saw that NicoIa Gobbo advised Victoria PoIice that
you needed to fee] that you were totaIIy and compIete
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fucked in order to roll, did you see that?---Yes. 

Did you feel totally and completely fucked at the moment of 
your arrest on 22 April 2006?---Pretty much. 

They say that about an hour later after the arrest it's all 
going to be laid out for you and that they would be 
focusing on financial headaches and the financial side of 
the effects of this arrest on you. Now you saw them say 
that?---Yes. 

And obviously in due course I'm going to come to the 
discussions that were had with you on 22 April following 
your arrest about the financial effects of your arrest and 
that was certainly something that they indeed talk about 
with you?---Yes. 

Officer Peter Smith, one of the pseudonyms in that 
document, a Victoria Police officer says there's going to 
be a fair bit of pressure on you. You recall that that was 
indeed what played out on 22 April, you felt yourself under 
significant pressure?---Yes. 

And you saw them discussing your as a 
possible tactic which could be used to make you, it appears 
to be, more malleable to an approach of that kind, did you 
see that?---Yes. 

There are two other parts of that meeting, I'm not going to 
play you the audios, I'll just read them to you. The first 
is when Ms Gobbo talks about the general ethics of all of 
this being fucked. Now is that a phrase that you've read 
in the newspapers in the last while or is this the first 
time you're hearing it?---I think I've come across that 
before, yes. 

Albeit you're not a qualified legal professional, what is 
your understanding of the ethics of the situation that 
faced you on 22 November 2006?---Well now she has informed 
on me she now gets to represent me. 

And that is problematic in your mind?---It would be 
problematic but that's where I would say she thinks the 
whole thing's fucked. 

When she tells her handlers that you're not going to ring 
anyone else but her, that was (a) the situation, and (b) 
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fucked in order to roll, did you see that?---Yes. 

Did you feel totally and completely fucked at the moment of 
your arrest on 22 April 2006?---Pretty much. 

They say that about an hour later after the arrest it's all 
going to be laid out for you and that they would be 
focusing on financial headaches and the financial side of 
the effects of this arrest on you. Now you saw them say 
that?---Yes. 

And obviously in due course I'm going to come to the 
discussions that were had with you on 22 April following 
your arrest about the financial effects of your arrest and 
that was certainly something that they indeed talk about 
with you?---Yes. 

Officer Peter Smith, one of the pseudonyms in that 
document, a Victoria Police officer says there's going to 
be a fair bit of pressure on you. You recall that that was 
indeed what played out on 22 April, you felt yourself under 
significant pressure?---Yes. 

And you saw them discussing your as a 
possible tactic which could be used to make you, it appears 
to be, more malleable to an approach of that kind, did you 
see that?---Yes. 

There are two other parts of that meeting, I'm not going to 
play you the audios, I'll just read them to you. The first 
is when Ms Gobbo talks about the general ethics of all of 
this being fucked. Now is that a phrase that you've read 
in the newspapers in the last while or is this the first 
time you're hearing it?---I think I've come across that 
before, yes. 

Albeit you're not a qualified legal professional, what is 
your understanding of the ethics of the situation that 
faced you on 22 November 2006?---Well now she has informed 
on me she now gets to represent me. 

And that is problematic in your mind?---It would be 
problematic but that's where I would say she thinks the 
whole thing's fucked. 

When she tells her handlers that you're not going to ring 
anyone else but her, that was (a) the situation, and (b) 
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fucked in order to r011, did you see that?---Yes.

Did you feeT totaTTy and compTeteTy fucked at the moment of
your arrest on 22 ApriT 2006?---Pretty much.

They say that about an hour Tater after the arrest it's 311
going to be Taid out for you and that they woq be
focusing on financiaT headaches and the financiaT side of
the effects of this arrest on you. Now you saw them say
that?---Yes.

And obviousTy in due course I'm going to come to the
discussions that were had with you on 22 ApriT foTTowing
your arrest about the financiaT effects of your arrest and
that was certainTy something that they indeed taTk about
with you?---Yes.

Officer Peter Smith, one of the pseudonyms in that
document, a Victoria PoTice officer says there's going to
be a fair bit of pressure on you. You recaTT that that was
indeed what pTayed out on 22 ApriT, you feTt yourseTf under
significant pressure?---Yes.

And you saw them discussing your —as a
possibTe tactic which coq be used to make you, it appears
to be, more maTTeabTe to an approach of that kind, did you
see that?-—-Yes.

There are two other parts of that meeting, I'm not going to
pTay you the audios, I'TT just read them to you. The first
is when Ms Gobbo taTks about the generaT ethics of 311 of
this being fucked. Now is that a phrase that you've read
in the newspapers in the Tast whiTe or is this the first
time you're hearing it?———I think I've come across that
before, yes.

ATbeit you're not a quaTified TegaT professionaT, what is
your understanding of the ethics of the situation that
faced you on 22 November 2006?---We11 now she has informed
on me she now gets to represent me.

And that is probTematic in your mind?---It woq be
probTematic but that's where I woq say she thinks the
whoTe thing's fucked.

When she teTTs her handTers that you're not going to ring
anyone eTse but her, that was (a) the situation, and (b)
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exactly what happened?---It's exactly what happened. I had 
nobody else to call. 

I won't play the footage but the Commission has been 
provided with the footage of yours and Mr Ahec's arrest, 
which is a videotape with no audio, I understand taken for 
the purposes of the audio being turned and the caution 
appearing as the only bit of audio as evidence that the two 
of you were cautioned, but indeed, as was predicted on 20 
April, when your right to legal representation was 
explained to you, you immediately said, "I want you to 
contact Nicola Gobbo". You recall that was the 
case?---Yes. 

The audios and the quotes that I've just taken you through 
were 20 April 2006. I'm now going to move on to the 
morning of the day of your arrest, being 22 April 2006, and 
on that morning Mr O'Brien of Victoria Police advised a 
person called Peter Smith, another member of Victoria 
Police, and he was one of the people that was dealing with 
Ms Gobbo as a human source, he told that person that 
morning that your arrest was imminent and that he, O'Brien, 
needed to be appraised of any contact by Cooper 
immediately. So what was occurring was that the 
investigator, Mr O'Brien, was talking to the Victoria 
Police members who were dealing with Ms Gobbo, known as 
handlers, and saying, "Let us know about any contact 
between Cooper and Victoria Police as soon as it occurs". 
Now you understand what I'm saying there?---Yes. 

All right. 
Smith, then 
immediately 
Mr Cooper", 

What happens next is that police officer, Peter 
contacts Nicola Gobbo and says, "I want you to 
advise me of any contact you get from 
you understand that?---Yes. 

Now the material available to the Commission shows that on 
the day of the arrest at 9.23 am Victoria Police told 
Nicola Gobbo that she may see these members of Victoria 
Police who were the ones dealing with her as a human source 
at St Kilda Road if the arrests occur and she was told to 
ignore them unless there was a prearranged meeting with 
those people. Now, we're going to get some detail about 
who knew who and who was pretending they didn't know who in 
due course, but it's the fact in any event that Ms Gobbo 
did in fact attend later on that evening, that's 
correct?---Yes. 
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exactly what happened?---It's exactly what happened. I had 
nobody else to call. 

I won't play the footage but the Commission has been 
provided with the footage of yours and Mr Ahec's arrest, 
which is a videotape with no audio, I understand taken for 
the purposes of the audio being turned and the caution 
appearing as the only bit of audio as evidence that the two 
of you were cautioned, but indeed, as was predicted on 20 
April, when your right to legal representation was 
explained to you, you immediately said, "I want you to 
contact Nicola Gobbo". You recall that was the 
case?---Yes. 

The audios and the quotes that I've just taken you through 
were 20 April 2006. I'm now going to move on to the 
morning of the day of your arrest, being 22 April 2006, and 
on that morning Mr O'Brien of Victoria Police advised a 
person called Peter Smith, another member of Victoria 
Police, and he was one of the people that was dealing with 
Ms Gobbo as a human source, he told that person that 
morning that your arrest was imminent and that he, O'Brien, 
needed to be appraised of any contact by Cooper 
immediately. So what was occurring was that the 
investigator, Mr O'Brien, was talking to the Victoria 
Police members who were dealing with Ms Gobbo, known as 
handlers, and saying, "Let us know about any contact 
between Cooper and Victoria Police as soon as it occurs". 
Now you understand what I'm saying there?---Yes. 

All right. 
Smith, then 
immediately 
Mr Cooper", 

What happens next is that police officer, Peter 
contacts Nicola Gobbo and says, "I want you to 
advise me of any contact you get from 
you understand that?---Yes. 

Now the material available to the Commission shows that on 
the day of the arrest at 9.23 am Victoria Police told 
Nicola Gobbo that she may see these members of Victoria 
Police who were the ones dealing with her as a human source 
at St Kilda Road if the arrests occur and she was told to 
ignore them unless there was a prearranged meeting with 
those people. Now, we're going to get some detail about 
who knew who and who was pretending they didn't know who in 
due course, but it's the fact in any event that Ms Gobbo 
did in fact attend later on that evening, that's 
correct?---Yes. 
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exactIy what happened?---It's exactIy what happened. I had
nobody e1se to caII.

I won't pIay the footage but the Commission has been
provided with the footage of yours and Mr Ahec's arrest,
which is a videotape with no audio, I understand taken for
the purposes of the audio being turned and the caution
appearing as the onIy bit of audio as evidence that the two
of you were cautioned, but indeed, as was predicted on 20
ApriI, when your right to IegaI representation was
epained to you, you immediate said, "I want you to
contact NicoIa Gobbo". You recaII that was the
case?---Yes.

The audios and the quotes that I've just taken you through
were 20 ApriI 2006. I'm now going to move on to the
morning of the day of your arrest, being 22 ApriI 2006, and
on that morning Mr O'Brien of Victoria PoIice advised a
person caIIed Peter Smith, another member of Victoria
PoIice, and he was one of the peopIe that was deaIing with
Ms Gobbo as a human source, he toId that person that
morning that your arrest was imminent and that he, O'Brien,
needed to be appraised of any contact by Cooper
immediate. So what was occurring was that the
investigator, Mr O'Brien, was taIking to the Victoria
PoIice members who were deaIing with Ms Gobbo, known as
handIers, and saying, "Let us know about any contact
between Cooper and Victoria PoIice as soon as it occurs".
Now you understand what I'm saying there?---Yes.

A11 right. What happens next is that poIice officer, Peter
Smith, then contacts NicoIa Gobbo and says, "I want you to
immediate advise me of any contact you get from
Mr Cooper", you understand that?---Yes.

Now the materiaI avaiIabIe to the Commission shows that on
the day of the arrest at 9.23 am Victoria PoIice toId
NicoIa Gobbo that she may see these members of Victoria
PoIice who were the ones deaIing with her as a human source
at St KiIda Road if the arrests occur and she was toId to
ignore them unIess there was a prearranged meeting with
those peopIe. Now, we're going to get some detaiI about
who knew who and who was pretending they didn't know who in
due course, but it's the fact in any event that Ms Gobbo
did in fact attend Iater on that evening, that's
correct?---Yes.
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At 12.30 on that day Ms Gobbo is recorded by Victoria 
Police as waxing ironic to them about the imminent Cooper 
arrest and that she won't get paid for representing him.  
Now had you ever not paid one of Nicola Gobbo's bills 
previously?---No, always paid.

The arrest itself occurred at the premises at 2.21 pm, and 
obviously that would be something, not necessarily the 
time, but the moment would be emblazoned on your 
memory?---Yes.

Upon your arrest it was Mr Flynn who informed you of your 
rights, correct?---Yes.

He informed you, as I've said, of your right to contact a 
legal practitioner and you asked him to contact both Nicola 
Gobbo and also a relation of yours, a nonlawyer?---Yes.

And then according to Flynn he says you weren't permitted 
to make any phone call at that point because the ongoing 
investigation, they were at pains not to compromise it, you 
understand that?---Yes.

And did you ask to make any phone calls at the time?  If 
you don't recall that's okay?---I can't recall.  Only to a 
family member.

But you yourself spoke to that family member?---Yes.  

In the presence of Flynn?---Um - - -

I'm talking about at the site?---No, I can't - - - 

If you can't recall that's all right?---Not at the site, 
no.

This is later on?---Later on, yes.

As the chronology goes, at 3.03 pm O'Brien spoke to one of 
these police officers, who is known as Mr Smith, of your 
arrest.  These are the officers who were dealing with 
Ms Gobbo in her role as a human source.  So that's at   
3.03 pm.  Then at 3.04 pm that person contacts Gobbo and 
advises her of your arrest.  It's noted there that she's 
again instructed to ignore those handlers, as they're 
called, if she sees them at St Kilda Road Police Station.  
She's told not to text and she will meet with the handlers 
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At 12.30 on that day Ms Gobbo is recorded by Victoria 
Police as waxing ironic to them about the imminent Cooper 
arrest and that she won't get paid for representing him.  
Now had you ever not paid one of Nicola Gobbo's bills 
previously?---No, always paid.

The arrest itself occurred at the premises at 2.21 pm, and 
obviously that would be something, not necessarily the 
time, but the moment would be emblazoned on your 
memory?---Yes.

Upon your arrest it was Mr Flynn who informed you of your 
rights, correct?---Yes.

He informed you, as I've said, of your right to contact a 
legal practitioner and you asked him to contact both Nicola 
Gobbo and also a relation of yours, a nonlawyer?---Yes.

And then according to Flynn he says you weren't permitted 
to make any phone call at that point because the ongoing 
investigation, they were at pains not to compromise it, you 
understand that?---Yes.

And did you ask to make any phone calls at the time?  If 
you don't recall that's okay?---I can't recall.  Only to a 
family member.

But you yourself spoke to that family member?---Yes.  

In the presence of Flynn?---Um - - -

I'm talking about at the site?---No, I can't - - - 

If you can't recall that's all right?---Not at the site, 
no.

This is later on?---Later on, yes.

As the chronology goes, at 3.03 pm O'Brien spoke to one of 
these police officers, who is known as Mr Smith, of your 
arrest.  These are the officers who were dealing with 
Ms Gobbo in her role as a human source.  So that's at   
3.03 pm.  Then at 3.04 pm that person contacts Gobbo and 
advises her of your arrest.  It's noted there that she's 
again instructed to ignore those handlers, as they're 
called, if she sees them at St Kilda Road Police Station.  
She's told not to text and she will meet with the handlers 
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At 12.30 on that day Ms Gobbo is recorded by Victoria
PoTice as waxing ironic to them about the imminent Cooper
arrest and that she won't get paid for representing him.
Now had you ever not paid one of NicoTa Gobbo's biTTs
previousTy?---No, aTways paid.

The arrest itseTf occurred at the premises at 2.21 pm, and
obviousTy that woq be something, not necessariTy the
time, but the moment woq be embTazoned on your
memory?---Yes.

Upon your arrest it was Mr FTynn who informed you of your
rights, correct?---Yes.

He informed you, as I've said, of your right to contact a
TegaT practitioner and you asked him to contact both NicoTa
Gobbo and aTso a reTation of yours, a nonTawyer?---Yes.

And then according to FTynn he says you weren't permitted
to make any phone caTT at that point because the ongoing
investigation, they were at pains not to compromise it, you
understand that?---Yes.

And did you ask to make any phone caTTs at the time? If
you don't recaTT that's okay?---I can't recaTT. OnTy to a
famiTy member.

But you yourseTf spoke to that famiTy member?---Yes.

In the presence of FTynn?---Um - - -

I'm taTking about at the site?---No, I can't - - -

If you can't recaTT that's aTT right?---Not at the site,
no.

This is Tater on?---Later on, yes.

As the chronoTogy goes, at 3.03 pm O'Brien spoke to one of
these poTice officers, who is known as Mr Smith, of your
arrest. These are the officers who were deaTing with
Ms Gobbo in her roTe as a human source. So that's at
3.03 pm. Then at 3.04 pm that person contacts Gobbo and
advises her of your arrest. It's noted there that she's
again instructed to ignore those handTers, as they're
caTTed, if she sees them at St Kda Road PoTice Station.
She's to not to text and she wiTT meet with the handTers
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away from the building.  And certainly she came and went on 
a couple of occasions that evening, you recall that?---Yes.

You're taken to St Kilda Road between 3 and 4 o'clock, 
accompanied by officers including Mr Flynn; is that 
correct?---Yes.

And you then have a phone call at 4.10 pm with Nicola 
Gobbo, do you recall that occurring?---Yes.

Do you remember what you told - I'm not asking word for 
word - but do you remember what you told her in general 
terms during that first phone call with her?---I told her 
that I was at St Kilda Road and I needed her assistance.

Do you remember her response?  Was she surprised or was it 
business as usual, what occurred?---She just said stay, 
something that - she's on her way.

Immediately after that phone call that you have with Gobbo 
she again contacts Victoria Police member Mr Smith, who is 
one of the people who's handling her as a human source, and 
she tells him that she's been contacted by the 
investigators at this stage, so not just the handlers but 
the investigators have now spoken to her, and advised her 
that both you and Frank Ahec are in custody and both were 
asking for her.  Now you remember - do you recall that 
Ms Gobbo had some dealings with Mr Ahec that evening as 
well?---Yes.

As I understand it there's been a bit of - I should tell 
you there's been a bit of conjecture about whether or not 
that contact between her and Mr Ahec occurred between her, 
Mr Ahec and you.  As I understand it the situation was 
there weren't any meetings between the three of you, that 
you met with her separately to Mr Ahec; is that 
right?---That's correct, yes.

The handler after, this is Mr Smith, after he has that 
conversation with Ms Gobbo, who's on her way to St Kilda 
Road to see you, he makes a note where he says that "Nicola 
Gobbo seems happy re arrests and has asked the question:  
who's next?"  Now that's relevant because I'm going to be 
asking you a little bit about Ms Gobbo's reaction when you 
first saw her on that evening.  So I want you to bear that 
in mind, that that was an observation that was made of her 
by Victoria Police while she was on her way there, do you 
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away from the building.  And certainly she came and went on 
a couple of occasions that evening, you recall that?---Yes.

You're taken to St Kilda Road between 3 and 4 o'clock, 
accompanied by officers including Mr Flynn; is that 
correct?---Yes.

And you then have a phone call at 4.10 pm with Nicola 
Gobbo, do you recall that occurring?---Yes.

Do you remember what you told - I'm not asking word for 
word - but do you remember what you told her in general 
terms during that first phone call with her?---I told her 
that I was at St Kilda Road and I needed her assistance.

Do you remember her response?  Was she surprised or was it 
business as usual, what occurred?---She just said stay, 
something that - she's on her way.

Immediately after that phone call that you have with Gobbo 
she again contacts Victoria Police member Mr Smith, who is 
one of the people who's handling her as a human source, and 
she tells him that she's been contacted by the 
investigators at this stage, so not just the handlers but 
the investigators have now spoken to her, and advised her 
that both you and Frank Ahec are in custody and both were 
asking for her.  Now you remember - do you recall that 
Ms Gobbo had some dealings with Mr Ahec that evening as 
well?---Yes.

As I understand it there's been a bit of - I should tell 
you there's been a bit of conjecture about whether or not 
that contact between her and Mr Ahec occurred between her, 
Mr Ahec and you.  As I understand it the situation was 
there weren't any meetings between the three of you, that 
you met with her separately to Mr Ahec; is that 
right?---That's correct, yes.

The handler after, this is Mr Smith, after he has that 
conversation with Ms Gobbo, who's on her way to St Kilda 
Road to see you, he makes a note where he says that "Nicola 
Gobbo seems happy re arrests and has asked the question:  
who's next?"  Now that's relevant because I'm going to be 
asking you a little bit about Ms Gobbo's reaction when you 
first saw her on that evening.  So I want you to bear that 
in mind, that that was an observation that was made of her 
by Victoria Police while she was on her way there, do you 
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away from the buiIding. And certainIy she came and went on
a coupIe of occasions that evening, you recaII that?---Yes.

You're taken to St KiIda Road between 3 and 4 o'cIock,
accompanied by officers inc1uding Mr F1ynn; is that
correct?---Yes.

And you then have a phone caII at 4.10 pm with NicoIa
Gobbo, do you recaII that occurring?---Yes.

Do you remember what you toId - I'm not asking word for
word - but do you remember what you toId her in generaI
terms during that first phone ca11 with her?---I toId her
that I was at St KiIda Road and I needed her assistance.

Do you remember her response? Was she surprised or was it
business as usuaI, what occurred?---She just said stay,
something that - she's on her way.

Immediate after that phone caII that you have with Gobbo
she again contacts Victoria PoIice member Mr Smith, who is
one of the peopIe who's handIing her as a human source, and
she teIIs him that she's been contacted by the
investigators at this stage, so not just the handIers but
the investigators have now spoken to her, and advised her
that both you and Frank Ahec are in custody and both were
asking for her. Now you remember - do you recaII that
Ms Gobbo had some deaIings with Mr Ahec that evening as
we11?---Yes.

As I understand it there's been a bit of - I shouId te11
you there's been a bit of conjecture about whether or not
that contact between her and Mr Ahec occurred between her,
Mr Ahec and you. As I understand it the situation was
there weren't any meetings between the three of you, that
you met with her separate to Mr Ahec; is that
right?---That's correct, yes.

The handIer after, this is Mr Smith, after he has that
conversation with Ms Gobbo, who's on her way to St KiIda
Road to see you, he makes a note where he says that "NicoIa
Gobbo seems happy re arrests and has asked the question:
who's next?" Now that's reIevant because I'm going to be
asking you a IittIe bit about Ms Gobbo's reaction when you
first saw her on that evening. So I want you to bear that
in mind, that that was an observation that was made of her
by Victoria PoIice whiIe she was on her way there, do you
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understand?---Yes.

Between 4.14 and 4.19 pm you're interviewed by Mr Flynn and 
another police officer, this is before Ms Gobbo arrives, 
you recall that occurred?---Yes.

And you made a no comment interview at that stage?---Yes.

That was relatively brief, I assume, from the time stamp.  
Do you recall what was asked of you during that 
interview?---Yes.

What was that?---Basically they read me my rights, told me 
that anything I could say would be used against me and do I 
want to explain what's going on and I made a no comment 
statement and I was very brief.

I see, all right.  And then at 4.25 - so that finishes at 
4.19 pm.  At 4.25 it appears that Nicola Gobbo arrives at 
St Kilda Road Police Station.  There's then a gap between 
4.25 pm and 4.43 pm.  I'm not suggesting you would know any 
of these exact timings.  But at 4.43 pm, according to 
Mr Flynn, who's given evidence to the Commission, Gobbo 
then has a conference with you for up to about an hour and 
then she - - - ?---Yes.

- - - leaves after that about 5.45, so you understand what 
I'm saying?---Yes.

Now, do you remember where that interview was conducted, 
what sort of room you were in?---It was at St Kilda Road in 
an interview room, just a table, two chairs and nothing 
else.

Was anyone else in the room during that hour?---No.

Is it correct that it went for about an hour?---About 45 
minutes, yes, to an hour.

I want you to explain what happened, what your observations 
were when Nicola Gobbo came through that door?---She looked 
so distressed.  She was shaking her head from side to side 
saying, "No, I can't fix this.  I can't fix this".  She sat 
down and proceeded to cry and I pulled my chair around and 
grabbed her hands and told her not to worry, and she said, 
"I can't fix this.  It's your third time.  This is it".  
And I said, "Look, don't worry about it.  I'm going to be 
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understand?---Yes.

Between 4.14 and 4.19 pm you're interviewed by Mr Flynn and 
another police officer, this is before Ms Gobbo arrives, 
you recall that occurred?---Yes.

And you made a no comment interview at that stage?---Yes.

That was relatively brief, I assume, from the time stamp.  
Do you recall what was asked of you during that 
interview?---Yes.

What was that?---Basically they read me my rights, told me 
that anything I could say would be used against me and do I 
want to explain what's going on and I made a no comment 
statement and I was very brief.

I see, all right.  And then at 4.25 - so that finishes at 
4.19 pm.  At 4.25 it appears that Nicola Gobbo arrives at 
St Kilda Road Police Station.  There's then a gap between 
4.25 pm and 4.43 pm.  I'm not suggesting you would know any 
of these exact timings.  But at 4.43 pm, according to 
Mr Flynn, who's given evidence to the Commission, Gobbo 
then has a conference with you for up to about an hour and 
then she - - - ?---Yes.

- - - leaves after that about 5.45, so you understand what 
I'm saying?---Yes.

Now, do you remember where that interview was conducted, 
what sort of room you were in?---It was at St Kilda Road in 
an interview room, just a table, two chairs and nothing 
else.

Was anyone else in the room during that hour?---No.

Is it correct that it went for about an hour?---About 45 
minutes, yes, to an hour.

I want you to explain what happened, what your observations 
were when Nicola Gobbo came through that door?---She looked 
so distressed.  She was shaking her head from side to side 
saying, "No, I can't fix this.  I can't fix this".  She sat 
down and proceeded to cry and I pulled my chair around and 
grabbed her hands and told her not to worry, and she said, 
"I can't fix this.  It's your third time.  This is it".  
And I said, "Look, don't worry about it.  I'm going to be 
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understand?---Yes.

Between 4.14 and 4.19 pm you're interviewed by Mr F1ynn and
another poIice officer, this is before Ms Gobbo arrives,
you recaII that occurred?---Yes.

And you made a no comment interview at that stage?---Yes.

That was reIative brief, I assume, from the time stamp.
Do you recaII what was asked of you during that
interview?---Yes.

What was that?---Basica11y they read me my rights, toId me
that anything I couId say wouId be used against me and do I
want to epain what's going on and I made a no comment
statement and I was very brief.

I see, a11 right. And then at 4.25 - so that finishes at
4.19 pm. At 4.25 it appears that NicoIa Gobbo arrives at
St KiIda Road PoIice Station. There's then a gap between
4.25 pm and 4.43 pm. I'm not suggesting you wouId know any
of these exact timings. But at 4.43 pm, according to
Mr F1ynn, who's given evidence to the Commission, Gobbo
then has a conference with you for up to about an hour and
then she - - - ?---Yes.

- - - Ieaves after that about 5.45, so you understand what
I'm saying?---Yes.

Now, do you remember where that interview was conducted,
what sort of room you were in?---It was at St KiIda Road in
an interview room, just a tabIe, two chairs and nothing
eISe.

Was anyone eISe in the room during that hour?---No.

Is it correct that it went for about an hour?---About 45
minutes, yes, to an hour.

I want you to epain what happened, what your observations
were when NicoIa Gobbo came through that door?---She Iooked
so distressed. She was shaking her head from side to side
saying, "No, I can't fix this. I can't fix this". She sat
down and proceeded to cry and I puIIed my chair around and
grabbed her hands and toId her not to worry, and she said,
"I can't fix this. It's your third time. This is it".
And I said, "Look, don't worry about it. I'm going to be
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okay". She said, "No, you're not, you're not going to be 
okay. You don't understand". And she went on to say that, 
"They know everything". And I said, "What do you mean?" 
She said, "They know everything". ~me that, 
"Everyone's affected, , ----.-

- and All are going to be 
arrested, all are going to lose their homes from proceeds 
of crime. You've - I can't help you. You're looking at 30 
years minimum. You've got to do something", and I - - -

Just pausing there. I'm going to ask you some questions 
about aspects of that and I'd like you to talk more in a 
moment. But the financial aspect of it, was that a real 
focus of what Ms Gobbo was saying to you?---Yes, because 
"you're going to lose everything", how can I afford to fund 
all these court cases? 

And you mentioned proceeds of crime, is that something that 
she mentioned to you?---Yes, that - - -

What did she say was going to be the effect of that 
legislation on those close to you?---They were going to 
lose their properties. 

Did you feel like you had an obligation to those 
people?---Absolutely. 

Is that an obligation that you had made clear to Nicola 
Gobbo during your close friendship with her in the months 
beforehand?---Well, she knew that I was very close to my 
family and that I never wanted to put anybody in harm's 
way, including her. 

Does some of that element of the conversation make sense to 
you now understanding that two days before Victoria Police 
had been saying, describing to Ms Gobbo about headache, the 
financial headache you might have and that they might focus 
on the financial side of your situation, does that make a 
bit more sense now?---It makes it clear now, yes. 

All right. When she said, "Everyone's affected", was that 
only in relation to members of your family she was talking 
about or was she talking about broader community as well, 
other people you associated with?---She was talking about 
my co-accused as well. 

What did she say about your co-accused?---She said, "You've 
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okay". She said, "No, you're not, you're not going to be 
okay. You don't understand". And she went on to say that, 
"They know everything". And I said, "What do you mean?" 
She said, "They know everything". ~me that, 
"Everyone's affected, , ----.-

- and All are going to be 
arrested, all are going to lose their homes from proceeds 
of crime. You've - I can't help you. You're looking at 30 
years minimum. You've got to do something", and I - - -

Just pausing there. I'm going to ask you some questions 
about aspects of that and I'd like you to talk more in a 
moment. But the financial aspect of it, was that a real 
focus of what Ms Gobbo was saying to you?---Yes, because 
"you're going to lose everything", how can I afford to fund 
all these court cases? 

And you mentioned proceeds of crime, is that something that 
she mentioned to you?---Yes, that - - -

What did she say was going to be the effect of that 
legislation on those close to you?---They were going to 
lose their properties. 

Did you feel like you had an obligation to those 
people?---Absolutely. 

Is that an obligation that you had made clear to Nicola 
Gobbo during your close friendship with her in the months 
beforehand?---Well, she knew that I was very close to my 
family and that I never wanted to put anybody in harm's 
way, including her. 

Does some of that element of the conversation make sense to 
you now understanding that two days before Victoria Police 
had been saying, describing to Ms Gobbo about headache, the 
financial headache you might have and that they might focus 
on the financial side of your situation, does that make a 
bit more sense now?---It makes it clear now, yes. 

All right. When she said, "Everyone's affected", was that 
only in relation to members of your family she was talking 
about or was she talking about broader community as well, 
other people you associated with?---She was talking about 
my co-accused as well. 

What did she say about your co-accused?---She said, "You've 
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okay". She said, "No, you're not, you're not going to be
okay. You don't understand". And she went on to say that,
"They know everything". And I said, "What do you mean?"
She said, "They know everything". And she oes to me that,
"Everyone'sW.*-

and A11 are going to be
arrested, a1] are going to Iose their homes from proceeds
of crime. You've - I can't heIp you. You're Iooking at 30
years minimum. You've got to do something", and I - - -

Just pausing there. I'm going to ask you some questions
about aspects of that and I'd 1ike you to taIk more in a
moment. But the financiaI aspect of it, was that a rea1
focus of what Ms Gobbo was saying to you?---Yes, because
"you're going to Iose everything", how can I afford to fund
a1] these court cases ?

And you mentioned proceeds of crime, is that something that
she mentioned to you?---Yes, that - - -

What did she say was going to be the effect of that
1egis1ation on those cIose to you?---They were going to
Iose their properties.

Did you fee] 1ike you had an ob1igation to those
peopIe?---Abs01ute1y.

Is that an ob1igation that you had made cIear to NicoIa
Gobbo during your cIose friendship with her in the months
beforehand?---We11, she knew that I was very c]ose to my
fami and that I never wanted to put anybody in harm's
way, inc1uding her.

Does some of that eIement of the conversation make sense to
you now understanding that two days before Victoria PoIice
had been saying, describing to Ms Gobbo about headache, the
financiaI headache you might have and that they might focus
on the financiaI side of your situation, does that make a
bit more sense now?———It makes it cIear now, yes.

A11 right. When she said, "Everyone's affected", was that
on1y in reIation to members of your fami1y she was taIking
about or was she ta1king about broader community as we11,
other peopIe you associated with?---She was ta1king about
my co-accused as weII.

What did she say about your co-accused?---She said, "You've
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got to look at your options. You can assist police. You 
owe them nothing", as in the Mokbels. 

Sorry, it just cut out then, you owe them nothing, was it, 
or - - - ?---Yep, "You owe them nothing" as in she meant I 
owe the Mokbels nothing. 

Yes?---"You need to do this for yourself, 
for your family and you need to really think about this", 
and I just was in total shock. I just couldn't fathom the 
idea. I could also I could and 
the other people who were at the sites. 

Yes?---! was in a to be able to basically make a 
deal 

All right. When she suggested to you that you were in this 
very difficult position, did she indicate to you what you 
might do to make your position a little bit better for 
yourself?---Yes. 

What was that?---She told me that, "You need to make a 
deal". I needed to make a deal. 

Did she tell you what the deal would entail during this 45 
minute conference?---No, she said, "Let me go speak to them 
and let's sort something out." 

What did you understand the phrase "you need to make a 
deal" to mean?---! had no idea at the time. If you look at 
records, that I was in damage control and I tried to think 
that I could have given the police something, but not 
everything, but that was, that was just fake hope because 
when you're in, you're in, it doesn't work like that. 
They're methodical. 

Yes, I understand. She told you that for the Landslip, 
Matchless and these current charges that you were facing, 
that you were going to be looking at 30 years in prison; is 
that correct?---Yes. 

Do you understand that that was a - have you had advice on 
that at any time since, whether it was correct or 
incorrect, or is it just something you recall?---Well, I 
did believe it at the time because there were other people 
who preceded me in large commercial quantity circumstances 
and they've gotten 30 years plus. 
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got to look at your options. You can assist police. You 
owe them nothing", as in the Mokbels. 

Sorry, it just cut out then, you owe them nothing, was it, 
or - - - ?---Yep, "You owe them nothing" as in she meant I 
owe the Mokbels nothing. 

Yes?---"You need to do this for yourself, 
for your family and you need to really think about this", 
and I just was in total shock. I just couldn't fathom the 
idea. I could also I could and 
the other people who were at the sites. 

Yes?---! was in a to be able to basically make a 
deal 

All right. When she suggested to you that you were in this 
very difficult position, did she indicate to you what you 
might do to make your position a little bit better for 
yourself?---Yes. 

What was that?---She told me that, "You need to make a 
deal". I needed to make a deal. 

Did she tell you what the deal would entail during this 45 
minute conference?---No, she said, "Let me go speak to them 
and let's sort something out." 

What did you understand the phrase "you need to make a 
deal" to mean?---! had no idea at the time. If you look at 
records, that I was in damage control and I tried to think 
that I could have given the police something, but not 
everything, but that was, that was just fake hope because 
when you're in, you're in, it doesn't work like that. 
They're methodical. 

Yes, I understand. She told you that for the Landslip, 
Matchless and these current charges that you were facing, 
that you were going to be looking at 30 years in prison; is 
that correct?---Yes. 

Do you understand that that was a - have you had advice on 
that at any time since, whether it was correct or 
incorrect, or is it just something you recall?---Well, I 
did believe it at the time because there were other people 
who preceded me in large commercial quantity circumstances 
and they've gotten 30 years plus. 
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got to Iook at your options. You can assist poIice. You
owe them nothing", as in the MokbeIs.

Sorry, it just cut out then, you owe them nothing, was it,
or - - - ?---Yep, "You owe them nothing" as in she meant I
owe the MokbeIs nothing.

Yes?---"You need to do this for yourseIf,
for your fami and you need to reaIIy think about this",
and I just was in totaI shock. I just couIdn't fathom the
idea. I couId a1so_. I couId—and
the other peopIe who were at the sites.

Yes?---I was in a position to be abIe to basicaIIy make a
dea]

A11 right. When she suggested to you that you were in this
very difficuIt position, did she indicate to you what you
might do to make your position a IittIe bit better for
yourseIf?---Yes.

What was that?---She toId me that, "You need to make a
deaI". I needed to make a deaI.

Did she teII you what the deaI wouId entaiI during this 45
minute conference?---No, she said, "Let me go speak to them
and Iet's sort something out."

What did you understand the phrase "you need to make a
deaI" to mean?---I had no idea at the time. If you Iook at
records, that I was in damage controI and I tried to think
that I couId have given the poIice something, but not
everything, but that was, that was just fake hope because
when you're in, you're in, it doesn't work 1ike that.
They're methodicaI.

Yes, I understand. She toId you that for the Landip,
MatchIess and these current charges that you were facing,
that you were going to be Iooking at 30 years in prison; is
that correct?---Yes.

Do you understand that that was a - have you had advice on
that at any time since, whether it was correct or
incorrect, or is it just something you reca11?---We11, I
did beIieve it at the time because there were other peopIe
who preceded me in Iarge commerciaI quantity circumstances
and they've gotten 30 years p1us.
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Yes?---They're currently in prison at the moment. So it 
wasn't, it wasn't unreal that that was going to happen. 
She did say a best case scenario on an appeal I'd probably 
get it down to 23, 24 years. 

Yes?---She said that it was in my interests to help myself, 
and do something. 

You say that she didn't unpack that phrase and start 
talking to you about what would be involved at that time, 
so you didn't know at that stage she was talking about 
rolling on associates?---No. I gathered that in my head 
that I'd have to roll on associates but to what degree I 
did not know at that time. 

And you understand now, of course, because of the details 
that you've been taken through, that that was indeed the 
plan that Victoria Police and Nicola Gobbo had concocted 
amongst themselves?---Yes, and she was so convincing and 
she wasn't even sure it could happen until she had spoken 
with them and that's how it proceeded to pan out. 

When you say - just that last phrase, I'm interested in 
whether or not she gave you any indication at all of 
whether there'd been previous conversations, at least in 
the minutes before she came into the room, about the 
potential of you assisting and getting a benefit?---No, it 
was after our conversation she spoke to them and then there 
was a deal on the table. 

So from your point of view it appeared to be something that 
had occurred to her, that she would go and check with the 
police after a conversation with you; is that right?---Yes. 

You now know, of course, that that indeed wasn't the case 
because they'd been putting that plan together for some 
time beforehand, do you agree with that?---And it worked 
perfectly. 

After that 45 minutes do you know - where were you taken 
after that 45 minutes or did you stay in that room?---After 
that I was taken to the boardroom where I met with Jim 
O'Brien, Dale Flynn and they proceeded to talk to me about 
my allegiance with the Mokbels and then - that they could 
look after me, that they could assist me, that they would 
take care of me and it was all over if I was to assist 
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Yes?---They're currently in prison at the moment. So it 
wasn't, it wasn't unreal that that was going to happen. 
She did say a best case scenario on an appeal I'd probably 
get it down to 23, 24 years. 

Yes?---She said that it was in my interests to help myself, 
and do something. 

You say that she didn't unpack that phrase and start 
talking to you about what would be involved at that time, 
so you didn't know at that stage she was talking about 
rolling on associates?---No. I gathered that in my head 
that I'd have to roll on associates but to what degree I 
did not know at that time. 

And you understand now, of course, because of the details 
that you've been taken through, that that was indeed the 
plan that Victoria Police and Nicola Gobbo had concocted 
amongst themselves?---Yes, and she was so convincing and 
she wasn't even sure it could happen until she had spoken 
with them and that's how it proceeded to pan out. 

When you say - just that last phrase, I'm interested in 
whether or not she gave you any indication at all of 
whether there'd been previous conversations, at least in 
the minutes before she came into the room, about the 
potential of you assisting and getting a benefit?---No, it 
was after our conversation she spoke to them and then there 
was a deal on the table. 

So from your point of view it appeared to be something that 
had occurred to her, that she would go and check with the 
police after a conversation with you; is that right?---Yes. 

You now know, of course, that that indeed wasn't the case 
because they'd been putting that plan together for some 
time beforehand, do you agree with that?---And it worked 
perfectly. 

After that 45 minutes do you know - where were you taken 
after that 45 minutes or did you stay in that room?---After 
that I was taken to the boardroom where I met with Jim 
O'Brien, Dale Flynn and they proceeded to talk to me about 
my allegiance with the Mokbels and then - that they could 
look after me, that they could assist me, that they would 
take care of me and it was all over if I was to assist 

.31/10/19 8702 
COOPER XN - IN CAMERA 

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

12:

16:

16:

16:

17:

17:

17:

17:

17:

17:

17:

17:

17:

17:

17:

17:

17:

17:

17:

18:

18:

18:

18:

18:

18:

18:

18:

18:

18:

18:

18:

18:

18:

18:

18:

18:

19:

19:

19:

19:

O
C

>
\I

(D
Q

'l-
h

(.
J
O

I\
J
—

‘l

VPL.0018.0005.0048

Yes?---They're currentIy in prison at the moment. So it
wasn't, it wasn't unreaI that that was going to happen.
She did say a best case scenario on an appeaI I'd proban
get it down to 23, 24 years.

Yes?---She said that it was in my interests to heIp myseIf,
and do something.

You say that she didn't unpack that phrase and start
taIking to you about what wouId be invoIved at that time,
so you didn't know at that stage she was taIking about
roIIing on associates?---No. I gathered that in my head
that I'd have to r011 on associates but to what degree I
did not know at that time.

And you understand now, of course, because of the detaiIs
that you've been taken through, that that was indeed the
pIan that Victoria PoIice and NicoIa Gobbo had concocted
amongst themsees?---Yes, and she was so convincing and
she wasn't even sure it couId happen untiI she had spoken
with them and that's how it proceeded to pan out.

When you say - just that Iast phrase, I'm interested in
whether or not she gave you any indication at a11 of
whether there'd been previous conversations, at Ieast in
the minutes before she came into the room, about the
potentiaI of you assisting and getting a benefit?---No, it
was after our conversation she spoke to them and then there
was a deaI on the tabIe.

So from your point of view it appeared to be something that
had occurred to her, that she wouId go and check with the
poIice after a conversation with you; is that right?---Yes.

You now know, of course, that that indeed wasn't the case
because they'd been putting that pIan together for some
time beforehand, do you agree with that?---And it worked
perfectIy.

After that 45 minutes do you know - where were you taken
after that 45 minutes or did you stay in that room?---After
that I was taken to the boardroom where I met with Jim
O'Brien, DaIe FIynn and they proceeded to ta1k to me about
my aIIegiance with the MokbeIs and then - that they cou1d
100k after me, that they couId assist me, that they wou1d
take care of me and it was a11 over if I was to assist
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them.

All right.  I'm just going to take you a little bit to some 
bits that happened in between that you perhaps won't know 
about.  It appears that Gobbo leaves that 45 or so minute 
contact with you and she immediately goes outside and rings 
a member of Victoria Police, Mr Smith, who I've mentioned 
earlier, and reports to him the conversation that she had 
with you in the room.  Now I take it you didn't give her 
any authority to talk to anyone else at that stage about 
your position?---No.

She'd indicated to you that she would go outside and try 
and talk to the police about working things out for you as 
best as they could be?---Yes.

She tells that police officer that "Cooper is wondering how 
the police knew of the lab", and I take it that would have 
been one of the things that was playing on your mind at the 
time?---Yes.

And indeed just pausing there, later on in the months that 
followed you had conversations, it appears from some of the 
police records, with Flynn where you were saying you wanted 
to know who it was, who'd identified the lab, you agree 
that that happened later on?---Yes.

And Flynn told you, "It's someone out of left field, 
someone you would never suspect"; is that right?---Yes.

Okay, now back to that evening.  So that was in the months 
after this I assume?---Yes.

The other thing that she conveyed to this member of 
Victoria Police after that conversation with you is that 
you had said it may be relevant that Cvetanovski was there 
before police?---Yes.

Do you understand what that means?  Now what was your 
suspicion at least at that stage?---That if Cvetanovski was 
at my house or at the - not the - - -

It appears to be that you were saying to her that it might 
be relevant that Cvetanovski was at the lab just before the 
police arrived.  Is it the case that he was at the lab that 
afternoon or not?---He was but he left.  He wasn't caught 
up in the - he wasn't caught up in it at all.
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them.

All right.  I'm just going to take you a little bit to some 
bits that happened in between that you perhaps won't know 
about.  It appears that Gobbo leaves that 45 or so minute 
contact with you and she immediately goes outside and rings 
a member of Victoria Police, Mr Smith, who I've mentioned 
earlier, and reports to him the conversation that she had 
with you in the room.  Now I take it you didn't give her 
any authority to talk to anyone else at that stage about 
your position?---No.

She'd indicated to you that she would go outside and try 
and talk to the police about working things out for you as 
best as they could be?---Yes.

She tells that police officer that "Cooper is wondering how 
the police knew of the lab", and I take it that would have 
been one of the things that was playing on your mind at the 
time?---Yes.

And indeed just pausing there, later on in the months that 
followed you had conversations, it appears from some of the 
police records, with Flynn where you were saying you wanted 
to know who it was, who'd identified the lab, you agree 
that that happened later on?---Yes.

And Flynn told you, "It's someone out of left field, 
someone you would never suspect"; is that right?---Yes.

Okay, now back to that evening.  So that was in the months 
after this I assume?---Yes.

The other thing that she conveyed to this member of 
Victoria Police after that conversation with you is that 
you had said it may be relevant that Cvetanovski was there 
before police?---Yes.

Do you understand what that means?  Now what was your 
suspicion at least at that stage?---That if Cvetanovski was 
at my house or at the - not the - - -

It appears to be that you were saying to her that it might 
be relevant that Cvetanovski was at the lab just before the 
police arrived.  Is it the case that he was at the lab that 
afternoon or not?---He was but he left.  He wasn't caught 
up in the - he wasn't caught up in it at all.
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them.

A11 right. I'm just going to take you a 1itt1e bit to some
bits that happened in between that you perhaps won't know
about. It appears that Gobbo Ieaves that 45 or so minute
contact with you and she immediate goes outside and rings
a member of Victoria PoIice, Mr Smith, who I've mentioned
earIier, and reports to him the conversation that she had
with you in the room. Now I take it you didn't give her
any authority to ta1k to anyone eIse at that stage about
your position?---No.

She'd indicated to you that she wouId go outside and try
and taIk to the poIice about working things out for you as
best as they couId be?---Yes.

She teIIs that poIice officer that "Cooper is wondering how
the poIice knew of the Iab", and I take it that wouId have
been one of the things that was pIaying on your mind at the
time?---Yes.

And indeed just pausing there, Iater on in the months that
foIIowed you had conversations, it appears from some of the
poIice records, with FIynn where you were saying you wanted
to know who it was, who'd identified the Iab, you agree
that that happened Iater on?---Yes.

And FIynn toId you, "It's someone out of Ieft fieId,
someone you wouId never suspect"; is that right?---Yes.

Okay, now back to that evening. So that was in the months
after this I assume?---Yes.

The other thing that she conveyed to this member of
Victoria PoIice after that conversation with you is that
you had said it may be reIevant that Cvetanovski was there
before poIice?---Yes.

Do you understand what that means? Now what was your
suspicion at Ieast at that stage?---That if Cvetanovski was
at my house or at the - not the - - -

It appears to be that you were saying to her that it might
be reIevant that Cvetanovski was at the Iab just before the
poIice arrived. Is it the case that he was at the Iab that
afternoon or not?---He was but he Ieft. He wasn't caught
up in the - he wasn't caught up in it at a11.

.31/10/19 8703
COOPER XN - IN CAMERA



12 : 22 : 01 2 
12 : 22 : 05 3 
12 : 22 : 07 4 
12 : 22 : 09 5 
12 : 22 : 14 6 

7 
12 : 22 : 14 8 
12 : 22 : 19 9 
12 : 22 : 24 10 
12 : 22 : 30 11 
12 : 22 : 33 12 

13 
12 : 22 : 33 14 
12 : 22 : 36 15 
12 : 22 : 40 16 
12 : 22 : 44 17 
12 : 22 : 50 18 
12 : 22 : 52 19 
12 : 22 : 56 20 
12 : 22 : 58 21 
12 : 23 : 00 22 
12 : 23 : 02 23 
12 : 23 : 07 24 

25 
12 : 23 : 09 26 
12 : 23 : 13 27 
12 : 23 : 18 28 

29 
12 : 23 : 22 30 
12 : 23 : 24 31 
12 : 23 : 33 32 
12 : 23 : 37 33 
12 : 23 : 40 34 
12 : 23 : 43 35 
12 : 23 : 48 36 
12 : 23 : 53 37 
12 : 23 : 59 38 
12 : 24 : 04 39 
12 : 24 : 07 40 

41 
12 : 24 : 10 42 
12 : 24 : 14 43 
12 : 24 : 18 44 

45 
12 : 24 : 23 46 
12 : 24 : 28 47 

VPL.0018.0005.0050 

Did you have susp1c1ons at least at that stage about his 
role? It appears from that note that that might have been 
the case from what Ms Gobbo is telling the police about 
your conversation with her?---! can't recall what that was 
about. 

I understand?---! knew he'd be re-attending the lab and if 
we were to proceed with what they were doing I'd have to -
I didn't know how it was going to work, that he would have 
found out and then been able relay the information to other 
people. 

I see. The other thing Ms Gobbo told Victoria Police after 
that 45 minute meeting with you is that you had told her 
that you hadn't started cooking yet, and from my limited 
knowledge of clandestine labs it appears from the video 
footage that that's the case, there'd been no, no cooking 
had started at the site yet; is that correct?---No, cooking 
had started at the site, yes. 

I follow. It had done, had it?---Yes, there was- litres 
of meth oil that was produced that the police got. They 
basically seized that product. 

Would you have told her that you hadn't started cooking yet 
in that 45 minutes, for whatever reason?---No, she might 
have misunderstood me. It wasn't finished. 

I see, there might have been a misunderstanding, all right. 
Following that meeting Ms Gobbo departs and it appears 
that, again unbeknownst to you, Flynn goes to an upper 
floor of the police station and updates another police 
officer called Biggin and another one called Connor as to 
the progress of the investigation. And then at 6.35 pm 
Gobbo sent a text message to one of the members of Victoria 
Police that she was dealing with as a human source, telling 
him that you had told her that there are two handguns in 
the lab. Now, firstly, is that something you told 
her?---Yes. 

It might go without saying but I take it you told her that 
not expecting her to pass that on to Victoria Police 
immediately?---Yes. 

Indeed, in the Posse charges there was a separate charge 
that you pleaded guilty to for the possession of those two 
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Did you have susp1c1ons at least at that stage about his 
role? It appears from that note that that might have been 
the case from what Ms Gobbo is telling the police about 
your conversation with her?---! can't recall what that was 
about. 

I understand?---! knew he'd be re-attending the lab and if 
we were to proceed with what they were doing I'd have to -
I didn't know how it was going to work, that he would have 
found out and then been able relay the information to other 
people. 

I see. The other thing Ms Gobbo told Victoria Police after 
that 45 minute meeting with you is that you had told her 
that you hadn't started cooking yet, and from my limited 
knowledge of clandestine labs it appears from the video 
footage that that's the case, there'd been no, no cooking 
had started at the site yet; is that correct?---No, cooking 
had started at the site, yes. 

I follow. It had done, had it?---Yes, there was- litres 
of meth oil that was produced that the police got. They 
basically seized that product. 

Would you have told her that you hadn't started cooking yet 
in that 45 minutes, for whatever reason?---No, she might 
have misunderstood me. It wasn't finished. 

I see, there might have been a misunderstanding, all right. 
Following that meeting Ms Gobbo departs and it appears 
that, again unbeknownst to you, Flynn goes to an upper 
floor of the police station and updates another police 
officer called Biggin and another one called Connor as to 
the progress of the investigation. And then at 6.35 pm 
Gobbo sent a text message to one of the members of Victoria 
Police that she was dealing with as a human source, telling 
him that you had told her that there are two handguns in 
the lab. Now, firstly, is that something you told 
her?---Yes. 

It might go without saying but I take it you told her that 
not expecting her to pass that on to Victoria Police 
immediately?---Yes. 

Indeed, in the Posse charges there was a separate charge 
that you pleaded guilty to for the possession of those two 
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Did you have suspicions at Ieast at that stage about his
roIe? It appears from that note that that might have been
the case from what Ms Gobbo is teIIing the poIice about
your conversation with her?---I can't recaII what that was
about.

I understand?---I knew he'd be re-attending the Iab and if
we were to proceed with what they were doing I'd have to -
I didn't know how it was going to work, that he wouId have
found out and then been abIe reIay the information to other
peopIe.

I see. The other thing Ms Gobbo toId Victoria PoIice after
that 45 minute meeting with you is that you had toId her
that you hadn't started cooking yet, and from my Iimited
knowIedge of cIandestine Iabs it appears from the video
footage that that's the case, there'd been no, no cooking
had started at the site yet; is that correct?---No, cooking
had started at the site, yes.

I foIIow. It had done, had it?---Yes, there was-Iitres
of meth oiI that was produced that the poIice got. They
basicaIIy seized that product.

Wou1d you have toId her that you hadn't started cooking yet
in that 45 minutes, for whatever reason?---No, she might
have misunderstood me. It wasn't finished.

I see, there might have been a misunderstanding, aII right.
FoIIowing that meeting Ms Gobbo departs and it appears
that, again unbeknownst to you, FIynn goes to an upper
f100r of the poIice station and updates another poIice
officer caIIed Biggin and another one caIIed Connor as to
the progress of the investigation. And then at 6.35 pm
Gobbo sent a text message to one of the members of Victoria
PoIice that she was deaIing with as a human source, teIIing
him that you had toId her that there are two handguns in
the Iab. Now, firstIy, is that something you toId
her?---Yes.

It might go without saying but I take it you toId her that
not expecting her to pass that on to Victoria PoIice
immediate?---Yes.

Indeed, in the Posse charges there was a separate charge
that you pIeaded guiIty to for the possession of those two
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handguns, that's right?---Correct, yes. 

All right. Now that information was immediately conveyed 
by that police officer to another police officer, O'Brien, 
who we've spoken about, and you actually gave that 
information to the police of your own volition in the 
second record of interview that you had with them, you 
agree?---Yes. 

At 6.35 pm, so about the same time, one of Gobbo's 
handlers, Smith again, arrives at the station and the 
evidence suggests that Mr Flynn was likely to have given 
this handler Smith an update on his arrival as to the 
current circumstances at the station, and according to 
Flynn, Flynn says that that particular police officer was 
there to try and encourage 
you to start assisting the police. I don't know whether -
you've heard his seudon ma few times and I assume you 
weren't on the evening, but do you have 
any recollection of who I'm talking about, there being 
another person who wasn't Flynn and wasn't O'Brien and 
wasn't the female officer who was in the first record of 
interview with you that was present that night?---Yes, I 
think I know, yes. 

All right. That individual who we call Smith, according to 
O'Brien was present because of his knowledge of you. Now 
that's someone you'd never met before that evening; is that 
correct?---Yes. 

But now you know that that was one of the people that Gobbo 
was providing information directly to in the period before 
your arrest, do you understand that?---Yes. 

At 6.50 pm O'Brien, Flynn and that police member, Smith, 
have a conversation with you. Now I think this might have 
been what you were moving on to a little while ago. So 
this is in the absence of Nicola Gobbo, so she's left at 
this stage, and you do recall there being a conversation 
between you and three police officers after she 
left?---Yes. 

It's been explained to the Commission that during that 
discussion they explained to you the reasons why it was in 
your best interests to start cooperating with the police. 
Now does that accord with your recollection of that 
meeting?---Yes. 
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handguns, that's right?---Correct, yes. 

All right. Now that information was immediately conveyed 
by that police officer to another police officer, O'Brien, 
who we've spoken about, and you actually gave that 
information to the police of your own volition in the 
second record of interview that you had with them, you 
agree?---Yes. 

At 6.35 pm, so about the same time, one of Gobbo's 
handlers, Smith again, arrives at the station and the 
evidence suggests that Mr Flynn was likely to have given 
this handler Smith an update on his arrival as to the 
current circumstances at the station, and according to 
Flynn, Flynn says that that particular police officer was 
there to try and encourage 
you to start assisting the police. I don't know whether -
you've heard his seudon ma few times and I assume you 
weren't on the evening, but do you have 
any recollection of who I'm talking about, there being 
another person who wasn't Flynn and wasn't O'Brien and 
wasn't the female officer who was in the first record of 
interview with you that was present that night?---Yes, I 
think I know, yes. 

All right. That individual who we call Smith, according to 
O'Brien was present because of his knowledge of you. Now 
that's someone you'd never met before that evening; is that 
correct?---Yes. 

But now you know that that was one of the people that Gobbo 
was providing information directly to in the period before 
your arrest, do you understand that?---Yes. 

At 6.50 pm O'Brien, Flynn and that police member, Smith, 
have a conversation with you. Now I think this might have 
been what you were moving on to a little while ago. So 
this is in the absence of Nicola Gobbo, so she's left at 
this stage, and you do recall there being a conversation 
between you and three police officers after she 
left?---Yes. 

It's been explained to the Commission that during that 
discussion they explained to you the reasons why it was in 
your best interests to start cooperating with the police. 
Now does that accord with your recollection of that 
meeting?---Yes. 
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handguns, that's right?---Correct, yes.

A11 right. Now that information was immediate1y conveyed
by that po1ice officer to another po1ice officer, O'Brien,
who we've spoken about, and you actua11y gave that
information to the po1ice of your own vo1ition in the
second record of interview that you had with them, you
agree?---Yes.

At 6.35 pm, so about the same time, one of Gobbo's
hand1ers, Smith again, arrives at the station and the
evidence suggests that Mr F1ynn was 1ike1y to have given
this hand1er Smith an update on his arriva1 as to the
current circumstances at the station, and according to
F1ynn, F1ynn says that that particu1ar po1ice officer was
there to try and encourage
you to start assisting the po1ice. I don't know whether -
you've heard his seudon m a few times and I assume you
weren'tfion the evening, but do you have
any reco11ection of who I'm ta1king about, there being
another person who wasn't F1ynn and wasn't O'Brien and
wasn't the fema1e officer who was in the first record of
interview with you that was present that night?---Yes, I
think I know, yes.

A11 right. That individua1 who we ca11 Smith, according to
O'Brien was present because of his know1edge of you. Now
that's someone you'd never met before that evening; is that
correct?--—Yes.

But now you know that that was one of the peop1e that Gobbo
was providing information direct1y to in the period before
your arrest, do you understand that?---Yes.

At 6.50 pm O'Brien, F1ynn and that po1ice member, Smith,
have a conversation with you. Now I think this might have
been what you were moving on to a 1itt1e whi1e ago. So
this is in the absence of Nico1a Gobbo, so she's 1eft at
this stage, and you do reca11 there being a conversation
between you and three po1ice officers after she
1eft?---Yes.

It's been exp1ained to the Commission that during that
discussion they exp1ained to you the reasons why it was in
your best interests to start cooperating with the po1ice.
Now does that accord with your reco11ection of that
meeting?---Yes.
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Who was doing the talking during that meeting, who spoke to 
you and what did they say?---It was mostly Jim O'Brien. 

Yes?---Was talking to me about the gravity of the situation 
and the fact that I'll be going ~ery long time, 
the impact it's going to have on111111111111111. He didn't 
raise the issues of and such, that was done 
earlier. 

That was only done by Nicola Gobbo; is that right?---Yes, 
yes. 

All right. Keep going?---And, yeah, basically just told me 
that this was it. It was - I had no other option 
otherwise, you know, I'll have to face the full brunt of 
it. 

The full brunt of it appears to have been, in your 
understanding at that stage, 30 years and Gobbo said 23 to 
24 potentially on appeal?---Yes. 

That's what you understood you were facing because of the 
advice she'd given you?---Yes. 

What Mr O'Brien has told the Commission in his statement is 
that you were told in this meeting that the DPP's position 
on sentence if you were to plead guilty and fully cooperate 
with the police was that you would get eight years. Now he 
says that's something that you were told. Does that accord 
with your recollection?---Yes, exactly, yes. That's what 
he said, yes. 

And that indicated to you, I assume, that he'd already had 
conversations with the DPP about your position?---Yes. 

All right?---! interpreted that as that's what he could 
get. 

Yes, I see. That's what he could get if you were to fully 
cooperate?---Yes. 

Did he explain what full cooperation meant in this 
meeting?---No. 

You would have had a pretty good idea though, I 
assume?---Yes, but not to what extent. 
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Who was doing the talking during that meeting, who spoke to 
you and what did they say?---It was mostly Jim O'Brien. 

Yes?---Was talking to me about the gravity of the situation 
and the fact that I'll be going ~ery long time, 
the impact it's going to have on111111111111111. He didn't 
raise the issues of and such, that was done 
earlier. 

That was only done by Nicola Gobbo; is that right?---Yes, 
yes. 

All right. Keep going?---And, yeah, basically just told me 
that this was it. It was - I had no other option 
otherwise, you know, I'll have to face the full brunt of 
it. 

The full brunt of it appears to have been, in your 
understanding at that stage, 30 years and Gobbo said 23 to 
24 potentially on appeal?---Yes. 

That's what you understood you were facing because of the 
advice she'd given you?---Yes. 

What Mr O'Brien has told the Commission in his statement is 
that you were told in this meeting that the DPP's position 
on sentence if you were to plead guilty and fully cooperate 
with the police was that you would get eight years. Now he 
says that's something that you were told. Does that accord 
with your recollection?---Yes, exactly, yes. That's what 
he said, yes. 

And that indicated to you, I assume, that he'd already had 
conversations with the DPP about your position?---Yes. 

All right?---! interpreted that as that's what he could 
get. 

Yes, I see. That's what he could get if you were to fully 
cooperate?---Yes. 

Did he explain what full cooperation meant in this 
meeting?---No. 

You would have had a pretty good idea though, I 
assume?---Yes, but not to what extent. 
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Who was doing the ta1king during that meeting, who spoke to
you and what did they say?---It was most1y Jim O'Brien.

Yes?---Was ta1king to me about the gravity of the situation
and the fact that I'11 be going awa for a very 1ong time,
the impact it's going to have onh. He didn't
raise the issues of _and such, that was done
ear1ier.

That was on1y done by Nico1a Gobbo; is that right?---Yes,
yes.

A11 right. Keep going?---And, yeah, basica11y just to1d me
that this was it. It was - I had no other option
otherwise, you know, I'11 have to face the fu11 brunt of
it.

The fu11 brunt of it appears to have been, in your
understanding at that stage, 30 years and Gobbo said 23 to
24 potentia11y on appea1?---Yes.

That's what you understood you were facing because of the
advice she'd given you?---Yes.

What Mr O'Brien has to1d the Commission in his statement is
that you were to1d in this meeting that the DPP's position
on sentence if you were to p1ead gui1ty and fu11y cooperate
with the po1ice was that you wou1d get eight years. Now he
says that's something that you were to1d. Does that accord
with your reco11ection?---Yes, exact1y, yes. That's what
he said, yes.

And that indicated to you, I assume, that he'd a1ready had
conversations with the DPP about your position?---Yes.

A11 right?---I interpreted that as that's what he cou1d
get.

Yes, I see. That's what he cou1d get if you were to fu11y
cooperate?---Yes.

Did he exp1ain what fu11 cooperation meant in this
meeting?---No.

You wou1d have had a pretty good idea though, I
assume?---Yes, but not to what extent.
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I take it that the extent that you ended up being required 
or choosing or being required to assist had you have known 
back then it would have come as a complete shock to you how 
much was involved over the next few years; is that 
right?---Absolutely, yes.

You spent a lot of time in the witness box and making 
statements in the years that ensued; is that 
correct?---Absolutely, yes.

All right.  It seems that during that meeting O'Brien and 
that police officer Smith left the meeting part way through 
and you were left alone with Dale Flynn, do you have a 
recollection of that?---Yes.

You've seen that a couple of days before Gobbo and Victoria 
Police were trying to work out who would be the best 
officer to put you into the position of rolling.  You saw 
that and Flynn's name was mentioned, I took you to that 
earlier?---Yes.

During this conversation with Flynn it appears that you say 
to Flynn you wanted to talk more to Nicola at that stage; 
is that correct?---Correct, yes.

And then Flynn goes and makes a phone call to Nicola Gobbo.  
I assume that's something that he said he would do on your 
behalf?---Yes.

And he asked her to return, correct?---Correct, yes.

She did return and the records show that that was at    
7.15 pm that evening and you understood the reason that she 
was returning was to act as your lawyer, correct?---Yes.

And you understood she would be acting in your best 
interests?---Yes.

And that she would be giving you advice that was for your 
benefit and not for Victoria Police's benefit?---Yes.

During that second visit the evidence suggests that the 
following took place, and I'm going to ask you if you have 
recollections of these things.  Upon arriving - this bit 
you won't know about - but upon arriving and talking to you 
she has a conversation with O'Brien who tells her what the 
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I take it that the extent that you ended up being required 
or choosing or being required to assist had you have known 
back then it would have come as a complete shock to you how 
much was involved over the next few years; is that 
right?---Absolutely, yes.

You spent a lot of time in the witness box and making 
statements in the years that ensued; is that 
correct?---Absolutely, yes.

All right.  It seems that during that meeting O'Brien and 
that police officer Smith left the meeting part way through 
and you were left alone with Dale Flynn, do you have a 
recollection of that?---Yes.

You've seen that a couple of days before Gobbo and Victoria 
Police were trying to work out who would be the best 
officer to put you into the position of rolling.  You saw 
that and Flynn's name was mentioned, I took you to that 
earlier?---Yes.

During this conversation with Flynn it appears that you say 
to Flynn you wanted to talk more to Nicola at that stage; 
is that correct?---Correct, yes.

And then Flynn goes and makes a phone call to Nicola Gobbo.  
I assume that's something that he said he would do on your 
behalf?---Yes.

And he asked her to return, correct?---Correct, yes.

She did return and the records show that that was at    
7.15 pm that evening and you understood the reason that she 
was returning was to act as your lawyer, correct?---Yes.

And you understood she would be acting in your best 
interests?---Yes.

And that she would be giving you advice that was for your 
benefit and not for Victoria Police's benefit?---Yes.

During that second visit the evidence suggests that the 
following took place, and I'm going to ask you if you have 
recollections of these things.  Upon arriving - this bit 
you won't know about - but upon arriving and talking to you 
she has a conversation with O'Brien who tells her what the 
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I take it that the extent that you ended up being required
or choosing or being required to assist had you have known
back then it wouId have come as a compIete shock to you how
much was invoIved over the next few years; is that
right?---Abs01ute1y, yes.

You spent a Iot of time in the witness box and making
statements in the years that ensued; is that
correct?---Absqte1y, yes.

A11 right. It seems that during that meeting O'Brien and
that poIice officer Smith Ieft the meeting part way through
and you were Ieft aIOne with DaIe FIynn, do you have a
recoIIection of that?---Yes.

You've seen that a coupIe of days before Gobbo and Victoria
PoIice were trying to work out who wouId be the best
officer to put you into the position of roIIing. You saw
that and FIynn's name was mentioned, I took you to that
earIier?---Yes.

During this conversation with FIynn it appears that you say
to FIynn you wanted to taIk more to NicoIa at that stage;
is that correct?---Correct, yes.

And then FIynn goes and makes a phone caII to NicoIa Gobbo.
I assume that's something that he said he wouId do on your
behaIf?---Yes.

And he asked her to return, correct?---Correct, yes.

She did return and the records show that that was at
7.15 pm that evening and you understood the reason that she
was returning was to act as your Iawyer, correct?---Yes.

And you understood she wouId be acting in your best
interests?---Yes.

And that she wouId be giving you advice that was for your
benefit and not for Victoria PoIice's benefit?---Yes.

During that second visit the evidence suggests that the
foIIowing took pIace, and I'm going to ask you if you have
recoIIections of these things. Upon arriving - this bit
you won't know about - but upon arriving and taIking to you
she has a conversation with O'Brien who te11s her what the
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police offer is.  Does she then come in and tell you what's 
on the table?---Yes.

Does she talk to you about that DPP and the eight 
years?---Yes.

It appears then from the records that she comes into the 
room - this is the boardroom or this is the same room you 
were in earlier?---The same room I was in earlier, back to 
the interview room.

Okay.  She has a meeting with you and again those three 
gentleman are present, O'Brien, Flynn and Peter Smith, you 
recall that?---No, that would have been still in the 
boardroom, I'm sorry, I'm mistaken.

That's okay.  So at this stage we're still in the 
boardroom?---Yes.

With Gobbo and those three gentlemen and you?---Yes.

Now, it appears from the documents available to the 
Commission that each of the participants in that 
conversation were presenting a false picture to you about 
what Ms Gobbo's relationship with Victoria Police actually 
was and which of those members she actually already had a 
relationship with.  Can you comment firstly, do you 
remember her dealings with each of those individuals or has 
it faded with the passing of time?  I'm asking about just 
aspects of the relationship, how she was dealing with them.  
Was she friendly with them?  Did she seem to recognise 
them?  Were they on a first name basis?---No, she acted 
pretty professional, like they were just police and she 
was - there was no, there was no indication to me that 
there was a friendship that was just - she was just acting 
on my behalf.

From evidence that's been given by Mr Flynn it appears that 
that handler, Smith, was presented falsely to you as 
someone who was a stranger to Ms Gobbo.  Do you remember - 
- - ?---Yes.

- - - Smith and Gobbo appearing to know each other?---No, 
to me it appeared that they didn't know each other.

Okay.  Gobbo was presenting to you that she wasn't familiar 
with the police officers in the room?---Yes.
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police offer is.  Does she then come in and tell you what's 
on the table?---Yes.

Does she talk to you about that DPP and the eight 
years?---Yes.

It appears then from the records that she comes into the 
room - this is the boardroom or this is the same room you 
were in earlier?---The same room I was in earlier, back to 
the interview room.

Okay.  She has a meeting with you and again those three 
gentleman are present, O'Brien, Flynn and Peter Smith, you 
recall that?---No, that would have been still in the 
boardroom, I'm sorry, I'm mistaken.

That's okay.  So at this stage we're still in the 
boardroom?---Yes.

With Gobbo and those three gentlemen and you?---Yes.

Now, it appears from the documents available to the 
Commission that each of the participants in that 
conversation were presenting a false picture to you about 
what Ms Gobbo's relationship with Victoria Police actually 
was and which of those members she actually already had a 
relationship with.  Can you comment firstly, do you 
remember her dealings with each of those individuals or has 
it faded with the passing of time?  I'm asking about just 
aspects of the relationship, how she was dealing with them.  
Was she friendly with them?  Did she seem to recognise 
them?  Were they on a first name basis?---No, she acted 
pretty professional, like they were just police and she 
was - there was no, there was no indication to me that 
there was a friendship that was just - she was just acting 
on my behalf.

From evidence that's been given by Mr Flynn it appears that 
that handler, Smith, was presented falsely to you as 
someone who was a stranger to Ms Gobbo.  Do you remember - 
- - ?---Yes.

- - - Smith and Gobbo appearing to know each other?---No, 
to me it appeared that they didn't know each other.

Okay.  Gobbo was presenting to you that she wasn't familiar 
with the police officers in the room?---Yes.
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po1ice offer is. Does she then come in and te11 you what's
on the tab1e?---Yes.

Does she ta1k to you about that DPP and the eight
years?---Yes.

It appears then from the records that she comes into the
room - this is the boardroom or this is the same room you
were in ear]ier?---The same room I was in ear1ier, back to
the interview room.

Okay. She has a meeting with you and again those three
gent1eman are present, O'Brien, F1ynn and Peter Smith, you
reca11 that?---No, that wou1d have been sti11 in the
boardroom, I'm sorry, I'm mistaken.

That's okay. So at this stage we're sti11 in the
boardroom?---Yes.

With Gobbo and those three gent1emen and you?---Yes.

Now, it appears from the documents avai1ab1e to the
Commission that each of the participants in that
conversation were presenting a fa1se picture to you about
what Ms Gobbo's re1ationship with Victoria Po1ice actua11y
was and which of those members she actua11y a1ready had a
re1ationship with. Can you comment first1y, do you
remember her dea1ings with each of those individua1s or has
it faded with the passing of time? I'm asking about just
aspects of the re1ationship, how she was dea1ing with them.
Was she friend1y with them? Did she seem to recognise
them? Were they on a first name basis?---No, she acted
pretty professiona], 1ike they were just po1ice and she
was - there was no, there was no indication to me that
there was a friendship that was just - she was just acting
on my behaif.

From evidence that's been given by Mr F1ynn it appears that
that hand1er, Smith, was presented fa1se1y to you as
someone who was a stranger to Ms Gobbo. Do you remember -
- - ?---Yes.

- - - Smith and Gobbo appearing to know each other?---No,
to me it appeared that they didn't know each other.

Okay. Gobbo was presenting to you that she wasn't fami1iar
with the po1ice officers in the room?---Yes.
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The other two that is?---Yes.

On the other hand the evidence suggests that you, not 
knowing about this role that Gobbo and Victoria Police were 
playing with each other, were pretending, in order to 
protect Gobbo, that Gobbo didn't know anything about your 
alleged offending conduct and you were trying to protect 
her in that regard when in fact she did know a fair bit 
about your conduct, is that fair to say?---Yes.

Can you explain a little bit about that?  Did you actively 
try and protect Nicola Gobbo in these dealings on this 
evening?---Yes.

And what was your reason for doing so?---She was my 
barrister and I felt that if it came to their knowledge 
that she knew where I was or I'd been away or whatnot, that 
she'd be aiding and abetting, so I just didn't want my 
barrister to be implicated in any criminal conduct.

Following that meeting with the five of you the records 
indicated, and Mr Flynn has said this in his evidence 
before the Commission, that there was a meeting just 
between Gobbo, you and Flynn.  Now is that the meeting that 
goes back into the interview room?---Yes.

Okay.  Flynn says that that meeting was of a significant 
duration, it's not entirely clear how long it went for.  Do 
you have any recollection or can you estimate how long it 
went for?---Look, it was - it seemed forever.

According to Mr Flynn, during that interview Gobbo provided 
advice to you that it was in your interests to assist the 
police at that stage.  Now is that something she - was that 
something she was explaining to you?---Yes.

And did you understand that to be advice from her?---Yes.

Did you understand that advice to be independent 
advice?---Yes.

In evidence before the Commission Flynn agreed that in fact 
Gobbo was, unbeknownst to you, acting as a police agent by 
assisting you - by assisting Flynn that is in convincing 
you to roll and assist the police.  Now you would agree 
with what you now know with Mr Flynn in that regard?---Yes, 
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The other two that is?---Yes.

On the other hand the evidence suggests that you, not 
knowing about this role that Gobbo and Victoria Police were 
playing with each other, were pretending, in order to 
protect Gobbo, that Gobbo didn't know anything about your 
alleged offending conduct and you were trying to protect 
her in that regard when in fact she did know a fair bit 
about your conduct, is that fair to say?---Yes.

Can you explain a little bit about that?  Did you actively 
try and protect Nicola Gobbo in these dealings on this 
evening?---Yes.

And what was your reason for doing so?---She was my 
barrister and I felt that if it came to their knowledge 
that she knew where I was or I'd been away or whatnot, that 
she'd be aiding and abetting, so I just didn't want my 
barrister to be implicated in any criminal conduct.

Following that meeting with the five of you the records 
indicated, and Mr Flynn has said this in his evidence 
before the Commission, that there was a meeting just 
between Gobbo, you and Flynn.  Now is that the meeting that 
goes back into the interview room?---Yes.

Okay.  Flynn says that that meeting was of a significant 
duration, it's not entirely clear how long it went for.  Do 
you have any recollection or can you estimate how long it 
went for?---Look, it was - it seemed forever.

According to Mr Flynn, during that interview Gobbo provided 
advice to you that it was in your interests to assist the 
police at that stage.  Now is that something she - was that 
something she was explaining to you?---Yes.

And did you understand that to be advice from her?---Yes.

Did you understand that advice to be independent 
advice?---Yes.

In evidence before the Commission Flynn agreed that in fact 
Gobbo was, unbeknownst to you, acting as a police agent by 
assisting you - by assisting Flynn that is in convincing 
you to roll and assist the police.  Now you would agree 
with what you now know with Mr Flynn in that regard?---Yes, 
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The other two that is?---Yes.

On the other hand the evidence suggests that you, not
knowing about this roIe that Gobbo and Victoria PoIice were
pIaying with each other, were pretending, in order to
protect Gobbo, that Gobbo didn't know anything about your
aIIeged offending conduct and you were trying to protect
her in that regard when in fact she did know a fair bit
about your conduct, is that fair to say?---Yes.

Can you epain a IittIe bit about that? Did you active
try and protect NicoIa Gobbo in these deaIings on this
evening?---Yes.

And what was your reason for doing so?---She was my
barrister and I feIt that if it came to their knowIedge
that she knew where I was or I'd been away or whatnot, that
she'd be aiding and abetting, so I just didn't want my
barrister to be impIicated in any criminaI conduct.

FoIIowing that meeting with the five of you the records
indicated, and Mr FIynn has said this in his evidence
before the Commission, that there was a meeting just
between Gobbo, you and FIynn. Now is that the meeting that
goes back into the interview room?---Yes.

Okay. FIynn says that that meeting was of a significant
duration, it's not entire cIear how Iong it went for. Do
you have any recoIIection or can you estimate how Iong it
went for?---Look, it was - it seemed forever.

According to Mr FIynn, during that interview Gobbo provided
advice to you that it was in your interests to assist the
poIice at that stage. Now is that something she - was that
something she was epaining to you?---Yes.

And did you understand that to be advice from her?---Yes.

Did you understand that advice to be independent
advice?---Yes.

In evidence before the Commission FIynn agreed that in fact
Gobbo was, unbeknownst to you, acting as a poIice agent by
assisting you - by assisting FIynn that is in convincing
you to r011 and assist the poIice. Now you wouId agree
with what you now know with Mr FIynn in that regard?---Yes,
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absolutely. 

And one of the methods that was used by Ms Gobbo in this 
later meeting was Ms Gobbo saying to you that you needed to 
think Is that something she 
said?---Absolutely, yes. 

Later that night after this meeting Gobbo speaks to 
Victoria Police handlers and says that you needed a bit of 
a push to roll over, which suggests that in fact she was 
giving you a bit of a push. Do you understand that that's 
something she was doing, is that your recollection?---Well, 
knowing what I know now, yes, absolutely. 

Was there - so a bit of a push might be taken two ways. It 
might be a purposeful understatement. Was it a bit of a 
push? Was there a lot of pressure exerted? What's your 
recollection of it?---My recollection is if I hadn't have 
called her I wouldn't have done what I did that night, that 
day. That to me is a given. 

I take it that means that you wouldn't have assisted and 
wouldn't be in the position in which you find yourself 
now?---Well, saying that, yes. 

And it was following that meeting that you said to both 
Ms Gobbo and Victoria Police that you were going to plead 
guilty and you were going to give the police assistance, do 
you accept that?---Yes. 

All right. I'm going to play a couple more audio clips. 
These ones are thankfully a lot shorter. The first is from 
the next day, being 23 April 2006, and this is Nicola Gobbo 
talking to two Victoria Police members, Sandy White and 
Peter Smith. 

COMMISSIONER: Just before you do that, could I ask you, 
Mr Cooper, you said that you were conscious of wanting 
protect Nicola Gobbo from any pre knowledge about your 
offending, you didn't want her implicated as an aider and 
abettor?- - -Yes. 

Looking back, is there anything that she said or did in her 
conduct or in the relationship with you that you think may 
have implicated her as an aider and abettor?---Well she 
knew about me going away for those couple of days so, and 
she knew what I was doing. So would that incriminate her? 
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absolutely. 

And one of the methods that was used by Ms Gobbo in this 
later meeting was Ms Gobbo saying to you that you needed to 
think Is that something she 
said?---Absolutely, yes. 

Later that night after this meeting Gobbo speaks to 
Victoria Police handlers and says that you needed a bit of 
a push to roll over, which suggests that in fact she was 
giving you a bit of a push. Do you understand that that's 
something she was doing, is that your recollection?---Well, 
knowing what I know now, yes, absolutely. 

Was there - so a bit of a push might be taken two ways. It 
might be a purposeful understatement. Was it a bit of a 
push? Was there a lot of pressure exerted? What's your 
recollection of it?---My recollection is if I hadn't have 
called her I wouldn't have done what I did that night, that 
day. That to me is a given. 

I take it that means that you wouldn't have assisted and 
wouldn't be in the position in which you find yourself 
now?---Well, saying that, yes. 

And it was following that meeting that you said to both 
Ms Gobbo and Victoria Police that you were going to plead 
guilty and you were going to give the police assistance, do 
you accept that?---Yes. 

All right. I'm going to play a couple more audio clips. 
These ones are thankfully a lot shorter. The first is from 
the next day, being 23 April 2006, and this is Nicola Gobbo 
talking to two Victoria Police members, Sandy White and 
Peter Smith. 

COMMISSIONER: Just before you do that, could I ask you, 
Mr Cooper, you said that you were conscious of wanting 
protect Nicola Gobbo from any pre knowledge about your 
offending, you didn't want her implicated as an aider and 
abettor?- - -Yes. 

Looking back, is there anything that she said or did in her 
conduct or in the relationship with you that you think may 
have implicated her as an aider and abettor?---Well she 
knew about me going away for those couple of days so, and 
she knew what I was doing. So would that incriminate her? 
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absoTuteTy.

And one of the methods that was used by Ms Gobbo in this
Tater meeting was Ms Gobbo saying to you that you needed to
think—. Is that something she
said?---AbsoTuteTy, yes.

Later that night after this meeting Gobbo speaks to
Victoria PoTice handTers and says that you needed a bit of
a push to r011 over, which suggests that in fact she was
giving you a bit of a push. Do you understand that that's
something she was doing, is that your recoTTection?---We11,
knowing what I know now, yes, absoTuteTy.

Was there - so a bit of a push might be taken two ways. It
might be a purposefuT understatement. Was it a bit of a
push? Was there a Tot of pressure exerted? What's your
recoTTection of it?---My recoTTection is if I hadn't have
caTTed her I woqn't have done what I did that night, that
day. That to me is a given.

I take it that means that you woqn't have assisted and
woqn't be in the position in which you find yourseTf
now?---WeTT, saying that, yes.

And it was foTTowing that meeting that you said to both
Ms Gobbo and Victoria PoTice that you were going to pTead
guiTty and you were going to give the poTice assistance, do
you accept that?---Yes.

A11 right. I'm going to pTay a coupTe more audio cTips.
These ones are thankfuTTy a Tot shorter. The first is from
the next day, being 23 ApriT 2006, and this is NicoTa Gobbo
taTking to two Victoria PoTice members, Sandy White and
Peter Smith.

COMMISSIONER: Just before you do that, coq I ask you,
Mr Cooper, you said that you were conscious of wanting
protect NicoTa Gobbo from any pre knowTedge about your
offending, you didn't want her impTicated as an aider and
abettor?---Yes.

Looking back, is there anything that she said or did in her
conduct or in the reTationship with you that you think may
have impTicated her as an aider and abettor?---We11 she
knew about me going away for those coupTe of days so, and
she knew what I was doing. So woq that incriminate her?
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I don't know. 

Did she ever encourage you in any way in what you were 
doing?---Look, I have to say yes because she would talk 
about her financial needs, her tax bills an~ 
often - yeah, she aided me in many ways by 111111111111111 
- when I went away. Yeah, when I l oak back now 
there were times, yes. 

So she'd talk about her tax bills. What, in the sense that 
she was wanting you to obtain money to help her with 
them?---Yes. 

And what, knowing that the only way that you could obtain 
that sort of money was to cook 
methamphetamine?---Certainly, and, yeah, use the money, the 
proceeds of crime to help, to assist her with the finances, 
yes. 

Yes, all right. Yes Mr Woods. 

MR WOODS: Something arising out of that. Is it the case 
that she never said to you as these conversations got more 
and more direct leading up to that arrest in April 2006, 
she never said to you, "You shouldn't be doing those 
things, you need to stop"?---Never. 

Just before we get to this clip. It might be said that 
someone in the position that you found yourself in on 22 
April might well have, whether or not this relationship 
between Nicola Gobbo and Victoria Police was in the 
background, might well have tried to seek a benefit by 
assisting police anyway, you understand what I'm 
saying?---Sorry, say that again please? 

All I'm saying is that upon your arrest, we now know that 
there was this plan by Victoria Police and Nicola Gobbo to 
put this pressure on you that evening to put you in a 
position where you were going to roll, so you've heard that 
evidence?---Yes, yes. 

What I'm saying is in the hypothetical of, let's say you 
had a barrister who wasn't an agent of Victoria Police or 
purportedly or potentially an agent of Victoria Police 
providing legal advice to you, I'm asking you what you say 
about the proposition that you might well have ended up 
assisting anyway?---Yes. 
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I don't know. 

Did she ever encourage you in any way in what you were 
doing?---Look, I have to say yes because she would talk 
about her financial needs, her tax bills an~ 
often - yeah, she aided me in many ways by 111111111111111 
- when I went away. Yeah, when I l oak back now 
there were times, yes. 

So she'd talk about her tax bills. What, in the sense that 
she was wanting you to obtain money to help her with 
them?---Yes. 

And what, knowing that the only way that you could obtain 
that sort of money was to cook 
methamphetamine?---Certainly, and, yeah, use the money, the 
proceeds of crime to help, to assist her with the finances, 
yes. 

Yes, all right. Yes Mr Woods. 

MR WOODS: Something arising out of that. Is it the case 
that she never said to you as these conversations got more 
and more direct leading up to that arrest in April 2006, 
she never said to you, "You shouldn't be doing those 
things, you need to stop"?---Never. 

Just before we get to this clip. It might be said that 
someone in the position that you found yourself in on 22 
April might well have, whether or not this relationship 
between Nicola Gobbo and Victoria Police was in the 
background, might well have tried to seek a benefit by 
assisting police anyway, you understand what I'm 
saying?---Sorry, say that again please? 

All I'm saying is that upon your arrest, we now know that 
there was this plan by Victoria Police and Nicola Gobbo to 
put this pressure on you that evening to put you in a 
position where you were going to roll, so you've heard that 
evidence?---Yes, yes. 

What I'm saying is in the hypothetical of, let's say you 
had a barrister who wasn't an agent of Victoria Police or 
purportedly or potentially an agent of Victoria Police 
providing legal advice to you, I'm asking you what you say 
about the proposition that you might well have ended up 
assisting anyway?---Yes. 
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I don't know.

Did she ever encourage you in any way in what you were
doing?---Look, I have to say yes because she wouId taIk
about her financiaI needs, her tax biIIs and eah she
often - yeah, she aided me in many ways byh
_when I went away. Yeah, when I Iook back now
there were times, yes.

So she'd taIk about her tax biIIs. What, in the sense that
she was wanting you to obtain money to heIp her with
them?---Yes.

And what, knowing that the onIy way that you couId obtain
that sort of money was to cook
methamphetamine?---CertainIy, and, yeah, use the money, the
proceeds of crime to heIp, to assist her with the finances,
yes.

Yes, a1] right. Yes Mr Woods.

MR WOODS: Something arising out of that. Is it the case
that she never said to you as these conversations got more
and more direct Ieading up to that arrest in ApriI 2006,
she never said to you, "You shouIdn't be doing those
things, you need to stop"?---Never.

Just before we get to this cIip. It might be said that
someone in the position that you found yourseIf in on 22
ApriI might weII have, whether or not this reIationship
between NicoIa Gobbo and Victoria PoIice was in the
background, might weII have tried to seek a benefit by
assisting poIice anyway, you understand what I'm
saying?---Sorry, say that again pIease?

A11 I'm saying is that upon your arrest, we now know that
there was this pIan by Victoria PoIice and NicoIa Gobbo to
put this pressure on you that evening to put you in a
position where you were going to r011, so you've heard that
evidence?---Yes, yes.

What I'm saying is in the hypotheticaI of, Iet's say you
had a barrister who wasn't an agent of Victoria PoIice or
purportedIy or potentiaIIy an agent of Victoria PoIice
providing IegaI advice to you, I'm asking you what you say
about the proposition that you might weII have ended up
assisting anyway?——-Yes.
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That might be said.  I mean we don't know the answer to 
that I suggest, but that was one of the potentials that 
would have happened had you had a "real lawyer", you agree 
with that?---Yes.

Would you have liked a bit more time and a bit less 
pressure to think about that than you had on 22 April?---In 
hindsight, yes.

This clip is from 23 April 2006 and that can be played.  

(Audio recording played to hearing.) 

I think what's happened is there's a video, a picture 
of one clip and the sound of another.  While that's being 
attended to what I'll do is I'll explain to you what we 
know from the first bit of transcript, which is what she 
says the day after.  There's lots of gaps in this and 
you've heard the quality of the audio?---Yes.

Sorry, it's okay to go now.  It should begin with "what 
broke me up yesterday" so we'll play that now.  

(Audio recording played to hearing.) 

I just want to ask you a couple of things about that.  
Obviously you're not a party to this conversation but what 
she says to them is that - so you've talked about that 
first meeting on the evening where she comes into the room 
and she's shaking her head and she's crying, she's saying 
she can't help you, she's talking about your family and all 
of those sorts of things.  Now that's a meeting just 
between you and her, you would agree with that?---Yes.

What she says to Victoria Police the next day is that 
during the next meeting, which is O'Brien and Dale and I 
assume Smith, that in front of them you were in tears and 
grabbed her hand and said, you didn't think you could do 
it, "Like you didn't want to put her in any danger".  I can 
imagine it was a high stress environment.  Is that what 
occurred during the meeting with Flynn and O'Brien and 
Gobbo?---It's possible, yep.

And she describes the situation as really, really hard.  
You see that?---Yep.
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8712

That might be said.  I mean we don't know the answer to 
that I suggest, but that was one of the potentials that 
would have happened had you had a "real lawyer", you agree 
with that?---Yes.

Would you have liked a bit more time and a bit less 
pressure to think about that than you had on 22 April?---In 
hindsight, yes.

This clip is from 23 April 2006 and that can be played.  

(Audio recording played to hearing.) 

I think what's happened is there's a video, a picture 
of one clip and the sound of another.  While that's being 
attended to what I'll do is I'll explain to you what we 
know from the first bit of transcript, which is what she 
says the day after.  There's lots of gaps in this and 
you've heard the quality of the audio?---Yes.

Sorry, it's okay to go now.  It should begin with "what 
broke me up yesterday" so we'll play that now.  

(Audio recording played to hearing.) 

I just want to ask you a couple of things about that.  
Obviously you're not a party to this conversation but what 
she says to them is that - so you've talked about that 
first meeting on the evening where she comes into the room 
and she's shaking her head and she's crying, she's saying 
she can't help you, she's talking about your family and all 
of those sorts of things.  Now that's a meeting just 
between you and her, you would agree with that?---Yes.

What she says to Victoria Police the next day is that 
during the next meeting, which is O'Brien and Dale and I 
assume Smith, that in front of them you were in tears and 
grabbed her hand and said, you didn't think you could do 
it, "Like you didn't want to put her in any danger".  I can 
imagine it was a high stress environment.  Is that what 
occurred during the meeting with Flynn and O'Brien and 
Gobbo?---It's possible, yep.

And she describes the situation as really, really hard.  
You see that?---Yep.
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That might be said. I mean we don't know the answer to
that I suggest, but that was one of the potentiaIs that
wouId have happened had you had a "reaI Iawyer", you agree
with that?---Yes.

WouId you have Iiked a bit more time and a bit Iess
pressure to think about that than you had on 22 Apri1?---In
hindsight, yes.

This c1ip is from 23 ApriI 2006 and that can be pIayed.

(Audio recording pIayed to hearing.)

I think what's happened is there's a video, a picture
of one c1ip and the sound of another. WhiIe that's being
attended to what I'II do is 1'1] epain to you what we
know from the first bit of transcript, which is what she
says the day after. There's Iots of gaps in this and
you've heard the quaIity of the audio?---Yes.

Sorry, it's okay to go now. It shouId begin with "what
broke me up yesterday" so we'II pIay that now.

(Audio recording pIayed to hearing.)

I just want to ask you a coupIe of things about that.
Obvious you're not a party to this conversation but what
she says to them is that - so you've taIked about that
first meeting on the evening where she comes into the room
and she's shaking her head and she's crying, she's saying
she can't heIp you, she's taIking about your fami and a1]
of those sorts of things. Now that's a meeting just
between you and her, you wouId agree with that?---Yes.

What she says to Victoria PoIice the next day is that
during the next meeting, which is O'Brien and DaIe and I
assume Smith, that in front of them you were in tears and
grabbed her hand and said, you didn't think you couId do
it, "Like you didn't want to put her in any danger". I can
imagine it was a high stress environment. Is that what
occurred during the meeting with FIynn and O'Brien and
Gobbo?---It's possibIe, yep.

And she describes the situation as reaIIy, reaIIy hard.
You see that?---Yep.
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And then Smith says, "The situation is now three thousand 
times better than it was yesterday". I take it you'd agree 
it wasn't three thousand times better for you given what 
you know now?---No. 

You see that Gobbo there says that you needed a bit of a 
push?---Yep. 

And you accept her description as something that she 
conducted, i.e. she gave you a bit of a push?---Yes. 

There's another clip that was, I think the audio we were 
playing before, this is 9 June 2006. Again, she's talking 
about that same evening. I'd like that to be played now. 

(Audio recording played to hearing.) 

Just a couple of bits about that. Is it correct that 
the words she attributed to you might have been words that 
you said on that evening to her?---Yes, that's possible. 

And it's correct also to say that when they're talking 
about no one ever finding out about her role on that 
evening, certainly her role on that evening didn't come out 
in any of the hearings that you were involved in in which 
you gave evidence against other people, you agree with 
that?---! think it might have. 

Yes. This is a matter in 2011?---Yes. 

And that's the Cvetanovski, one of the aborted trials in 
Cvetanovski; is that right?---Yes. 

Any other time that you're aware that her role came 
out?---! think it might have happened at another time but I 
can't be certain, it's a long time ago. 

No, I understand. Following the meeting that she had or 
the various meetings that Gobbo has with you, the police, 
and then later on these members of police who are her human 
source handlers, Gobbo is - well, before that meeting she's 
escorted from the building to have this meeting with these 
other handlers. You have that meeting with Flynn and Rowe. 
You tell them that you're going to assist. There was just 
an element of that transcript there a moment ago. Where 
she attributes the words to you " and I'm not 
going to do this until you tell me it's - I should do 
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And then Smith says, "The situation is now three thousand 
times better than it was yesterday". I take it you'd agree 
it wasn't three thousand times better for you given what 
you know now?---No. 

You see that Gobbo there says that you needed a bit of a 
push?---Yep. 

And you accept her description as something that she 
conducted, i.e. she gave you a bit of a push?---Yes. 

There's another clip that was, I think the audio we were 
playing before, this is 9 June 2006. Again, she's talking 
about that same evening. I'd like that to be played now. 

(Audio recording played to hearing.) 

Just a couple of bits about that. Is it correct that 
the words she attributed to you might have been words that 
you said on that evening to her?---Yes, that's possible. 

And it's correct also to say that when they're talking 
about no one ever finding out about her role on that 
evening, certainly her role on that evening didn't come out 
in any of the hearings that you were involved in in which 
you gave evidence against other people, you agree with 
that?---! think it might have. 

Yes. This is a matter in 2011?---Yes. 

And that's the Cvetanovski, one of the aborted trials in 
Cvetanovski; is that right?---Yes. 

Any other time that you're aware that her role came 
out?---! think it might have happened at another time but I 
can't be certain, it's a long time ago. 

No, I understand. Following the meeting that she had or 
the various meetings that Gobbo has with you, the police, 
and then later on these members of police who are her human 
source handlers, Gobbo is - well, before that meeting she's 
escorted from the building to have this meeting with these 
other handlers. You have that meeting with Flynn and Rowe. 
You tell them that you're going to assist. There was just 
an element of that transcript there a moment ago. Where 
she attributes the words to you " and I'm not 
going to do this until you tell me it's - I should do 
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And then Smith says, "The situation is now three thousand
times better than it was yesterday". I take it you'd agree
it wasn't three thousand times better for you given what
you know now?---No.

You see that Gobbo there says that you needed a bit of a
push?---Yep.

And you accept her description as something that she
conducted, i.e. she gave you a bit of a push?---Yes.

There's another cTip that was, I think the audio we were
pIaying before, this is 9 June 2006. Again, she's taTking
about that same evening. I'd Tike that to be pTayed now.

(Audio recording pTayed to hearing.)

Just a coupTe of bits about that. Is it correct that
the words she attributed to you might have been words that
you said on that evening to her?---Yes, that's possibTe.

And it's correct aTso to say that when they're taTking
about no one ever finding out about her roTe on that
evening, certainTy her roTe on that evening didn't come out
in any of the hearings that you were invoTved in in which
you gave evidence against other peopTe, you agree with
that?---I think it might have.

Yes. This is a matter in 2011?---Yes.

And that's the Cvetanovski, one of the aborted triaTs in
Cvetanovski; is that right?---Yes.

Any other time that you're aware that her roTe came
out?---I think it might have happened at another time but I
can't be certain, it's a Tong time ago.

No, I understand. FoTTowing the meeting that she had or
the various meetings that Gobbo has with you, the poTice,
and then Tater on these members of poTice who are her human
source handTers, Gobbo is - weTT, before that meeting she's
escorted from the buding to have this meeting with these
other handTers. You have that meeting with FTynn and Rowe.
You teTT them that you're going to assist. There was just
an eTement of that transcript there a moment ago. Where
she attributes the words to you " and I'm not
going to do this untiT you teTT me it's - I shoq do
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this". Is it correct that you said to her that you 
wouldn't roll unless she told you to?---Yes. 

VPL.0018.0005.0060 

She did tell you to?---Yes, she was absolutely sure this is 
what we should be doing. 

Yes, I understand. And you relied on that advice?---Yes, I 
did. 

In the days that followed, as part of the agreement that 
you'd made with Victoria Police with Nicola Gobbo's 
purported assistance, -implicated a number of other individuals; is that 
right?---Yes. 

There's police records that show that during that time 
there are updates being given from O'Brien back to Nicola 
Gobbo's handlers that you were being cooperative with them 
and had made admissions and that was the situation in those 
days following?---Yes. 

I can only imagine they would have been pretty frightening 
situations you were in in those days after your 
arrest?---You can't imagine. 

There's the meeting that occurs between Gobbo and her 
handlers that evening of your arrest, so this is after she 
leaves and you don't see her again that evening. She 
says - firstly, there's the reference to the push which 
I've already taken you to. She says that she has done the 
best thing for you in the situation. Well, the handlers 
suggest that to her and she agrees that she's done the best 
thing for you and you heard words to that effect on the 
recording a moment ago, you agree with that?---Yes. 

There's plans that are happening in the 
our involvement, about 

evidence against other individuals. Those conversations 
occurred immediately after you agreeing to assist the 
police?---Yes. 

Gobbo told - they waited past midnight to hear from the 
investigators whether she was involved, whether she was 
required, I should say, to go back to a further meeting 
with you and/or the investigators. You didn't ask to see 
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this". Is it correct that you said to her that you 
wouldn't roll unless she told you to?---Yes. 

VPL.0018.0005.0060 

She did tell you to?---Yes, she was absolutely sure this is 
what we should be doing. 

Yes, I understand. And you relied on that advice?---Yes, I 
did. 

In the days that followed, as part of the agreement that 
you'd made with Victoria Police with Nicola Gobbo's 
purported assistance, -implicated a number of other individuals; is that 
right?---Yes. 

There's police records that show that during that time 
there are updates being given from O'Brien back to Nicola 
Gobbo's handlers that you were being cooperative with them 
and had made admissions and that was the situation in those 
days following?---Yes. 

I can only imagine they would have been pretty frightening 
situations you were in in those days after your 
arrest?---You can't imagine. 

There's the meeting that occurs between Gobbo and her 
handlers that evening of your arrest, so this is after she 
leaves and you don't see her again that evening. She 
says - firstly, there's the reference to the push which 
I've already taken you to. She says that she has done the 
best thing for you in the situation. Well, the handlers 
suggest that to her and she agrees that she's done the best 
thing for you and you heard words to that effect on the 
recording a moment ago, you agree with that?---Yes. 

There's plans that are happening in the 
our involvement, about 

evidence against other individuals. Those conversations 
occurred immediately after you agreeing to assist the 
police?---Yes. 

Gobbo told - they waited past midnight to hear from the 
investigators whether she was involved, whether she was 
required, I should say, to go back to a further meeting 
with you and/or the investigators. You didn't ask to see 
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:18 1 this". Is it correct that you said to her that you
:21 2 woqn't roTT unTess she to you to?---Yes.

3
:25 4 She did te11 you to?—--Yes, she was absoTuteTy sure this is
:30 5 what we shoq be doing.

6
:32 7 Yes, I understand. And you reTied on that advice?---Yes, I
:35 8 did.

9
:38 10 In the days that foTTowed, as part of the agreement that
:45 11 you'd made with Victoria PoTice with NicoTa Gobbo's
:50 12 purported assistance,
54 13

:00 14 impTicated a number of other individuaTs; is that
:04 15 right?---Yes.

16
:10 17 There's poTice records that show that during that time
:13 18 there are updates being given from O'Brien back to NicoTa
:18 19 Gobbo's handTers that you were being cooperative with them
:23 20 and had made admissions and that was the situation in those
:26 21 days foiTowing?---Yes.

22
:28 23 I can onTy imagine they woq have been pretty frightening
:34 24 situations you were in in those days after your
:38 25 arrest?---You can't imagine.

26
:44 27 There's the meeting that occurs between Gobbo and her
:47 28 handTers that evening of your arrest, so this is after she
:53 29 Teaves and you don't see her again that evening. She
:56 30 says - firstTy, there's the reference to the push which
:00 31 I've aTready taken you to. She says that she has done the
:05 32 best thing for you in the situation. WeTI, the handiers
:13 33 suggest that to her and she agrees that she's done the best
:17 34 thing for you and you heard words to that effect on the
:20 35 recording a moment ago, you agree with that?---Yes.

36
:25 37 There's pTans that are happening in the background,
:29 38 iresumabii with iour invoTvement, about that
:34 39
:38 40 evidence against other individuaTs. Those conversations
:41 41 occurred immediateTy after you agreeing to assist the
:44 42 poTice?---Yes.

43
:56 44 Gobbo to - they waited past midnight to hear from the
:59 45 investigators whether she was invoTved, whether she was
:05 46 required, I shoq say, to go back to a further meeting
:09 47 with you and/or the investigators. You didn't ask to see
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her again that evening?---I don't think so.

During that evening she spoke to these police members who 
were her handlers to say she'd like to speak to you again 
soon and that she, because of the situation she's in, I 
take it, she can't even ring and tell your solicitor, the 
solicitor who's briefing her, Tony Hargreaves, that he's 
been arrested and you would understand her reluctance to 
tell Hargreaves that given the role she was playing with 
Victoria Police, you agree?---Yes.

At 1.24 am that evening Gobbo is advised by O'Brien that 
she's not required further that evening.  Did they let you 
get some rest after that?---Yes.

And the next morning Gobbo asks the police why no one is 
saying thank you to her about the Cooper arrest and correct 
prediction that he would roll.  That's obviously - I take 
it that's something you haven't heard before?---No.

There's another clip I'm going to ask to be played which is 
clip 44.  If that could be played now.  This is 22 April, 
so this is that meeting on that evening of your arrest.  

(Audio recording played to hearing.) 

She tells the police that evening that you're going to 
appreciate what she's done for you in time.  What's your 
position as you sit here now in 2019, do you appreciate 
what she did for you on that evening?---Absolutely not.

She says that she's look after your interests.  From what 
you now know do you understand that that's what she was 
doing in the months leading up to and on 22 April 
2006?---Absolutely.

Do you agree with what she says about looking after your 
interests to the exclusion of others, including herself?  
Is that something you would agree with or disagree 
with?---Disagree with.

Why is that?---Who does that to a friend?  Who would set me 
up like this?  Who would not tell me to not re-offend, 
"You've done too much.  Stop doing what you're doing".  You 
know.  Is this what a friend does?  I don't understand it.

The focus there is on your friendship with her.  What about 
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1
2
3
4
5
6
7
8
9

10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
26
27
28
29
30
31
32
33
34
35
36
37
38
39
40
41
42
43
44
45
46
47

12:53:13

12:53:18

12:53:21

12:53:25

12:53:31

12:53:36

12:53:39

12:53:42

12:53:46

12:53:50

12:53:57

12:54:02

12:54:06

12:54:10

12:54:16

12:54:21

12:54:29

12:54:33

12:54:39

12:54:46

12:56:03

12:56:03

12:56:04

12:56:07

12:56:12

12:56:19

12:56:23

12:56:28

12:56:30

12:56:36

12:56:39

12:56:43

12:56:46

12:56:48

12:56:56

12:57:01

12:57:07

12:57:10

12:57:15

.31/10/19  
COOPER XN - IN CAMERA

8715

her again that evening?---I don't think so.

During that evening she spoke to these police members who 
were her handlers to say she'd like to speak to you again 
soon and that she, because of the situation she's in, I 
take it, she can't even ring and tell your solicitor, the 
solicitor who's briefing her, Tony Hargreaves, that he's 
been arrested and you would understand her reluctance to 
tell Hargreaves that given the role she was playing with 
Victoria Police, you agree?---Yes.

At 1.24 am that evening Gobbo is advised by O'Brien that 
she's not required further that evening.  Did they let you 
get some rest after that?---Yes.

And the next morning Gobbo asks the police why no one is 
saying thank you to her about the Cooper arrest and correct 
prediction that he would roll.  That's obviously - I take 
it that's something you haven't heard before?---No.

There's another clip I'm going to ask to be played which is 
clip 44.  If that could be played now.  This is 22 April, 
so this is that meeting on that evening of your arrest.  

(Audio recording played to hearing.) 

She tells the police that evening that you're going to 
appreciate what she's done for you in time.  What's your 
position as you sit here now in 2019, do you appreciate 
what she did for you on that evening?---Absolutely not.

She says that she's look after your interests.  From what 
you now know do you understand that that's what she was 
doing in the months leading up to and on 22 April 
2006?---Absolutely.

Do you agree with what she says about looking after your 
interests to the exclusion of others, including herself?  
Is that something you would agree with or disagree 
with?---Disagree with.

Why is that?---Who does that to a friend?  Who would set me 
up like this?  Who would not tell me to not re-offend, 
"You've done too much.  Stop doing what you're doing".  You 
know.  Is this what a friend does?  I don't understand it.

The focus there is on your friendship with her.  What about 
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her again that evening?---I don't think so.

During that evening she spoke to these poTice members who
were her handTers to say she'd Tike to speak to you again
soon and that she, because of the situation she's in, I
take it, she can't even ring and teTT your soTicitor, the
soTicitor who's briefing her, Tony Hargreaves, that he's
been arrested and you woq understand her reTuctance to
teTT Hargreaves that given the roTe she was pTaying with
Victoria PoTice, you agree?---Yes.

At 1.24 am that evening Gobbo is advised by O'Brien that
she's not required further that evening. Did they Tet you
get some rest after that?---Yes.

And the next morning Gobbo asks the poTice why no one is
saying thank you to her about the Cooper arrest and correct
prediction that he woq r011. That's obviousTy - I take
it that's something you haven't heard before?---No.

There's another cTip I'm going to ask to be pTayed which is
cTip 44. If that coq be pTayed now. This is 22 ApriT,
so this is that meeting on that evening of your arrest.

(Audio recording pTayed to hearing.)

She teTTs the poTice that evening that you're going to
appreciate what she's done for you in time. What's your
position as you sit here now in 2019, do you appreciate
what she did for you on that evening?---AbsoTuteTy not.

She says that she's Took after your interests. From what
you now know do you understand that that's what she was
doing in the months Teading up to and on 22 ApriT
2006?---AbsoTuteTy.

Do you agree with what she says about Tooking after your
interests to the ecusion of others, incTuding herseTf?
Is that something you woq agree with or disagree
with?---Disagree with.

Why is that?---Who does that to a friend? Who woq set me
up Tike this? Who woq not teTT me to not re-offend,
"You've done too much. Stop doing what you're doing". You
know. Is this what a friend does? I don't understand it.

The focus there is on your friendship with her. What about
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- can you reflect on her position as your legal 
advisor?---Well, that's just another - that's just - that's 
something for you guys to answer.  That's just out of my 
league.  That's just crazy, you know.  You know, how does a 
barrister, how does a barrister inform on their client?  
You know, how does that even happen?  You know, it's so 
unjust.  I can't understand it, you know.

Taking stock of those events - - - ?---I honestly believe I 
was set up, you know.  She could have talked me out of the 
last lab, you know.  So much could have happened but it was 
almost like I was pushed into it and there's the 
consequences, yeah.  And, you know, after all this, you 
know, this is a Royal Commission into police informers and 
how do you treat these informers?  I don't understand it.  
I just don't understand it.

In that hypothetical scenario of you going into Nicola 
Gobbo's chambers facing only the Landslip and Matchless 
charges?---Yes.

And given your close personal and professional relationship 
with Nicola Gobbo, if she told you to keep your nose clean, 
stay away from the Mokbels and stop cooking, what would you 
have done?---That's a hard one.

If you can't answer it, that's okay, it's very difficult to 
- - - ?---I can't answer that in hindsight.  I can't answer 
that.

I understand.  Reflecting on those events, what influence 
did Nicola Gobbo have on your decision, firstly, to plead 
guilty?---To the first two or the whole lot?

I'm concentrating here on the Posse charges, just the last 
one?---Yep.  No, she was significant.  I wouldn't have done 
it on the night.  I gave a no comment interview and we 
would have tied it up there.  Had she not come in and the 
rest of it wouldn't have happened.  The night would not 
have transpired like that.

What about in relation to Landslip and Matchless, which 
you'd already agreed to put a plea into before that 
night?---I would have put a plea in for all of it because 
it was overwhelming.  The evidence was there.  I was caught 
in the labs.  At the end of the day it is what it is.  I 
would have put a plea in for all of it.
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- can you reflect on her position as your legal 
advisor?---Well, that's just another - that's just - that's 
something for you guys to answer.  That's just out of my 
league.  That's just crazy, you know.  You know, how does a 
barrister, how does a barrister inform on their client?  
You know, how does that even happen?  You know, it's so 
unjust.  I can't understand it, you know.

Taking stock of those events - - - ?---I honestly believe I 
was set up, you know.  She could have talked me out of the 
last lab, you know.  So much could have happened but it was 
almost like I was pushed into it and there's the 
consequences, yeah.  And, you know, after all this, you 
know, this is a Royal Commission into police informers and 
how do you treat these informers?  I don't understand it.  
I just don't understand it.

In that hypothetical scenario of you going into Nicola 
Gobbo's chambers facing only the Landslip and Matchless 
charges?---Yes.

And given your close personal and professional relationship 
with Nicola Gobbo, if she told you to keep your nose clean, 
stay away from the Mokbels and stop cooking, what would you 
have done?---That's a hard one.

If you can't answer it, that's okay, it's very difficult to 
- - - ?---I can't answer that in hindsight.  I can't answer 
that.

I understand.  Reflecting on those events, what influence 
did Nicola Gobbo have on your decision, firstly, to plead 
guilty?---To the first two or the whole lot?

I'm concentrating here on the Posse charges, just the last 
one?---Yep.  No, she was significant.  I wouldn't have done 
it on the night.  I gave a no comment interview and we 
would have tied it up there.  Had she not come in and the 
rest of it wouldn't have happened.  The night would not 
have transpired like that.

What about in relation to Landslip and Matchless, which 
you'd already agreed to put a plea into before that 
night?---I would have put a plea in for all of it because 
it was overwhelming.  The evidence was there.  I was caught 
in the labs.  At the end of the day it is what it is.  I 
would have put a plea in for all of it.
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- can you refTect on her position as your TegaT
advisor?---WeTT, that's just another - that's just - that's
something for you guys to answer. That's just out of my
Teague. That's just crazy, you know. You know, how does a
barrister, how does a barrister inform on their cTient?
You know, how does that even happen? You know, it's so
unjust. I can't understand it, you know.

Taking stock of those events - - - ?---I honestTy beTieve I
was set up, you know. She coq have taTked me out of the
Tast Tab, you know. So much coq have happened but it was
aTmost Tike I was pushed into it and there's the
consequences, yeah. And, you know, after aTT this, you
know, this is a RoyaT Commission into poTice informers and
how do you treat these informers? I don't understand it.
I just don't understand it.

In that hypotheticaT scenario of you going into NicoTa
Gobbo's chambers facing onTy the LandsTip and MatchTess
charges?---Yes.

And given your cTose personaT and professionaT reTationship
with NicoTa Gobbo, if she to you to keep your nose cTean,
stay away from the MokbeTs and stop cooking, what woq you
have done?---That's a hard one.

If you can't answer it, that's okay, it's very difficuTt to
- - - ?---I can't answer that in hindsight. I can't answer
that.

I understand. RefTecting on those events, what infTuence
did NicoTa Gobbo have on your decision, firstTy, to pTead
guiTty?---To the first two or the whoTe Tot?

I'm concentrating here on the Posse charges, just the Tast
one?---Yep. No, she was significant. I woqn't have done
it on the night. I gave a no comment interview and we
woq have tied it up there. Had she not come in and the
rest of it woqn't have happened. The night woq not
have transpired Tike that.

What about in reTation to LandsTip and MatchTess, which
you'd aTready agreed to put a pTea into before that
night?---I woq have put a pTea in for aTT of it because
it was overwheTming. The evidence was there. I was caught
in the Tabs. At the end of the day it is what it is. I
woq have put a pTea in for aTT of it.
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And was there any influence or were you reliant on Nicola 
Gobbo to any degree about that plea or is it something you 
would have done despite what she'd told you, in relation to 
all of the charges?---I would have just put in a plea for 
all of it.

Did she ever spend any time with you working out whether or 
not you had any defence to any of the charges that you were 
facing?---No, every time I got caught it was overwhelming, 
the evidence was overwhelming.  It was a non-event.  I mean 
to try to run a trial would be ludicrous.

That's the pleas that you put in.  What about the decision 
to become a prosecution witness once the Posse charges had 
been made against you?  What influence in your view did 
Nicola Gobbo have in relation to your decision to become a 
prosecution witness?---One hundred per cent.  

COMMISSIONER:  Just before you go on to that, can I take 
you back to the pleas, the plea you would have made to the 
Posse charge.  Now, had you known that Nicola Gobbo was 
your - had informed to police about what had happened when 
she was your lawyer, would that have made any difference to 
the plea you entered of guilty to the Posse charge?---Yes, 
yep.  I would have been irate about that, that not only 
that she'd helped set me up and I would have done 
everything in my power to have that reversed or have a 
mistrial or whatever the case may be.

Thank you.  Sorry, I just wanted to get that in order, 
Mr Woods.  

MR WOODS:  That's saved me some time, Commissioner, I was 
coming to that later on.  I'm grateful.  

We were talking about your decision to plead and I was 
then asking you about what influence in your view Ms Gobbo 
had in relation to your decision to become a prosecution 
witness?---Well you see by the transcripts, pretty much 
everything.  By her presence that's what turned me around.

You can see though that from the records there was pressure 
being exerted on you from members of Victoria Police on 
that evening, as well separately to Ms Gobbo, and indeed it 
was those members who raised the possibility of assisting, 
despite what Ms Gobbo had said about a deal earlier on 
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And was there any influence or were you reliant on Nicola 
Gobbo to any degree about that plea or is it something you 
would have done despite what she'd told you, in relation to 
all of the charges?---I would have just put in a plea for 
all of it.

Did she ever spend any time with you working out whether or 
not you had any defence to any of the charges that you were 
facing?---No, every time I got caught it was overwhelming, 
the evidence was overwhelming.  It was a non-event.  I mean 
to try to run a trial would be ludicrous.

That's the pleas that you put in.  What about the decision 
to become a prosecution witness once the Posse charges had 
been made against you?  What influence in your view did 
Nicola Gobbo have in relation to your decision to become a 
prosecution witness?---One hundred per cent.  

COMMISSIONER:  Just before you go on to that, can I take 
you back to the pleas, the plea you would have made to the 
Posse charge.  Now, had you known that Nicola Gobbo was 
your - had informed to police about what had happened when 
she was your lawyer, would that have made any difference to 
the plea you entered of guilty to the Posse charge?---Yes, 
yep.  I would have been irate about that, that not only 
that she'd helped set me up and I would have done 
everything in my power to have that reversed or have a 
mistrial or whatever the case may be.

Thank you.  Sorry, I just wanted to get that in order, 
Mr Woods.  

MR WOODS:  That's saved me some time, Commissioner, I was 
coming to that later on.  I'm grateful.  

We were talking about your decision to plead and I was 
then asking you about what influence in your view Ms Gobbo 
had in relation to your decision to become a prosecution 
witness?---Well you see by the transcripts, pretty much 
everything.  By her presence that's what turned me around.

You can see though that from the records there was pressure 
being exerted on you from members of Victoria Police on 
that evening, as well separately to Ms Gobbo, and indeed it 
was those members who raised the possibility of assisting, 
despite what Ms Gobbo had said about a deal earlier on 
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And was there any iauence or were you reIiant on NicoIa
Gobbo to any degree about that pIea or is it something you
wouId have done despite what she'd toId you, in reIation to
a11 of the charges?---I wouId have just put in a pIea for
aII of it.

Did she ever spend any time with you working out whether or
not you had any defence to any of the charges that you were
facing?---No, every time I got caught it was overwheIming,
the evidence was overwheIming. It was a non-event. I mean
to try to run a triaI wouId be Iudicrous.

That's the pIeas that you put in. What about the decision
to become a prosecution witness once the Posse charges had
been made against you? What inf1uence in your view did
NicoIa Gobbo have in reIation to your decision to become a
prosecution witness?---One hundred per cent.

COMMISSIONER: Just before you go on to that, can I take
you back to the pIeas, the pIea you wouId have made to the
Posse charge. Now, had you known that NicoIa Gobbo was
your - had informed to poIice about what had happened when
she was your 1awyer, wouId that have made any difference to
the pIea you entered of guiIty to the Posse charge?---Yes,
yep. I wouId have been irate about that, that not on1y
that she'd heIped set me up and I wouId have done
everything in my power to have that reversed or have a
mistriaI or whatever the case may be.

Thank you. Sorry, I just wanted to get that in order,
Mr Woods.

MR WOODS: That's saved me some time, Commissioner, I was
coming to that Iater on. I'm gratefuI.

We were taIking about your decision to pIead and I was
then asking you about what iauence in your view Ms Gobbo
had in reIation to your decision to become a prosecution
witness?---We11 you see by the transcripts, pretty much
everything. By her presence that's what turned me around.

You can see though that from the records there was pressure
being exerted on you from members of Victoria PoIice on
that evening, as weII separate to Ms Gobbo, and indeed it
was those members who raised the possibiIity of assisting,
despite what Ms Gobbo had said about a deaI earIier on
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which was a bit unclear to you, they're the ones who 
specifically raised the possibility of assisting police 
first; is that right?---Yes.

And what influence - I'm sure it's difficult to dissect 
these things because there were numerous people saying 
numerous things to you on the evening, but what influence 
did Victoria Police members have in relation to your 
decision, firstly, to plead guilty and, secondly, to roll 
and become a prosecution witness?---It wouldn't have been 
something I done.  I didn't do it the first two times.  I 
wouldn't have done the third time unless I was given that 
advice by my barrister.

So Victoria Police alone in your view wouldn't have got you 
there?---No.

Were you told at any time by Victoria Police members or 
Nicola Gobbo that you had options for other legal 
representation?---No.

So there was that caution - sorry, go ahead?---It didn't 
occur to me.  She was my barrister and I trusted her 
wholeheartedly.

And no one ever told you not to use her?---No.

Were you given any indication by Victoria Police or Nicola 
Gobbo as to what to tell your solicitor Tony Hargreaves 
about the evening of your arrest?---I don't even think he 
knew about the arrest until all the other matters were 
dealt with first.

What about your role - Nicola Gobbo's role and Nicola 
Gobbo's attendance, were you ever told not to tell anyone, 
including the solicitors, about that?---I was told not to 
tell anybody but not any other solicitors or anything like 
that.

So simply don't tell anyone?---Just don't tell anybody, 
yeah.

We've just touched on - I don't want to go into too much 
detail because the records speak for themself - about the 
assistance that you then went on to give the police and the 
police, and the information available to the Commission 
shows that it was a very significant breakthrough getting 
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which was a bit unclear to you, they're the ones who 
specifically raised the possibility of assisting police 
first; is that right?---Yes.

And what influence - I'm sure it's difficult to dissect 
these things because there were numerous people saying 
numerous things to you on the evening, but what influence 
did Victoria Police members have in relation to your 
decision, firstly, to plead guilty and, secondly, to roll 
and become a prosecution witness?---It wouldn't have been 
something I done.  I didn't do it the first two times.  I 
wouldn't have done the third time unless I was given that 
advice by my barrister.

So Victoria Police alone in your view wouldn't have got you 
there?---No.

Were you told at any time by Victoria Police members or 
Nicola Gobbo that you had options for other legal 
representation?---No.

So there was that caution - sorry, go ahead?---It didn't 
occur to me.  She was my barrister and I trusted her 
wholeheartedly.

And no one ever told you not to use her?---No.

Were you given any indication by Victoria Police or Nicola 
Gobbo as to what to tell your solicitor Tony Hargreaves 
about the evening of your arrest?---I don't even think he 
knew about the arrest until all the other matters were 
dealt with first.

What about your role - Nicola Gobbo's role and Nicola 
Gobbo's attendance, were you ever told not to tell anyone, 
including the solicitors, about that?---I was told not to 
tell anybody but not any other solicitors or anything like 
that.

So simply don't tell anyone?---Just don't tell anybody, 
yeah.

We've just touched on - I don't want to go into too much 
detail because the records speak for themself - about the 
assistance that you then went on to give the police and the 
police, and the information available to the Commission 
shows that it was a very significant breakthrough getting 
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which was a bit uncIear to you, they're the ones who
specificaIIy raised the possibiIity of assisting poIice
first; is that right?---Yes.

And what iauence - I'm sure it's difficuIt to dissect
these things because there were numerous peopIe saying
numerous things to you on the evening, but what iauence
did Victoria PoIice members have in reIation to your
decision, firstIy, to pIead guiIty and, secondIy, to r011
and become a prosecution witness?---It wouIdn't have been
something I done. I didn't do it the first two times. I
wouIdn't have done the third time unIess I was given that
advice by my barrister.

So Victoria PoIice ane in your view wouIdn't have got you
there?---No.

Were you toId at any time by Victoria PoIice members or
NicoIa Gobbo that you had options for other Iegai
representation?---No.

So there was that caution - sorry, go ahead?---It didn't
occur to me. She was my barrister and I trusted her
whoIeheartedIy.

And no one ever toId you not to use her?---No.

Were you given any indication by Victoria PoIice or NicoIa
Gobbo as to what to teII your soIicitor Tony Hargreaves
about the evening of your arrest?---I don't even think he
knew about the arrest untiI a1] the other matters were
deaIt with first.

What about your roIe - NicoIa Gobbo's roIe and NicoIa
Gobbo's attendance, were you ever toId not to teII anyone,
inciuding the soIicitors, about that?---I was toId not to
teII anybody but not any other soIicitors or anything Iike
that.

So simpIy don't teII anyone?---Just don't teII anybody,
yeah.

We've just touched on - I don't want to go into too much
detaiI because the records speak for themseIf - about the
assistance that you then went on to give the poIice and the
poIice, and the information avaiIabIe to the Commission
shows that it was a very significant breakthrough getting
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you to roll and I'm sure given the amount of - the number 
of statements you eventually gave and the amount of times 
you were called in trials, et cetera, you would understand 
that it must have been a pretty significant breakthrough 
for them, you agree?---Yes, absolutely. 

The individuals included Milad Mokbel,  Harty 
Mokbel, Mr Cvetanovski who we mentioned earlier, they were 
some of the individuals?---Yes. 

Some of those arrests occurred very shortly after your 
arrest, after you'd had conversations with them 

?---Yes. 

Mr Flynn's evidence before the Commission was that one of 
the ways Nicola Gobbo assisted the police was to 
communicate with you in order to give you a sense of 
comfort and reassurance so that you'd be encouraged to 
continue to cooperate with the police after 22 April. Does 
that accord with your recollection?---Absolutely, yes. 

And are we talking here about just those 
after your arrest where you're 

or are we talking right into the future where 
you were g1v1ng evidence well into 2011 and onwards I 
think?---It was basically while the statements were being 
made. 

Yes?---And she would come to the prison to see me and keep 
telling me to stay the course up to 2007. 

You understand that in fact she appeared on your behalf in 
relation to the Posse charges in a filing hearing a couple 
of days after your arrest?---! wasn't aware of that. 

All right. You're aware that she - so that was on 26 
April. On 28 April 2006 she appeared on your behalf at a 
mention in the Matchless and Landslip cases, were you aware 
of that?---Possibly but I can't recall right now. 

It doesn't surprise you to know that she continued to 
actually attend court on your behalf in relation to the 
three sets of charges that were against you?---Well, if 
that was what she needed to do to keep me on side, then 
yes, I believe so. 

Okay. On 30 April she conducts a professional visit to you 
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you to roll and I'm sure given the amount of - the number 
of statements you eventually gave and the amount of times 
you were called in trials, et cetera, you would understand 
that it must have been a pretty significant breakthrough 
for them, you agree?---Yes, absolutely. 

The individuals included Milad Mokbel,  Harty 
Mokbel, Mr Cvetanovski who we mentioned earlier, they were 
some of the individuals?---Yes. 

Some of those arrests occurred very shortly after your 
arrest, after you'd had conversations with them 

?---Yes. 

Mr Flynn's evidence before the Commission was that one of 
the ways Nicola Gobbo assisted the police was to 
communicate with you in order to give you a sense of 
comfort and reassurance so that you'd be encouraged to 
continue to cooperate with the police after 22 April. Does 
that accord with your recollection?---Absolutely, yes. 

And are we talking here about just those 
after your arrest where you're 

or are we talking right into the future where 
you were g1v1ng evidence well into 2011 and onwards I 
think?---It was basically while the statements were being 
made. 

Yes?---And she would come to the prison to see me and keep 
telling me to stay the course up to 2007. 

You understand that in fact she appeared on your behalf in 
relation to the Posse charges in a filing hearing a couple 
of days after your arrest?---! wasn't aware of that. 

All right. You're aware that she - so that was on 26 
April. On 28 April 2006 she appeared on your behalf at a 
mention in the Matchless and Landslip cases, were you aware 
of that?---Possibly but I can't recall right now. 

It doesn't surprise you to know that she continued to 
actually attend court on your behalf in relation to the 
three sets of charges that were against you?---Well, if 
that was what she needed to do to keep me on side, then 
yes, I believe so. 

Okay. On 30 April she conducts a professional visit to you 
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you to r011 and I'm sure given the amount of - the number
of statements you eventuaIIy gave and the amount of times
you were caIIed in triaIs, et cetera, you wou1d understand
that it must have been a pretty significant breakthrough
for them, you agree?—--Yes, absqte.

The individuaIs incIuded MiIad MokbeI, Horty
Mokbe], Mr Cvetanovski who we mentioned ear1ier, they were
some of the individuaIs?---Yes.

Some of those arrests occurred very shortIy after your
arrest, after you'd had conversations with them—
—?-- -YeS-
Mr FIynn's evidence before the Commission was that one of
the ways NicoIa Gobbo assisted the poIice was to
communicate with you in order to give you a sense of
comfort and reassurance so that you'd be encouraged to
continue to cooperate with the poIice after 22 Apri1. Does
that accord with your recoIIection?---Absqte1y, yes.

And are we ta1king here about just those—
—after your arrest where you're

— or are we ta1king right into the future where
you were giving evidence we11 into 2011 and onwards I
think?---It was basicaIIy whi1e the statements were being
made.

Yes?---And she wouId come to the prison to see me and keep
teIIing me to stay the course up to 2007.

You understand that in fact she appeared on your behaIf in
reIation to the Posse charges in a fi1ing hearing a coupIe
of days after your arrest?---I wasn't aware of that.

A11 right. You're aware that she - so that was on 26
Apri]. On 28 ApriI 2006 she appeared on your beha1f at a
mention in the MatchIess and Landip cases, were you aware
of that?-—-Possib1y but I can't reca11 right now.

It doesn't surprise you to know that she continued to
actuaIIy attend court on your beha1f in reIation to the
three sets of charges that were against you?---We11, if
that was what she needed to do to keep me on side, then
yes, I beIieve so.

Okay. On 30 ApriI she conducts a professionaI visit to you
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in custody. Do you remember her visiting you in custody 
shortly after?---Yes. 

About a week after the arrest?---Yes. 

Was that the first time you saw her since 22 April?---! 
think so. 

Can you describe ?---Oh - - -

Sorry, go ahead?---No, did I - I meant there was a meeting 
back at St Kilda Road where they brought me from custody to 
see her. 

were 

And you were taken out of custody and brought to St Kilda 
Road for that purpose?---Yes. 

Was that a one-on-one discussion?---Yes. 

Can you remember what occurred during that discussion, at 
least in general terms?---They were just telling me to stay 
the course and that I'd done the right thing and that, 
yeah, "Just keep on assisting as best you can. You've done 
everything right so far". Basically that's what it was 
about. 

The records the Commission has obtained show that between 
May 2006 and February 2007, which is when you were 
ultimately sentenced for the three lots of charges, there 
were at least 14 professional visits by Ms Gobbo to you 
while you were in custody. She visited you fairly 
regularly during that period; is that right?---Yes. 

Does that 14 visits sound about right or more or 
less?---Sounds about right, yes, yes. 

And in fact during that period she maintained frequent 
contact with you by telephone?---Yes. 

Was the nature of that personal, professional or 
both?---Both. 

The professional aspect of it, can you remember what the 
conversations - I'm asking in a general sense - were about 
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in custody. Do you remember her visiting you in custody 
shortly after?---Yes. 

About a week after the arrest?---Yes. 

Was that the first time you saw her since 22 April?---! 
think so. 

Can you describe ?---Oh - - -

Sorry, go ahead?---No, did I - I meant there was a meeting 
back at St Kilda Road where they brought me from custody to 
see her. 

were 

And you were taken out of custody and brought to St Kilda 
Road for that purpose?---Yes. 

Was that a one-on-one discussion?---Yes. 

Can you remember what occurred during that discussion, at 
least in general terms?---They were just telling me to stay 
the course and that I'd done the right thing and that, 
yeah, "Just keep on assisting as best you can. You've done 
everything right so far". Basically that's what it was 
about. 

The records the Commission has obtained show that between 
May 2006 and February 2007, which is when you were 
ultimately sentenced for the three lots of charges, there 
were at least 14 professional visits by Ms Gobbo to you 
while you were in custody. She visited you fairly 
regularly during that period; is that right?---Yes. 

Does that 14 visits sound about right or more or 
less?---Sounds about right, yes, yes. 

And in fact during that period she maintained frequent 
contact with you by telephone?---Yes. 

Was the nature of that personal, professional or 
both?---Both. 

The professional aspect of it, can you remember what the 
conversations - I'm asking in a general sense - were about 
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in custody. Do you remember her visiting you in custody
shortTy after?---Yes.

About a week after the arrest?---Yes.

Was that the first time you saw her since 22 Apri1?---I
think so.

Can you describe - - - ?---0h - - -

Sorry, go ahead?---No, did I - I meant there was a meeting
back at St Kda Road where they brought me from custody to
see her.

That was after these where you were
flL-Nes.

And you were taken out of custody and brought to St Kda
Road for that purpose?---Yes.

Was that a one-on-one discussion?---Yes.

Can you remember what occurred during that discussion, at
Teast in genera] terms?---They were just teTTing me to stay
the course and that I'd done the right thing and that,
yeah, "Just keep on assisting as best you can. You've done
everything right so far". BasicaTTy that's what it was
about.

The records the Commission has obtained show that between
May 2006 and February 2007, which is when you were
uTtimateTy sentenced for the three Tots of charges, there
were at Teast 14 professionaT visits by Ms Gobbo to you
whiTe you were in custody. She visited you fairTy
reguTarTy during that period; is that right?---Yes.

Does that 14 visits sound about right or more or
1ess?---Sounds about right, yes, yes.

And in fact during that period she maintained frequent
contact with you by teTephone?---Yes.

Was the nature of that personaT, professionaT or
both?---Both.

The professionaT aspect of it, can you remember what the
conversations - I'm asking in a generaT sense - were about
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while you were in custody, the phone conversations?---The 
phone conversations were talking about the fall out from 
what I'd done, arrests that were made, what was happening 
in general. 

So she was keeping you updated about the fall-out from all 
that?---Updating me with all what was going on in the 
outside world, yes. 

The evidence the Commission's got demonstrates too that 
after some of these professional visits face-to-face and 
also phone calls, that she was then immediately reporting 
the conversation she'd had with you back to the police even 
at that stage, to her human source handlers at Victoria 
Police. Is that something you've learnt since or is it 
something you've only learnt today?---I'm learning this 
today. 

There were I think at least 40 statements that you went on 
to make. I'm not going to - you'll be pleased to know -
take you through the contents of any of them. But there 
was a very involved process that took place after your 
arrest and you'd agree that there are in the order of 40 
statements that you made at the end of the day?---Yes. 

And in your plea hearing at that stage there were a handful 
of statements that had been made and your counsel 
indicated, as did the prosecutor Mr Horgan, that you would 
be providing further assistance and that some of these were 
really high level statements but you were undertaking to 
continue to assist the police as part of this sentencing 
deal, do you agree with that?---Yes. 

There were four statements in the days 24 to 25 April 2006, 
does that sound about right?---Yes. 

Those immediate statements just essentially set out the 

And in them you implicate about seven other people in 
criminal offending, does that sound right?---Yes. 

in 

From that date onwards, May 2006, as I say, there was a 
pretty involved process and you would have seen police 
officers fairly regularly for the purposes of getting your 
statements together, you agree?---Yes. 
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while you were in custody, the phone conversations?---The 
phone conversations were talking about the fall out from 
what I'd done, arrests that were made, what was happening 
in general. 

So she was keeping you updated about the fall-out from all 
that?---Updating me with all what was going on in the 
outside world, yes. 

The evidence the Commission's got demonstrates too that 
after some of these professional visits face-to-face and 
also phone calls, that she was then immediately reporting 
the conversation she'd had with you back to the police even 
at that stage, to her human source handlers at Victoria 
Police. Is that something you've learnt since or is it 
something you've only learnt today?---I'm learning this 
today. 

There were I think at least 40 statements that you went on 
to make. I'm not going to - you'll be pleased to know -
take you through the contents of any of them. But there 
was a very involved process that took place after your 
arrest and you'd agree that there are in the order of 40 
statements that you made at the end of the day?---Yes. 

And in your plea hearing at that stage there were a handful 
of statements that had been made and your counsel 
indicated, as did the prosecutor Mr Horgan, that you would 
be providing further assistance and that some of these were 
really high level statements but you were undertaking to 
continue to assist the police as part of this sentencing 
deal, do you agree with that?---Yes. 

There were four statements in the days 24 to 25 April 2006, 
does that sound about right?---Yes. 

Those immediate statements just essentially set out the 

And in them you implicate about seven other people in 
criminal offending, does that sound right?---Yes. 

in 

From that date onwards, May 2006, as I say, there was a 
pretty involved process and you would have seen police 
officers fairly regularly for the purposes of getting your 
statements together, you agree?---Yes. 
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whi1e you were in custody, the phone conversations?---The
phone conversations were ta1king about the fa11 out from
what I'd done, arrests that were made, what was happening
in genera].

So she was keeping you updated about the fa11-out from a11
that?---Updating me with aTT what was going on in the
outside wor1d, yes.

The evidence the Commission's got demonstrates too that
after some of these professiona1 visits face-to-face and
a1so phone ca11s, that she was then immediateTy reporting
the conversation she'd had with you back to the po1ice even
at that stage, to her human source hand1ers at Victoria
Po1ice. Is that something you've 1earnt since or is it
something you've on1y 1earnt today?---I'm Tearning this
today.

There were I think at 1east 40 statements that you went on
to make. I'm not going to - you'11 be p1eased to know -
take you through the contents of any of them. But there
was a very invo1ved process that took p1ace after your
arrest and you'd agree that there are in the order of 40
statements that you made at the end of the day?---Yes.

And in your p1ea hearing at that stage there were a handfu1
of statements that had been made and your counse1
indicated, as did the prosecutor Mr Horgan, that you wou1d
be providing further assistance and that some of these were
reaTTy high 1eve1 statements but you were undertaking to
continue to assist the po1ice as part of this sentencing
dea], do you agree with that?---Yes.

There were four statements in the days 24 to 25 ApriT 2006,
does that sound about right?---Yes.

Those immediate statements just essentia11y set out the
in

=after your arrest?- - -Yes.

And in them you imp1icate about seven other peop1e in
criminaT offending, does that sound right?---Yes.

From that date onwards, May 2006, as I say, there was a
pretty invo1ved process and you wou1d have seen po1ice
officers fairTy reguTar1y for the purposes of getting your
statements together, you agree?---Yes.
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There were 29 statements made by the date of your plea in 
February 2007, you think that's about right?---Yes. 

The undertaking that you gave to the court on that occasion 
was that you'd continue to make statements and you did 
so?---Yes. 

And you don't - I think you might have already said you 
accept there would have been in the range of 40 statements 
ultimately?---Yes. 

All right. Did you have any knowledge of Nicola Gobbo's 
role in assisting putting those statements together?---No, 
no. I dare say she perused through them, read them in my 
presence when the initial 29 were being made, but basically 
the crux of every statement was from me. 

Okay. Did you have conversations with her about what the 
statements might include or was that something you were 
only dealing with Victoria Police about, just doing the 
best you can from your recollection?---There would have 
been conversations with both. 

On 8 May you were taken from the prison system to allllllll 
location and the purpose of that was to really focus on 
this statement making process, do you recall that 
happening?---Yes. 

And that was Mr Flynn at least, and I assume some other 
officers who took you?---Yes. 

Was Ms Gobbo present during that occasion?---She came and 
went. 

That was over a period of days?---Yes. 

The records, these ICRs suggest, and they really speak for 
themselves, but on a number of occasions she's reporting 
back to the handlers at Victoria Police what contact she 
was having with you in relation to the statements in May 
2006, so that seems to accord with your recollection of 
contact with her?---Yes. 

Is that a convenient time, Commissioner? 

COMMISSIONER: Yes, sure. All right then, we'll adjourn 
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There were 29 statements made by the date of your plea in 
February 2007, you think that's about right?---Yes. 

The undertaking that you gave to the court on that occasion 
was that you'd continue to make statements and you did 
so?---Yes. 

And you don't - I think you might have already said you 
accept there would have been in the range of 40 statements 
ultimately?---Yes. 

All right. Did you have any knowledge of Nicola Gobbo's 
role in assisting putting those statements together?---No, 
no. I dare say she perused through them, read them in my 
presence when the initial 29 were being made, but basically 
the crux of every statement was from me. 

Okay. Did you have conversations with her about what the 
statements might include or was that something you were 
only dealing with Victoria Police about, just doing the 
best you can from your recollection?---There would have 
been conversations with both. 

On 8 May you were taken from the prison system to allllllll 
location and the purpose of that was to really focus on 
this statement making process, do you recall that 
happening?---Yes. 

And that was Mr Flynn at least, and I assume some other 
officers who took you?---Yes. 

Was Ms Gobbo present during that occasion?---She came and 
went. 

That was over a period of days?---Yes. 

The records, these ICRs suggest, and they really speak for 
themselves, but on a number of occasions she's reporting 
back to the handlers at Victoria Police what contact she 
was having with you in relation to the statements in May 
2006, so that seems to accord with your recollection of 
contact with her?---Yes. 

Is that a convenient time, Commissioner? 

COMMISSIONER: Yes, sure. All right then, we'll adjourn 
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There were 29 statements made by the date of your p1ea in
February 2007, you think that's about right?---Yes.

The undertaking that you gave to the court on that occasion
was that you'd continue to make statements and you did
so?---Yes.

And you don't - I think you might have a1ready said you
accept there wou1d have been in the range of 40 statements
u1timate1y?-——Yes.

A11 right. Did you have any know1edge of Nico1a Gobbo's
ro1e in assisting putting those statements together?---No,
no. I dare say she perused through them, read them in my
presence when the initia1 29 were being made, but basica11y
the crux of every statement was from me.

Okay. Did you have conversations with her about what the
statements might inc1ude or was that something you were
on1y dea1ing with Victoria Po1ice about, just doing the
best you can from your reco11ection?---There wou1d have
been conversations with both.

0n 8 May you were taken from the prison system to a-
1ocation and the purpose of that was to rea11y focus on
this statement making process, do you reca11 that
happening?—--Yes.

And that was Mr F1ynn at 1east, and I assume some other
officers who took you?---Yes.

Was Ms Gobbo present during that occasion?---She came and
went.

That was over a period of days?---Yes.

The records, these ICRs suggest, and they rea11y speak for
themse1ves, but on a number of occasions she's reporting
back to the hand1ers at Victoria Po1ice what contact she
was having with you in re1ation to the statements in May
2006, so that seems to accord with your reco11ection of
contact with her?---Yes.

Is that a convenient time, Commissioner?

COMMISSIONER: Yes, sure. A11 right then, we'11 adjourn
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UPON RESUMING AT 2.08 PM: 

COMMISSIONER: Yes Mr Cooper, can you hear me?---Yes, I 
can. 

<MR COOPER, recalled: 

MR WOODS: Mr Cooper, just before that lunch break I was 
asking you some questions about the statements that you 
came to make against a number of individuals. Do you 
remember that?---Yes. 

I also asked about your removal in May 2006 from the prison 
where you were at the time and your being taken to allllllll 
location and Ms Gobbo attending on a number of occasions 
during that?---Yes. 

Were you discussing with Ms Gobbo any of the facts and the 
correctness of the facts that you were writing about in 
those statements? Do you understand what I'm asking by 
that question?---Yes. 

Was she assisting you with factually what occurred or was 
she assisting you with language or was she assisting you 
with advice about which statements to make? What was the 
nature of her assistance during that time?---! think I was 
bouncing off her asking her what was relevant and what 
wasn't relevant. 

I see. Was she reminding you of factual matters that you 
weren't recalling correctly or she thought you might not 
have been recalling correctly?---No. No, not - everything 
that I wrote, it was things that happened to me but I would 
have basically, yeah, I just didn't want to over emphasise 
on every statement and put things in that weren't 
necessary. 

It was advice about what was needed in the statements and 
what wasn't?---Yes. 

Did you leave things out of your statements that might not 
reflect well on Ms Gobbo?---Yes. 

Was that something that you decided to do, that Victoria 
Police told you to do, or Ms Gobbo told you to 
do?---Something I decided to do. 
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VPL.0018.0005.0070 

UPON RESUMING AT 2.08 PM: 

COMMISSIONER: Yes Mr Cooper, can you hear me?---Yes, I 
can. 

<MR COOPER, recalled: 

MR WOODS: Mr Cooper, just before that lunch break I was 
asking you some questions about the statements that you 
came to make against a number of individuals. Do you 
remember that?---Yes. 

I also asked about your removal in May 2006 from the prison 
where you were at the time and your being taken to allllllll 
location and Ms Gobbo attending on a number of occasions 
during that?---Yes. 

Were you discussing with Ms Gobbo any of the facts and the 
correctness of the facts that you were writing about in 
those statements? Do you understand what I'm asking by 
that question?---Yes. 

Was she assisting you with factually what occurred or was 
she assisting you with language or was she assisting you 
with advice about which statements to make? What was the 
nature of her assistance during that time?---! think I was 
bouncing off her asking her what was relevant and what 
wasn't relevant. 

I see. Was she reminding you of factual matters that you 
weren't recalling correctly or she thought you might not 
have been recalling correctly?---No. No, not - everything 
that I wrote, it was things that happened to me but I would 
have basically, yeah, I just didn't want to over emphasise 
on every statement and put things in that weren't 
necessary. 

It was advice about what was needed in the statements and 
what wasn't?---Yes. 

Did you leave things out of your statements that might not 
reflect well on Ms Gobbo?---Yes. 

Was that something that you decided to do, that Victoria 
Police told you to do, or Ms Gobbo told you to 
do?---Something I decided to do. 
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UPON RESUMING AT 2.08 PM:

COMMISSIONER: Yes Mr Cooper, can you hear me?---Yes, I
can.

<MR COOPER, recaIIed:

MR WOODS: Mr Cooper, just before that 1unch break I was
asking you some questions about the statements that you
came to make against a number of individuaIs. Do you
remember that?---Yes.

I a1so asked about your removaI in May 2006 from the prison
where you were at the time and your being taken to a
Iocation and Ms Gobbo attending on a number of occa31ons
during that?---Yes.

Were you discussing with Ms Gobbo any of the facts and the
correctness of the facts that you were writing about in
those statements? Do you understand what I'm asking by
that question?---Yes.

Was she assisting you with factuaIIy what occurred or was
she assisting you with Ianguage or was she assisting you
with advice about which statements to make? What was the
nature of her assistance during that time?---I think I was
bouncing off her asking her what was reIevant and what
wasn't reIevant.

I see. Was she reminding you of factuaI matters that you
weren't recaIIing correctIy or she thought you might not
have been recaIIing correctIy?---No. No, not - everything
that I wrote, it was things that happened to me but I wou1d
have basicaIIy, yeah, I just didn't want to over emphasise
on every statement and put things in that weren't
necessary.

It was advice about what was needed in the statements and
what wasn't?---Yes.

Did you Ieave things out of your statements that might not
reect weII on Ms Gobbo?---Yes.

Was that something that you decided to do, that Victoria
P01ice toId you to do, or Ms Gobbo toId you to
do?---Something I decided to do.
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So you were actively wanting to keep Ms Gobbo's name, 
association with you out of these witness 
statements?---Yes. 

I asked you whether anyone wanted you to do it.  Did anyone 
ever ask you to keep her name out of the statements or her 
involvement out of the statements?---No. 

14 May 2006 you were taken again from the prison, it seems, 
and brought to the police centre in Flinders Street.  Do 
you have a recollection of that?---That was the time I 
spoke about before when I got to see Nicola one more time I 
think. 

All right.  And Mr Flynn describes the purposes of her 
attendance on that occasion as providing you with moral 
support, is that your recollection?---Yes, yes exactly. 

That was moral support as he describes it in relation to 
the route that you had decided to take at that stage, which 
was assisting the police, is that correct?---Yes. 

Flynn also described that using Ms Gobbo in this way was 
part of Victoria Police's process to keep you happy.  I 
take it that you would have been happy to see her and to 
get reassurance from her?---Yes. 

On 15 May 2006, again this is contained in the ICR 
documents I mentioned before, the handlers of Ms Gobbo say 
that they, Nicola Gobbo has spoken to you about how to make 
you bulletproof from cross-examination.  "Nicola Gobbo will 
check your statements and still wants to negotiate the best 
position for you as a client regardless of how he got into 
that position."  Now, do you recall that in May 2005 that 
your understanding is that Nicola Gobbo was acting in your 
best interests through that period of making 
statements?---Yes. 

Do you recall in that particular meeting the contents of 
the statements were discussed then or was it really just 
moral support that was being provided by Ms Gobbo on that 
occasion?---Most of it was moral support because she - the 
statements that were made were basically questions that the 
Police Force were asking about. 

Yes, I see.  Mr Flynn appears to have been present.  Was he 
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So you were actively wanting to keep Ms Gobbo's name, 
association with you out of these witness 
statements?---Yes. 

I asked you whether anyone wanted you to do it.  Did anyone 
ever ask you to keep her name out of the statements or her 
involvement out of the statements?---No. 

14 May 2006 you were taken again from the prison, it seems, 
and brought to the police centre in Flinders Street.  Do 
you have a recollection of that?---That was the time I 
spoke about before when I got to see Nicola one more time I 
think. 

All right.  And Mr Flynn describes the purposes of her 
attendance on that occasion as providing you with moral 
support, is that your recollection?---Yes, yes exactly. 

That was moral support as he describes it in relation to 
the route that you had decided to take at that stage, which 
was assisting the police, is that correct?---Yes. 

Flynn also described that using Ms Gobbo in this way was 
part of Victoria Police's process to keep you happy.  I 
take it that you would have been happy to see her and to 
get reassurance from her?---Yes. 

On 15 May 2006, again this is contained in the ICR 
documents I mentioned before, the handlers of Ms Gobbo say 
that they, Nicola Gobbo has spoken to you about how to make 
you bulletproof from cross-examination.  "Nicola Gobbo will 
check your statements and still wants to negotiate the best 
position for you as a client regardless of how he got into 
that position."  Now, do you recall that in May 2005 that 
your understanding is that Nicola Gobbo was acting in your 
best interests through that period of making 
statements?---Yes. 

Do you recall in that particular meeting the contents of 
the statements were discussed then or was it really just 
moral support that was being provided by Ms Gobbo on that 
occasion?---Most of it was moral support because she - the 
statements that were made were basically questions that the 
Police Force were asking about. 

Yes, I see.  Mr Flynn appears to have been present.  Was he 
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So you were active wanting to keep Ms Gobbo's name,
association with you out of these witness
statements?---Yes.

I asked you whether anyone wanted you to do it. Did anyone
ever ask you to keep her name out of the statements or her
invoIvement out of the statements?---No.

14 May 2006 you were taken again from the prison, it seems,
and brought to the poIice centre in FIinders Street. Do
you have a recoIIection of that?---That was the time I
spoke about before when I got to see NicoIa one more time I
think.

A11 right. And Mr FIynn describes the purposes of her
attendance on that occasion as providing you with moraI
support, is that your recoIIection?---Yes, yes exactIy.

That was moraI support as he describes it in reIation to
the route that you had decided to take at that stage, which
was assisting the poIice, is that correct?---Yes.

FIynn aISo described that using Ms Gobbo in this way was
part of Victoria PoIice's process to keep you happy. I
take it that you wouId have been happy to see her and to
get reassurance from her?---Yes.

On 15 May 2006, again this is contained in the ICR
documents I mentioned before, the handIers of Ms Gobbo say
that they, NicoIa Gobbo has spoken to you about how to make
you buIIetproof from cross-examination. "NicoIa Gobbo wiII
check your statements and stiII wants to negotiate the best
position for you as a cIient regardIess of how he got into
that position." Now, do you recaII that in May 2005 that
your understanding is that NicoIa Gobbo was acting in your
best interests through that period of making
statements?---Yes.

Do you recaII in that particuIar meeting the contents of
the statements were discussed then or was it reaIIy just
moraI support that was being provided by Ms Gobbo on that
occasion?---Most of it was moraI support because she - the
statements that were made were basicaIIy questions that the
PoIice Force were asking about.

Yes, I see. Mr FIynn appears to have been present. Was he
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always present with Ms Gobbo during that or did you have 
some time alone with Ms Gobbo?---! had some time alone with 
Ms Gobbo. 

That was I assume in an interview room or something like 
that?---Yes. 

That was a personal discussion or was it a professional 
discussion or a bit of both?---A bit of both. 

Was it the fact that she was still encouraging you at this 
stage in the decision that you'd already made about rolling 
and she was encouraging you to continue on that 
path?---Absolutely, yes. 

And the phrase that she uses is that she's wanting to make 
you bulletproof from cross-examination. Do you have any 
understanding of what that phrase might mean?---Yes, 
obviously that I come before a barrister getting 
cross-examined, to be able to be aware of - on how to 
answer the questions. 

I suppose given the regularity in which you were asked to 
do that in the following years you would have become a bit 
of a professional at that I take it over the years?---Um -

You would have got very used to it I should say?---! got 
used to it, yes, absolutely. 

You were cross-examined an awful lot from what I can see 
over the following years in committals and trials?---Yes. 

Were you ever asked to make a statement about getting a 
phone to Mr Bickley i prior to your arrest?- - - I can't 
recall if I made that statement but I do remember giving 
him a phone, yes. 

You gave him a phone. What was the circumstances by which 
you got the phone to him?---The phone was given to him so 
that I could facilitate communication, not using my phone, 
and it was in relation to purchasing a pill press. 

When was that?---That would have been, I would say May. 

It might be March from the records we've got?---March, 
March, March. Late March, yeah. 
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always present with Ms Gobbo during that or did you have 
some time alone with Ms Gobbo?---! had some time alone with 
Ms Gobbo. 

That was I assume in an interview room or something like 
that?---Yes. 

That was a personal discussion or was it a professional 
discussion or a bit of both?---A bit of both. 

Was it the fact that she was still encouraging you at this 
stage in the decision that you'd already made about rolling 
and she was encouraging you to continue on that 
path?---Absolutely, yes. 

And the phrase that she uses is that she's wanting to make 
you bulletproof from cross-examination. Do you have any 
understanding of what that phrase might mean?---Yes, 
obviously that I come before a barrister getting 
cross-examined, to be able to be aware of - on how to 
answer the questions. 

I suppose given the regularity in which you were asked to 
do that in the following years you would have become a bit 
of a professional at that I take it over the years?---Um -

You would have got very used to it I should say?---! got 
used to it, yes, absolutely. 

You were cross-examined an awful lot from what I can see 
over the following years in committals and trials?---Yes. 

Were you ever asked to make a statement about getting a 
phone to Mr Bickley i prior to your arrest?- - - I can't 
recall if I made that statement but I do remember giving 
him a phone, yes. 

You gave him a phone. What was the circumstances by which 
you got the phone to him?---The phone was given to him so 
that I could facilitate communication, not using my phone, 
and it was in relation to purchasing a pill press. 

When was that?---That would have been, I would say May. 

It might be March from the records we've got?---March, 
March, March. Late March, yeah. 
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a1ways present with Ms Gobbo during that or did you have
some time a1one with Ms Gobbo?-——I had some time a1one with
Ms Gobbo.

That was I assume in an interview room or something 1ike
that?---Yes.

That was a persona1 discussion or was it a professiona1
discussion or a bit of both?--—A bit of both.

Was it the fact that she was stiII encouraging you at this
stage in the decision that you'd a1ready made about ro11ing
and she was encouraging you to continue on that
path?---Abso1ute1y, yes.

And the phrase that she uses is that she‘s wanting to make
you bu11etproof from cross—examination. Do you have any
understanding of what that phrase might mean?--—Yes,
obvious1y that I come before a barrister getting
cross-examined, to be ab1e to be aware of - on how to
answer the questions.

I suppose given the regu1arity in which you were asked to
do that in the fo11owing years you wou1d have become a bit
of a professiona1 at that I take it over the years?—--Um -

You wou1d have got very used to it I shou1d say?---I got
used to it, yes. absoiuteiy.

You were cross—examined an awfu1 1ot from what I can see
over the fo11owing years in committa1s and tria1s?---Yes.

Were you ever asked to make a statement about getting a
phone to MeMey i prior to your arrest?--—I can't
reca11 if I made that statement but I do remember giving
him a phone, yes.

You gave him a phone. What was the circumstances by which
you got the phone to him?---The phone was given to him so
that I cou1d faci1itate communication, not using my phone,
and it was in re1ation to purchasing a p111 press.

When was that?—--That wou1d have been, I wou1d say May.

It might be March from the records we've got?---March.
March, March. Late March, yeah.
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It was around that period of time?---Yes. 

Was it correct that the phone was given to him through 
Nicola Gobbo, you gave Nicola the phone to give to 
MrBickley or did it get to him another way?---! believe it 
was given to - he got it from Nicola, yes. 

I understand. Did you explain to her what the phone was 
for?---Yes, I did. 

Did she say to you, did she indicate to you that she was 
reluctant to be involved in that process?---No. 

The Commission has documents that indicate that Ms Gobbo 
reviewed your statements on 9 June 2006 and that it was in 
fact Ms Gobbo's human source handlers, members of Victoria 
Police, who provided those statements to Ms Gobbo in one of 
their face-to-face meetings. Firstly, you didn't know 
about that relationship between her and the handlers at the 
time so I take it you didn't know that the handlers were 
going to be showing her your draft statements?---Right. 

Is that correct?---That's correct, yes. 

Is it the case that you understood though that Victoria 
Police by whatever means would be showing your draft 
statements separately to Nicola Gobbo for the purposes of 
her reviewing them, whether or not it was through handlers 
or through investigators, et cetera. Did you understand 
that was something that was going to happen?---No. 

So you would have expected that to go through your 
instructing solicitor, Tony Hargreaves?---Well through me 
at least. 

I understand. You would have been asked is what you're 
saying, I understand?---Yes. 

That's something that you weren't asked?---No. 

So the recordings of that face-to-face meeting between 
Nicola Gobbo and Victoria Police show that she had reviewed 
your statements closely, that she'd provided police with 
her comments and feedback and suggestions as to their 
content. Have you heard that before today?---No. 
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It was around that period of time?---Yes. 

Was it correct that the phone was given to him through 
Nicola Gobbo, you gave Nicola the phone to give to 
MrBickley or did it get to him another way?---! believe it 
was given to - he got it from Nicola, yes. 

I understand. Did you explain to her what the phone was 
for?---Yes, I did. 

Did she say to you, did she indicate to you that she was 
reluctant to be involved in that process?---No. 

The Commission has documents that indicate that Ms Gobbo 
reviewed your statements on 9 June 2006 and that it was in 
fact Ms Gobbo's human source handlers, members of Victoria 
Police, who provided those statements to Ms Gobbo in one of 
their face-to-face meetings. Firstly, you didn't know 
about that relationship between her and the handlers at the 
time so I take it you didn't know that the handlers were 
going to be showing her your draft statements?---Right. 

Is that correct?---That's correct, yes. 

Is it the case that you understood though that Victoria 
Police by whatever means would be showing your draft 
statements separately to Nicola Gobbo for the purposes of 
her reviewing them, whether or not it was through handlers 
or through investigators, et cetera. Did you understand 
that was something that was going to happen?---No. 

So you would have expected that to go through your 
instructing solicitor, Tony Hargreaves?---Well through me 
at least. 

I understand. You would have been asked is what you're 
saying, I understand?---Yes. 

That's something that you weren't asked?---No. 

So the recordings of that face-to-face meeting between 
Nicola Gobbo and Victoria Police show that she had reviewed 
your statements closely, that she'd provided police with 
her comments and feedback and suggestions as to their 
content. Have you heard that before today?---No. 
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It was around that period of time?-—-Yes.

Was it correct that the phone was given to him through
Nicola Gobbo. you gave Nicola the phone to give to
Mekmy or did it get to him another way?---I believe it
was given to - he got it from Nicola. yes.

I understand. Did you explain to her what the phone was
for?---Yes, I did.

Did she say to you, did she indicate to you that she was
reluctant to be involved in that process?--—No.

The Commission has documents that indicate that Ms Gobbo
reviewed your statements on 9 June 2006 and that it was in
fact Ms Gobbo's human source handlers, members of Victoria
Police, who provided those statements to Ms Gobbo in one of
their face-to—face meetings. Firstly, you didn't know
about that relationship between her and the handlers at the
time so I take it you didn't know that the handlers were
going to be showing her your draft statements?-—-Right.

Is that correct?---That's correct, yes.

Is it the case that you understood though that Victoria
Police by whatever means would be showing your draft
statements separately to Nicole Gobbo for the purposes of
her reviewing them, whether or not it was through handlers
or through investigators. et cetera. Did you understand
that was something that was going to happen?---No.

So you would have expected that to go through your
instructing solicitor. Tony Hargreaves?---Well through me
at least.

I understand. You would have been asked is what you‘re
saying, I understand?——-Yes.

That's something that you weren't asked?--—No.

So the recordings of that face-to—face meeting between
Nicola Gobbo and Victoria Police show that she had reviewed
your statements closely. that she'd provided police with
her comments and feedback and suggestions as to their
content. Have you heard that before today?---No.
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Now, there's a large number of statements were signed by 
you on 6 August 2006.  That would accord with your 
memory?---Yes. 

Do you recall that lot of statements, having a discussion 
with Nicola Gobbo before or at the time of signing those 
statements?---I believe she was at the, at the prison when 
that happened, yes. 

When they were signed?---Yes. 

And do you remember who else was there?---Jim O'Brien and 
Dale Flynn. 

To your recollection did Ms Gobbo have influence on you 
about what the statements would contain?---I can't answer 
that, no.  Possibly not, no.  I just wrote them to the best 
of my ability. 

I understand.  Mr Cvetanovski's matter we spoke about 
briefly earlier in the day.  It seems that your decision or 
the process undertaken to implicate him came later in time, 
even after your plea.  Is that right?---Correct. 

Sorry, not after your plea, it might be it came later in 
time than those first statements that were made in the days 
and the couple of months after you were arrested on 22 
April?---Yes. 

You recall it's something that came up later?---Came up 
later, yes. 

How did it come about that he was being implicated?  Who 
was the person who suggested Mr Cvetanovski, was it you, 
Victoria Police or Ms Gobbo?---Well initially I, I was 
under the impression that Cvetanovski was going to be 
neutral in all of this but he had other intentions and the 
police came to me with the information telling me that, you 
know, he's active doing things and I need to, I need to 
comply and that's part of my, part of my deal, so it went 
ahead. 

He would be neutral in doing things.  Can you just explain 
that a little bit for the Commission, please?---Well he 
wasn't part of the, he wasn't implicated in any of the, of 
the manufacturing processes or at the labs. 
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Now, there's a large number of statements were signed by 
you on 6 August 2006.  That would accord with your 
memory?---Yes. 

Do you recall that lot of statements, having a discussion 
with Nicola Gobbo before or at the time of signing those 
statements?---I believe she was at the, at the prison when 
that happened, yes. 

When they were signed?---Yes. 

And do you remember who else was there?---Jim O'Brien and 
Dale Flynn. 

To your recollection did Ms Gobbo have influence on you 
about what the statements would contain?---I can't answer 
that, no.  Possibly not, no.  I just wrote them to the best 
of my ability. 

I understand.  Mr Cvetanovski's matter we spoke about 
briefly earlier in the day.  It seems that your decision or 
the process undertaken to implicate him came later in time, 
even after your plea.  Is that right?---Correct. 

Sorry, not after your plea, it might be it came later in 
time than those first statements that were made in the days 
and the couple of months after you were arrested on 22 
April?---Yes. 

You recall it's something that came up later?---Came up 
later, yes. 

How did it come about that he was being implicated?  Who 
was the person who suggested Mr Cvetanovski, was it you, 
Victoria Police or Ms Gobbo?---Well initially I, I was 
under the impression that Cvetanovski was going to be 
neutral in all of this but he had other intentions and the 
police came to me with the information telling me that, you 
know, he's active doing things and I need to, I need to 
comply and that's part of my, part of my deal, so it went 
ahead. 

He would be neutral in doing things.  Can you just explain 
that a little bit for the Commission, please?---Well he 
wasn't part of the, he wasn't implicated in any of the, of 
the manufacturing processes or at the labs. 
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Now, there's a Iarge number of statements were signed by
you on 6 August 2006. That wouId accord with your
memory?---Yes.

Do you recaII that Iot of statements, having a discussion
with NicoIa Gobbo before or at the time of signing those
statements?---I beIieve she was at the, at the prison when
that happened, yes.

When they were signed?---Yes.

And do you remember who e1se was there?---Jim O'Brien and
DaIe FIynn.

To your recoIIection did Ms Gobbo have iauence on you
about what the statements wouId contain?---I can't answer
that, no. Possin not, no. I just wrote them to the best
of my abiIity.

I understand. Mr Cvetanovski's matter we spoke about
brief1y earIier in the day. It seems that your decision or
the process undertaken to impIicate him came Iater in time,
even after your pIea. Is that right?---Correct.

Sorry, not after your pIea, it might be it came Iater in
time than those first statements that were made in the days
and the coupIe of months after you were arrested on 22
Apri1?---Yes.

You recaII it's something that came up 1ater?---Came up
Iater, yes.

How did it come about that he was being impIicated? Who
was the person who suggested Mr Cvetanovski, was it you,
Victoria PoIice or Ms Gobbo?---We11 initia11y I, I was
under the impression that Cvetanovski was going to be
neutraI in a1] of this but he had other intentions and the
poIice came to me with the information teIIing me that, you
know, he's active doing things and I need to, I need to
compIy and that's part of my, part of my deaI, so it went
ahead.

He wouId be neutraI in doing things. Can you just epain
that a IittIe bit for the Commission, p1ease?---We11 he
wasn't part of the, he wasn't impIicated in any of the, of
the manufacturing processes or at the Iabs.
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Yes?---He was seen at one of the labs but he had nothing to 
do with the cooking process and I was in damage control and 
trying to avoid his incarceration obviously. 

Yes?---But that wasn't the case because he was still, he 
was offending while I was trying to protect him. 

His interest or his involvement was in the financial side 
of the enterprise, is that right?---As well as trying to 
learn the manufacturing method, yes. 

I see.  And in fact your knowledge of that manufacturing 
method was used by the Mokbels on a number of occasions to 
try and teach other people?---Absolutely, yes. 

Was he one of the people that you attempted to 
teach?---Yes. 

Did you have discussions with Nicola Gobbo about what to do 
in relation to Cvetanovski that you recall?---I might have, 
I can't recall 100 per cent. 

When it came to giving evidence, as you did on a number of 
occasions after all of this, did Ms Gobbo before any of 
those occasions give you any advice about how to answer 
questions that might give rise to you saying something that 
implicated Ms Gobbo's association with your representation 
of you.  Did she ever tell you about how to go about 
questions to avoid that?---No.  No, I did that. 

You did that because you understood that that was an 
important thing to do?---Yes. 

And was that because, simply because she was your friend 
and you were concerned about her being implicated with 
knowledge or were there other reasons?---That's what, there 
were other reasons and - - -  

What were those reasons?---And - I was worried about her 
career obviously and, second, I had left a considerable 
amount of money with her. 

Yes?---And I thought by implicating her in any way I would 
lose that money. 

I understand.  I was going to move on to that down the 
track a little bit.  It might be a good time to talk about 
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Yes?---He was seen at one of the labs but he had nothing to 
do with the cooking process and I was in damage control and 
trying to avoid his incarceration obviously. 

Yes?---But that wasn't the case because he was still, he 
was offending while I was trying to protect him. 

His interest or his involvement was in the financial side 
of the enterprise, is that right?---As well as trying to 
learn the manufacturing method, yes. 

I see.  And in fact your knowledge of that manufacturing 
method was used by the Mokbels on a number of occasions to 
try and teach other people?---Absolutely, yes. 

Was he one of the people that you attempted to 
teach?---Yes. 

Did you have discussions with Nicola Gobbo about what to do 
in relation to Cvetanovski that you recall?---I might have, 
I can't recall 100 per cent. 

When it came to giving evidence, as you did on a number of 
occasions after all of this, did Ms Gobbo before any of 
those occasions give you any advice about how to answer 
questions that might give rise to you saying something that 
implicated Ms Gobbo's association with your representation 
of you.  Did she ever tell you about how to go about 
questions to avoid that?---No.  No, I did that. 

You did that because you understood that that was an 
important thing to do?---Yes. 

And was that because, simply because she was your friend 
and you were concerned about her being implicated with 
knowledge or were there other reasons?---That's what, there 
were other reasons and - - -  

What were those reasons?---And - I was worried about her 
career obviously and, second, I had left a considerable 
amount of money with her. 

Yes?---And I thought by implicating her in any way I would 
lose that money. 

I understand.  I was going to move on to that down the 
track a little bit.  It might be a good time to talk about 
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Yes?---He was seen at one of the Iabs but he had nothing to
do with the cooking process and I was in damage controI and
trying to avoid his incarceration obvious.

Yes?---But that wasn't the case because he was stiII, he
was offending whiIe I was trying to protect him.

His interest or his invoIvement was in the financiaI side
of the enterprise, is that right?---As we11 as trying to
Iearn the manufacturing method, yes.

I see. And in fact your knowIedge of that manufacturing
method was used by the MokbeIs on a number of occasions to
try and teach other peopIe?---Absqte1y, yes.

Was he one of the peopIe that you attempted to
teach?---Yes.

Did you have discussions with NicoIa Gobbo about what to do
in reIation to Cvetanovski that you reca11?---I might have,
I can't recaII 100 per cent.

When it came to giving evidence, as you did on a number of
occasions after a1] of this, did Ms Gobbo before any of
those occasions give you any advice about how to answer
questions that might give rise to you saying something that
impIicated Ms Gobbo's association with your representation
of you. Did she ever teII you about how to go about
questions to avoid that?---No. No, I did that.

You did that because you understood that that was an
important thing to do?---Yes.

And was that because, simpIy because she was your friend
and you were concerned about her being impIicated with
knowIedge or were there other reasons?---That's what, there
were other reasons and - - -

What were those reasons?---And - I was worried about her
career obvious and, second, I had Ieft a considerabIe
amount of money with her.

Yes?---And I thought by impIicating her in any way I wouId
Iose that money.

I understand. I was going to move on to that down the
track a IittIe bit. It might be a good time to taIk about
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it now. It's the case, as the Commission understands it 
she left you with possibly as much as $400,000?---Correct. 

Sorry, I got that wrong?- - - I left - - -

You left it with her?---Of that money - let me explain. Of 
that money 150 was hers and 250,000 was mine. It was 
actually left 395, it was $5000 of that I gave at a meeting 
to 

I see. And the 150 of hers, what was that for?---That was 
for, for the plea, for myself 

Do you understand where that money was ultimately deployed, 
that 150?---That was left in her office across the road 
from Owen Dixon chambers. 

And the 250 that she was to hold on to, do you understand 
what became of that?---Upon my release I spoke to her about 
that money and she had no recollection of me giving her 
anything. 

You have a clear recollection of providing that money to 
Nicola Gobbo?---Yes, I do. 

And how was - - - ?---That's half - - -

Sorry, go ahead?---That was also the mane , 
money she used to give 
and such and it was always moneys given to paying for my 
canteen spend whilst in incarceration and I basically just 
thought there would be an ample sum upon my release but she 
told me there was nothing, which pretty much ended our 
relationship. 

The 5000 for , what was that for?---That was for a 
deposit for a pill press. 

Did you tell Ms Gobbo that's what it was for or did you 
just tell her to give the 5000 to him?---No, I gave the 
5000 to when I seen him at the first meeting. 

That was 5000 off 400 or was that 5000 off 395?---No, 5000 
off 400. 

I see. So there was 395 left, I understand?---Yes. 
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it now. It's the case, as the Commission understands it 
she left you with possibly as much as $400,000?---Correct. 

Sorry, I got that wrong?- - - I left - - -

You left it with her?---Of that money - let me explain. Of 
that money 150 was hers and 250,000 was mine. It was 
actually left 395, it was $5000 of that I gave at a meeting 
to 

I see. And the 150 of hers, what was that for?---That was 
for, for the plea, for myself 

Do you understand where that money was ultimately deployed, 
that 150?---That was left in her office across the road 
from Owen Dixon chambers. 

And the 250 that she was to hold on to, do you understand 
what became of that?---Upon my release I spoke to her about 
that money and she had no recollection of me giving her 
anything. 

You have a clear recollection of providing that money to 
Nicola Gobbo?---Yes, I do. 

And how was - - - ?---That's half - - -

Sorry, go ahead?---That was also the mane , 
money she used to give 
and such and it was always moneys given to paying for my 
canteen spend whilst in incarceration and I basically just 
thought there would be an ample sum upon my release but she 
told me there was nothing, which pretty much ended our 
relationship. 

The 5000 for , what was that for?---That was for a 
deposit for a pill press. 

Did you tell Ms Gobbo that's what it was for or did you 
just tell her to give the 5000 to him?---No, I gave the 
5000 to when I seen him at the first meeting. 

That was 5000 off 400 or was that 5000 off 395?---No, 5000 
off 400. 

I see. So there was 395 left, I understand?---Yes. 
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it now. It's the case, as the Commission understands it
she Ieft you with possibiy as much as $400,000?--—Correct.

Sorry, I got that wrong?--—I Ieft - - -

You Ieft it with her?-——0f that money - 1et me expiain. Of
that money 150 was hers and 250,000 was mine. It was
actuaII Ieft 395, it was $5000 of that I gave at a meeting
to'llliillllllllll

I see. And the 150 of hers, what was that for?---That was
for, for the piea, for myseif—

Do you understand where that money was u1timate1y depioyed,
that 150?---That was Ieft in her office across the road
from Owen Dixon chambers.

And the 250 that she was to h01d on to, do you understand
what became of that?——-Upon my reiease I spoke to her about
that money and she had no recoiiection of me giving her
anything.

You have a cIear recoIIection of providing that money to
Nicoia Gobbo?--—Yes. I do.

And how was - - - ?-——That's haIf - - -

Sorry, go ahead?---That was aISo the mone , art of thatmoney she used tomeet
and such and it was a1ways moneys given to paying for my
canteen spend whiist in incarceration and I basicaily just
thought there wouid be an ampIe sum upon my reiease but she
toId me there was nothing, which pretty much ended our
reIationship.

The 5000 for_ what was that for?---That was for a
deposit for a pi11 press.

Did you teII Ms Gobbo that‘s what it was for or did you
just teII her to give the 5000 to him?---No, I gave the
5000 to— when I seen him at the first meeting.

That was 5000 off 400 or was that 5000 off 395?---No, 5000
off 400.

I see. So there was 395 Ieft, I understand?---Yes.

.31/10/19 8730
COOPER XN - IN CAMERA



14 : 26 : 43 

14 : 26 : 47 2 
14 : 26 : 50 3 
14 : 26 : 56 4 
14 : 26 : 57 5 
14 : 26 : 57 6 
14 : 27 : 02 7 
14 : 27 : 03 8 
14 : 27 : 08 9 
14 : 27 : 12 10 
14 : 27 : 13 11 
14 : 27 : 19 12 
14 : 27 : 22 13 
14 : 27 : 27 14 
14 : 27 : 31 15 
14 : 27 : 35 16 
14 : 27 : 40 17 
14 : 27 : 45 18 
14 : 27 : 46 19 
14 : 27 : 46 20 
14 : 27 : 49 21 
14 : 27 : 55 22 
14 : 27 : 59 23 
14 : 28 : 00 24 
14 : 28 : 00 25 
14 : 28 : 04 26 
14 : 28 : 09 27 
14 : 28 : 09 28 
14 : 28 : 09 29 
14 : 28 : 13 30 
14 : 28 : 13 31 
14 : 28 : 17 32 
14 : 28 : 20 33 
14 : 28 : 20 34 
14 : 28 : 20 35 
14 : 28 : 25 36 
14 : 28 : 27 37 
14 : 28 : 29 38 
14 : 28 : 34 39 
14 : 28 : 38 40 
14 : 28 : 41 41 
14 : 28 : 43 42 
14 : 28 : 44 43 
14 : 28 : 49 44 
14 : 28 : 52 45 
14 : 28 : 53 46 
14 : 28 : 57 47 

VPL.0018.0005.0077 

So the intention, as described it, of her providing 
money to 
that something you're 
believe she did, yes. 

and things like that, is 
aware she ultimately did?---Yes, I 

Did she account for the $250,000 to you?---No. 

She paid an amount of money, as you say, for your prison 
canteen allowance. Was that weekly or monthly?---Monthly. 

And are you aware that at one stage she handed over the 
responsibility for paying that monthly amount to the Purana 
Task Force?---Which then came to an end because that was 
one of the arguments we had over the phone because the 
money stopped coming from her and from, if she say it was 
coming from Purana, where my family, actually 
kept continuing putting money in until the date of my 
release. 

From the arithmetic you've been able to do, do you have any 
concerns about what happened to the balance of the 
$250,000?---They were proceeds of crime, what am I meant to 
do? 

Yes, I understand. Do you know if they were expended on 
and on your canteen bill?---No, no possible 

way. 

When you say she didn't recall it - sorry, is that what you 
said, she didn't recall when you were released that that's 
what - - - ?---Yeah, she had no recollection of me ever 
giving her the backpack, no recollection of me giving her 
anything. 

This was an amount of money provided to her - sorry, by you 
to her in a backpack and it was cash?---Yes. 

Do you know where she stored that cash, did she tell 
you?---No, it was put in a cupboard in the kitchenette in 
her little office across the road. I can't - it might have 
been the 10th floor. 

So this was a kitchenette on the floor of her chambers, is 
that right?---They were her chambers, yes. 

After that I assume, other than the conversation you have 
upon your release and the bits that you know that were 

.31/10/19 8731 
COOPER XN - IN CAMERA 

14 : 26 : 43 

14 : 26 : 47 2 
14 : 26 : 50 3 
14 : 26 : 56 4 
14 : 26 : 57 5 
14 : 26 : 57 6 
14 : 27 : 02 7 
14 : 27 : 03 8 
14 : 27 : 08 9 
14 : 27 : 12 10 
14 : 27 : 13 11 
14 : 27 : 19 12 
14 : 27 : 22 13 
14 : 27 : 27 14 
14 : 27 : 31 15 
14 : 27 : 35 16 
14 : 27 : 40 17 
14 : 27 : 45 18 
14 : 27 : 46 19 
14 : 27 : 46 20 
14 : 27 : 49 21 
14 : 27 : 55 22 
14 : 27 : 59 23 
14 : 28 : 00 24 
14 : 28 : 00 25 
14 : 28 : 04 26 
14 : 28 : 09 27 
14 : 28 : 09 28 
14 : 28 : 09 29 
14 : 28 : 13 30 
14 : 28 : 13 31 
14 : 28 : 17 32 
14 : 28 : 20 33 
14 : 28 : 20 34 
14 : 28 : 20 35 
14 : 28 : 25 36 
14 : 28 : 27 37 
14 : 28 : 29 38 
14 : 28 : 34 39 
14 : 28 : 38 40 
14 : 28 : 41 41 
14 : 28 : 43 42 
14 : 28 : 44 43 
14 : 28 : 49 44 
14 : 28 : 52 45 
14 : 28 : 53 46 
14 : 28 : 57 47 

VPL.0018.0005.0077 

So the intention, as described it, of her providing 
money to 
that something you're 
believe she did, yes. 

and things like that, is 
aware she ultimately did?---Yes, I 

Did she account for the $250,000 to you?---No. 

She paid an amount of money, as you say, for your prison 
canteen allowance. Was that weekly or monthly?---Monthly. 

And are you aware that at one stage she handed over the 
responsibility for paying that monthly amount to the Purana 
Task Force?---Which then came to an end because that was 
one of the arguments we had over the phone because the 
money stopped coming from her and from, if she say it was 
coming from Purana, where my family, actually 
kept continuing putting money in until the date of my 
release. 

From the arithmetic you've been able to do, do you have any 
concerns about what happened to the balance of the 
$250,000?---They were proceeds of crime, what am I meant to 
do? 

Yes, I understand. Do you know if they were expended on 
and on your canteen bill?---No, no possible 

way. 

When you say she didn't recall it - sorry, is that what you 
said, she didn't recall when you were released that that's 
what - - - ?---Yeah, she had no recollection of me ever 
giving her the backpack, no recollection of me giving her 
anything. 

This was an amount of money provided to her - sorry, by you 
to her in a backpack and it was cash?---Yes. 

Do you know where she stored that cash, did she tell 
you?---No, it was put in a cupboard in the kitchenette in 
her little office across the road. I can't - it might have 
been the 10th floor. 

So this was a kitchenette on the floor of her chambers, is 
that right?---They were her chambers, yes. 

After that I assume, other than the conversation you have 
upon your release and the bits that you know that were 
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So the intention, as ou've described it, of her providingmoney toiand things 1ike that, is
that something you're aware she u1timate1y did?---Yes, I
beIieve she did, yes.

Did she account for the $250,000 to you?---No.

She paid an amount of money, as you say, for your prison
canteen a110wance. Was that weekIy or montt?---Month1y.

And are you aware that at one stage she handed over the
responsibiIity for paying that montt amount to the Purana
Task Force?---Which then came to an end because that was
one of the arguments we had over the phone because the
money stopped coming from her and from, if she say it was
coming from Purana, where my fami, —actuaHy
kept continuing putting money in untiI the date of my
re1ease.

From the arithmetic you've been abIe to do, do you have any
concerns about what happened to the baIance of the
$250,000?---They were proceeds of crime, what am I meant to
do?

Yes, I understand. Do you know if they were expended on
—and on your canteen bi11?---No, no possibIe
way.

When you say she didn't reca11 it - sorry, is that what you
said, she didn't reca11 when you were reIeased that that's
what - - - ?---Yeah, she had no recoIIection of me ever
giving her the backpack, no recoIIection of me giving her
anything.

This was an amount of money provided to her - sorry, by you
to her in a backpack and it was cash?---Yes.

Do you know where she stored that cash, did she te11
you?---No, it was put in a cupboard in the kitchenette in
her 1itt1e office across the road. I can't - it might have
been the 10th f100r.

So this was a kitchenette on the f100r of her chambers, is
that right?---They were her chambers, yes.

After that I assume, other than the conversation you have
upon your reIease and the bits that you know that were
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spent, you don't know what happened to the balance of that 
money?---No, I don't. 

When you gave her the money, what were the circumstances? 
Where did that happen and how did it happen?---Well it 
happened around the time of the meeting with MrBickleY l I 
felt police presence. I also had too many maniac and 
different people in my house on a regular basis and I just 
didn't feel comfortable with the money being there so the 
only person I could trust was her. 

COMMISSIONER: I thought you'd said earlier that around 
about the time you were, prior to you being caught by 
police you had money worries. You had a lot of 
debts?---Yes, yes. 

But you still had this amount of cash?---Yes. 

A 11 right then. 

MR WOODS: How do those two things fit together, that you 
had $400,000 in cash and yet you were skint?---The 250 was 
mine. I was owed a hell of a lot of money from the Mokbels 
and such. I owed money for chemicals. There was just an 
overwhelming amount of - and all I know that that was going 
to be my money for my retirement or for when all this was 
over, I at least had something. 

Is it the case then that you didn't intend to pay all of 
the debts then that at that stage you owed, is that the 
situation?---Well at the point that I started doing what I 
did, those things are no longer prevalent or no longer 
relevant. All I've got now I'm~ and the 
only way I can look after myselflllllllllllllllis what I 
have left and I have nothing left. 

You talk about in some of your statements, one in 
particular, the promises that were made to you by various 
members of the Mokbel family, in fact by Tony Mokbel, as to 
what would occur if you were to teach two people how to 
cook where you went to a site remote of Melbourne and you 
were put in the boot of a car, as I understand it, is that 
correct?---Yes. 

Taken to that remote site, told to teach two people how to 
cook, correct?---Yes. 
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spent, you don't know what happened to the balance of that 
money?---No, I don't. 

When you gave her the money, what were the circumstances? 
Where did that happen and how did it happen?---Well it 
happened around the time of the meeting with MrBickleY l I 
felt police presence. I also had too many maniac and 
different people in my house on a regular basis and I just 
didn't feel comfortable with the money being there so the 
only person I could trust was her. 

COMMISSIONER: I thought you'd said earlier that around 
about the time you were, prior to you being caught by 
police you had money worries. You had a lot of 
debts?---Yes, yes. 

But you still had this amount of cash?---Yes. 

A 11 right then. 

MR WOODS: How do those two things fit together, that you 
had $400,000 in cash and yet you were skint?---The 250 was 
mine. I was owed a hell of a lot of money from the Mokbels 
and such. I owed money for chemicals. There was just an 
overwhelming amount of - and all I know that that was going 
to be my money for my retirement or for when all this was 
over, I at least had something. 

Is it the case then that you didn't intend to pay all of 
the debts then that at that stage you owed, is that the 
situation?---Well at the point that I started doing what I 
did, those things are no longer prevalent or no longer 
relevant. All I've got now I'm~ and the 
only way I can look after myselflllllllllllllllis what I 
have left and I have nothing left. 

You talk about in some of your statements, one in 
particular, the promises that were made to you by various 
members of the Mokbel family, in fact by Tony Mokbel, as to 
what would occur if you were to teach two people how to 
cook where you went to a site remote of Melbourne and you 
were put in the boot of a car, as I understand it, is that 
correct?---Yes. 

Taken to that remote site, told to teach two people how to 
cook, correct?---Yes. 
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spent, you don't know what happened to the ba1ance of that
money?---No, I don't.

When you gave her the money, what were the circumstances?
Where did that happen and how did it happen?---We11
happened around the time of the meeting with MFBWKEQ II
feIt poIice presence. I 3130 had too many maniac and
different peopIe in my house on a reguIar basis and I just
didn't feeI comfortabIe with the money being there so the
onIy person I couId trust was her.

COMMISSIONER: I thought you'd said earIier that around
about the time you were, prior to you being caught by
police you had money worries. You had a Iot of
debts?---Yes, yes.

But you stiII had this amount of cash?---Yes.

A11 right then.

MR WOODS: How do those two things fit together. that you
had $400,000 in cash and yet you were skint?---The 250 was
mine. I was owed a he11 of a Iot of money from the MokbeIs
and such. I owed money for chemicaIs. There was just an
overwheIming amount of - and a11 I know that that was going
to be my money for my retirement or for when a1] this was
over, I at Ieast had something.

Is it the case then that you didn‘t intend to pay a1] of
the debts then that at that stage you owed, is that the
situation?——-We11 at the point that I started doing what I
did, those things are no Ionger prevaIent or no Ionger
reIevant. A11 I've got now I'm in dama e controI and the
onIy way I can 100k after myseIftis what I
have Ieft and I have nothing left.

You ta1k about in some of your statements, one in
particuIar, the promises that were made to you by various
members of the MokbeI fami, in fact by Tony MokbeI. as to
what wouId occur if you were to teach two peopIe how to
cook where you went to a site remote of Meourne and you
were put in the boot of a car, as I understand it, is that
correct?-—-Yes.

Taken to that remote site, toId to teach two peopIe how to
cook, correct?--—Yes.
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And that if you did so, not only would you be given a lump 
sum but you'd be given a monthly amount of money following 
that, is that correct?---Correct, yes. 

What was the lump sum you were promised to teach those to 
how to cook?---He said there'd be about $1000 every pound 
that they would make. It was just ludicrous what he was 
claiming, because how could I ever know what they produced. 

I won't take you to the statement, you didn't have a lot of 
faith in their ability to produce anything as I recall, is 
that right?---Correct, yes. 

The plea that was made on your behalf, it was I think nd 
February 2007, is that correct?---Yes. 

During that process there was a letter, according to the 
transcript, there was a letter that was provided to the 
judge directly and from Victoria 

and I think even the 
, that was a letter that was outlining the 

assistance that you'd given, is that right?---Yes. 

I take it you've never seen a copy of that letter?---No, I 
haven't. 

Commissioner, the letter, which is part of the documents 
released by the court yesterday for the purposes of the 
Commission, has been identified by Victoria Police. They 
are in the process of looking at the letter, as I 
understand it, it's only been discovered this afternoon I 
think is the situation. 

COMMISSIONER: Do you want to see it and ask some questions 
about it? 

MR WOODS: As I understand it Victoria Police want to get 
some advice about it. I haven't seen it and it's not clear 
on the transcript of the proceeding what it says. It seems 
to be the usual course or maybe unusual, but it happens in 
that way and then is 
afterwards. Mr Cooper's at 
the time and as I say I don't think either. 
The judge read a little bit, just the introductory part of 
it onto the record. The reason it's certainly relevant is 
because in the transcript of the proceeding Mr Cooper's 
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And that if you did so, not only would you be given a lump 
sum but you'd be given a monthly amount of money following 
that, is that correct?---Correct, yes. 

What was the lump sum you were promised to teach those to 
how to cook?---He said there'd be about $1000 every pound 
that they would make. It was just ludicrous what he was 
claiming, because how could I ever know what they produced. 

I won't take you to the statement, you didn't have a lot of 
faith in their ability to produce anything as I recall, is 
that right?---Correct, yes. 

The plea that was made on your behalf, it was I think nd 
February 2007, is that correct?---Yes. 

During that process there was a letter, according to the 
transcript, there was a letter that was provided to the 
judge directly and from Victoria 

and I think even the 
, that was a letter that was outlining the 

assistance that you'd given, is that right?---Yes. 

I take it you've never seen a copy of that letter?---No, I 
haven't. 

Commissioner, the letter, which is part of the documents 
released by the court yesterday for the purposes of the 
Commission, has been identified by Victoria Police. They 
are in the process of looking at the letter, as I 
understand it, it's only been discovered this afternoon I 
think is the situation. 

COMMISSIONER: Do you want to see it and ask some questions 
about it? 

MR WOODS: As I understand it Victoria Police want to get 
some advice about it. I haven't seen it and it's not clear 
on the transcript of the proceeding what it says. It seems 
to be the usual course or maybe unusual, but it happens in 
that way and then is 
afterwards. Mr Cooper's at 
the time and as I say I don't think either. 
The judge read a little bit, just the introductory part of 
it onto the record. The reason it's certainly relevant is 
because in the transcript of the proceeding Mr Cooper's 
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And that if you did so, not onTy woq you be given a Tump
sum but you'd be given a monthTy amount of money foTTowing
that, is that correct?---Correct, yes.

What was the Tump sum you were promised to teach those to
how to cook?---He said there'd be about $1000 every pound
that they woq make. It was just Tudicrous what he was
cTaiming, because how coq I ever know what they produced.

I won't take you to the statement, you didn't have a Tot of
faith in their abiTity to produce anything as I recaTT, is
that right?---Correct, yes.

The pTea that was made on your beha, it was I think nd
February 2007, is that correct?---Yes.

During that process there was a Tetter, according to the
transcript, there was a Tetter that was provided to the
judge directTy and from Victoria

and I think even the
, that was a Tetter that was outTining the

assistance that you'd given, is that right?---Yes.

I take it you've never seen a copy of that Tetter?---No, I
haven't.

Commissioner, the Tetter, which is part of the documents
reTeased by the court yesterday for the purposes of the
Commission, has been identified by Victoria PoTice. They
are in the process of Tooking at the Tetter, as I
understand it, it's onTy been discovered this afternoon I
think is the situation.

COMMISSIONER: Do you want to see it and ask some questions
about it?

MR WOODS: As I understand it Victoria PoTice want to get
some advice about it. I haven't seen it and it's not cTear
on the transcript of the proceeding what it says. It seems
to be the usuaT course or maybe unusuaT, but it happens in
that way and then is
afterwards. Mr Cooper's—at
the time and as I say I don't think did either.
The judge read a TittTe bit, just the introductory part of
it onto the record. The reason it's certainTy reTevant is
because in the transcript of the proceeding Mr Cooper's
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assistance at that stage in each of the statements that he 
had made were clearly identified for the transcript and the 
nature of those statements and a summary of the information 
contained therein, so it clearly contains more than that, 
but as to what it is we don't know at this stage so we've 
asked for it specifically. 

COMMISSIONER: Do we know which police officer it was from? 

MR WOODS: It might be a Su erintendent I think or an 
Inspector from the In any event 
we'll find out more about it. It's obviously the usual 
situation where assistance has been described already by 
the witness, is attested to - - -

COMMISSIONER: Mr Cooper didn't see the letter either? 

MR WOODS: No?---No. 

You recall there being a discussion about that letter, 
I - from my recollection it was called a 

Yes, all right. Are you aware of Ms Gobbo herself trying 
to shield or protect any person, any other person, from you 
implicating them in the statement making process?---No. 

Did you ever provide written instructions to Nicola Gobbo 
about any matters from your memory?---No. 

Did Nicola Gobbo ever discuss with you anyone else's 
instructions to her?---No. 

Other than the potential for the matters that we've spoken 
about before about what Ms Gobbo knew about your own 
offending, do you have any knowledge of any criminal or 
unethical activity engaged in by Ms Gobbo herself?---No. 

Ms Gobbo herself said to her handlers words to the effect 
that she was nervous that she might have been complicit in 
your offending. Now, given what you've said about the 
freedom, the increasing freedom with which you spoke to her 
about your undertakings in April 2006, did she ever say to 
you that she was concerned about being complicit in what 
you were up to?---No. 

Was that raised at any time in the discussions of the 
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assistance at that stage in each of the statements that he 
had made were clearly identified for the transcript and the 
nature of those statements and a summary of the information 
contained therein, so it clearly contains more than that, 
but as to what it is we don't know at this stage so we've 
asked for it specifically. 

COMMISSIONER: Do we know which police officer it was from? 

MR WOODS: It might be a Su erintendent I think or an 
Inspector from the In any event 
we'll find out more about it. It's obviously the usual 
situation where assistance has been described already by 
the witness, is attested to - - -

COMMISSIONER: Mr Cooper didn't see the letter either? 

MR WOODS: No?---No. 

You recall there being a discussion about that letter, 
I - from my recollection it was called a 

Yes, all right. Are you aware of Ms Gobbo herself trying 
to shield or protect any person, any other person, from you 
implicating them in the statement making process?---No. 

Did you ever provide written instructions to Nicola Gobbo 
about any matters from your memory?---No. 

Did Nicola Gobbo ever discuss with you anyone else's 
instructions to her?---No. 

Other than the potential for the matters that we've spoken 
about before about what Ms Gobbo knew about your own 
offending, do you have any knowledge of any criminal or 
unethical activity engaged in by Ms Gobbo herself?---No. 

Ms Gobbo herself said to her handlers words to the effect 
that she was nervous that she might have been complicit in 
your offending. Now, given what you've said about the 
freedom, the increasing freedom with which you spoke to her 
about your undertakings in April 2006, did she ever say to 
you that she was concerned about being complicit in what 
you were up to?---No. 

Was that raised at any time in the discussions of the 
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assistance at that stage in each of the statements that he
had made were c1ear1y identified for the transcript and the
nature of those statements and a summary of the information
contained therein, so it cIearIy contains more than that,
but as to what it is we don't know at this stage so we've
asked for it specificaIIy.

COMMISSIONER: Do we know which poIice officer it was from?

MR WOODS: It might be a Su erintendent I think or an
Inspector from theh In any event
we'11 find out more about it. It's obvious the usuaI
situation where assistance has been described aIready by
the witness, is attested to - - -

COMMISSIONER: Mr Cooper didn't see the Ietter either?

MR WOODS: No?---No.

You recaII there being a discussion about that Ietter,
Mr Cooier?---Yes| I - from my recoIIection it was ca11ed a

Yes, a1] right. Are you aware of Ms Gobbo herseIf trying
to shieId or protect any person, any other person, from you
imp1icating them in the statement making process?---No.

Did you ever provide written instructions to NicoIa Gobbo
about any matters from your memory?---No.

Did NicoIa Gobbo ever discuss with you anyone eISe's
instructions to her?---No.

Other than the potentiaI for the matters that we've spoken
about before about what Ms Gobbo knew about your own
offending, do you have any knowIedge of any criminaI or
unethica1 activity engaged in by Ms Gobbo herseIf?---No.

Ms Gobbo herseIf said to her handIers words to the effect
that she was nervous that she might have been comp1icit in
your offending. Now, given what you've said about the
freedom, the increasing freedom with which you spoke to her
about your undertakings in ApriI 2006, did she ever say to
you that she was concerned about being compIicit in what
you were up to?--—No.

Was that raised at any time in the discussions of the
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statement making process - you say that you wanted to 
protect her, did she ever say she needed protection in that 
regard?---No. 

I won't go through each of who they were, but you were in 
custody with a number of other well-known criminals during 
your period of incarceration?---Correct. 

You understood that some of those individuals had 
professional relationships with Ms Gobbo?---Yes. 

And you're aware that on many occasions she would visit or 
speak to those people on the phone as well?---Yes. 

And did you have discussions with other inmates about their 
own relationships or contacts with Nicola Gobbo?---Yes. 

And what did you understand - I don't want to - you don't 
have a list of pseudonyms there so I don't want to be, I 
won't be able to be precise about who they were 

COMMISSIONER: Maybe he does have a list of pseudonyms. Do 
you have a list of pseudonyms?---Yes, I do have a list, 
yes. One second. 

Just a minute. Could I just ask that some care be shown 
here. It would be better to write the name on a Post-it 
Note rather than show the witness Exhibit 81. There's 
someone there from the Commission with flash cards?---Yes. 

MR CHETTLE: Commissioner, can we find out if he does have 
81? 

COMMISSIONER: No, he doesn't have Exhibit 81, it's only 
flash cards the Commission has. I presume the person from 
the Commission has Exhibit 81, so if we, it's probably 
easiest if we ask for a number on 81. 

MR WOODS: Identify the number. 

COMMISSIONER: And they can show the flash card to them. 

MR WOODS: So I'm interested in the person who is thellll 
name. 

COMMISSIONER: So if number .. on Exhibit 81, that person's 
actual name and the pseudonym could be - - -
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statement making process - you say that you wanted to 
protect her, did she ever say she needed protection in that 
regard?---No. 

I won't go through each of who they were, but you were in 
custody with a number of other well-known criminals during 
your period of incarceration?---Correct. 

You understood that some of those individuals had 
professional relationships with Ms Gobbo?---Yes. 

And you're aware that on many occasions she would visit or 
speak to those people on the phone as well?---Yes. 

And did you have discussions with other inmates about their 
own relationships or contacts with Nicola Gobbo?---Yes. 

And what did you understand - I don't want to - you don't 
have a list of pseudonyms there so I don't want to be, I 
won't be able to be precise about who they were 

COMMISSIONER: Maybe he does have a list of pseudonyms. Do 
you have a list of pseudonyms?---Yes, I do have a list, 
yes. One second. 

Just a minute. Could I just ask that some care be shown 
here. It would be better to write the name on a Post-it 
Note rather than show the witness Exhibit 81. There's 
someone there from the Commission with flash cards?---Yes. 

MR CHETTLE: Commissioner, can we find out if he does have 
81? 

COMMISSIONER: No, he doesn't have Exhibit 81, it's only 
flash cards the Commission has. I presume the person from 
the Commission has Exhibit 81, so if we, it's probably 
easiest if we ask for a number on 81. 

MR WOODS: Identify the number. 

COMMISSIONER: And they can show the flash card to them. 

MR WOODS: So I'm interested in the person who is thellll 
name. 

COMMISSIONER: So if number .. on Exhibit 81, that person's 
actual name and the pseudonym could be - - -
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statement making process - you say that you wanted to
protect her, did she ever say she needed protection in that
regard?---No.

I won't go through each of who they were, but you were in
custody with a number of other weII-known criminaIs during
your period of incarceration?---Correct.

You understood that some of those individuaIs had
professionaI reIationships with Ms Gobbo?---Yes.

And you're aware that on many occasions she wouId visit or
speak to those peopIe on the phone as we11?---Yes.

And did you have discussions with other inmates about their
own reIationships or contacts with NicoIa Gobbo?---Yes.

And what did you understand - I don't want to - you don't
have a 1ist of pseudonyms there so I don't want to be, I
won't be abIe to be precise about who they were - - -

COMMISSIONER: Maybe he does have a 1ist of pseudonyms. Do
you have a Iist of pseudonyms?---Yes, I do have a 1ist,
yes. One second.

Just a minute. CouId I just ask that some care be shown
here. It wouId be better to write the name on a Post-it
Note rather than show the witness Exhibit 81. There's
someone there from the Commission with fIash cards?---Yes.

MR CHETTLE: Commissioner, can we find out if he does have
81?

COMMISSIONER: No, he doesn't have Exhibit 81, it's onIy
fIash cards the Commission has. I presume the person from
the Commission has Exhibit 81, so if we, it's proban
easiest if we ask for a number on 81.

MR WOODS: Identify the number.

COMMISSIONER: And they can show the fIash card to them.

MR WOODS: So I'm interested in the person who is the-
name.

COMMISSIONER: So if number- on Exhibit 81, that person's
actuaI name and the pseudonym couId be - - -
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MR WOODS: I think I'm able to call him his name in the 
right-hand column in the setting we're in, which isMrThomas 
~?---Yes. 

Just not the real name. 

COMMISSIONER: He has Mr Thomas I now. Do you know who 
Mr Thomas is?---Yes. 

Okay, he knows who MrThomas is. 

MR WOODS: Did you observe or hear about the nature of the 
relationship betweenlMrThomas I and Ms Gobbo during your 
time in prison?---Yes. 

What were your observations about that relationship?---It 
was to do with a person who is, can I say just being 
released from - yeah, who has just been released from 
prison because of this, because of this situation and 

You're allowed to say it was in relation to Mr Orman's 
matter, yes you are?---Yes, it was in relation to 
Mr Orman's matter at the time they were conversing about 
making a statement to do with his involvement. 

I see. So you were aware that MrThomas 
Gobbo was implicating Faruk Orman in tne 
Peirce?---Correct, yes. 

assisted by Nicola 
murder of Victor 

Is that something that you discussed with Mr Thomas I?- --Yes. 

Did vou discuss it with Nicola Gobbo as well or just 
IMr Thomas ?- _-Both. 

I see, all right. Can you tell the Commissioner what 
processes were in place for Nicola Gobbo to attend the 
prison and communicate with inmates, was it the same or 
different to other lawyers from your observation?---I'm not 
too sure whether all the lawyers had the, the interview 
room which we use, which was more of a conference room, as 
opposed to an interview room. 

I see. Was it a room that you used to see her that in your 
understanding may have been a different room to what other 
lawyers used?---Yes. 
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MR WOODS: I think I'm able to call him his name in the 
right-hand column in the setting we're in, which isMrThomas 
~?---Yes. 

Just not the real name. 

COMMISSIONER: He has Mr Thomas I now. Do you know who 
Mr Thomas is?---Yes. 

Okay, he knows who MrThomas is. 

MR WOODS: Did you observe or hear about the nature of the 
relationship betweenlMrThomas I and Ms Gobbo during your 
time in prison?---Yes. 

What were your observations about that relationship?---It 
was to do with a person who is, can I say just being 
released from - yeah, who has just been released from 
prison because of this, because of this situation and 

You're allowed to say it was in relation to Mr Orman's 
matter, yes you are?---Yes, it was in relation to 
Mr Orman's matter at the time they were conversing about 
making a statement to do with his involvement. 

I see. So you were aware that MrThomas 
Gobbo was implicating Faruk Orman in tne 
Peirce?---Correct, yes. 

assisted by Nicola 
murder of Victor 

Is that something that you discussed with Mr Thomas I?- --Yes. 

Did vou discuss it with Nicola Gobbo as well or just 
IMr Thomas ?- _-Both. 

I see, all right. Can you tell the Commissioner what 
processes were in place for Nicola Gobbo to attend the 
prison and communicate with inmates, was it the same or 
different to other lawyers from your observation?---I'm not 
too sure whether all the lawyers had the, the interview 
room which we use, which was more of a conference room, as 
opposed to an interview room. 

I see. Was it a room that you used to see her that in your 
understanding may have been a different room to what other 
lawyers used?---Yes. 
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MR WOODS: I think I‘m ab1e to ca11 him his name in the
right—hand co1umn in the setting we‘re in. which isMrThomas
|M?---Yes.

Just not the rea1 name.

COMMISSIONER: He has M'Tmmas now. Do you know who
MrThomas is?--—Yes.

Okay. he knows who MrThonms is.

MR WOODS: Did you observe or hear about the nature of the
reIationship betweenIMrThomas land Ms Gobbo during your
time in prison?-——Yes.

What were your observations about that re1ationship?—-—It
was to do with a person who is, can I say just being
re1eased from - yeah, who has just been re1eased from
prison because of this, because of this situation and - - -

You're a11owed to say it was in re1ation to Mr Orman's
matter, yes you are?—--Yes, it was in re1ation to
Mr Orman's matter at the time they were conversing about
making a statement to do with his invo1vement.

I see. So you were aware that MFThomas assisted by Nico1a
Gobbo was imp1icating Faruk Orman in the murder of Victor
Peirce?———Correct, yes.

Mr Thomas I?Is that something that you discussed with ---Yes.

Did vou discuss it with Nico1a Gobbo as we11 or just
IMI’ Thomas '_p_ _ -BOth _

I see, a11 right. Can you te11 the Commissioner what
processes were in p1ace for Nico1a Gobbo to attend the
prison and communicate with inmates, was it the same or
different to other 1awyers from your observation?-—-I‘m not
too sure whether 311 the 1awyers had the. the interview
room which we use. which was more of a conference room. as
opposed to an interview room.

I see. Was it a room that you used to see her that in your
understanding may have been a different room to what other
1awyers used?—--Yes.
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Was there any - sorry, go ahead?---I can't say for certain 
but there are, there are different rooms for clients and 
lawyers which are a lot smaller and a lot, are more towards 
the visiting room.  This was in the part of the prison that 
was more to do with the boardroom meetings. 

I see.  Was there any, did you observe any ease at which 
Ms Gobbo or quicker timing that Ms Gobbo was able to get to 
prison for visits as opposed to other people's lawyers or 
was it all about the same as far as you could see?---I 
could see she had some special privileges.  I just assumed 
that was because I was assisting police and this was 
something that was being done for my, for my convenience 
more so than hers. 

I see.  Just to that, to round off that issue before about 
the $400,000, the 150 that was for Nicola Gobbo, was that 
for work - at that stage you hadn't been implicated in the 
Posse charges, you agree with that?---Correct. 

When you handed it over?---Yes, yes. 

Was that for work that she had done up until that date or 
was it for work that she would be doing up until your plea 
or was it both?---Both. 

Do you know how it came to be that Mr Hargreaves and the 
barrister who ultimately represented you came to be paid 
for their work up to and including and ebruary 
2007?---I paid Nicola and Nicola paid them. 

Is this from the same amount of money that you were talking 
about earlier?---No. 

So you paid Nicola a separate amount of money?---Yes. 

How did you make that arrangement from custody?---No, they 
were from those - the first lot of money was a payment from 
another batch of money and to finish off that payment was 
from the money I gave her. 

Does that add up to something more than $400,000?---No, 
it's out of that money, yes. 

You directed her to pay Mr Hargreaves for that 
representation when the representation changed, well the 
barrister changed?---Yes. 
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8737

Was there any - sorry, go ahead?---I can't say for certain 
but there are, there are different rooms for clients and 
lawyers which are a lot smaller and a lot, are more towards 
the visiting room.  This was in the part of the prison that 
was more to do with the boardroom meetings. 

I see.  Was there any, did you observe any ease at which 
Ms Gobbo or quicker timing that Ms Gobbo was able to get to 
prison for visits as opposed to other people's lawyers or 
was it all about the same as far as you could see?---I 
could see she had some special privileges.  I just assumed 
that was because I was assisting police and this was 
something that was being done for my, for my convenience 
more so than hers. 

I see.  Just to that, to round off that issue before about 
the $400,000, the 150 that was for Nicola Gobbo, was that 
for work - at that stage you hadn't been implicated in the 
Posse charges, you agree with that?---Correct. 

When you handed it over?---Yes, yes. 

Was that for work that she had done up until that date or 
was it for work that she would be doing up until your plea 
or was it both?---Both. 

Do you know how it came to be that Mr Hargreaves and the 
barrister who ultimately represented you came to be paid 
for their work up to and including and ebruary 
2007?---I paid Nicola and Nicola paid them. 

Is this from the same amount of money that you were talking 
about earlier?---No. 

So you paid Nicola a separate amount of money?---Yes. 

How did you make that arrangement from custody?---No, they 
were from those - the first lot of money was a payment from 
another batch of money and to finish off that payment was 
from the money I gave her. 

Does that add up to something more than $400,000?---No, 
it's out of that money, yes. 

You directed her to pay Mr Hargreaves for that 
representation when the representation changed, well the 
barrister changed?---Yes. 
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Was there any - sorry, go ahead?---I can't say for certain
but there are, there are different rooms for c1ients and
1awyers which are a Iot smaIIer and a Iot, are more towards
the visiting room. This was in the part of the prison that
was more to do with the boardroom meetings.

I see. Was there any, did you observe any ease at which
Ms Gobbo or quicker timing that Ms Gobbo was abIe to get to
prison for visits as opposed to other peopIe's Iawyers or
was it aII about the same as far as you couId see?---I
couId see she had some speciaI priviIeges. I just assumed
that was because I was assisting poIice and this was
something that was being done for my, for my convenience
more so than hers.

I see. Just to that, to round off that issue before about
the $400,000, the 150 that was for NicoIa Gobbo, was that
for work - at that stage you hadn't been impIicated in the
Posse charges, you agree with that?---Correct.

When you handed it over?---Yes, yes.

Was that for work that she had done up untiI that date or
was it for work that she wouId be doing up untiI your pIea
or was it both?---Both.

Do you know how it came to be that Mr Hargreaves and the
barrister who uItimate represented you came to be paid
for their work up to and incIuding and February
2007?---I paid NicoIa and NicoIa paid them.

Is this from the same amount of money that you were taIking
about earIier?---No.

So you paid NicoIa a separate amount of money?---Yes.

How did you make that arrangement from custody?---No, they
were from those - the first Iot of money was a payment from
another batch of money and to finish off that payment was
from the money I gave her.

Does that add up to something more than $400,000?---No,
it's out of that money, yes.

You directed her to pay Mr Hargreaves for that
representation when the representation changed, weII the
barrister changed?---Yes.
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Did Ms Gobbo ever explain to you why it was she wouldn't be 
doing your plea?---No. 

Did you understand why that was, that there was a change of 
counsel?---No, because Duncan Allen was a senior and he was 
Queens Counsellor and it would have been better for me. 

Yes, I understand. So you spent those years in prison and 
were released in about 2012, is that right?---Correct. 

Did you remain in contact with Ms Gobbo, firstly, just up 
until your release?---Yes. 

What was the nature of the relationship after you'd done 
the assisting that you agreed to do for the police and all 
those sorts of things, why were you staying in contact with 
her up until 2012?---Because to my - it was, it was sort of 
a strange relationship but we were still friends. 

All right. Had the strains become more and more acute at 
various times during your time in custody or were they -
where did the strain come from?---That she was under 
pressure from police, she was suing police, she was going 
through a lengthy court case. There was an amount that she 
was paid, an undisclosed amount that she was paid and it 
was just having, having an effect on her and every time I 
spoke with her she would try to cut the conversation short. 

Is it correct that you sought to while you 
were on parole?---That came up as a joke, yep. 

That was only humorous?---That was humorous and I said to 
her, "Why don't I ?", for a joke. 

She was unwell at that stage?---Unwell at that stage and 
was also to, an opportunity for me to get closer to the 
money if there was any left over. 

I see, yes. Still at this stage she was saying she 
couldn't recall where the money was?---She doesn't recall 
any of that, no. 

Did you have an argument with her about that? Did you try 
and sternly remind her about the money you had given 
her?---Yes, and she presented to the meeting that we had, 
the dinner that we had, she would look like she was 
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Did Ms Gobbo ever explain to you why it was she wouldn't be 
doing your plea?---No. 

Did you understand why that was, that there was a change of 
counsel?---No, because Duncan Allen was a senior and he was 
Queens Counsellor and it would have been better for me. 

Yes, I understand. So you spent those years in prison and 
were released in about 2012, is that right?---Correct. 

Did you remain in contact with Ms Gobbo, firstly, just up 
until your release?---Yes. 

What was the nature of the relationship after you'd done 
the assisting that you agreed to do for the police and all 
those sorts of things, why were you staying in contact with 
her up until 2012?---Because to my - it was, it was sort of 
a strange relationship but we were still friends. 

All right. Had the strains become more and more acute at 
various times during your time in custody or were they -
where did the strain come from?---That she was under 
pressure from police, she was suing police, she was going 
through a lengthy court case. There was an amount that she 
was paid, an undisclosed amount that she was paid and it 
was just having, having an effect on her and every time I 
spoke with her she would try to cut the conversation short. 

Is it correct that you sought to while you 
were on parole?---That came up as a joke, yep. 

That was only humorous?---That was humorous and I said to 
her, "Why don't I ?", for a joke. 

She was unwell at that stage?---Unwell at that stage and 
was also to, an opportunity for me to get closer to the 
money if there was any left over. 

I see, yes. Still at this stage she was saying she 
couldn't recall where the money was?---She doesn't recall 
any of that, no. 

Did you have an argument with her about that? Did you try 
and sternly remind her about the money you had given 
her?---Yes, and she presented to the meeting that we had, 
the dinner that we had, she would look like she was 
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Did Ms Gobbo ever epain to you why it was she wouIdn't be
doing your pIea?---No.

Did you understand why that was, that there was a change of
counseI?--—No, because Duncan AIIen was a senior and he was
Queens CounseIIor and it wouId have been better for me.

Yes, I understand. So you spent those years in prison and
were reIeased in about 2012, is that right?---Correct.

Did you remain in contact with Ms Gobbo, firstIy, just up
untiI your reIease?---Yes.

What was the nature of the reIationship after you'd done
the assisting that you agreed to do for the poIice and aII
those sorts of things, why were you staying in contact with
her up untiI 2012?---Because to my - it was, it was sort of
a strange reIationship but we were stiII friends.

A11 right. Had the strains become more and more acute at
various times during your time in custody or were they -
where did the strain come from?---That she was under
pressure from poIice, she was suing poIice, she was going
through a Iengthy court case. There was an amount that she
was paid, an undiscIosed amount that she was paid and it
was just having, having an effect on her and every time I
spoke with her she wouId try to cut the conversation short.

Is it correct that you sought to —whi1e you
were on paroIe?---That came up as a joke, yep.

That was onIy humorous?-——That was humorous and I said to
her, "Why don't I —?". for a joke-
She was unweII at that stage?---Unwe11 at that stage and
was aISo to, an opportunity for me to get c103er to the
money if there was any Ieft over.

I see, yes. StiII at this stage she was saying she
couIdn't recaII where the money was?---She doesn't recaII
any of that, no.

Did you have an argument with her about that? Did you try
and sternIy remind her about the money you had given
her?---Yes, and she presented to the meeting that we had,
the dinner that we had, she wouId Iook Iike she was
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medicated and I couldn't get much sense out of her. 

I see. 
Gobbo 

On your release from custody in 2012 you met Nicola 
is that right?---Correct, yes. 

And you also met her business partner from the car wash, is 
that correct?---Yes. That was, that was - I met her all up 
about three times. 

So about three times after your release?---Yes. 

Was this the first, second or third, or you don't 
recall?---The last time I met her was with a partner from 
the car wash. 

And his name is Paul?---Paul, correct, yes. 

You went to that meeting because Nicola told you that she 
had someone that you needed to meet, is that 
right?---Correct, yes. 

And she said you need to meet him because you have a lot of 
bills to pay, is that right?---Yes. 

Did she say - what else did she say in that 
conversation?---Well, she basically said, "You know what 
you have to do". 

What did you understand that to mean?---That means if I 
want to get back on top I know what I have to do, as in I 
have to get back and produce more methamphetamine. 

All right. So about what stage in 2012 was this, doing the 
best you can to remember?---I'd say it was late 2012. 
Close to Christmas. 

The meeting went ahead?---Yes. 

And it occurred at a shopping centre?---Yes. 

And Nicola and Paul were there in a Mercedes four-wheel 
drive?---Correct. 

Can you describe the scene that you observed when you met 
the two of them. What was Paul doing?---Paul was sitting -
Paul was sitting at the table at La Porchetta. 
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medicated and I couldn't get much sense out of her. 

I see. 
Gobbo 

On your release from custody in 2012 you met Nicola 
is that right?---Correct, yes. 

And you also met her business partner from the car wash, is 
that correct?---Yes. That was, that was - I met her all up 
about three times. 

So about three times after your release?---Yes. 

Was this the first, second or third, or you don't 
recall?---The last time I met her was with a partner from 
the car wash. 

And his name is Paul?---Paul, correct, yes. 

You went to that meeting because Nicola told you that she 
had someone that you needed to meet, is that 
right?---Correct, yes. 

And she said you need to meet him because you have a lot of 
bills to pay, is that right?---Yes. 

Did she say - what else did she say in that 
conversation?---Well, she basically said, "You know what 
you have to do". 

What did you understand that to mean?---That means if I 
want to get back on top I know what I have to do, as in I 
have to get back and produce more methamphetamine. 

All right. So about what stage in 2012 was this, doing the 
best you can to remember?---I'd say it was late 2012. 
Close to Christmas. 

The meeting went ahead?---Yes. 

And it occurred at a shopping centre?---Yes. 

And Nicola and Paul were there in a Mercedes four-wheel 
drive?---Correct. 

Can you describe the scene that you observed when you met 
the two of them. What was Paul doing?---Paul was sitting -
Paul was sitting at the table at La Porchetta. 
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medicated and I couIdn't get much sense out of her.

I see. On your reIease from custody in 2012 you met NicoIa
Gob— is that right?---Correct, yes.

And you a1so met her business partner from the car wash, is
that correct?---Yes. That was, that was - I met her a11 up
about three times.

So about three times after your reIease?---Yes.

Was this the first, second or third, or you don't
reca11?---The Iast time I met her was with a partner from
the car wash.

And his name is Pau1?---Pau1, correct, yes.

You went to that meeting because NicoIa toId you that she
had someone that you needed to meet, is that
right?---Correct, yes.

And she said you need to meet him because you have a Iot of
biIIs to pay, is that right?---Yes.

Did she say - what eIse did she say in that
conversation?---We11, she basicaIIy said, "You know what
you have to do".

What did you understand that to mean?---That means if I
want to get back on top I know what I have to do, as in I
have to get back and produce more methamphetamine.

A11 right. 80 about what stage in 2012 was this, doing the
best you can to remember?—--I'd say it was Iate 2012.
CIOSe to Christmas.

The meeting went ahead?---Yes.

And it occurred at a shopping centre?---Yes.

And NicoIa and PauI were there in a Mercedes four-wheeI
drive?---Correct.

Can you describe the scene that you observed when you met
the two of them. What was PauI doing?---Pau1 was sitting -
PauI was sitting at the tabIe at La Porchetta.
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Yes?---Nicola was sitting opposite him and he was smoking a 
cigar. 

This is an outdoor area, is it, at La Porchetta?---Yes, an 
outdoor area at La Porchetta smoking a cigar.  He had a, I 
noticed a very bold gold chain around his neck. 

Is this someone you had met before?---Yes, he was the owner 
of Shine Car Wash, it used to be across the road from 
Highpoint. 

Do you know who the other owners of Shine Car Wash 
were?---No. 

Did you know that this person was a partner in car washes 
at any time?---Yes. 

But not necessarily that one?---Not that one.  She had, 
they had another one in Milleara Road together, I believe. 

What happened upon that meeting taking place?---Well, I met 
Paul and he looked very different from when I met him last.  
He had lost a significant amount of weight.  He was a very 
big boy.  When I saw him on that time he looked like he had 
lap band surgery or something, but he was very thin. 

Yes?---He continued to talk to me about, that he had 
contacts with chemicals and that if Nicola can trust me so 
can he, and that he needed me to, would have liked me to 
manufacture for him. 

Did he say this in front of Nicola?---Yes. 

Did he give you anything at that time?---Yes, he gave me a 
mobile phone. 

What did you do with the phone?---Well it wasn't - I sat in 
front of him and we finished the conversation.  He then 
told me what would I do different this time that I didn't 
do last time, and I looked at him and said, "I wouldn't 
smoke that cigar, I wouldn't be wearing that gold chain and 
I wouldn't be driving that car" and I looked up and I threw 
the phone in the bin and kept walking and that was the last 
time I saw either of them. 

Have you had any contact with Nicola Gobbo since?---She 
sent me a text messages to ask me what's going on. 
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8740

Yes?---Nicola was sitting opposite him and he was smoking a 
cigar. 

This is an outdoor area, is it, at La Porchetta?---Yes, an 
outdoor area at La Porchetta smoking a cigar.  He had a, I 
noticed a very bold gold chain around his neck. 

Is this someone you had met before?---Yes, he was the owner 
of Shine Car Wash, it used to be across the road from 
Highpoint. 

Do you know who the other owners of Shine Car Wash 
were?---No. 

Did you know that this person was a partner in car washes 
at any time?---Yes. 

But not necessarily that one?---Not that one.  She had, 
they had another one in Milleara Road together, I believe. 

What happened upon that meeting taking place?---Well, I met 
Paul and he looked very different from when I met him last.  
He had lost a significant amount of weight.  He was a very 
big boy.  When I saw him on that time he looked like he had 
lap band surgery or something, but he was very thin. 

Yes?---He continued to talk to me about, that he had 
contacts with chemicals and that if Nicola can trust me so 
can he, and that he needed me to, would have liked me to 
manufacture for him. 

Did he say this in front of Nicola?---Yes. 

Did he give you anything at that time?---Yes, he gave me a 
mobile phone. 

What did you do with the phone?---Well it wasn't - I sat in 
front of him and we finished the conversation.  He then 
told me what would I do different this time that I didn't 
do last time, and I looked at him and said, "I wouldn't 
smoke that cigar, I wouldn't be wearing that gold chain and 
I wouldn't be driving that car" and I looked up and I threw 
the phone in the bin and kept walking and that was the last 
time I saw either of them. 

Have you had any contact with Nicola Gobbo since?---She 
sent me a text messages to ask me what's going on. 
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Yes?---NicoIa was sitting opposite him and he was smoking a
cigar.

This is an outdoor area, is it, at La Porchetta?---Yes, an
outdoor area at La Porchetta smoking a cigar. He had a, I
noticed a very boId goId chain around his neck.

Is this someone you had met before?---Yes, he was the owner
of Shine Car Wash, it used to be across the road from
Highpoint.

Do you know who the other owners of Shine Car Wash
were?---No.

Did you know that this person was a partner in car washes
at any time?---Yes.

But not necessari that one?---Not that one. She had,
they had another one in MiIIeara Road together, I beIieve.

What happened upon that meeting taking p1ace?---We11, I met
Pau1 and he Iooked very different from when I met him 1ast.
He had Iost a significant amount of weight. He was a very
big boy. When I saw him on that time he Iooked 1ike he had
Iap band surgery or something, but he was very thin.

Yes?---He continued to taIk to me about, that he had
contacts with chemicaIs and that if NicoIa can trust me so
can he, and that he needed me to, wouId have 1iked me to
manufacture for him.

Did he say this in front of NicoIa?---Yes.

Did he give you anything at that time?---Yes, he gave me a
mobiIe phone.

What did you do with the phone?---We11 it wasn't - I sat in
front of him and we finished the conversation. He then
toId me what wouId I do different this time that I didn't
do 1ast time, and I Iooked at him and said, "I wouIdn't
smoke that cigar, I wouIdn't be wearing that goId chain and
I wouIdn't be driving that car" and I Iooked up and I threw
the phone in the bin and kept waIking and that was the 1ast
time I saw either of them.

Have you had any contact with NicoIa Gobbo since?---She
sent me a text messages to ask me what's going on.
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Just pausing there.  If the answer to the question is any 
time after, say, December 2018, then perhaps you don't need 
to answer it.  Was your last contact before or after 
December 2018?---2018?  2012. 

So 2012 was - the text message you're talking about was in 
2012 after that meeting, was it?---After that meeting and I 
never saw her again. 

And you've had no contact with her from 2012 until 
now?---Exactly, yes. 

What did the text message say?---It said, "Where are you?"  

All right.  You didn't respond to the text message?---No. 

You've made a submission to this Commission - - -  

COMMISSIONER:  Just before leave that topic, can I ask you, 
you said that when Nicola introduced you to Paul again 
after you were released from prison, she said that you owed 
him a lot of money, what was that about?---No, I didn't owe 
him a lot of money, I owed money in general. 

I see, other debts?---Yes.  Other debts.  Just, you know, 
not owed money, I needed money, in other words to get back 
up, I had nothing. 

I see, thank you?---"If you need to make money you know 
what you have to do." 

I see.  Thank you for clarifying that. 

MR NATHWANI:  Can I raise one issue.  I just spoke to my 
learned friend.  We have asked, I know many parties have, 
for any witness statement from Mr Cooper. 

COMMISSIONER:  We don't have one. 

MR NATHWANI:  No, I understand. 

COMMISSIONER:  He wouldn't provide one. 

MR NATHWANI:  I understand.  What's just happened is my 
learned friend has led, he hasn't asked open-ended 
questions, he has led about 15 minutes of material on an 
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8741

Just pausing there.  If the answer to the question is any 
time after, say, December 2018, then perhaps you don't need 
to answer it.  Was your last contact before or after 
December 2018?---2018?  2012. 

So 2012 was - the text message you're talking about was in 
2012 after that meeting, was it?---After that meeting and I 
never saw her again. 

And you've had no contact with her from 2012 until 
now?---Exactly, yes. 

What did the text message say?---It said, "Where are you?"  

All right.  You didn't respond to the text message?---No. 

You've made a submission to this Commission - - -  

COMMISSIONER:  Just before leave that topic, can I ask you, 
you said that when Nicola introduced you to Paul again 
after you were released from prison, she said that you owed 
him a lot of money, what was that about?---No, I didn't owe 
him a lot of money, I owed money in general. 

I see, other debts?---Yes.  Other debts.  Just, you know, 
not owed money, I needed money, in other words to get back 
up, I had nothing. 

I see, thank you?---"If you need to make money you know 
what you have to do." 

I see.  Thank you for clarifying that. 

MR NATHWANI:  Can I raise one issue.  I just spoke to my 
learned friend.  We have asked, I know many parties have, 
for any witness statement from Mr Cooper. 

COMMISSIONER:  We don't have one. 

MR NATHWANI:  No, I understand. 

COMMISSIONER:  He wouldn't provide one. 

MR NATHWANI:  I understand.  What's just happened is my 
learned friend has led, he hasn't asked open-ended 
questions, he has led about 15 minutes of material on an 
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Just pausing there. If the answer to the question is any
time after, say, December 2018, then perhaps you don't need
to answer it. Was your 1ast contact before or after
December 2018?---2018? 2012.

So 2012 was - the text message you're taIking about was in
2012 after that meeting, was it?---After that meeting and I
never saw her again.

And you've had no contact with her from 2012 untiI
now?---Exact1y, yes.

What did the text message say?---It said, "Where are you?"

A11 right. You didn't respond to the text message?---No.

You've made a submission to this Commission - - -

COMMISSIONER: Just before Ieave that topic, can I ask you,
you said that when NicoIa introduced you to PauI again
after you were reIeased from prison, she said that you owed
him a Iot of money, what was that about?---No, I didn't owe
him a Iot of money, I owed money in genera].

I see, other debts?---Yes. Other debts. Just, you know,
not owed money, I needed money, in other words to get back
up, I had nothing.

I see, thank you?---"If you need to make money you know
what you have to do."

I see. Thank you for cIarifying that.

MR NATHWANI: Can I raise one issue. I just spoke to my
Iearned friend. We have asked, I know many parties have,
for any witness statement from Mr Cooper.

COMMISSIONER: We don't have one.

MR NATHWANI: No, I understand.

COMMISSIONER: He wouIdn't provide one.

MR NATHWANI: I understand. What's just happened is my
Iearned friend has Ied, he hasn't asked open-ended
questions, he has Ied about 15 minutes of materiaI on an

.31/10/19 8741
COOPER XN - IN CAMERA



1
2
3
4
5
6
7
8
9

10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
26
27
28
29
30
31
32
33
34
35
36
37
38
39
40
41
42
43
44
45
46
47

14:54:17

14:54:20

14:54:23

14:54:25

14:54:29

14:54:34

14:54:36

14:54:40

14:54:43

14:54:43

14:54:46

14:54:47

14:54:49

14:54:50

14:54:50

14:54:51

14:54:52

14:54:57

14:54:59

14:55:04

14:55:07

14:55:10

14:55:16

14:55:20

14:55:25

14:55:28

14:55:32

14:55:36

14:55:38

14:55:39

14:55:40

14:55:44

14:55:50

14:55:53

14:55:57

14:55:58

14:56:01

14:56:02

14:56:06

14:56:07

14:56:07

14:56:11

14:56:12

14:56:15

14:56:20

14:56:22

14:56:22

.31/10/19  
 COOPER XN - IN CAMERA

8742

incident in 2012 which obviously means there is some 
material that's been provided that we are unaware of.  Of 
course it implicates Ms Gobbo and I understand why there's 
the interest.  This Commission has been unequivocally clear 
in trying to afford us and everyone procedural fairness and 
considering we have been asking for some time, to sit here 
and hear evidence led by counsel from the Commission on 
something as central as this is concerning. 

COMMISSIONER:  What are you asking me to do about it?  

MR NATHWANI:  I'd like to see any material that exists in 
relation to it. 

COMMISSIONER:  Mr Woods.  

MR WOODS:  As is more often than not the case in the last 
nine months, Commissioner, I was receiving instructions 
while on my feet.  It's something that I didn't know about 
before today.  It's a situation where the witness has 
exercised his right not to provide a statement.  It's 
relevant to the Terms of Reference.  The fact that other 
parties weren't on notice of it, nor was I.  It's 
unfortunate but it's the situation.  If it means that 
matters have to be put that can't be put today, then we'll 
have to work out what to do with it, but I must say I would 
have been quite reluctant not to lead the evidence given we 
think he can be dealt with in a day. 

COMMISSIONER:  I don't think we have any material to give 
you, Mr Nathwani.  We had asked for a statement some weeks 
ago from the witness and he and his legal team said he 
didn't wish to provide one.  Then we issued a notice for 
him to appear and that's how we have got him here. 

MR NATHWANI:  It was led evidence, word for word.  "You met 
Iliovski on this date", you know, it wasn't like my learned 
friend was embarking on a voyage of discovery, he had the 
material before him. 

COMMISSIONER:  I think, there may be some notes - - -  

MR WOODS:  A note that was handed to me while I was on my 
feet.  I don't understand the provenance of it even because 
I haven't had a chance to read it. 

COMMISSIONER:  That was from the last section you mean but 
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incident in 2012 which obviously means there is some 
material that's been provided that we are unaware of.  Of 
course it implicates Ms Gobbo and I understand why there's 
the interest.  This Commission has been unequivocally clear 
in trying to afford us and everyone procedural fairness and 
considering we have been asking for some time, to sit here 
and hear evidence led by counsel from the Commission on 
something as central as this is concerning. 

COMMISSIONER:  What are you asking me to do about it?  

MR NATHWANI:  I'd like to see any material that exists in 
relation to it. 

COMMISSIONER:  Mr Woods.  

MR WOODS:  As is more often than not the case in the last 
nine months, Commissioner, I was receiving instructions 
while on my feet.  It's something that I didn't know about 
before today.  It's a situation where the witness has 
exercised his right not to provide a statement.  It's 
relevant to the Terms of Reference.  The fact that other 
parties weren't on notice of it, nor was I.  It's 
unfortunate but it's the situation.  If it means that 
matters have to be put that can't be put today, then we'll 
have to work out what to do with it, but I must say I would 
have been quite reluctant not to lead the evidence given we 
think he can be dealt with in a day. 

COMMISSIONER:  I don't think we have any material to give 
you, Mr Nathwani.  We had asked for a statement some weeks 
ago from the witness and he and his legal team said he 
didn't wish to provide one.  Then we issued a notice for 
him to appear and that's how we have got him here. 

MR NATHWANI:  It was led evidence, word for word.  "You met 
Iliovski on this date", you know, it wasn't like my learned 
friend was embarking on a voyage of discovery, he had the 
material before him. 

COMMISSIONER:  I think, there may be some notes - - -  

MR WOODS:  A note that was handed to me while I was on my 
feet.  I don't understand the provenance of it even because 
I haven't had a chance to read it. 

COMMISSIONER:  That was from the last section you mean but 
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incident in 2012 which obviousTy means there is some
materiaT that's been provided that we are unaware of. Of
course it impTicates Ms Gobbo and I understand why there's
the interest. This Commission has been unequivocaTTy cTear
in trying to afford us and everyone proceduraT fairness and
considering we have been asking for some time, to sit here
and hear evidence Ted by counseT from the Commission on
something as centraT as this is concerning.

COMMISSIONER: What are you asking me to do about it?

MR NATHWANI: I'd Tike to see any materiaT that exists in
reTation to it.

COMMISSIONER: Mr Woods.

MR WOODS: As is more often than not the case in the Tast
nine months, Commissioner, I was receiving instructions
whiTe on my feet. It's something that I didn't know about
before today. It's a situation where the witness has
exercised his right not to provide a statement. It's
reTevant to the Terms of Reference. The fact that other
parties weren't on notice of it, nor was I. It's
unfortunate but it's the situation. If it means that
matters have to be put that can't be put today, then we'TT
have to work out what to do with it, but I must say I woq
have been quite reTuctant not to Tead the evidence given we
think he can be deaTt with in a day.

COMMISSIONER: I don't think we have any materiaT to give
you, Mr Nathwani. We had asked for a statement some weeks
ago from the witness and he and his TegaT team said he
didn't wish to provide one. Then we issued a notice for
him to appear and that's how we have got him here.

MR NATHWANI: It was Ted evidence, word for word. "You met
ITiovski on this date", you know, it wasn't Tike my Tearned
friend was embarking on a voyage of discovery, he had the
materiaT before him.

COMMISSIONER: I think, there may be some notes - - -

MR WOODS: A note that was handed to me whiTe I was on my
feet. I don't understand the provenance of it even because
I haven't had a chance to read it.

COMMISSIONER: That was from the Test section you mean but
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I think Mr Nathwani means generally. 

MR WOODS:  As in leading generally?  

COMMISSIONER:  Yes, are there any other notes you have 
after having briefed the witness that you can provide him 
with?  

MR WOODS:  No.  That was a matter that was advised to me 
while on my feet.  It's unfortunate that that's the case, 
but I don't really see a way around it quite frankly. 

COMMISSIONER:  Mr Nathwani, I certainly don't have 
anything.  So there's nothing, it seems there's nothing 
there to be provided.  Yes, Mr Woods.  

MR WOODS:  Just a few things before I'm finished with my 
questions Mr Cooper.  You've made a submission through your 
lawyers to this Royal Commission, is that right?---Yes. 

In that submission you say, as you've said today, that you 
weren't provided independent legal advice in your criminal 
proceedings, is that correct?---Yes. 

Your understanding, as expressed through your lawyers, is 
that the proceeding, the proceedings concerning you 
arguably involved an abuse of process because the invasion 
of your right to have your lawyer act in your best 
interests and not assist the prosecution, is that your 
position?---Yes. 

Your understanding is that you've suffered a miscarriage of 
justice?---Yes. 

You complained in that submission about never being made 
aware in the relevant period that you did not have a real 
lawyer but instead had an agent of the police acting on 
your behalf, is that your position?---Yes. 

And you also say that you were denied rights and 
obligations that were owed to you by Victoria Police, 
namely the right to an independent lawyer, disclosing 
matters that might assist in your defence, and to act 
properly and lawfully in the discharge of their duty.  Is 
that your position?---That is my position, yes. 

It was never disclosed to you during your proceedings which 
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I think Mr Nathwani means generally. 

MR WOODS:  As in leading generally?  

COMMISSIONER:  Yes, are there any other notes you have 
after having briefed the witness that you can provide him 
with?  

MR WOODS:  No.  That was a matter that was advised to me 
while on my feet.  It's unfortunate that that's the case, 
but I don't really see a way around it quite frankly. 

COMMISSIONER:  Mr Nathwani, I certainly don't have 
anything.  So there's nothing, it seems there's nothing 
there to be provided.  Yes, Mr Woods.  

MR WOODS:  Just a few things before I'm finished with my 
questions Mr Cooper.  You've made a submission through your 
lawyers to this Royal Commission, is that right?---Yes. 

In that submission you say, as you've said today, that you 
weren't provided independent legal advice in your criminal 
proceedings, is that correct?---Yes. 

Your understanding, as expressed through your lawyers, is 
that the proceeding, the proceedings concerning you 
arguably involved an abuse of process because the invasion 
of your right to have your lawyer act in your best 
interests and not assist the prosecution, is that your 
position?---Yes. 

Your understanding is that you've suffered a miscarriage of 
justice?---Yes. 

You complained in that submission about never being made 
aware in the relevant period that you did not have a real 
lawyer but instead had an agent of the police acting on 
your behalf, is that your position?---Yes. 

And you also say that you were denied rights and 
obligations that were owed to you by Victoria Police, 
namely the right to an independent lawyer, disclosing 
matters that might assist in your defence, and to act 
properly and lawfully in the discharge of their duty.  Is 
that your position?---That is my position, yes. 

It was never disclosed to you during your proceedings which 
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I think Mr Nathwani means generaIIy.

MR WOODS: As in Ieading generaIIy?

COMMISSIONER: Yes, are there any other notes you have
after having briefed the witness that you can provide him
with?

MR WOODS: No. That was a matter that was advised to me
whiIe on my feet. It's unfortunate that that's the case,
but I don't reaIIy see a way around it quite frankIy.

COMMISSIONER: Mr Nathwani, I certainIy don't have
anything. So there's nothing, it seems there's nothing
there to be provided. Yes, Mr Woods.

MR WOODS: Just a few things before I'm finished with my
questions Mr Cooper. You've made a submission through your
1awyers to this RoyaI Commission, is that right?---Yes.

In that submission you say, as you've said today, that you
weren't provided independent 1ega1 advice in your criminaI
proceedings, is that correct?---Yes.

Your understanding, as expressed through your 1awyers, is
that the proceeding, the proceedings concerning you
arguan invoIved an abuse of process because the invasion
of your right to have your 1awyer act in your best
interests and not assist the prosecution, is that your
position?---Yes.

Your understanding is that you've suffered a miscarriage of
justice?---Yes.

You compIained in that submission about never being made
aware in the reIevant period that you did not have a reaI
1awyer but instead had an agent of the poIice acting on
your behaIf, is that your position?---Yes.

And you a1so say that you were denied rights and
oigations that were owed to you by Victoria PoIice,
name the right to an independent 1awyer, discIosing
matters that might assist in your defence, and to act
properIy and 1awfu11y in the discharge of their duty. Is
that your position?---That is my position, yes.

It was never discIosed to you during your proceedings which
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were completed on 8 February 2007 that Nicola Gobbo was a 
police informer?---No, it was never disclosed to me. 

When did you discover that was the case?---During the 
Hodson trials. 

And the articles that appeared in the paper around that 
time?---Yes. 

I assume that you, because those articles didn't name 
Ms Gobbo, I assume you put two and two together and worked 
out who it was?---Yes. 

I suppose because of the timing the answer to this might be 
no, but did you ever discuss that with Nicola Gobbo once 
you became aware?---Yes, I did. 

Can you tell the Commissioner about that conversation?---! 
believe I was part of the reason that she did that because 
it almost became common knowledge t~for me 
at St Kilda Road on that day that Illllllllllllllland I 
sort of thought that that damaged her reputation a little 
bit. That further down the track she decided to do what 
she did and I felt a little bit guilty about that. And 
we've discussed it and she told me that she was assisting 
police in the, in a matter, and I just put two and two 
together. 

Knowing what you know now about the relationship that was 
persisting in the background between Victoria Police and 
Ms Gobbo, would you have challenged the admissibility of 
the evidence against you in the Operation Posse matter? Do 
you understand my question? If you don't I can 
-?---Yep, yeah. No, I - would I challenge it? 

Would you have contested the way that the evidence against 
you came about, i.e. that it was through your lawyer who 
was acting for you during that period of time? 

MR THOMAS: Commissioner, I might just raise an objection 
here. It seems to be asking the witness for a decision 
that legal representatives might make as opposed to the 
witness. It seems to be outside of the witness's abilities 
perhaps to answer properly. 

COMMISSIONER: Yes, all right. Mr Woods, perhaps if you 
asked about whether he sought independent legal advice, 
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were completed on 8 February 2007 that Nicola Gobbo was a 
police informer?---No, it was never disclosed to me. 

When did you discover that was the case?---During the 
Hodson trials. 

And the articles that appeared in the paper around that 
time?---Yes. 

I assume that you, because those articles didn't name 
Ms Gobbo, I assume you put two and two together and worked 
out who it was?---Yes. 

I suppose because of the timing the answer to this might be 
no, but did you ever discuss that with Nicola Gobbo once 
you became aware?---Yes, I did. 

Can you tell the Commissioner about that conversation?---! 
believe I was part of the reason that she did that because 
it almost became common knowledge t~for me 
at St Kilda Road on that day that Illllllllllllllland I 
sort of thought that that damaged her reputation a little 
bit. That further down the track she decided to do what 
she did and I felt a little bit guilty about that. And 
we've discussed it and she told me that she was assisting 
police in the, in a matter, and I just put two and two 
together. 

Knowing what you know now about the relationship that was 
persisting in the background between Victoria Police and 
Ms Gobbo, would you have challenged the admissibility of 
the evidence against you in the Operation Posse matter? Do 
you understand my question? If you don't I can 
-?---Yep, yeah. No, I - would I challenge it? 

Would you have contested the way that the evidence against 
you came about, i.e. that it was through your lawyer who 
was acting for you during that period of time? 

MR THOMAS: Commissioner, I might just raise an objection 
here. It seems to be asking the witness for a decision 
that legal representatives might make as opposed to the 
witness. It seems to be outside of the witness's abilities 
perhaps to answer properly. 

COMMISSIONER: Yes, all right. Mr Woods, perhaps if you 
asked about whether he sought independent legal advice, 
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were compIeted on 8 February 2007 that NicoIa Gobbo was a
poIice informer?---No, it was never discIosed to me.

When did you discover that was the case?---During the
Hodson triaIs.

And the articIes that appeared in the paper around that
time?---Yes.

I assume that you, because those articIes didn't name
Ms Gobbo, I assume you put two and two together and worked
out who it was?---Yes.

I suppose because of the timing the answer to this might be
no, but did you ever discuss that with NicoIa Gobbo once
you became aware?---Yes, I did.

Can you teII the Commissioner about that conversation?---I
beIieve I was part of the reason that she did that because
it aImost became common knowIedge that she a eared for me
at St KiIda Road on that day that Ifiand I
sort of thought that that damaged her reputation a IittIe
bit. That further down the track she decided to do what
she did and I feIt a IittIe bit guiIty about that. And
we've discussed it and she toId me that she was assisting
poIice in the, in a matter, and I just put two and two
together.

Knowing what you know now about the reIationship that was
persisting in the background between Victoria PoIice and
Ms Gobbo, wouId you have chaIIenged the admissibiIity of
the evidence against you in the Operation Posse matter? Do
you understand my question? If you don't I can - -
-?---Yep, yeah. No, I - wouId I chaIIenge it?

Wou1d you have contested the way that the evidence against
you came about, i.e. that it was through your Iawyer who
was acting for you during that period of time?

MR THOMAS: Commissioner, I might just raise an objection
here. It seems to be asking the witness for a decision
that IegaI representatives might make as opposed to the
witness. It seems to be outside of the witness's abiIities
perhaps to answer properIy.

COMMISSIONER: Yes, aII right. Mr Woods, perhaps if you
asked about whether he sought independent IegaI advice,
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that might be a way of getting about it. 

MR WOODS:  You heard that objection from your counsel and 
what the Commissioner said?---Yes. 

All right.  Would you have sought independent advice had it 
been disclosed to you how it came about that you were 
implicated in the Operation Posse charges?---Absolutely. 

COMMISSIONER:  Would you have allowed Nicola Gobbo to 
continue to act for you on the matter?---After knowing what 
I know now, no, absolutely not. 

MR WOODS:  I asked you some questions a moment ago about 
when you learnt that Ms Gobbo was an informer.  What I'm 
interested in - or assisting police - what I'm interested 
in is when you learnt she was an informer in particular 
against you?---At the beginning of this Commission. 

All right, that was the first time.  Did you have any 
suspicions about it prior to that given what you knew was 
coming out in the media about the articles we spoke about a 
moment ago?---No, I only found out this year, the crux of 
it. 

The evidence that you gave a moment ago, I think we were at 
cross-purposes, I think you were talking about Ms Gobbo as 
a witness but I was talking about her in particular as an 
informer.  You understand the difference obviously between 
those two things?---Okay, so I'm confusing the two, yeah. 

Yes?---No, I did not know about her informing to the level 
that she has until this, this Commission has come about. 

In particular about informing against you until this 
Commission?---Especially that. 

I'm going to play one last very brief clip from 9 June 
2006.  You'll be happy to know it doesn't go for long and 
then after this I'll leave you alone.  If that could be 
played now, please.

(Audio recording played to the hearing.)

Just bear with us for a moment, Mr Cooper.  We're getting 
the audio cued up.  That might have been a previous one.
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that might be a way of getting about it. 

MR WOODS:  You heard that objection from your counsel and 
what the Commissioner said?---Yes. 

All right.  Would you have sought independent advice had it 
been disclosed to you how it came about that you were 
implicated in the Operation Posse charges?---Absolutely. 

COMMISSIONER:  Would you have allowed Nicola Gobbo to 
continue to act for you on the matter?---After knowing what 
I know now, no, absolutely not. 

MR WOODS:  I asked you some questions a moment ago about 
when you learnt that Ms Gobbo was an informer.  What I'm 
interested in - or assisting police - what I'm interested 
in is when you learnt she was an informer in particular 
against you?---At the beginning of this Commission. 

All right, that was the first time.  Did you have any 
suspicions about it prior to that given what you knew was 
coming out in the media about the articles we spoke about a 
moment ago?---No, I only found out this year, the crux of 
it. 

The evidence that you gave a moment ago, I think we were at 
cross-purposes, I think you were talking about Ms Gobbo as 
a witness but I was talking about her in particular as an 
informer.  You understand the difference obviously between 
those two things?---Okay, so I'm confusing the two, yeah. 

Yes?---No, I did not know about her informing to the level 
that she has until this, this Commission has come about. 

In particular about informing against you until this 
Commission?---Especially that. 

I'm going to play one last very brief clip from 9 June 
2006.  You'll be happy to know it doesn't go for long and 
then after this I'll leave you alone.  If that could be 
played now, please.

(Audio recording played to the hearing.)

Just bear with us for a moment, Mr Cooper.  We're getting 
the audio cued up.  That might have been a previous one.
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that might be a way of getting about it.

MR WOODS: You heard that objection from your counse1 and
what the Commissioner said?---Yes.

A11 right. Wou1d you have sought independent advice had it
been disc1osed to you how it came about that you were
imp1icated in the Operation Posse charges?---Abso1ute1y.

COMMISSIONER: Wou1d you have a11owed Nico1a Gobbo to
continue to act for you on the matter?---After knowing what
I know now, no, abso1ute1y not.

MR WOODS: I asked you some questions a moment ago about
when you 1earnt that Ms Gobbo was an informer. What I'm
interested in - or assisting po1ice - what I'm interested
in is when you 1earnt she was an informer in particu1ar
against you?---At the beginning of this Commission.

A11 right, that was the first time. Did you have any
suspicions about it prior to that given what you knew was
coming out in the media about the artic1es we spoke about a
moment ago?---No, I on1y found out this year, the crux of
it.

The evidence that you gave a moment ago, I think we were at
cross-purposes, I think you were ta1king about Ms Gobbo as
a witness but I was ta1king about her in particu1ar as an
informer. You understand the difference obvious1y between
those two things?---Okay, so I'm confusing the two, yeah.

Yes?---No, I did not know about her informing to the 1eve1
that she has unti1 this, this Commission has come about.

In particu1ar about informing against you unti1 this
Commission?---Especia11y that.

I'm going to p1ay one 1ast very brief c1ip from 9 June
2006. You'11 be happy to know it doesn't go for 1ong and
then after this I'11 1eave you a1one. If that cou1d be
p1ayed now, p1ease.

(Audio recording p1ayed to the hearing.)

Just bear with us for a moment, Mr Cooper. We're getting
the audio cued up. That might have been a previous one.
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(Audio recording played to the hearing.) 

Mr Cooper, just focusing on those words where Ms Gobbo 
expresses to Victoria Police that she's the one who has 
been robbed, hard done by or not ended up where they 
deserve to be, what's your reflection, given also that 
they're talking about whether or not there are any losers 
in this situation? Do you understand what I'm 
asking?---Could you put it another way? 

Do you accept Ms Gobbo's description of the situation that 
in the situation that played out in early 2006 in relation 
to your arrest?---Yes. 

That she was robbed, hard done by or not ended up where 
they deserve to be, she says she is the person who is hard 
done by in all of that?---No. 

Do you accept her description?---Absolutely not. 

How do you feel that you came out of this relationship 
between Victoria Police and Nicola Gobbo?---! feel so 
violated. There's nothing excusing the fact I did the 
crime and I understand that and I own it, but ultimately I 
just feel that there's a system and the system's been 
abused and this is all we've got, you know, and I honestly, 
I believe in the system and it just can't be, it shouldn't 
be violated like that, it just shouldn't be. 

Thank you, Mr Cooper, they're all the questions I 
have?---It reflects on everybody and, you know, youse are 
all professional people and I don't lie to because this is 
all we've got. 

Could you reflect also on your feeling towards the police, 
I've asked you about Nicola Gobbo, their role in all of 
this, what's your reaction to learning about their role in 
this situation?---They should have known better than this, 
come on. They should have so done better than this. Like 
I said I am not innocent in any of this and I did what I 
did, but you just can't go to the extreme of baiting people 
to do things so that they - I mean what if there was a 
murder involved, you know. I just don't understand it, I 
just don't. 

In fact in relation to the matter we spoke about a moment 
ago with your inmateMrThomas and the release of Mr Orman, 
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(Audio recording played to the hearing.) 

Mr Cooper, just focusing on those words where Ms Gobbo 
expresses to Victoria Police that she's the one who has 
been robbed, hard done by or not ended up where they 
deserve to be, what's your reflection, given also that 
they're talking about whether or not there are any losers 
in this situation? Do you understand what I'm 
asking?---Could you put it another way? 

Do you accept Ms Gobbo's description of the situation that 
in the situation that played out in early 2006 in relation 
to your arrest?---Yes. 

That she was robbed, hard done by or not ended up where 
they deserve to be, she says she is the person who is hard 
done by in all of that?---No. 

Do you accept her description?---Absolutely not. 

How do you feel that you came out of this relationship 
between Victoria Police and Nicola Gobbo?---! feel so 
violated. There's nothing excusing the fact I did the 
crime and I understand that and I own it, but ultimately I 
just feel that there's a system and the system's been 
abused and this is all we've got, you know, and I honestly, 
I believe in the system and it just can't be, it shouldn't 
be violated like that, it just shouldn't be. 

Thank you, Mr Cooper, they're all the questions I 
have?---It reflects on everybody and, you know, youse are 
all professional people and I don't lie to because this is 
all we've got. 

Could you reflect also on your feeling towards the police, 
I've asked you about Nicola Gobbo, their role in all of 
this, what's your reaction to learning about their role in 
this situation?---They should have known better than this, 
come on. They should have so done better than this. Like 
I said I am not innocent in any of this and I did what I 
did, but you just can't go to the extreme of baiting people 
to do things so that they - I mean what if there was a 
murder involved, you know. I just don't understand it, I 
just don't. 

In fact in relation to the matter we spoke about a moment 
ago with your inmateMrThomas and the release of Mr Orman, 
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(Audio recording p1ayed to the hearing )

Mr Cooper. just focusing on those words where Ms Gobbo
expresses to Victoria PoTice that she's the one who has
been robbed. hard done by or not ended up where they
deserve to be, what's your refiection, given aTSo that
they're talking about whether or not there are any Tosers
in this situation? Do you understand what I'm
asking?-——Cou1d you put it another way?

Do you accept Ms Gobbo's description of the situation that
in the situation that piayed out in eariy 2006 in reiation
to your arrest?--—Yes.

That she was robbed, hard done by or not ended up where
they deserve to be, she says she is the person who is hard
done by in aTT of that?—--No.

Do you accept her description?-——AbsoTute1y not.

How do you fee] that you came out of this reTationship
between Victoria PoTice and NicoTa Gobbo?---I fee] so
vioTated. There's nothing excusing the fact I did the
crime and I understand that and I own it, but u1timate1y I
just fee] that there‘s a system and the system's been
abused and this is a11 we've got, you know, and I honestiy,
I beTieve in the system and it just can't be, it shoqn't
be vioTated Tike that. it just shoqn't be.

Thank you, Mr Cooper, they're a11 the questions I
have?-—-It reflects on everybody and, you know, youse are
a1] professionai peopTe and I don't Tie to because this is
311 we've got.

Coq you refTect aTSo on your feeTing towards the poiice,
I've asked you about Nicoia Gobbo, their roie in a1] of
this, what's your reaction to 1earning about their roie in
this situation?--—They shouid have known better than this,
come on. They shouid have so done better than this. Like
I said I am not innocent in any of this and I did what I
did, but you just can‘t go to the extreme of baiting peopie
to do things so that they - I mean what if there was a
murder invoTved, you know. I just don't understand it, I
just don't.

In fact in reTation to the matter we spoke about a moment
ago with your inmateMrThomaS and the reTease of Mr Orman,
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you understand that that was a situation where there was a 
murder involved, do you agree?---Yes, yes. 

Thank you, Mr Cooper?---Thank you. 

COMMISSIONER:  Yes Mr Nathwani.  

<CROSS-EXAMINED BY MR NATHWANI:

Mr Cooper, as you may know I'm one of the barristers for 
Ms Gobbo.  If you can't hear me just say so, okay?---No 
problem. 

And say if I ask something you don't understand?---Thank 
you. 

You could hear when I was asking or spoke to the 
Commissioner about information that had been provided about 
the last time you spoke to Ms Gobbo in 2012?---Yes. 

And obviously you heard and I won't go into the reasons for 
it, but you chose not to provide a statement to this 
Commission?---Yes. 

It's evident there's some information that has come into 
the hands of the Commission.  Have you had any discussions 
with any of the barristers for the Commission in the last 
week?---No. 

How about prior to that period of time?---I spoke to my 
counsel, yes. 

What I'm trying to get at is there's some information 
that's obviously provided relating to the last time you met 
Ms Gobbo, you say in 2012.  I'm just anxious or keen to 
know where that has come from and how it is it ended up in 
writing in the way it did before counsel for the 
Commission.  Are you able to help?---Yes, I can. 

Fire away?---During the lunch break I was having a 
conversation and the, the lady assisting the Commission 
here overheard the conversation and I dare say would have 
sent a text message of some description. 

I understand.  All I'm saying is, and you just need to 
confirm this, the conversation you were having was 
obviously I assume with your legal team?---No. 
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you understand that that was a situation where there was a 
murder involved, do you agree?---Yes, yes. 

Thank you, Mr Cooper?---Thank you. 

COMMISSIONER:  Yes Mr Nathwani.  

<CROSS-EXAMINED BY MR NATHWANI:

Mr Cooper, as you may know I'm one of the barristers for 
Ms Gobbo.  If you can't hear me just say so, okay?---No 
problem. 

And say if I ask something you don't understand?---Thank 
you. 

You could hear when I was asking or spoke to the 
Commissioner about information that had been provided about 
the last time you spoke to Ms Gobbo in 2012?---Yes. 

And obviously you heard and I won't go into the reasons for 
it, but you chose not to provide a statement to this 
Commission?---Yes. 

It's evident there's some information that has come into 
the hands of the Commission.  Have you had any discussions 
with any of the barristers for the Commission in the last 
week?---No. 

How about prior to that period of time?---I spoke to my 
counsel, yes. 

What I'm trying to get at is there's some information 
that's obviously provided relating to the last time you met 
Ms Gobbo, you say in 2012.  I'm just anxious or keen to 
know where that has come from and how it is it ended up in 
writing in the way it did before counsel for the 
Commission.  Are you able to help?---Yes, I can. 

Fire away?---During the lunch break I was having a 
conversation and the, the lady assisting the Commission 
here overheard the conversation and I dare say would have 
sent a text message of some description. 

I understand.  All I'm saying is, and you just need to 
confirm this, the conversation you were having was 
obviously I assume with your legal team?---No. 
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you understand that that was a situation where there was a
murder invoIved, do you agree?---Yes, yes.

Thank you, Mr Cooper?---Thank you.

COMMISSIONER: Yes Mr Nathwani.

<CROSS-EXAMINED BY MR NATHWANI:

Mr Cooper, as you may know I'm one of the barristers for
Ms Gobbo. If you can't hear me just say so, okay?---No
probIem.

And say if I ask something you don't understand?---Thank
you.

You couId hear when I was asking or spoke to the
Commissioner about information that had been provided about
the 1ast time you spoke to Ms Gobbo in 2012?---Yes.

And obvious you heard and I won't go into the reasons for
it, but you chose not to provide a statement to this
Commission?---Yes.

It's evident there's some information that has come into
the hands of the Commission. Have you had any discussions
with any of the barristers for the Commission in the Iast
week?---No.

How about prior to that period of time?---I spoke to my
counseI, yes.

What I'm trying to get at is there's some information
that's obvious provided reIating to the 1ast time you met
Ms Gobbo, you say in 2012. I'm just anxious or keen to
know where that has come from and how it is it ended up in
writing in the way it did before counseI for the
Commission. Are you abIe to heIp?---Yes, I can.

Fire away?---During the 1unch break I was having a
conversation and the, the Iady assisting the Commission
here overheard the conversation and I dare say wouId have
sent a text message of some description.

I understand. A11 I'm saying is, and you just need to
confirm this, the conversation you were having was
obvious I assume with your 1ega1 team?---No.
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So it was someone else?---Yes. 

Unrelated to the Commission?---No. 

Can you help with who that was then?---It was a member of 
the Victoria Police. 

Right.  Which member of Victoria Police was that?

MS ENBOM:  Your Honour, may I interrupt there. 

COMMISSIONER:  Yes. 

MR NATHWANI:  I understand, sorry.  It's my fault, I 
understand. 

COMMISSIONER:  Must be someone who can't be named 
apparently. 

MR NATHWANI:  I'll leave it, I'll leave it for now.  Can I 
ask you generally, because you were involved with the 
Mokbels, Carl Williams and the like in 2002 to 2006?---Yes. 

You've told us that you and Ms Gobbo had one thing or a 
thing in common that really pushed you together and that 
was the way you were abused by the Mokbels?---Yes. 

We've heard already from Mr Woods when he asked you some 
questions about the time you were placed in the boot of a 
car and taken to a particular location to teach two people 
to cook?---Yes. 

And again, were weapons used to threaten you to take you 
there?---No. 

MR THOMAS:  I object to this, Commissioner.  The question 
has been answered but if there's going to be further 
questions along these lines I object to it on the basis it 
doesn't seem to fall clearly within the scope of relevance 
of this inquiry. 

MR NATHWANI:  It's of course understandable by someone who 
hasn't been here throughout to say that.  Ms Gobbo at the 
outset of her first discussion with handlers talked of the 
hold the Mokbels had over her and as such her reasons for 
doing what she did.  It's actually one of the main - - -  
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So it was someone else?---Yes. 

Unrelated to the Commission?---No. 

Can you help with who that was then?---It was a member of 
the Victoria Police. 

Right.  Which member of Victoria Police was that?

MS ENBOM:  Your Honour, may I interrupt there. 

COMMISSIONER:  Yes. 

MR NATHWANI:  I understand, sorry.  It's my fault, I 
understand. 

COMMISSIONER:  Must be someone who can't be named 
apparently. 

MR NATHWANI:  I'll leave it, I'll leave it for now.  Can I 
ask you generally, because you were involved with the 
Mokbels, Carl Williams and the like in 2002 to 2006?---Yes. 

You've told us that you and Ms Gobbo had one thing or a 
thing in common that really pushed you together and that 
was the way you were abused by the Mokbels?---Yes. 

We've heard already from Mr Woods when he asked you some 
questions about the time you were placed in the boot of a 
car and taken to a particular location to teach two people 
to cook?---Yes. 

And again, were weapons used to threaten you to take you 
there?---No. 

MR THOMAS:  I object to this, Commissioner.  The question 
has been answered but if there's going to be further 
questions along these lines I object to it on the basis it 
doesn't seem to fall clearly within the scope of relevance 
of this inquiry. 

MR NATHWANI:  It's of course understandable by someone who 
hasn't been here throughout to say that.  Ms Gobbo at the 
outset of her first discussion with handlers talked of the 
hold the Mokbels had over her and as such her reasons for 
doing what she did.  It's actually one of the main - - -  
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So it was someone e1se?---Yes.

UnreIated to the Commission?---No.

Can you heIp with who that was then?---It was a member of
the Victoria PoIice.

Right. Which member of Victoria PoIice was that?

MS ENBOM: Your Honour, may I interrupt there.

COMMISSIONER: Yes.

MR NATHWANI: I understand, sorry. It's my fauIt, I
understand.

COMMISSIONER: Must be someone who can't be named
apparentIy.

MR NATHWANI: I'II Ieave it, I'II Ieave it for now. Can I
ask you generaIIy, because you were invoIved with the
MokbeIs, CarI WiIIiams and the Iike in 2002 to 2006?---Yes.

You've toId us that you and Ms Gobbo had one thing or a
thing in common that reaIIy pushed you together and that
was the way you were abused by the MokbeIs?---Yes.

We've heard aIready from Mr Woods when he asked you some
questions about the time you were pIaced in the boot of a
car and taken to a particuIar Iocation to teach two peopIe
to cook?---Yes.

And again, were weapons used to threaten you to take you
there?---No.

MR THOMAS: I object to this, Commissioner. The question
has been answered but if there's going to be further
questions a10ng these Iines I object to it on the basis it
doesn't seem to faII c1ear1y within the scope of reIevance
of this inquiry.

MR NATHWANI: It's of course understandabIe by someone who
hasn't been here throughout to say that. Ms Gobbo at the
outset of her first discussion with handIers taIked of the
hoId the MokbeIs had over her and as such her reasons for
doing what she did. It's actuaIIy one of the main - - -
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MR THOMAS: This question has not been directed to that 
issue. This question is directed to conduct towards the 
witness, totally unrelated to Ms Gobbo, so I maintain my 
objection. 

COMMISSIONER: Whether she knew about it I suppose. 

MR NATHWANI: And of course this witness, as he has said, 
was subject to similar sorts of pressure, they had a bond 
in common over the pressure and hold the Mokbels had over 
them. 

COMMISSIONER: Perhaps you better reframe it so that you 
involve Ms Gobbo in it, make it relevant to Ms Gobbo. 
Whether he told Ms Gobbo about it. 

MR NATHWANI: Do you accept telling Ms Gobbo about the 
occasion when you were put in the back of a car?---Yes. 

And the full detail of that?---Yes. 

And that included or did it include the use of a weapon? 
You were threatened with a particular weapon and put into 
the boot of a car and then taken to a location?---No, not 
with a weapon. 

As far as the pressures that she was suffering from them, 
it related to control, do you agree with that, the Mokbels 
felt because she was their lawyer they controlled 
her?---Yes. 

And that extended to all of those people who worked for 
them, like yourself?---Yes. 

And, for example, MrBickley 

Mr Bickley I· 
?---I can't speak for 

As far as the Mokbels were concerned, when someone was 
arrested they were expected to choose Ms Gobbo to represent 
them, do you agree with that as far as you were 
aware?---Initially, yes. 

I think earlier in your evidence you said yourself you 
were, when you first came across Ms Gobbo it was because 
the Mokbels had previously used her and therefore you 
did?---Then they stopped using her and I continued using 
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MR THOMAS: This question has not been directed to that 
issue. This question is directed to conduct towards the 
witness, totally unrelated to Ms Gobbo, so I maintain my 
objection. 

COMMISSIONER: Whether she knew about it I suppose. 

MR NATHWANI: And of course this witness, as he has said, 
was subject to similar sorts of pressure, they had a bond 
in common over the pressure and hold the Mokbels had over 
them. 

COMMISSIONER: Perhaps you better reframe it so that you 
involve Ms Gobbo in it, make it relevant to Ms Gobbo. 
Whether he told Ms Gobbo about it. 

MR NATHWANI: Do you accept telling Ms Gobbo about the 
occasion when you were put in the back of a car?---Yes. 

And the full detail of that?---Yes. 

And that included or did it include the use of a weapon? 
You were threatened with a particular weapon and put into 
the boot of a car and then taken to a location?---No, not 
with a weapon. 

As far as the pressures that she was suffering from them, 
it related to control, do you agree with that, the Mokbels 
felt because she was their lawyer they controlled 
her?---Yes. 

And that extended to all of those people who worked for 
them, like yourself?---Yes. 

And, for example, MrBickley 

Mr Bickley I· 
?---I can't speak for 

As far as the Mokbels were concerned, when someone was 
arrested they were expected to choose Ms Gobbo to represent 
them, do you agree with that as far as you were 
aware?---Initially, yes. 

I think earlier in your evidence you said yourself you 
were, when you first came across Ms Gobbo it was because 
the Mokbels had previously used her and therefore you 
did?---Then they stopped using her and I continued using 
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MR THOMAS: This question has not been directed to that
issue. This question is directed to conduct towards the
witness. totaIIy unreiated to Ms Gobbo, so I maintain my
objection.

COMMISSIONER: Whether she knew about it I suppose.

MR NATHWANI: And of course this witness, as he has said,
was subject to simiIar sorts of pressure. they had a bond
in common over the pressure and hoid the MokbeIs had over
them.

COMMISSIONER: Perhaps you better reframe it so that you
invoive Ms Gobbo in it, make it reievant to Ms Gobbo.
Whether he toId Ms Gobbo about it.

MR NATHWANI: Do you accept teiiing Ms Gobbo about the
occasion when you were put in the back of a car?-——Yes.

And the fuii detai] of that?———Yes.

And that inqded or did it inqde the use of a weapon?
You were threatened with a particuiar weapon and put into
the boot of a car and then taken to a iocation?---No, not
with a weapon.

As far as the pressures that she was suffering from them,
it reIated to controi. do you agree with that, the Mokbeis
feit because she was their iawyer they controiied
her?--—Yes.

And that extended to a11 of those peopIe who worked for
them, iike yourseIf?-—-Yes.

And, for exampie, MrBMKmy
Mr Bickley

?———I can't speak for

As far as the Mokbeis were concerned, when someone was
arrested they were expected to choose Ms Gobbo to represent
them. do you agree with that as far as you were
aware?---Initia11y, yes.

I think eariier in your evidence you said yourseif you
were, when you first came across Ms Gobbo it was because
the MokbeIs had previously used her and therefore you
did?---Then they stopped using her and I continued using
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her and they, they shifted to a different barrister. 

Okay, I understand.  Were you aware of, were you ever - 
whenever you were under arrest were you aware of pressure 
coming from the Mokbels to make sure that you didn't do 
anything against their interests?---Yes. 

And that at the same time Ms Gobbo was also expected to 
protect their interests.  So, for example, if she is 
representing you, as she did in April 2006, the Mokbels 
would have expected Ms Gobbo not to allow you to roll 
against them, just as a hypothetical situation?---She was, 
she was no longer representing them at that time. 

But let's say had it been in 2002 when she'd been 
representing the Mokbels?---Yes. 

And I think later in time we've seen some examples of it, 
but you can comment, one of your concerns for Ms Gobbo was 
in fact that if it became revealed that she was 
representing you at the time you eventually did provide 
evidence or agree to provide evidence against Mokbel and 
the like?---Sorry, could you say that one again?  

In fact obviously until you found out she was a police 
informer, one of your concerns was the health and safety of 
Ms Gobbo because of the reaction the Mokbels would have had 
at her being involved when you began to assist the 
police?---Correct, yes. 

I just want to ask you about money.  You obviously say you 
gave Ms Gobbo some money and that she seems to have 
forgotten about it.  I'm summarising your evidence, 
okay?---Yes. 

Can you help us with when you fell out with her over the 
issue of money?---When I fell out with her over the issue 
of money was when I got out of prison.  I thought 
everything was fine up until then. 

Do you agree you became aware at the time that she was not 
paying or she stopped sending you money for your 
canteen?---Yes. 

And then thereafter, at that stage did you not raise with 
her, "Look, you're not paying my bills for me", did you not 
have a falling out at that stage?---It was nothing I wanted 
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her and they, they shifted to a different barrister. 

Okay, I understand.  Were you aware of, were you ever - 
whenever you were under arrest were you aware of pressure 
coming from the Mokbels to make sure that you didn't do 
anything against their interests?---Yes. 

And that at the same time Ms Gobbo was also expected to 
protect their interests.  So, for example, if she is 
representing you, as she did in April 2006, the Mokbels 
would have expected Ms Gobbo not to allow you to roll 
against them, just as a hypothetical situation?---She was, 
she was no longer representing them at that time. 

But let's say had it been in 2002 when she'd been 
representing the Mokbels?---Yes. 

And I think later in time we've seen some examples of it, 
but you can comment, one of your concerns for Ms Gobbo was 
in fact that if it became revealed that she was 
representing you at the time you eventually did provide 
evidence or agree to provide evidence against Mokbel and 
the like?---Sorry, could you say that one again?  

In fact obviously until you found out she was a police 
informer, one of your concerns was the health and safety of 
Ms Gobbo because of the reaction the Mokbels would have had 
at her being involved when you began to assist the 
police?---Correct, yes. 

I just want to ask you about money.  You obviously say you 
gave Ms Gobbo some money and that she seems to have 
forgotten about it.  I'm summarising your evidence, 
okay?---Yes. 

Can you help us with when you fell out with her over the 
issue of money?---When I fell out with her over the issue 
of money was when I got out of prison.  I thought 
everything was fine up until then. 

Do you agree you became aware at the time that she was not 
paying or she stopped sending you money for your 
canteen?---Yes. 

And then thereafter, at that stage did you not raise with 
her, "Look, you're not paying my bills for me", did you not 
have a falling out at that stage?---It was nothing I wanted 
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her and they, they shifted to a different barrister.

Okay, I understand. Were you aware of, were you ever -
whenever you were under arrest were you aware of pressure
coming from the MokbeIs to make sure that you didn't do
anything against their interests?---Yes.

And that at the same time Ms Gobbo was aIso expected to
protect their interests. 80, for exampIe, if she is
representing you, as she did in ApriI 2006, the MokbeIs
wouId have expected Ms Gobbo not to a110w you to r011
against them, just as a hypothetica] situation?---She was,
she was no Ionger representing them at that time.

But Iet's say had it been in 2002 when she'd been
representing the MokbeIs?---Yes.

And I think Iater in time we've seen some exampIes of it,
but you can comment, one of your concerns for Ms Gobbo was
in fact that if it became reveaIed that she was
representing you at the time you eventuaIIy did provide
evidence or agree to provide evidence against MokbeI and
the 1ike?---Sorry, couId you say that one again?

In fact obvious untiI you found out she was a poIice
informer, one of your concerns was the heaIth and safety of
Ms Gobbo because of the reaction the MokbeIs wouId have had
at her being invoIved when you began to assist the
poIice?---Correct, yes.

I just want to ask you about money. You obvious say you
gave Ms Gobbo some money and that she seems to have
forgotten about it. I'm summarising your evidence,
okay?---Yes.

Can you heIp us with when you fe11 out with her over the
issue of money?---When I fe11 out with her over the issue
of money was when I got out of prison. I thought
everything was fine up untiI then.

Do you agree you became aware at the time that she was not
paying or she stopped sending you money for your
canteen?---Yes.

And then thereafter, at that stage did you not raise with
her, "Look, you're not paying my biIIs for me", did you not
have a faIIing out at that stage?---It was nothing I wanted
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to say over the phone. 

Because it pointed out, earlier you were asked, I'm just 
going to what you said about money?---Yes. She stopped 
paying the last couple of years. 

I just want to get it exactly because this morning you were 
asked, Mr Woods asked you this, "So the time you went into 
prison", this is when you say you gave her the money you 
did, he asked you, "You were facing financial difficulty in 
this period April of 2006?" You said, "Yes". She 
described you, this is Ms Gobbo, and she described you as a 
vulnerable person to the Victoria Police in the period of 
time. "Is that something you think is correct or incorrect 
as a description of you at the time in your life?" You 
say, "Yes". Mr Woods asked you, "How were you vulnerable?" 
And you volunteered, "Well, I owed a lot of money, there 
was a lot of resentment going on, there was a lot of 
pressure to continue what I was doing. There was the 
disappearance of Tony, there was lot going on and I was, I 
wasn't in a good state"?---Yes. 

Now considering that answer, where did you get the money 
you say you gave Ms Gobbo?---From proceeds of crime, from 
prior amphetamine cooks. 

But here you are - can we see where you are in 2006. You 
answered that you're in financial difficulty, you owe lots 
of money and you'd just been raided doing a third 
cook?---Yes. 

So you get in more debt as a result of that?---Well, yes, 
from those chemicals, yes. 

You say you fell out with Ms Gobbo over this and that I 
think you said it was a joke that - that you'd end up 

parole; is that 
right?---Yes. 

She wrote a letter to you, didn't she, in 2012, 1111 2012, 
and it was for the authorities. I'll read a line or two of 
it. But it's 111111112012. The Commission has it. It 
effectivel letter to the Adult Parole Board saying 

?---I'm not aware of that. 

Well it was sent to the prison you were in. Do you agree 
that you provided that letter, or certainly Dale Flynn 
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to say over the phone. 

Because it pointed out, earlier you were asked, I'm just 
going to what you said about money?---Yes. She stopped 
paying the last couple of years. 

I just want to get it exactly because this morning you were 
asked, Mr Woods asked you this, "So the time you went into 
prison", this is when you say you gave her the money you 
did, he asked you, "You were facing financial difficulty in 
this period April of 2006?" You said, "Yes". She 
described you, this is Ms Gobbo, and she described you as a 
vulnerable person to the Victoria Police in the period of 
time. "Is that something you think is correct or incorrect 
as a description of you at the time in your life?" You 
say, "Yes". Mr Woods asked you, "How were you vulnerable?" 
And you volunteered, "Well, I owed a lot of money, there 
was a lot of resentment going on, there was a lot of 
pressure to continue what I was doing. There was the 
disappearance of Tony, there was lot going on and I was, I 
wasn't in a good state"?---Yes. 

Now considering that answer, where did you get the money 
you say you gave Ms Gobbo?---From proceeds of crime, from 
prior amphetamine cooks. 

But here you are - can we see where you are in 2006. You 
answered that you're in financial difficulty, you owe lots 
of money and you'd just been raided doing a third 
cook?---Yes. 

So you get in more debt as a result of that?---Well, yes, 
from those chemicals, yes. 

You say you fell out with Ms Gobbo over this and that I 
think you said it was a joke that - that you'd end up 

parole; is that 
right?---Yes. 

She wrote a letter to you, didn't she, in 2012, 1111 2012, 
and it was for the authorities. I'll read a line or two of 
it. But it's 111111112012. The Commission has it. It 
effectivel letter to the Adult Parole Board saying 

?---I'm not aware of that. 

Well it was sent to the prison you were in. Do you agree 
that you provided that letter, or certainly Dale Flynn 
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to say over the phone.

Because it pointed out, earIier you were asked, I'm just
going to what you said about money?---Yes. She stopped
paying the Iast coupIe of years.

I just want to get it exactIy because this morning you were
asked, Mr Woods asked you this, "So the time you went into
prison", this is when you say you gave her the money you
did, he asked you, "You were facing financiaT difficuTty in
this period ApriT of 2006?" You said, "Yes". She
described you, this is Ms Gobbo, and she described you as a
vuInerabIe person to the Victoria PoTice in the period of
time. "Is that something you think is correct or incorrect
as a description of you at the time in your Tife?" You
say, "Yes". Mr Woods asked you, "How were you vuInerabIe?"
And you vqnteered, "WeII, I owed a Tot of money, there
was a Tot of resentment going on, there was a Tot of
pressure to continue what I was doing. There was the
disappearance of Tony, there was Tot going on and I was, I
wasn't in a good state"?---Yes.

Now considering that answer, where did you get the money
you say you gave Ms Gobbo?---From proceeds of crime, from
prior amphetamine cooks.

But here you are - can we see where you are in 2006. You
answered that you're in financiaI difficuIty, you owe Tots
of money and you'd just been raided doing a third
cook?---Yes.

So you get in more debt as a resuIt of that?---We11, yes,
from those chemicaIs, yes.

You say you feII out with Ms Gobbo over this and that I
think you said it was a joke that - that you'd end up

paroIe; is that
right?---Yes.

She wrote a Ietter to you, didn't she, in 2012, - 2012,
and it was for the authorities. I'II read a Tine or two of
it. But it's _2012. The Commission has it. It
effective] is a Ietter to the AduIt ParoIe Board saying*?---I'm not aware of that.
WeII it was sent to the prison you were in. Do you agree
that you provided that Ietter, or certainTy DaTe FTynn
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became aware of it?---I discussed it with Dale Flynn, but I 
can't remember a letter. I just remember us talking about 
it. 

letter to Corrections with a view to you 
--I can't recall that. 

Because that would be inconsistent, wouldn't it, with 
someone you'd fallen out with over a lot of money?---! fell 
out with her after I got out of gaol. 

You see, when you said it was a 
were happy and you wanted 
agree with that?---! contemplated it, yes. 

true. You 
, do you 

You in fact applied to the Parole Board to do so?---I can't 
recall if I did or I didn't. 

And they said no?---I can't recall that. 

You were asked by the Commissioner - or first I'll put 
this - about the issue of aiding and abetting. I just want 
to go through some of the answers you gave this morning and 
see how they sit together. Sorry, bear with me. I'm 
pulling up a transcript because I want to be fair and read 
out exactly what you said. The Commissioner asked you 
this, after Mr Woods - we'll go to Mr Woods' questions 
first. So Mr Woods asked you this, "Can you explain a 
little bit about that?" He was talking about protecting 
Ms Gobbo. He then asked you, "Did you actively try and 
protect Nicola Gobbo in these dealings on this evening?" 
You say, "Yes". "And what, what what was your reason for 
doing so? She was my barrister", you say, "and I felt if 
it came to their knowledge that she knew where I was or had 
been aware or whatnot, that she would be aiding and 
abetting. So I didn't want my barrister to be implicated 
in any criminal conduct". So there you seem to be saying 
aiding and abetting because she knew where you'd been, and 
that meant cooking, is that fair?---Yes. 

The Commissioner then asked a bit later on, "Just before 
you do that, could I ask you, Mr Cooper, you say that you 
were conscious of wanting to protect Nicola Gobbo from any 
pre knowledge about your offending. You didn't want her 
implicated as an aider and abettor?" Answer: "Yes". 
"Looking back, is there anything that she said or did in 
her conduct or in the relationship with you that you may 
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became aware of it?---I discussed it with Dale Flynn, but I 
can't remember a letter. I just remember us talking about 
it. 

letter to Corrections with a view to you 
--I can't recall that. 

Because that would be inconsistent, wouldn't it, with 
someone you'd fallen out with over a lot of money?---! fell 
out with her after I got out of gaol. 

You see, when you said it was a 
were happy and you wanted 
agree with that?---! contemplated it, yes. 

true. You 
, do you 

You in fact applied to the Parole Board to do so?---I can't 
recall if I did or I didn't. 

And they said no?---I can't recall that. 

You were asked by the Commissioner - or first I'll put 
this - about the issue of aiding and abetting. I just want 
to go through some of the answers you gave this morning and 
see how they sit together. Sorry, bear with me. I'm 
pulling up a transcript because I want to be fair and read 
out exactly what you said. The Commissioner asked you 
this, after Mr Woods - we'll go to Mr Woods' questions 
first. So Mr Woods asked you this, "Can you explain a 
little bit about that?" He was talking about protecting 
Ms Gobbo. He then asked you, "Did you actively try and 
protect Nicola Gobbo in these dealings on this evening?" 
You say, "Yes". "And what, what what was your reason for 
doing so? She was my barrister", you say, "and I felt if 
it came to their knowledge that she knew where I was or had 
been aware or whatnot, that she would be aiding and 
abetting. So I didn't want my barrister to be implicated 
in any criminal conduct". So there you seem to be saying 
aiding and abetting because she knew where you'd been, and 
that meant cooking, is that fair?---Yes. 

The Commissioner then asked a bit later on, "Just before 
you do that, could I ask you, Mr Cooper, you say that you 
were conscious of wanting to protect Nicola Gobbo from any 
pre knowledge about your offending. You didn't want her 
implicated as an aider and abettor?" Answer: "Yes". 
"Looking back, is there anything that she said or did in 
her conduct or in the relationship with you that you may 
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became aware of it?--—I discussed it with DaIe F1ynn, but I
can't remember a Ietter. I just remember us ta1king about
it.

Did ou rovide a Ietter to Corrections with a view to youh" recan that.
Because that wou1d be inconsistent, wou1dn't it, with
someone you'd fa11en out with over a Iot of money?---I fe11
out with her after I got out of gaoI.

You see, when you said it was a 'oke that's not true. You
were happy and you wanted—, do you
agree with that?---I contempIated it, yes.

You in fact app1ied to the ParoIe Board to do so?---I can't
reca11 if I did or I didn't.

And they said no?---I can't reca11 that.

You were asked by the Commissioner - or first 1'11 put
this - about the issue of aiding and abetting. I just want
to go through some of the answers you gave this morning and
see how they sit together. Sorry, bear with me. I'm
pu11ing up a transcript because I want to be fair and read
out exact1y what you said. The Commissioner asked you
this, after Mr Woods - we'11 go to Mr Woods' questions
first. So Mr Woods asked you this, "Can you epain a
1itt1e bit about that?" He was ta1king about protecting
Ms Gobbo. He then asked you, "Did you active try and
protect Nico1a Gobbo in these dea1ings on this evening?"
You say, "Yes". "And what, what what was your reason for
doing so? She was my barrister", you say, "and I fe1t if
it came to their know1edge that she knew where I was or had
been aware or whatnot, that she wou1d be aiding and
abetting. So I didn't want my barrister to be imp1icated
in any criminaI conduct". So there you seem to be saying
aiding and abetting because she knew where you'd been, and
that meant cooking, is that fair?---Yes.

The Commissioner then asked a bit Iater on, "Just before
you do that, couId I ask you, Mr Cooper, you say that you
were conscious of wanting to protect NicoIa Gobbo from any
pre know1edge about your offending. You didn't want her
imp1icated as an aider and abettor?" Answer: "Yes".
"Looking back, is there anything that she said or did in
her conduct or in the re1ationship with you that you may
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have implicated her as an aider and abettor?" You say 
this, "Well she knew about me going away for those couple 
of days so, and she knew what I was doing. So would that 
incriminate her? I don't know". Next question, "Did she 
ever encourage you in any way in what you were doing? 
Look, I have to say yes because she would talk about her 
financial needs, her tax woes and, she often - eah. 
She aided me in many ways by when 
I went away. Yeah, when I look back now there were times, 
yes". Question, "So she'd talk about the tax bills, what, 
in a sense that she was wanting you to obtain money to help 
her with them?" Answer, "Yes." "And what, knowing the 
only way you could obtain that sort of money was to cook 
methamphetamine?", and you agreed. Are you saying there 
were occasions where you were expressly telling her you 
were cooking amphetamine?---No. 

I want to be clear because earlier you said - I want to be 
even more clear about this. Ms Gobbo wasn't coming to you 
and saying, "Look, I've got a tax bill to pay, can you go 
cook some speed for me or some amphet"?---No, she just 
said, "I needed money for my tax bill", which only meant 
for me to do what I do. 

I'm looking, because one of the first answers you gave - I 
just want to see if this is accurate. You were asked a 
long question but the end of it is this, "Can you explain 
from your point of view whether or not she was correct when 
she was saying she could ask you anything and you'd tell 
her, but she didn't want to know any of that stuff?" You 
said this, "How can I put this? She would ask, looking at 
it now, she would ask about it in a roundabout way when 
there were things going on with other associates and I was 
the, letting her know about what was what, that was about -
and as I was doing that I was also incriminating myself now 
that I see it. So I specifically never tried to tell her 
too much because I never wanted to incriminate my legal. I 
felt I owed a duty to her as much as she owed a duty to me. 
Although I was offending I lied to her on occasions and I 
kept her out of the loop. But there was always ways where 
she was fishing and I obviously said things indirectly 
which obviously she reported them". Does that accurately 
reflect what you did and did not tell Ms Gobbo? 

MR THOMAS: At what time? The evidence was quite clear 
that there were different periods of time and different 
amounts of information given. My learned friend is now 
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have implicated her as an aider and abettor?" You say 
this, "Well she knew about me going away for those couple 
of days so, and she knew what I was doing. So would that 
incriminate her? I don't know". Next question, "Did she 
ever encourage you in any way in what you were doing? 
Look, I have to say yes because she would talk about her 
financial needs, her tax woes and, she often - eah. 
She aided me in many ways by when 
I went away. Yeah, when I look back now there were times, 
yes". Question, "So she'd talk about the tax bills, what, 
in a sense that she was wanting you to obtain money to help 
her with them?" Answer, "Yes." "And what, knowing the 
only way you could obtain that sort of money was to cook 
methamphetamine?", and you agreed. Are you saying there 
were occasions where you were expressly telling her you 
were cooking amphetamine?---No. 

I want to be clear because earlier you said - I want to be 
even more clear about this. Ms Gobbo wasn't coming to you 
and saying, "Look, I've got a tax bill to pay, can you go 
cook some speed for me or some amphet"?---No, she just 
said, "I needed money for my tax bill", which only meant 
for me to do what I do. 

I'm looking, because one of the first answers you gave - I 
just want to see if this is accurate. You were asked a 
long question but the end of it is this, "Can you explain 
from your point of view whether or not she was correct when 
she was saying she could ask you anything and you'd tell 
her, but she didn't want to know any of that stuff?" You 
said this, "How can I put this? She would ask, looking at 
it now, she would ask about it in a roundabout way when 
there were things going on with other associates and I was 
the, letting her know about what was what, that was about -
and as I was doing that I was also incriminating myself now 
that I see it. So I specifically never tried to tell her 
too much because I never wanted to incriminate my legal. I 
felt I owed a duty to her as much as she owed a duty to me. 
Although I was offending I lied to her on occasions and I 
kept her out of the loop. But there was always ways where 
she was fishing and I obviously said things indirectly 
which obviously she reported them". Does that accurately 
reflect what you did and did not tell Ms Gobbo? 

MR THOMAS: At what time? The evidence was quite clear 
that there were different periods of time and different 
amounts of information given. My learned friend is now 
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have impiicated her as an aider and abettor?" You say
this, "WeII she knew about me going away for those coupie
of days so, and she knew what I was doing. So wouid that
incriminate her? I don't know". Next question, "Did she
ever encourage you in any way in what you were doing?
Look, I have to say yes because she wouId taIk about her
financiaI needs, her tax woes and, eah, she often - eah.She aided me in many ways byHwhen
I went away. Yeah, when I Iook back now there were times,
yes". Question, "80 she'd ta1k about the tax biiIs, what,
in a sense that she was wanting you to obtain money to heip
her with them?" Answer, "Yes." "And what, knowing the
onIy way you couId obtain that sort of money was to cook
methamphetamine?", and you agreed. Are you saying there
were occasions where you were express teIIing her you
were cooking amphetamine?---No.

I want to be cIear because earIier you said - I want to be
even more cIear about this. Ms Gobbo wasn't coming to you
and saying, "Look, I've got a tax bi11 to pay, can you go
cook some speed for me or some amphet"?---No, she just
said, "I needed money for my tax bi11", which on1y meant
for me to do what I do.

I'm iooking, because one of the first answers you gave - I
just want to see if this is accurate. You were asked a
iong question but the end of it is this, "Can you expiain
from your point of view whether or not she was correct when
she was saying she couId ask you anything and you'd teii
her, but she didn't want to know any of that stuff?" You
said this, "How can I put this? She wouId ask, Iooking at
it now, she wouId ask about it in a roundabout way when
there were things going on with other associates and I was
the, Ietting her know about what was what, that was about -
and as I was doing that I was aISo incriminating myseif now
that I see it. So I specificaIIy never tried to te11 her
too much because I never wanted to incriminate my Iegai. I
feIt I owed a duty to her as much as she owed a duty to me.
A1though I was offending I Iied to her on occasions and I
kept her out of the Ioop. But there was a1ways ways where
she was fishing and I obvious said things indirectiy
which obvious she reported them". Does that accurateiy
reect what you did and did not teII Ms Gobbo?

MR THOMAS: At what time? The evidence was quite ciear
that there were different periods of time and different
amounts of information given. My Iearned friend is now
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putting something across a long period of time, years - - -

COMMISSIONER:  Yes, fair enough.  Perhaps be more specific 
in the questions you're asking, thanks.  

MR NATHWANI:  I just read out a transcript or one of your 
answers you gave this morning about Ms Gobbo generally 
saying she could ask you about anything and you gave that 
response.  Sorry, I'm trying to focus, Mr Cooper.  The 
answer you gave, obviously that must have been accurate at 
the time you first dealt with Ms Gobbo, is that 
fair?---Look, initially she would never ask those kind of 
questions early in our relationship.  Now looking back now, 
with what I know now, that toward the end, yes, she was on 
a fishing expedition, she was asking a lot more questions 
than normal.  That's what I'm trying to say.

I understand that.  What I'm getting at really is you never 
- I think you answered in the questions I asked before 
this, you never said, "Oh, by the way, I'm off cooking 
this, that and the other"?---No.

You assumed, because of the circumstances, she knew what 
you were up to, is that a fair way of putting your 
answers?---It's a fair way.  "I'm going away for a couple 
of days", which would indicate to her - I know her and that 
reflects in the transcripts she gave to the police.

You also say that Ms Gobbo would have had the power to stop 
you cooking the third cook?---I'm not saying she had the 
power to stop, I never answered it like that.

You said she could have stopped you?---Did I say those 
exact words?

Yes, let's go to it.

COMMISSIONER:  Mr Nathwani is just finding the transcript 
that he wants to put to you?---Yes.  

MR NATHWANI:  You say this, p.62 from this morning.  You 
were asked about taking stock of the events.  You say this, 
"I honestly believe I was set up, you know.  She could have 
talked me out of the last lab, you know.  So much could 
have happened but it was almost like I was pushed into it 
and there's the consequences, yeah".  And then you go on to 
details.  So you're saying there quite clearly, "She could 
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putting something across a long period of time, years - - -

COMMISSIONER:  Yes, fair enough.  Perhaps be more specific 
in the questions you're asking, thanks.  

MR NATHWANI:  I just read out a transcript or one of your 
answers you gave this morning about Ms Gobbo generally 
saying she could ask you about anything and you gave that 
response.  Sorry, I'm trying to focus, Mr Cooper.  The 
answer you gave, obviously that must have been accurate at 
the time you first dealt with Ms Gobbo, is that 
fair?---Look, initially she would never ask those kind of 
questions early in our relationship.  Now looking back now, 
with what I know now, that toward the end, yes, she was on 
a fishing expedition, she was asking a lot more questions 
than normal.  That's what I'm trying to say.

I understand that.  What I'm getting at really is you never 
- I think you answered in the questions I asked before 
this, you never said, "Oh, by the way, I'm off cooking 
this, that and the other"?---No.

You assumed, because of the circumstances, she knew what 
you were up to, is that a fair way of putting your 
answers?---It's a fair way.  "I'm going away for a couple 
of days", which would indicate to her - I know her and that 
reflects in the transcripts she gave to the police.

You also say that Ms Gobbo would have had the power to stop 
you cooking the third cook?---I'm not saying she had the 
power to stop, I never answered it like that.

You said she could have stopped you?---Did I say those 
exact words?

Yes, let's go to it.

COMMISSIONER:  Mr Nathwani is just finding the transcript 
that he wants to put to you?---Yes.  

MR NATHWANI:  You say this, p.62 from this morning.  You 
were asked about taking stock of the events.  You say this, 
"I honestly believe I was set up, you know.  She could have 
talked me out of the last lab, you know.  So much could 
have happened but it was almost like I was pushed into it 
and there's the consequences, yeah".  And then you go on to 
details.  So you're saying there quite clearly, "She could 
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putting something across a Iong period of time, years - - -

COMMISSIONER: Yes, fair enough. Perhaps be more specific
in the questions you're asking, thanks.

MR NATHWANI: I just read out a transcript or one of your
answers you gave this morning about Ms Gobbo generaIIy
saying she couId ask you about anything and you gave that
response. Sorry, I'm trying to focus, Mr Cooper. The
answer you gave, obvious that must have been accurate at
the time you first deaIt with Ms Gobbo, is that
fair?---Look, initiaIIy she wouId never ask those kind of
questions earIy in our reIationship. Now Iooking back now,
with what I know now, that toward the end, yes, she was on
a fishing expedition, she was asking a Iot more questions
than normaI. That's what I'm trying to say.

I understand that. What I'm getting at reaIIy is you never
- I think you answered in the questions I asked before
this, you never said, "Oh, by the way, I'm off cooking
this, that and the other"?---No.

You assumed, because of the circumstances, she knew what
you were up to, is that a fair way of putting your
answers?---It's a fair way. "I'm going away for a coupIe
of days", which wouId indicate to her - I know her and that
reects in the transcripts she gave to the poIice.

You a1so say that Ms Gobbo wouId have had the power to stop
you cooking the third cook?---I'm not saying she had the
power to stop, I never answered it Iike that.

You said she couId have stopped you?---Did I say those
exact words?

Yes, Iet's go to it.

COMMISSIONER: Mr Nathwani is just finding the transcript
that he wants to put to you?---Yes.

MR NATHWANI: You say this, p.62 from this morning. You
were asked about taking stock of the events. You say this,
"I honestIy beIieve I was set up, you know. She couId have
taIked me out of the 1ast Iab, you know. So much couId
have happened but it was aImost Iike I was pushed into it
and there's the consequences, yeah". And then you go on to
detaiIs. So you're saying there quite cIearIy, "She couId
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have talked me out of the last lab, you know".  
Okay?---Ultimately I'm in control of what I do, but how can 
I put this?  She's not in control of what I do.  Ultimately 
I own what I do.  All I'm saying is that's not the - I 
didn't get the proper advice from my barrister is what I'm 
trying to say.

Okay.  You also said - - -

COMMISSIONER:  Would you like a break now, Mr Cooper?  We 
can have our afternoon break, we normally have it about 
now?---Okay, that'd be fine, yes, thank you.

We'll have a short afternoon break, thank you.

(Short adjournment.)

COMMISSIONER:  Can you hear me, Mr Cooper?---Yes, I can, 
Your Honour.

Yes.  Mr Chettle?  

MR CHETTLE:  Before we start, before my friend starts, in 
order to save time, I've had a look at the orders made 
yesterday, had discussions with both counsel for the police 
and counsel assisting you.  I would seek to see the 
sentencing remarks that were tendered as one of the 
exhibits.

COMMISSIONER:  Sure.  I think that will be emailed to you. 

MR CHETTLE:  Thank you.

COMMISSIONER:  Straight away.  Yes Mr Nathwani.  

MR NATHWANI:  Mr Cooper, I haven't got too much longer.  
Next topic please.  You in effect said that had it not been 
for Ms Gobbo you wouldn't have engaged in providing 
evidence or becoming a witness for the prosecution, do you 
recall that?---Yes.

And in fact you said, "My recollection is if I hadn't have 
called her that day I wouldn't have done what I did that 
night, that to me is a given", okay?---Yes.

Obviously at the time you were arrested in April 2006 you 
were on bail for two other matters, you agree with 
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have talked me out of the last lab, you know".  
Okay?---Ultimately I'm in control of what I do, but how can 
I put this?  She's not in control of what I do.  Ultimately 
I own what I do.  All I'm saying is that's not the - I 
didn't get the proper advice from my barrister is what I'm 
trying to say.

Okay.  You also said - - -

COMMISSIONER:  Would you like a break now, Mr Cooper?  We 
can have our afternoon break, we normally have it about 
now?---Okay, that'd be fine, yes, thank you.

We'll have a short afternoon break, thank you.

(Short adjournment.)

COMMISSIONER:  Can you hear me, Mr Cooper?---Yes, I can, 
Your Honour.

Yes.  Mr Chettle?  

MR CHETTLE:  Before we start, before my friend starts, in 
order to save time, I've had a look at the orders made 
yesterday, had discussions with both counsel for the police 
and counsel assisting you.  I would seek to see the 
sentencing remarks that were tendered as one of the 
exhibits.

COMMISSIONER:  Sure.  I think that will be emailed to you. 

MR CHETTLE:  Thank you.

COMMISSIONER:  Straight away.  Yes Mr Nathwani.  

MR NATHWANI:  Mr Cooper, I haven't got too much longer.  
Next topic please.  You in effect said that had it not been 
for Ms Gobbo you wouldn't have engaged in providing 
evidence or becoming a witness for the prosecution, do you 
recall that?---Yes.

And in fact you said, "My recollection is if I hadn't have 
called her that day I wouldn't have done what I did that 
night, that to me is a given", okay?---Yes.

Obviously at the time you were arrested in April 2006 you 
were on bail for two other matters, you agree with 
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have taIked me out of the Iast Iab, you know".
Okay?---U1timate1y I'm in controI of what I do, but how can
I put this? She's not in centre] of what I do. UItimate
I own what I do. A11 I'm saying is that's not the - I
didn't get the proper advice from my barrister is what I'm
trying to say.

Okay. You a1so said - - -

COMMISSIONER: Wou1d you Iike a break now, Mr Cooper? We
can have our afternoon break, we normaIIy have it about
now?---Okay, that'd be fine, yes, thank you.

We'II have a short afternoon break, thank you.

(Short adjournment.)

COMMISSIONER: Can you hear me, Mr Cooper?---Yes, I can,
Your Honour.

Yes. Mr ChettIe?

MR CHETTLE: Before we start, before my friend starts, in
order to save time, I've had a Iook at the orders made
yesterday, had discussions with both counseI for the poIice
and counseI assisting you. I wouId seek to see the
sentencing remarks that were tendered as one of the
exhibits.

COMMISSIONER: Sure. I think that wiII be emaiIed to you.

MR CHETTLE: Thank you.

COMMISSIONER: Straight away. Yes Mr Nathwani.

MR NATHWANI: Mr Cooper, I haven't got too much Ionger.
Next topic pIease. You in effect said that had it not been
for Ms Gobbo you wouIdn't have engaged in providing
evidence or becoming a witness for the prosecution, do you
recaII that?---Yes.

And in fact you said, "My recoIIection is if I hadn't have
caIIed her that day I wouIdn't have done what I did that
night, that to me is a given", okay?---Yes.

Obvious at the time you were arrested in ApriI 2006 you
were on baiI for two other matters, you agree with
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that?---Yes.

Do you agree that during the proceedings for those matters 
you made contact with Dale Flynn and during that contact 
indicated you were considering providing evidence against 
associates?---No.

Can I just ask you what your relationship with Mr Flynn is 
like now?  We understand you've had contact with him since 
December 2018, which is a date we were all aware of but it 
relates to when it became apparent that Ms Gobbo was Lawyer 
X?---Yes.

Your contact with him - have you had contact - - - ?---I 
haven't had contact with him since then and I did ring him 
to ask him what's going on, what can you tell me?  This is 
all news to me.

Going back to April 2006, do you agree when you were in the 
boardroom with Jim O'Brien and Dale Flynn they made a 
number of promises to you that in effect turned your mind 
into providing evidence against the Mokbels and the 
like?---Can you elaborate what that was?

I'm asking you:  did they make any promises?---No.

Right?---They just said I'd be looked after.

Okay.  Do you accept you wrote a letter to Dale Flynn on 28 
December 2009?---Yes.

During which time you were upset with a prisoner that was 
in your cell with you?---Yes.

And then you discussed your arrest back in April 
2006?---Yes.

Hopefully - is there a screen he can see?  Brilliant.  Can 
we bring up MIN.0002.0001.0549.  It's the first page.  Just 
have a quick look through this.  If we can just go through 
it and see if you recognise it's a letter you wrote?---Yes.

Okay, good.  Let's go straight to p.3.  Second paragraph it 
says, "Which brings us back to the question I asked you at 
the beginning of this letter.  I feel I have to start right 
at the moment of my arrest at Strathmore.  Do you recall 
what was discussed in the boardroom at St Kilda Road after 
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that?---Yes.

Do you agree that during the proceedings for those matters 
you made contact with Dale Flynn and during that contact 
indicated you were considering providing evidence against 
associates?---No.

Can I just ask you what your relationship with Mr Flynn is 
like now?  We understand you've had contact with him since 
December 2018, which is a date we were all aware of but it 
relates to when it became apparent that Ms Gobbo was Lawyer 
X?---Yes.

Your contact with him - have you had contact - - - ?---I 
haven't had contact with him since then and I did ring him 
to ask him what's going on, what can you tell me?  This is 
all news to me.

Going back to April 2006, do you agree when you were in the 
boardroom with Jim O'Brien and Dale Flynn they made a 
number of promises to you that in effect turned your mind 
into providing evidence against the Mokbels and the 
like?---Can you elaborate what that was?

I'm asking you:  did they make any promises?---No.

Right?---They just said I'd be looked after.

Okay.  Do you accept you wrote a letter to Dale Flynn on 28 
December 2009?---Yes.

During which time you were upset with a prisoner that was 
in your cell with you?---Yes.

And then you discussed your arrest back in April 
2006?---Yes.

Hopefully - is there a screen he can see?  Brilliant.  Can 
we bring up MIN.0002.0001.0549.  It's the first page.  Just 
have a quick look through this.  If we can just go through 
it and see if you recognise it's a letter you wrote?---Yes.

Okay, good.  Let's go straight to p.3.  Second paragraph it 
says, "Which brings us back to the question I asked you at 
the beginning of this letter.  I feel I have to start right 
at the moment of my arrest at Strathmore.  Do you recall 
what was discussed in the boardroom at St Kilda Road after 
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that?---Yes.

Do you agree that during the proceedings for those matters
you made contact with DaIe FIynn and during that contact
indicated you were considering providing evidence against
associates?---No.

Can I just ask you what your reIationship with Mr FIynn is
1ike now? We understand you've had contact with him since
December 2018, which is a date we were a1] aware of but it
reIates to when it became apparent that Ms Gobbo was Lawyer
X?---Yes.

Your contact with him - have you had contact - - - ?---I
haven't had contact with him since then and I did ring him
to ask him what's going on, what can you te11 me? This is
aII news to me.

Going back to ApriI 2006, do you agree when you were in the
boardroom with Jim O'Brien and DaIe FIynn they made a
number of promises to you that in effect turned your mind
into providing evidence against the MokbeIs and the
1ike?---Can you eIaborate what that was?

I'm asking you: did they make any promises?---No.

Right?---They just said I'd be Iooked after.

Okay. Do you accept you wrote a Ietter to DaIe FIynn on 28
December 2009?---Yes.

During which time you were upset with a prisoner that was
in your ceII with you?---Yes.

And then you discussed your arrest back in ApriI
2006?---Yes.

HopefuIIy - is there a screen he can see? BriIIiant. Can
we bring up MIN.0002.0001.0549. It's the first page. Just
have a quick Iook through this. If we can just go through
it and see if you recognise it's a Ietter you wrote?---Yes.

Okay, good. Let's go straight to p.3. Second paragraph it
says, "Which brings us back to the question I asked you at
the beginning of this Ietter. I fee] I have to start right
at the moment of my arrest at Strathmore. Do you recaII
what was discussed in the boardroom at St KiIda Road after
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my first record of interview?"?---Yes. 

"Five years Dale"?---Yes. 

Then you put this, "With the ever pressing intimidation and 
realisation from you and Jim O'Brien that Milad Mokbel 
would walk on bail, I signed at the thought he would 1111 

. You then also mentioned that you signed at 
the thought he would harm Nicola, that's Gobbo, and 1111 

11111111. Do you agree with that?---Yes. 

What you seem to be saying there is the reason you signed 
off the statements was because Milad Mokbel was going to 
get out on bail unless you assisted in making sure he 
didn't, do you agree with that?---Yes. 

And so that was the first, that was some of the pressure 
that was put on you by Jim O'Brien and Dale Flynn, do you 
agree with that?---Yes. 

You call that deception number 1. Deception 2, next 
paragraph, "You promised me what turned out to be a 16 day 
interview of spilling my heart and soul out to you would be 
conducted in a pleasant environment". You then set out how 
it wasn't. You say again, "Misled or given a promise by 
those two police officers", do you agree?---Yes. 

Next one, Dale Flynn promised you a and 
, do you see that?---Yes. 

Again, deception 3?---Yes. 

Then you talk about the almost famous discussion that took 
place in the dark blue Commodore, okay, and we see you date 
it, that's Anzac Day. That's a few days after your arrest 
and that you'd agreed 
to, do you see that?---Yes, yes. 

And you describe it yourself "before I put the nail into 
the coffin of the Mokbel empire"?---Yes. 

You talk about someone who could be a witness to the 
conversation, someone called ~---Yes. 

And you say the promise made to you was about 1111 
11111111· do you see that?---Yes. 
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my first record of interview?"?---Yes. 

"Five years Dale"?---Yes. 

Then you put this, "With the ever pressing intimidation and 
realisation from you and Jim O'Brien that Milad Mokbel 
would walk on bail, I signed at the thought he would 1111 

. You then also mentioned that you signed at 
the thought he would harm Nicola, that's Gobbo, and 1111 

11111111. Do you agree with that?---Yes. 

What you seem to be saying there is the reason you signed 
off the statements was because Milad Mokbel was going to 
get out on bail unless you assisted in making sure he 
didn't, do you agree with that?---Yes. 

And so that was the first, that was some of the pressure 
that was put on you by Jim O'Brien and Dale Flynn, do you 
agree with that?---Yes. 

You call that deception number 1. Deception 2, next 
paragraph, "You promised me what turned out to be a 16 day 
interview of spilling my heart and soul out to you would be 
conducted in a pleasant environment". You then set out how 
it wasn't. You say again, "Misled or given a promise by 
those two police officers", do you agree?---Yes. 

Next one, Dale Flynn promised you a and 
, do you see that?---Yes. 

Again, deception 3?---Yes. 

Then you talk about the almost famous discussion that took 
place in the dark blue Commodore, okay, and we see you date 
it, that's Anzac Day. That's a few days after your arrest 
and that you'd agreed 
to, do you see that?---Yes, yes. 

And you describe it yourself "before I put the nail into 
the coffin of the Mokbel empire"?---Yes. 

You talk about someone who could be a witness to the 
conversation, someone called ~---Yes. 

And you say the promise made to you was about 1111 
11111111· do you see that?---Yes. 
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my first record of interview?"?---Yes.

"Five years Da1e"?--—Yes.

Then you put this, "With the ever pressing intimidation and
reaiisation from you and Jim O'Brien that Miiad Mokbei
wou1d wa1k on bai1, I signed at the thought he wou1d -

'. You then aiso mentioned that you signed at
the thought he wou1d harm Nicoia, that's Gobbo, and -

Do you agree with that?---Yes.

What you seem to be saying there is the reason you signed
off the statements was because Mi1ad Mokbe1 was going to
get out on bai1 uniess you assisted in making sure he
didn't, do you agree with that?---Yes.

And so that was the first, that was some of the pressure
that was put on you by Jim O'Brien and Daie F1ynn, do you
agree with that?---Yes.

You ca11 that deception number 1. Deception 2, next
paragraph, "You promised me what turned out to be a 16 day
interview of spiiiing my heart and sou1 out to you wou1d be
conducted in a p1easant environment". You then set out how
it wasn't. You say again, "Misied or given a promise by
those two poiice officers", do you agree?---Yes.

Next one, Da1e Fiynn promised you a—and
— , do you see that?---Yes.

Again, deception 3?---Yes.

Then you ta1k about the a1most famous discussion that took
p1ace in the dark b1ue Commodore, okay, and we see you date
it, that's Anzac Day. That's a few days after your arrest
and—that yOU'd agreed
to, do you see that?---Yes, yes.

And you describe it yourseif "before I put the nai1 into
the coffin of the Mokbe1 empire"?---Yes.

You ta1k about someone who cou1d be a witness to the
conversation, someone ca11ed -?---Yes.

And you say the promise made to you was about -
_, do you see that?-—-Yes.
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Does that help you with what the police were saying to you 
about getting, about your options and putting pressure on 
you to provide a statement?---Yes. 

When you say you wouldn't have rolled without Ms Gobbo, do 
you still agree with that when you read what you're saying 
to Dale Flynn?---This wouldn't have ever happened. This 
was all later on. This is all too late. 

But you're talking here, as you've accepted, about what 
happened back in 2006 and the decision you made to roll, 
and when we read through it, we'll go through a bit more. 
What in effect you're saying is, "Because I haven't been 
given the proper condition that you promised me I'm 
considering not helping you anymore". That's what you're 
saying to Dale Flynn, you're saying, "You made me thses 
promises, this is why I signed the statement. You're not 
keeping your end of the bargain, I'm out"?---No, I wasn't 
out. 

No, no?---I kept on - I was just sending him a strong 
message to look after me while I'm in here. What are you 
doing to me? This doesn't say I'm going to backtrack. 

Let's go through it. Can we just, what I'm trying to get 
at, and I think we're at cross-purposes so it's my fault, 
but what you seem to be saying is they made those four 
promises to you?---Yes, they said they were going to 1111 

, they said that they would look after me. 
I'm telling you, they said they would look after me. And 
this to my - and to me this is not looking after me. 

What you said is - I just want to read, this 
second para~aid, "I signed at the 
would harm~ Nicola", and 
matter?---Yes. 

is from the 
thought he 

for that 

What you seem to be saying is, "I agreed to assist because 
the thought of Mokbel ", not, "I agreed 
to assist because Gobbo said" - sorry, your evidence 
earlier was if it was not for her you would not have 
assisted at all?---No, I would have not assisted at all and 
that way I wouldn't be in a situation to have to sign these 
statements because I've done what I've done. I'm fearing 
Mokbel now because I've done what I've done. 

Now let's scroll down -
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Does that help you with what the police were saying to you 
about getting, about your options and putting pressure on 
you to provide a statement?---Yes. 

When you say you wouldn't have rolled without Ms Gobbo, do 
you still agree with that when you read what you're saying 
to Dale Flynn?---This wouldn't have ever happened. This 
was all later on. This is all too late. 

But you're talking here, as you've accepted, about what 
happened back in 2006 and the decision you made to roll, 
and when we read through it, we'll go through a bit more. 
What in effect you're saying is, "Because I haven't been 
given the proper condition that you promised me I'm 
considering not helping you anymore". That's what you're 
saying to Dale Flynn, you're saying, "You made me thses 
promises, this is why I signed the statement. You're not 
keeping your end of the bargain, I'm out"?---No, I wasn't 
out. 

No, no?---I kept on - I was just sending him a strong 
message to look after me while I'm in here. What are you 
doing to me? This doesn't say I'm going to backtrack. 

Let's go through it. Can we just, what I'm trying to get 
at, and I think we're at cross-purposes so it's my fault, 
but what you seem to be saying is they made those four 
promises to you?---Yes, they said they were going to 1111 

, they said that they would look after me. 
I'm telling you, they said they would look after me. And 
this to my - and to me this is not looking after me. 

What you said is - I just want to read, this 
second para~aid, "I signed at the 
would harm~ Nicola", and 
matter?---Yes. 

is from the 
thought he 

for that 

What you seem to be saying is, "I agreed to assist because 
the thought of Mokbel ", not, "I agreed 
to assist because Gobbo said" - sorry, your evidence 
earlier was if it was not for her you would not have 
assisted at all?---No, I would have not assisted at all and 
that way I wouldn't be in a situation to have to sign these 
statements because I've done what I've done. I'm fearing 
Mokbel now because I've done what I've done. 

Now let's scroll down -
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Does that heTp you with what the poTice were saying to you
about getting, about your options and putting pressure on
you to provide a statement?---Yes.

When you say you woqn't have roTTed without Ms Gobbo, do
you stiTT agree with that when you read what you're saying
to DaTe FTynn?---This woqn't have ever happened. This
was aTT Tater on. This is aTT too Tate.

But you're taTking here, as you've accepted, about what
happened back in 2006 and the decision you made to roTT,
and when we read through it, we'TT go through a bit more.
What in effect you're saying is, "Because I haven't been
given the proper condition that you promised me I'm
considering not heTping you anymore". That's what you're
saying to DaTe FTynn, you're saying, "You made me thses
promises, this is why I signed the statement. You're not
keeping your end of the bargain, I'm out"?---No, I wasn't
out.

No, no?---I kept on - I was just sending him a strong
message to Took after me whiTe I'm in here. What are you
doing to me? This doesn't say I'm going to backtrack.

Let's go through it. Can we just, what I'm trying to get
at, and I think we're at cross-purposes so it's my fauTt,
but what you seem to be saying is they made those four
promises to you?---Yes, they said they were going to -

, they said that they woq Took after me.
I'm teTTing you, they said they woq Took after me. And
this to my - and to me this is not Tooking after me.

What you said is - I just want to read, this is from the
second para ra h, ou said, "I signed at the thought he
woq harm% NicoTa", and—for that
matter?---Yes.

What you seem to be saying is, "I agreed to assist because
the thought of MokbeT_not, "I agreed
to assist because Gobbo said" - sorry, your evidence
earTier was if it was not for her you woq not have
assisted at aTT?---No, I woq have not assisted at aTT and
that way I woqn't be in a situation to have to sign these
statements because I've done what I've done. I'm fearing
MokbeT now because I've done what I've done.

Now Tet's scroTT down - - -
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COMMISSIONER:  Mr Nathwani, his evidence of course is that 
when he wrote this letter he didn't know that Nicola Gobbo 
was an informer who had informed police on him. 

Yes, I understand that.  I well understand that.  But as I 
listen to his evidence - and Mr Cooper, can you confirm, 
what you seemed to be saying earlier was had Gobbo not come 
into that cell, or come to see you and say you should 
provide evidence against the Mokbels, you wouldn't have 
done so back in April 2006?---Exactly.  What would have 
happened is I would have gone with a no comment statement  
and it would have been too late because their (indistinct) 
would have been up, everyone would have known I was in 
custody and there would be no deal.

If we go to - I just want to ask you the last topic related 
to it.  If we go to p.4, the top of p.4.  This was partly 
related to what you'd said earlier but you seem to have 
accepted that Ms Gobbo couldn't stop you cooking, but the 
first paragraph you say, "To give you a little more 
understanding of where I'm coming from, you never asked the 
question Dale, why Cooper, why the third time?  Why would 
you continue to offend whilst on two bails?  Answer, fear 
of death?  Maybe.  Money?  Maybe.  The honest truth, 
loyalty to my outfit.  It gave me a sense of belonging and 
it took balls of steel to do so.  Now I find myself in a 
different predicament, a new outfit with a whole new set of 
demands", okay?---Yes.

So I just point that out because it, as you accepted just 
before the break, Ms Gobbo couldn't stop you from cooking 
and you agree with that, don't you?---Yes.

Finally this.  There's no doubt obviously that you 
understandably feel betrayed by Ms Gobbo?---Yes, I do.

Loyalty very important to you?---Yes.

If we go to the bottom of p.3.  Just up a bit more please.  
There you have it front and centre in the letter to 
Mr Flynn, the noun loyalty, and you pointed out what it 
means.  Now if we read the bold, the capital in the next 
paragraph in the middle, "I'm all about loyalty.  To those 
who are loyal to me, to those who honour their word to me.  
As you're well aware the Mokbels dishonoured my loyalty for 
years which I tolerated and feared the repercussions, 
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COMMISSIONER:  Mr Nathwani, his evidence of course is that 
when he wrote this letter he didn't know that Nicola Gobbo 
was an informer who had informed police on him. 

Yes, I understand that.  I well understand that.  But as I 
listen to his evidence - and Mr Cooper, can you confirm, 
what you seemed to be saying earlier was had Gobbo not come 
into that cell, or come to see you and say you should 
provide evidence against the Mokbels, you wouldn't have 
done so back in April 2006?---Exactly.  What would have 
happened is I would have gone with a no comment statement  
and it would have been too late because their (indistinct) 
would have been up, everyone would have known I was in 
custody and there would be no deal.

If we go to - I just want to ask you the last topic related 
to it.  If we go to p.4, the top of p.4.  This was partly 
related to what you'd said earlier but you seem to have 
accepted that Ms Gobbo couldn't stop you cooking, but the 
first paragraph you say, "To give you a little more 
understanding of where I'm coming from, you never asked the 
question Dale, why Cooper, why the third time?  Why would 
you continue to offend whilst on two bails?  Answer, fear 
of death?  Maybe.  Money?  Maybe.  The honest truth, 
loyalty to my outfit.  It gave me a sense of belonging and 
it took balls of steel to do so.  Now I find myself in a 
different predicament, a new outfit with a whole new set of 
demands", okay?---Yes.

So I just point that out because it, as you accepted just 
before the break, Ms Gobbo couldn't stop you from cooking 
and you agree with that, don't you?---Yes.

Finally this.  There's no doubt obviously that you 
understandably feel betrayed by Ms Gobbo?---Yes, I do.

Loyalty very important to you?---Yes.

If we go to the bottom of p.3.  Just up a bit more please.  
There you have it front and centre in the letter to 
Mr Flynn, the noun loyalty, and you pointed out what it 
means.  Now if we read the bold, the capital in the next 
paragraph in the middle, "I'm all about loyalty.  To those 
who are loyal to me, to those who honour their word to me.  
As you're well aware the Mokbels dishonoured my loyalty for 
years which I tolerated and feared the repercussions, 
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COMMISSIONER: Mr Nathwani, his evidence of course is that
when he wrote this Tetter he didn't know that NicoTa Gobbo
was an informer who had informed poTice on him.

Yes, I understand that. I weTT understand that. But as I
Tisten to his evidence - and Mr Cooper, can you confirm,
what you seemed to be saying earTier was had Gobbo not come
into that ceTT, or come to see you and say you shoq
provide evidence against the MokbeTs, you woqn't have
done so back in ApriT 2006?---Exact1y. What woq have
happened is I woq have gone with a no comment statement
and it woq have been too Tate because their (indistinct)
woq have been up, everyone woq have known I was in
custody and there woq be no deaT.

If we go to - I just want to ask you the Tast topic reTated
to it. If we go to p.4, the top of p.4. This was partTy
reTated to what you'd said earTier but you seem to have
accepted that Ms Gobbo coqn't stop you cooking, but the
first paragraph you say, "To give you a TittTe more
understanding of where I'm coming from, you never asked the
question DaTe, why Cooper, why the third time? Why woq
you continue to offend whiTst on two baiTs? Answer, fear
of death? Maybe. Money? Maybe. The honest truth,
ToyaTty to my outfit. It gave me a sense of beTonging and
it took baTTs of steeT to do so. Now I find myseTf in a
different predicament, a new outfit with a whoTe new set of
demands", okay?---Yes.

So I just point that out because it, as you accepted just
before the break, Ms Gobbo coqn't stop you from cooking
and you agree with that, don't you?---Yes.

FinaTTy this. There's no doubt obviousTy that you
understandabTy feeT betrayed by Ms Gobbo?---Yes, I do.

LoyaTty very important to you?---Yes.

If we go to the bottom of p.3. Just up a bit more pTease.
There you have it front and centre in the Tetter to
Mr FTynn, the noun ToyaTty, and you pointed out what it
means. Now if we read the bo, the capitaT in the next
paragraph in the middTe, "I'm a1] about ToyaTty. To those
who are ToyaT to me, to those who honour their word to me.
As you're weTT aware the MokbeTs dishonoured my ToyaTty for
years which I toTerated and feared the repercussions,
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continued my involvement which resulted in this course of 
action towards them.  Please Dale, don't lose my loyalty.  
For your sake, I have a tendency to go the other way real 
quick once I've lost my passion for what I think is right", 
okay?---Yes.

As far as money given to Ms Gobbo as proceeds of crime, 
that's not true.  What do you say about that?---It is true.

And she's, of course, someone who's betrayed your loyalty, 
which you agree with?---Well I'm only finding this out now.
 
I understand?---So how - I've only found this out now.  
I've not seen Ms Gobbo since 2012.

All right.  Thank you very much Mr Cooper?---Thank you.

COMMISSIONER:  Did you want to tender that letter?  

MR NATHWANI:  Yes, please.  It will obviously have to be 
redacted.

COMMISSIONER:  Yes, of course.  There's a non-publication 
order in respect of anything that could tend to identify 
the witness in any case.  

#EXHIBIT RC670A - (Confidential) 2009 letter from Cooper to 
Dale Flynn.

#EXHIBIT RC670B - (Redacted version.) 

MR WOODS:  Just before my friends go on, there might be 
something arising that Mr Nathwani wants to deal with.  It 
might be appropriate for me just to put a proposition to 
the witness now.

COMMISSIONER:  Yes, I understand. 

MR WOODS:  There was an exchange that happened at the start 
of his examination, and unfortunately I can't find the 
precise words that were put to him, but it seemed to me 
that the answer to the question was that he hadn't met with 
counsel assisting the Royal Commission before.  Mr Cooper, 
it's correct that I had a conversation by phone with you, 
your instructing solicitor and your counsel two or three 
days ago?---Yes, that is correct.  I do remember that, yes.
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continued my involvement which resulted in this course of 
action towards them.  Please Dale, don't lose my loyalty.  
For your sake, I have a tendency to go the other way real 
quick once I've lost my passion for what I think is right", 
okay?---Yes.

As far as money given to Ms Gobbo as proceeds of crime, 
that's not true.  What do you say about that?---It is true.

And she's, of course, someone who's betrayed your loyalty, 
which you agree with?---Well I'm only finding this out now.
 
I understand?---So how - I've only found this out now.  
I've not seen Ms Gobbo since 2012.

All right.  Thank you very much Mr Cooper?---Thank you.

COMMISSIONER:  Did you want to tender that letter?  

MR NATHWANI:  Yes, please.  It will obviously have to be 
redacted.

COMMISSIONER:  Yes, of course.  There's a non-publication 
order in respect of anything that could tend to identify 
the witness in any case.  

#EXHIBIT RC670A - (Confidential) 2009 letter from Cooper to 
Dale Flynn.

#EXHIBIT RC670B - (Redacted version.) 

MR WOODS:  Just before my friends go on, there might be 
something arising that Mr Nathwani wants to deal with.  It 
might be appropriate for me just to put a proposition to 
the witness now.

COMMISSIONER:  Yes, I understand. 

MR WOODS:  There was an exchange that happened at the start 
of his examination, and unfortunately I can't find the 
precise words that were put to him, but it seemed to me 
that the answer to the question was that he hadn't met with 
counsel assisting the Royal Commission before.  Mr Cooper, 
it's correct that I had a conversation by phone with you, 
your instructing solicitor and your counsel two or three 
days ago?---Yes, that is correct.  I do remember that, yes.
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continued my invoIvement which resuIted in this course of
action towards them. PIease DaIe, don't Iose my oaIty.
For your sake, I have a tendency to go the other way reaI
quick once I've Iost my passion for what I think is right",
okay?---Yes.

As far as money given to Ms Gobbo as proceeds of crime,
that's not true. What do you say about that?---It is true.

And she's, of course, someone who's betrayed your oaIty,
which you agree with?---We11 I'm onIy finding this out now.

I understand?---So how - I've onIy found this out now.
I've not seen Ms Gobbo since 2012.

A11 right. Thank you very much Mr Cooper?---Thank you.

COMMISSIONER: Did you want to tender that Ietter?

MR NATHWANI: Yes, pIease. It wiII obvious have to be
redacted.

COMMISSIONER: Yes, of course. There's a non-puication
order in respect of anything that couId tend to identify
the witness in any case.

#EXHIBIT RC670A - (ConfidentiaI) 2009 Ietter from Cooper to
DaIe FIynn.

#EXHIBIT RC67OB - (Redacted version.)

MR WOODS: Just before my friends go on, there might be
something arising that Mr Nathwani wants to deaI with. It
might be appropriate for me just to put a proposition to
the witness now.

COMMISSIONER: Yes, I understand.

MR WOODS: There was an exchange that happened at the start
of his examination, and unfortunate I can't find the
precise words that were put to him, but it seemed to me
that the answer to the question was that he hadn't met with
counseI assisting the RoyaI Commission before. Mr Cooper,
it's correct that I had a conversation by phone with you,
your instructing soIicitor and your counseI two or three
days ago?---Yes, that is correct. I do remember that, yes.
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And I explained in general terms the evidence that I'd be 
taking you through?---Yes, it was a conversation, not a 
written document.

Yes.  No, I understand.  I just wanted to be clear, in that 
conversation you didn't - did you tell me the subject of 
that examination about Paul Iliovski that I took you 
through a little bit earlier?---Yes.

Did you tell me in the phone conversation that we had a 
couple of days ago?---Did I tell you in the phone 
conversation about what - about - - -

Mr Nathwani was making a complaint to the Commission and 
asking you questions about when it became clear to the 
Commission your evidence that I took you through a moment 
ago that you said you thought one of the Commission staff 
might have overheard describing you to a police officer at 
lunchtime, do you remember that?---Yes.

What I'm saying is the suggestion appeared to be made that 
this is something that the Commission knew about before I 
led evidence from you earlier today, and what I'm wanting 
to elicit from you is whether or not you told me that story 
about Paul Iliovski, et cetera, when we had a conversation 
by phone with your counsel and your instructing solicitor a 
few days ago?---No, that wasn't spoken about.

In fact during that conversation is it correct that you 
pretty much didn't say anything?---I didn't say anything 
and I gave instructions for Malcolm to tell you what it is 
I said.

Thank you.

COMMISSIONER:  All right.  Did you want to follow that up, 
Mr Nathwani?  

MR NATHWANI:  No.  I'll leave it on that note.

COMMISSIONER:  All right then.  Yes, Ms Enbom.

MS ENBOM:  I don't have any cross-examination.

COMMISSIONER:  No questions.  No questions from anybody 
else other than Mr Chettle.  
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And I explained in general terms the evidence that I'd be 
taking you through?---Yes, it was a conversation, not a 
written document.

Yes.  No, I understand.  I just wanted to be clear, in that 
conversation you didn't - did you tell me the subject of 
that examination about Paul Iliovski that I took you 
through a little bit earlier?---Yes.

Did you tell me in the phone conversation that we had a 
couple of days ago?---Did I tell you in the phone 
conversation about what - about - - -

Mr Nathwani was making a complaint to the Commission and 
asking you questions about when it became clear to the 
Commission your evidence that I took you through a moment 
ago that you said you thought one of the Commission staff 
might have overheard describing you to a police officer at 
lunchtime, do you remember that?---Yes.

What I'm saying is the suggestion appeared to be made that 
this is something that the Commission knew about before I 
led evidence from you earlier today, and what I'm wanting 
to elicit from you is whether or not you told me that story 
about Paul Iliovski, et cetera, when we had a conversation 
by phone with your counsel and your instructing solicitor a 
few days ago?---No, that wasn't spoken about.

In fact during that conversation is it correct that you 
pretty much didn't say anything?---I didn't say anything 
and I gave instructions for Malcolm to tell you what it is 
I said.

Thank you.

COMMISSIONER:  All right.  Did you want to follow that up, 
Mr Nathwani?  

MR NATHWANI:  No.  I'll leave it on that note.

COMMISSIONER:  All right then.  Yes, Ms Enbom.

MS ENBOM:  I don't have any cross-examination.

COMMISSIONER:  No questions.  No questions from anybody 
else other than Mr Chettle.  
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And I exp1ained in genera1 terms the evidence that I'd be
taking you through?---Yes, it was a conversation, not a
written document.

Yes. No, I understand. I just wanted to be c1ear, in that
conversation you didn't - did you te11 me the subject of
that examination about Pau1 I1iovski that I took you
through a 1itt1e bit ear1ier?---Yes.

Did you te11 me in the phone conversation that we had a
coup1e of days ago?---Did I te11 you in the phone
conversation about what - about - - -

Mr Nathwani was making a comp1aint to the Commission and
asking you questions about when it became c1ear to the
Commission your evidence that I took you through a moment
ago that you said you thought one of the Commission staff
might have overheard describing you to a po1ice officer at
1unchtime, do you remember that?---Yes.

What I'm saying is the suggestion appeared to be made that
this is something that the Commission knew about before I
1ed evidence from you ear1ier today, and what I'm wanting
to e1icit from you is whether or not you to1d me that story
about Pau1 I1iovski, et cetera, when we had a conversation
by phone with your counse1 and your instructing so1icitor a
few days ago?---No, that wasn't spoken about.

In fact during that conversation is it correct that you
pretty much didn't say anything?---I didn't say anything
and I gave instructions for Ma1co1m to te11 you what it is
I said.

Thank you.

COMMISSIONER: A11 right. Did you want to fo11ow that up,
Mr Nathwani?

MR NATHWANI: No. I'11 1eave it on that note.

COMMISSIONER: A11 right then. Yes, Ms Enbom.

MS ENBOM: I don't have any cross-examination.

COMMISSIONER: No questions. No questions from anybody
e1se other than Mr Chett1e.
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<CROSS-EXAMINED BY MR CHETTLE:

Thank you.  Mr Cooper, I appear for the handlers who 
handled Ms Gobbo, do you know what I am?---Yes.

On the issue of - you also understand that I'm instructed 
by Tony Hargreaves?---Yes.

And at the start, when this Royal Commission was announced 
you had a telephone conversation with him?---Yes.

And discussed the issue of whether or not there were any 
objections to him acting for the handlers?---Acting for me 
or for the handlers?

For the handlers.  You made it clear that you had no 
objection to him acting for the handlers and he referred - 
- - ?---No, no, no, no, and he referred me to someone else, 
yes.

You agree with what I'm putting to you?---Absolutely, yes.

He also acted for you in relation to - back then in 
relation to the two Matchless and land - whatever it was 
called - the first two cooks that you were involved 
in?---Matchless and Landslip, yes.

When you subsequently got arrested on the third 
cook?---Yes.

He was your solicitor?---Yes.

He briefed Duncan Allen to appear for you in relation to 
your appearance?---Yes.

Did he negotiate on your behalf with the Director of Public 
Prosecutions?---I believe so, yes.

You were told by Mr O'Brien in the boardroom on the night 
you were arrested that you've got a choice, didn't you, you 
could have 20 years for two or eight years for three 
cooks?---Yes.

Do you recall that conversation?---Yes.

It was during that conversation that there - how many 
people in the boardroom with you when he told you that?---I 
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<CROSS-EXAMINED BY MR CHETTLE:

Thank you.  Mr Cooper, I appear for the handlers who 
handled Ms Gobbo, do you know what I am?---Yes.

On the issue of - you also understand that I'm instructed 
by Tony Hargreaves?---Yes.

And at the start, when this Royal Commission was announced 
you had a telephone conversation with him?---Yes.

And discussed the issue of whether or not there were any 
objections to him acting for the handlers?---Acting for me 
or for the handlers?

For the handlers.  You made it clear that you had no 
objection to him acting for the handlers and he referred - 
- - ?---No, no, no, no, and he referred me to someone else, 
yes.

You agree with what I'm putting to you?---Absolutely, yes.

He also acted for you in relation to - back then in 
relation to the two Matchless and land - whatever it was 
called - the first two cooks that you were involved 
in?---Matchless and Landslip, yes.

When you subsequently got arrested on the third 
cook?---Yes.

He was your solicitor?---Yes.

He briefed Duncan Allen to appear for you in relation to 
your appearance?---Yes.

Did he negotiate on your behalf with the Director of Public 
Prosecutions?---I believe so, yes.

You were told by Mr O'Brien in the boardroom on the night 
you were arrested that you've got a choice, didn't you, you 
could have 20 years for two or eight years for three 
cooks?---Yes.

Do you recall that conversation?---Yes.

It was during that conversation that there - how many 
people in the boardroom with you when he told you that?---I 
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<CROSS-EXAMINED BY MR CHETTLE:

Thank you. Mr Cooper, I appear for the hand1ers who
hand1ed Ms Gobbo, do you know what I am?---Yes.

On the issue of - you a1so understand that I'm instructed
by Tony Hargreaves?---Yes.

And at the start, when this Roya1 Commission was announced
you had a te1ephone conversation with him?---Yes.

And discussed the issue of whether or not there were any
objections to him acting for the hand1ers?---Acting for me
or for the hand1ers?

For the hand1ers. You made it c1ear that you had no
objection to him acting for the hand1ers and he referred -
- - ?---No, no, no, no, and he referred me to someone e1se,
yes.

You agree with what I'm putting to you?---Abso1ute1y, yes.

He a1so acted for you in re1ation to - back then in
re1ation to the two Match1ess and 1and - whatever it was
ca11ed - the first two cooks that you were invo1ved
in?---Match1ess and Lands1ip, yes.

When you subsequent1y got arrested on the third
cook?---Yes.

He was your so1icitor?---Yes.

He briefed Duncan A11en to appear for you in re1ation to
your appearance?---Yes.

Did he negotiate on your beha1f with the Director of Pub1ic
Prosecutions?---I be1ieve so, yes.

You were to1d by Mr O'Brien in the boardroom on the night
you were arrested that you've got a choice, didn't you, you
cou1d have 20 years for two or eight years for three
cooks?---Yes.

Do you reca11 that conversation?---Yes.

It was during that conversation that there - how many
peop1e in the boardroom with you when he to1d you that?---I
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believe three.

All right.  When Ms Gobbo came back Mr O'Brien and the man 
you didn't know left the room, didn't they?---I believe so, 
yes.

When the conversation occurred between Ms Gobbo, Mr Flynn 
and yourself there were only the three of you 
present?---Yes.

And during that conversation you told Mr Flynn that there 
were guns in the wall of the house where the cook was 
taking place, did you not?---In a box, yes.

And you told him that in the presence of Ms Gobbo before 
the record of interview took place?---Yes.

I'll just give you - I'll remind you of his evidence and 
can I have his evidence brought up.  I think it's Exhibit 
546.

COMMISSIONER:  Were you wanting the transcript of 
Mr Flynn's evidence?  

MR CHETTLE:  No, there was an exhibit tendered which set 
out the sequence of events and I think they were an extract 
from Mr O'Brien's diaries from best I can recall but I'll 
go to Mr Flynn's evidence.  Thank you.  I'll try and 
paraphrase this, Mr Cooper.  Before you went back in and 
were formally interviewed you told Mr O'Brien and Ms Gobbo 
that there were guns in the house at the lab, did you 
not?---I did at some stage, yes, I can't recall exactly 
when.

And then when you got back in the interview, and that is 
Exhibit 365, at question 430 you confirmed on tape with 
Mr Flynn that you had told him in an earlier, before the 
interview about the guns, do you follow?---Yes.

That was something that you disclosed yourself to the 
police?---Yes.

You had been involved in serious ongoing criminal behaviour 
in the months leading up to your arrest, hadn't you?---Yes.

And you've told the Commission that you have a complaint 
about the way the police treated you and acted in this 
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believe three.

All right.  When Ms Gobbo came back Mr O'Brien and the man 
you didn't know left the room, didn't they?---I believe so, 
yes.

When the conversation occurred between Ms Gobbo, Mr Flynn 
and yourself there were only the three of you 
present?---Yes.

And during that conversation you told Mr Flynn that there 
were guns in the wall of the house where the cook was 
taking place, did you not?---In a box, yes.

And you told him that in the presence of Ms Gobbo before 
the record of interview took place?---Yes.

I'll just give you - I'll remind you of his evidence and 
can I have his evidence brought up.  I think it's Exhibit 
546.

COMMISSIONER:  Were you wanting the transcript of 
Mr Flynn's evidence?  

MR CHETTLE:  No, there was an exhibit tendered which set 
out the sequence of events and I think they were an extract 
from Mr O'Brien's diaries from best I can recall but I'll 
go to Mr Flynn's evidence.  Thank you.  I'll try and 
paraphrase this, Mr Cooper.  Before you went back in and 
were formally interviewed you told Mr O'Brien and Ms Gobbo 
that there were guns in the house at the lab, did you 
not?---I did at some stage, yes, I can't recall exactly 
when.

And then when you got back in the interview, and that is 
Exhibit 365, at question 430 you confirmed on tape with 
Mr Flynn that you had told him in an earlier, before the 
interview about the guns, do you follow?---Yes.

That was something that you disclosed yourself to the 
police?---Yes.

You had been involved in serious ongoing criminal behaviour 
in the months leading up to your arrest, hadn't you?---Yes.

And you've told the Commission that you have a complaint 
about the way the police treated you and acted in this 
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beIieve three.

A11 right. When Ms Gobbo came back Mr O'Brien and the man
you didn't know Ieft the room, didn't they?---I beIieve so,
yes.

When the conversation occurred between Ms Gobbo, Mr FIynn
and yourseIf there were onIy the three of you
present?---Yes.

And during that conversation you toId Mr FIynn that there
were guns in the waII of the house where the cook was
taking pIace, did you not?---In a box, yes.

And you toId him that in the presence of Ms Gobbo before
the record of interview took p1ace?---Yes.

I'II just give you - I'II remind you of his evidence and
can I have his evidence brought up. I think it's Exhibit
546.

COMMISSIONER: Were you wanting the transcript of
Mr FIynn's evidence?

MR CHETTLE: No, there was an exhibit tendered which set
out the sequence of events and I think they were an extract
from Mr O'Brien's diaries from best I can recaII but I'II
go to Mr FIynn's evidence. Thank you. I'II try and
paraphrase this, Mr Cooper. Before you went back in and
were forma11y interviewed you toId Mr O'Brien and Ms Gobbo
that there were guns in the house at the Iab, did you
not?---I did at some stage, yes, I can't recaII exactIy
when.

And then when you got back in the interview, and that is
Exhibit 365, at question 430 you confirmed on tape with
Mr FIynn that you had toId him in an earIier, before the
interview about the guns, do you foIIow?---Yes.

That was something that you discIosed yourseIf to the
poIice?---Yes.

You had been invoIved in serious ongoing criminaI behaviour
in the months Ieading up to your arrest, hadn't you?---Yes.

And you've toId the Commission that you have a compIaint
about the way the poIice treated you and acted in this
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case.  I think you said "They should have known better, 
baiting people to do things".  

MR WOODS:  Can I invite Mr Chettle to identify the 
relevance of these questions to the Terms of Reference. 

MR CHETTLE:  In relation to the very - the answers he gave 
are not legally and factually correct in relation to - 
Mr Woods invites him - I will tell you Commissioner.  
Mr Woods invites him for his attitude in relation to what 
the police did.  He gives an answer.  He points out that he 
would have challenged his conviction or his charges in 
relation to the third offence when if the reality is up 
until the point of time that he was arrested he was engaged 
in criminal behaviour on an ongoing basis, there's no basis 
of legal professional privilege.  Now if that's conceded I 
won't take the matter any further because - - - 

MR WOODS:  I'm not going to concede anything at this stage.  
The position is the questions that I was asking of the 
witness were almost entirely directed at conflicts of 
interest.

COMMISSIONER:  Yes. 

MR WOODS:  There were questions certainly that give rise to 
questions of privilege, but I'm nervous that the first 
question Mr Chettle asked of this witness was about his 
instructing solicitor's involvement and it seems to be that 
he is now going to go on to attack the credit of the 
witness.  Now I might be wrong about that but I would be 
nervous were that to be the case in this Commission.

MR CHETTLE:  Commissioner, Mr Woods - - - 

COMMISSIONER:  How about you ask questions about - the 
problem with your legal professional privilege argument is 
that you've got the conflict that arises once she continues 
to act having informed on the police. 

MR CHETTLE:  I accept that.

COMMISSIONER:  Just proceed.  Obviously matters of credit 
are off bounds and - - - 

MR CHETTLE:  Commissioner, this arose because of - - -
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case.  I think you said "They should have known better, 
baiting people to do things".  

MR WOODS:  Can I invite Mr Chettle to identify the 
relevance of these questions to the Terms of Reference. 

MR CHETTLE:  In relation to the very - the answers he gave 
are not legally and factually correct in relation to - 
Mr Woods invites him - I will tell you Commissioner.  
Mr Woods invites him for his attitude in relation to what 
the police did.  He gives an answer.  He points out that he 
would have challenged his conviction or his charges in 
relation to the third offence when if the reality is up 
until the point of time that he was arrested he was engaged 
in criminal behaviour on an ongoing basis, there's no basis 
of legal professional privilege.  Now if that's conceded I 
won't take the matter any further because - - - 

MR WOODS:  I'm not going to concede anything at this stage.  
The position is the questions that I was asking of the 
witness were almost entirely directed at conflicts of 
interest.

COMMISSIONER:  Yes. 

MR WOODS:  There were questions certainly that give rise to 
questions of privilege, but I'm nervous that the first 
question Mr Chettle asked of this witness was about his 
instructing solicitor's involvement and it seems to be that 
he is now going to go on to attack the credit of the 
witness.  Now I might be wrong about that but I would be 
nervous were that to be the case in this Commission.

MR CHETTLE:  Commissioner, Mr Woods - - - 

COMMISSIONER:  How about you ask questions about - the 
problem with your legal professional privilege argument is 
that you've got the conflict that arises once she continues 
to act having informed on the police. 

MR CHETTLE:  I accept that.

COMMISSIONER:  Just proceed.  Obviously matters of credit 
are off bounds and - - - 

MR CHETTLE:  Commissioner, this arose because of - - -

VPL.0018.0005.0110

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

16:

02:

02:

02:

02:

02:

02:

02:

02:

03:

03:

03:

03:

03:

03:

03:

03:

03:

03:

03:

03:

03:

03:

03:

03:

03:

03:

03:

04:

04:

04:

04:

04:

04:

04:

04:

04:

04:

04:

04:

04:

04:

37
43
47
48
50
55
55
56

02
06
10
13
16
20
25
29
33
37
38
41
47
50

51
51
52
54
59

03
06
09
15

16
21
24
28
30
30

31
36
37
38

C
O

N
G

O
-P

O
O

R
);

A
h

h
h

h
h

A
A

O
O

O
O

O
O

O
O

O
O

O
O

O
O

O
O

O
O

O
O

N
N

N
N

N
N

N
N

N
M

—
‘A

A
A

A
A

A
A

A
A

\I
C

D
O

'I
#

O
O

N
A

O
Q

O
)\

IO
)U

1
A

0
0

N
—

‘O
Q

O
D

N
C

D
O

‘I
-P

O
O

N
—

‘O
Q

O
D

N
C

D
U

'I
A

O
O

N
—

‘O
G

VPL.0018.0005.0110

case. I think you said "They shoq have known better,
baiting peopTe to do things".

MR WOODS: Can I invite Mr ChettTe to identify the
reTevance of these questions to the Terms of Reference.

MR CHETTLE: In reTation to the very - the answers he gave
are not TegaTTy and factuaTTy correct in reTation to -
Mr Woods invites him - I wiTT teTT you Commissioner.
Mr Woods invites him for his attitude in reTation to what
the poTice did. He gives an answer. He points out that he
woq have chaTTenged his conviction or his charges in
reTation to the third offence when if the reaTity is up
untiT the point of time that he was arrested he was engaged
in criminaT behaviour on an ongoing basis, there's no basis
of TegaT professionaT priviTege. Now if that's conceded I
won't take the matter any further because - - -

MR WOODS: I'm not going to concede anything at this stage.
The position is the questions that I was asking of the
witness were aTmost entireTy directed at confTicts of
interest.

COMMISSIONER: Yes.

MR WOODS: There were questions certainTy that give rise to
questions of priviTege, but I'm nervous that the first
question Mr ChettTe asked of this witness was about his
instructing soTicitor's invoTvement and it seems to be that
he is now going to go on to attack the credit of the
witness. Now I might be wrong about that but I woq be
nervous were that to be the case in this Commission.

MR CHETTLE: Commissioner, Mr Woods - - -

COMMISSIONER: How about you ask questions about - the
probTem with your TegaT professionaT priviTege argument is
that you've got the confTict that arises once she continues
to act having informed on the poTice.

MR CHETTLE: I accept that.

COMMISSIONER: Just proceed. ObviousTy matters of credit
are off bounds and - - -

MR CHETTLE: Commissioner, this arose because of - - -
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COMMISSIONER:  It might be quicker just to ask the question 
I think.  Let's ask the question.  

MR CHETTLE:  Thank you.  All right, I'll start again.  You 
were engaged in serious criminal activity in the months 
leading up to your arrest?---Correct.

You had told Ms Gobbo of your involvement in that 
activity?---To a degree, yes.

Other people participated in that criminal activity and 
talked to you and Ms Gobbo about what was 
occurring?---Other people?

Rob Karam, for example?---Yes.

You had dinner with Rob Karam and Ms Gobbo where you 
discussed purchasing drugs, didn't you?---Yes, I believe 
so.

You were manufacturing drugs in that period of time for 
Horty Mokbel?---Yes.

You were manufacturing drugs in that period of time for Rob 
Karam?---Not for Rob Karam, no.

Didn't he have a share in one of your cooks?---I can't 
recall whether it was a precursor or if it was a 
manufacture for him.

COMMISSIONER:  We don't really need to get bogged down 
here.  He's conceded that he was involved in serious 
ongoing criminal behaviour. 

MR CHETTLE:  Commissioner, what I'm seeking to establish - 
I'll do it the long way if I have to.  I was trying to 
avoid going to the ICRs and going through - - -

COMMISSIONER:  Yes, I don't want to go the long way either.  

MR CHETTLE:  What you were - you complained about the fact 
that Ms Gobbo was informing on you, you remember?---Yes.

But that's no more than a complaint that she put you in for 
criminal activity, isn't it?---Yes.

It gets more complicated from your point of view when she 
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COMMISSIONER:  It might be quicker just to ask the question 
I think.  Let's ask the question.  

MR CHETTLE:  Thank you.  All right, I'll start again.  You 
were engaged in serious criminal activity in the months 
leading up to your arrest?---Correct.

You had told Ms Gobbo of your involvement in that 
activity?---To a degree, yes.

Other people participated in that criminal activity and 
talked to you and Ms Gobbo about what was 
occurring?---Other people?

Rob Karam, for example?---Yes.

You had dinner with Rob Karam and Ms Gobbo where you 
discussed purchasing drugs, didn't you?---Yes, I believe 
so.

You were manufacturing drugs in that period of time for 
Horty Mokbel?---Yes.

You were manufacturing drugs in that period of time for Rob 
Karam?---Not for Rob Karam, no.

Didn't he have a share in one of your cooks?---I can't 
recall whether it was a precursor or if it was a 
manufacture for him.

COMMISSIONER:  We don't really need to get bogged down 
here.  He's conceded that he was involved in serious 
ongoing criminal behaviour. 

MR CHETTLE:  Commissioner, what I'm seeking to establish - 
I'll do it the long way if I have to.  I was trying to 
avoid going to the ICRs and going through - - -

COMMISSIONER:  Yes, I don't want to go the long way either.  

MR CHETTLE:  What you were - you complained about the fact 
that Ms Gobbo was informing on you, you remember?---Yes.

But that's no more than a complaint that she put you in for 
criminal activity, isn't it?---Yes.

It gets more complicated from your point of view when she 
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COMMISSIONER: It might be quicker just to ask the question
I think. Let's ask the question.

MR CHETTLE: Thank you. A11 right, 1'11 start again. You
were engaged in serious criminaI activity in the months
Ieading up to your arrest?---Correct.

You had toId Ms Gobbo of your invoIvement in that
activity?---To a degree, yes.

Other peopIe participated in that criminaI activity and
taIked to you and Ms Gobbo about what was
occurring?---Other peopIe?

Rob Karam, for exampIe?---Yes.

You had dinner with Rob Karam and Ms Gobbo where you
discussed purchasing drugs, didn't you?---Yes, I beIieve
so.

You were manufacturing drugs in that period of time for
Horty Mokbe1?---Yes.

You were manufacturing drugs in that period of time for Rob
Karam?---Not for Rob Karam, no.

Didn't he have a share in one of your cooks?---I can't
recaII whether it was a precursor or if it was a
manufacture for him.

COMMISSIONER: We don't reaIIy need to get bogged down
here. He's conceded that he was invoIved in serious
ongoing criminaI behaviour.

MR CHETTLE: Commissioner, what I'm seeking to estaish -
I'II do it the Iong way if I have to. I was trying to
avoid going to the ICRs and going through - - -

COMMISSIONER: Yes, I don't want to go the Iong way either.

MR CHETTLE: What you were - you compIained about the fact
that Ms Gobbo was informing on you, you remember?---Yes.

But that's no more than a compIaint that she put you in for
criminaI activity, isn't it?---Yes.

It gets more compIicated from your point of view when she
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starts to act for you because she can't be acting for you 
and representing the police, that's the second aspect of 
it, isn't it?---Yes.

But when you think about it, it's your own stupid fault for 
telling her the things that you did tell her that ended up 
being passed on to the police, isn't it?  

COMMISSIONER:  Just could I correct this.  It wasn't that 
she then commenced to act for him, she was continuing to 
act for him right through.  She'd acted for him in the 
earlier ones, continued to give him legal advice, informed 
to the police, and then got him to roll, without him 
knowing that she had informed on him to the police so that,  
to the extent that she was the source of the information 
upon which he was arrested.  

MR CHETTLE:  Commissioner, it seems - it's not the time to 
debate the legalities of all this, but to suggest that 
because she had acted or him or was acting for him on his 
plea for the first two cooks does not mean that she could 
not provide the information she did provide to the police.  
What it meant was she couldn't act for him.

COMMISSIONER:  No, that would be true if she then ceased to 
act for him. 

MR CHETTLE:  Correct.  That's the point.

COMMISSIONER:  But she didn't cease to act.  It wasn't a 
question of starting again, there was no ceasing to act.  
On his evidence she continued to act for him right through, 
although there was also a personal friendship relationship. 

MR CHETTLE:  I think, Commissioner, I'm - okay.  
Commissioner, can have I five minutes?

COMMISSIONER:  Certainly. 

MR CHETTLE:  My issues with this witness are very limited.

COMMISSIONER:  Sure. 

MR CHETTLE:  But the only thing I want to establish, there 
was a reference to Mr Smith and there was a reference to 
the information that was provided by Ms Gobbo to us, that's 
all I'm seeking - - -

VPL.0018.0005.0112

1
2
3
4
5
6
7
8
9

10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
26
27
28
29
30
31
32
33
34
35
36
37
38
39
40
41
42
43
44
45
46
47

16:06:53

16:06:58

16:07:00

16:07:02

16:07:06

16:07:09

16:07:10

16:07:11

16:07:14

16:07:17

16:07:20

16:07:23

16:07:29

16:07:36

16:07:39

16:07:41

16:07:42

16:07:47

16:07:51

16:07:55

16:08:00

16:08:02

16:08:04

16:08:05

16:08:06

16:08:06

16:08:08

16:08:13

16:08:17

16:08:22

16:08:23

16:08:53

16:08:58

16:08:59

16:09:00

16:09:03

16:09:04

16:09:04

16:09:06

16:09:08

16:09:11

.31/10/19  
 COOPER XXN - IN CAMERA

8766

starts to act for you because she can't be acting for you 
and representing the police, that's the second aspect of 
it, isn't it?---Yes.

But when you think about it, it's your own stupid fault for 
telling her the things that you did tell her that ended up 
being passed on to the police, isn't it?  

COMMISSIONER:  Just could I correct this.  It wasn't that 
she then commenced to act for him, she was continuing to 
act for him right through.  She'd acted for him in the 
earlier ones, continued to give him legal advice, informed 
to the police, and then got him to roll, without him 
knowing that she had informed on him to the police so that,  
to the extent that she was the source of the information 
upon which he was arrested.  

MR CHETTLE:  Commissioner, it seems - it's not the time to 
debate the legalities of all this, but to suggest that 
because she had acted or him or was acting for him on his 
plea for the first two cooks does not mean that she could 
not provide the information she did provide to the police.  
What it meant was she couldn't act for him.

COMMISSIONER:  No, that would be true if she then ceased to 
act for him. 

MR CHETTLE:  Correct.  That's the point.

COMMISSIONER:  But she didn't cease to act.  It wasn't a 
question of starting again, there was no ceasing to act.  
On his evidence she continued to act for him right through, 
although there was also a personal friendship relationship. 

MR CHETTLE:  I think, Commissioner, I'm - okay.  
Commissioner, can have I five minutes?

COMMISSIONER:  Certainly. 

MR CHETTLE:  My issues with this witness are very limited.

COMMISSIONER:  Sure. 

MR CHETTLE:  But the only thing I want to establish, there 
was a reference to Mr Smith and there was a reference to 
the information that was provided by Ms Gobbo to us, that's 
all I'm seeking - - -
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starts to act for you because she can't be acting for you
and representing the poIice, that's the second aspect of
it, isn't it?---Yes.

But when you think about it, it's your own stupid fauIt for
te11ing her the things that you did teII her that ended up
being passed on to the poIice, isn't it?

COMMISSIONER: Just couId I correct this. It wasn't that
she then commenced to act for him, she was continuing to
act for him right through. She'd acted for him in the
earIier ones, continued to give him 1ega1 advice, informed
to the poIice, and then got him to r011, without him
knowing that she had informed on him to the poIice so that,
to the extent that she was the source of the information
upon which he was arrested.

MR CHETTLE: Commissioner, it seems - it's not the time to
debate the IegaIities of a1] this, but to suggest that
because she had acted or him or was acting for him on his
pIea for the first two cooks does not mean that she couId
not provide the information she did provide to the poIice.
What it meant was she couIdn't act for him.

COMMISSIONER: No, that wouId be true if she then ceased to
act for him.

MR CHETTLE: Correct. That's the point.

COMMISSIONER: But she didn't cease to act. It wasn't a
question of starting again, there was no ceasing to act.
On his evidence she continued to act for him right through,
aIthough there was a1$o a personaI friendship re1ationship.

MR CHETTLE: I think, Commissioner, I'm - okay.
Commissioner, can have I five minutes?

COMMISSIONER: CertainIy.

MR CHETTLE: My issues with this witness are very Iimited.

COMMISSIONER: Sure.

MR CHETTLE: But the onIy thing I want to estaish, there
was a reference to Mr Smith and there was a reference to
the information that was provided by Ms Gobbo to us, that's
a11 I'm seeking - - -
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COMMISSIONER:  We'll have a five minute adjournment.  

MR CHETTLE:  Thank you.

(Short adjournment.)

MR CHETTLE:  Thank you, Commissioner.  I think I can finish 
with him briefly and succinctly.

COMMISSIONER:  Excellent.  Thanks Mr Chettle.  Can you 
hear, Mr Cooper?---Yes, I can, Your Honour.

Thank you.  

MR CHETTLE:  There was a genuine risk that Ms Gobbo would 
be killed if the Mokbels knew that she was assisting people 
to give evidence against them, wasn't there?---Yes.

And she made it clear to you that she was fearful of what 
would happen to her if the Mokbels found out that she had 
been to the police station and advised you on the night you 
were arrested?---Yes.

You also made it clear to her, I suggest, that you wouldn't 
sign any statements unless she agreed or she had checked 
them.  Do you have any recollection of that?---Yes, I 
probably did, yes.

Can I have an excerpt from 9 June brought up.  It's 
p.0005.0097.0649.  Can you see that in front of you, that 
there's a - perhaps if you take it - can you take it off 
his screen for a moment, please.  Sorry, I'll read to you 
what it says, do you understand, Mr Cooper?---Yes, yes.

"So look, I think I might be getting statements this 
afternoon with Dale Flynn, like, I'm being vague but I'm at 
least telling him something to shut him up.  M'mm.  Now at 
the outset, that you would look at this statement.  He 
won't sign them until I do.  Yeah, that's what I thought", 
says the policeman.  So what you've got is a conversation 
where she tells the police on 9 June of 2006 that she's 
getting some statements from Dale Flynn, to have a look at 
them, and you won't sign them until she does look at them.  
Does that ring bells with you?---Yes, it sounds like 
something I'd get my barrister to do.
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COMMISSIONER:  We'll have a five minute adjournment.  

MR CHETTLE:  Thank you.

(Short adjournment.)

MR CHETTLE:  Thank you, Commissioner.  I think I can finish 
with him briefly and succinctly.

COMMISSIONER:  Excellent.  Thanks Mr Chettle.  Can you 
hear, Mr Cooper?---Yes, I can, Your Honour.

Thank you.  

MR CHETTLE:  There was a genuine risk that Ms Gobbo would 
be killed if the Mokbels knew that she was assisting people 
to give evidence against them, wasn't there?---Yes.

And she made it clear to you that she was fearful of what 
would happen to her if the Mokbels found out that she had 
been to the police station and advised you on the night you 
were arrested?---Yes.

You also made it clear to her, I suggest, that you wouldn't 
sign any statements unless she agreed or she had checked 
them.  Do you have any recollection of that?---Yes, I 
probably did, yes.

Can I have an excerpt from 9 June brought up.  It's 
p.0005.0097.0649.  Can you see that in front of you, that 
there's a - perhaps if you take it - can you take it off 
his screen for a moment, please.  Sorry, I'll read to you 
what it says, do you understand, Mr Cooper?---Yes, yes.

"So look, I think I might be getting statements this 
afternoon with Dale Flynn, like, I'm being vague but I'm at 
least telling him something to shut him up.  M'mm.  Now at 
the outset, that you would look at this statement.  He 
won't sign them until I do.  Yeah, that's what I thought", 
says the policeman.  So what you've got is a conversation 
where she tells the police on 9 June of 2006 that she's 
getting some statements from Dale Flynn, to have a look at 
them, and you won't sign them until she does look at them.  
Does that ring bells with you?---Yes, it sounds like 
something I'd get my barrister to do.
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COMMISSIONER: We'TT have a five minute adjournment.

MR CHETTLE: Thank you.

(Short adjournment.)

MR CHETTLE: Thank you, Commissioner. I think I can finish
with him brien and succinctTy.

COMMISSIONER: ExceTTent. Thanks Mr ChettTe. Can you
hear, Mr Cooper?---Yes, I can, Your Honour.

Thank you.

MR CHETTLE: There was a genuine risk that Ms Gobbo woq
be kiTTed if the MokbeTs knew that she was assisting peopTe
to give evidence against them, wasn't there?---Yes.

And she made it cTear to you that she was fearfuT of what
woq happen to her if the MokbeTs found out that she had
been to the poTice station and advised you on the night you
were arrested?---Yes.

You aTso made it cTear to her, I suggest, that you woqn't
sign any statements unTess she agreed or she had checked
them. Do you have any recoTTection of that?---Yes, I
probabTy did, yes.

Can I have an excerpt from 9 June brought up. It's
p.0005.0097.0649. Can you see that in front of you, that
there's a - perhaps if you take it - can you take it off
his screen for a moment, pTease. Sorry, I'TT read to you
what it says, do you understand, Mr Cooper?---Yes, yes.

"So Took, I think I might be getting statements this
afternoon with DaTe FTynn, Tike, I'm being vague but I'm at
Teast teTTing him something to shut him up. M'mm. Now at
the outset, that you woq Took at this statement. He
won't sign them untiT I do. Yeah, that's what I thought",
says the poTiceman. So what you've got is a conversation
where she teTTs the poTice on 9 June of 2006 that she's
getting some statements from DaTe FTynn, to have a Took at
them, and you won't sign them untiT she does Took at them.
Does that ring beTTs with you?---Yes, it sounds Tike
something I'd get my barrister to do.
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All right. So far as - you remember you provided a phone 
to Ms Gobbo to be passed on to ?---Yes. 

You didn't end up making a statement in relation to that, 
did you?---! can't recall. 

I suggest you didn't have to because pleaded 
guilty in relation to the pill presses?---Okay. 

That makes sense to you?---Yes. 

Did you on occasions attempt to kiss Ms Gobbo?---Only on 
the cheek. 

Nothing more than that?---No. 

You never exhibited any sexual interest in her?---No. 

Did you ever observe Mr Rob Karam express sexual interest 
in her?---No. 

Did you ever express an op1n1on about whether Mr Karam was 
interested in her?---Jokingly possibly. 

Okay. You went to many dinners with her at either the 
Waterfront Cafe, Waterfront Restaurant, was that a place 
you would attend regularly?---Yes. 

And a place in - an Italian name?---Arrivederci. 

Is that a restaurant you attended regularly with 
Ms Gobbo?---Yes. 

And others such as, on occasions, Harty Mokbel or Rob Karam 
or other people?---Yes. 

Would attend those dinners with you?---Yes. 

And you would talk about business at those dinners?---Yes, 
I would but a lot of the times it wasn't in the presence of 
Ms Gobbo. 

But if she was able to report to the police what had been 
said at those dinners, it came from either you or someone 
who was at those dinners, didn't it?---Yes. 

Thank you, Commissioner. 
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All right. So far as - you remember you provided a phone 
to Ms Gobbo to be passed on to ?---Yes. 

You didn't end up making a statement in relation to that, 
did you?---! can't recall. 

I suggest you didn't have to because pleaded 
guilty in relation to the pill presses?---Okay. 

That makes sense to you?---Yes. 

Did you on occasions attempt to kiss Ms Gobbo?---Only on 
the cheek. 

Nothing more than that?---No. 

You never exhibited any sexual interest in her?---No. 

Did you ever observe Mr Rob Karam express sexual interest 
in her?---No. 

Did you ever express an op1n1on about whether Mr Karam was 
interested in her?---Jokingly possibly. 

Okay. You went to many dinners with her at either the 
Waterfront Cafe, Waterfront Restaurant, was that a place 
you would attend regularly?---Yes. 

And a place in - an Italian name?---Arrivederci. 

Is that a restaurant you attended regularly with 
Ms Gobbo?---Yes. 

And others such as, on occasions, Harty Mokbel or Rob Karam 
or other people?---Yes. 

Would attend those dinners with you?---Yes. 

And you would talk about business at those dinners?---Yes, 
I would but a lot of the times it wasn't in the presence of 
Ms Gobbo. 

But if she was able to report to the police what had been 
said at those dinners, it came from either you or someone 
who was at those dinners, didn't it?---Yes. 

Thank you, Commissioner. 
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All right. So far as - you remember you provided a phone
to Ms Gobbo to be passed on to —?---Yes.

You didn‘t end up making a statement in relation to that,
did you?---I can't recall.

I suggest you didn't have to because_ pleaded
guilty in relation to the pill presses?-—-0kay.

That makes sense to you?---Yes.

Did you on occasions attempt to kiss Ms Gobbo?---Dnly on
the cheek.

Nothing more than that?---No.

You never exhibited any sexual interest in her?---No.

Did you ever observe Mr Rob Karam express sexual interest
in her?--—No.

Did you ever express an opinion about whether Mr Karam was
interested in her?———Jokingly possibly.

Okay. You went to many dinners with her at either the
Waterfront Cafe, Waterfront Restaurant, was that a place
you would attend regularly?---Yes.

And a place in - an Italian name?---Arrivederci.

Is that a restaurant you attended regularly with
Ms Gobbo?—-—Yes.

And others such as, on occasions. Horty Mokbel or Rob Karam
or other people?—--Yes.

Would attend those dinners with you?-——Yes.

And you would talk about business at those dinners?--—Yes,
I would but a lot of the times it wasn't in the presence of
Ms Gobbo.

But if she was able to report to the police what had been
said at those dinners, it came from either you or someone
who was at those dinners. didn't it?---Yes.

Thank you, Commissioner.
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COMMISSIONER:  Mr Thank you, Mr Chettle.  That was worth 
the five minute adjournment.  

MR CHETTLE:  It was.

COMMISSIONER:  Any re-examination?  

MR THOMAS:  No, Commissioner.

COMMISSIONER:  Any re-examination?  

MR WOODS:  Just one issue arising from Mr Chettle's 
questions.  

RE-EXAMINED BY MR WOODS:

If the transcript could be brought up that Mr Chettle took 
the witness to.  In fact only on the Commissioner's screen, 
it doesn't need to be on my screen.

COMMISSIONER:  Mr Cooper, can you see it on your screen?  

MR CHETTLE:  He can't.

COMMISSIONER:  Is that on your screen, Mr Cooper?---Yes. 

MR WOODS:  That's all right.  I can read to him what it 
says.  

COMMISSIONER:  Hang on.  Is it on your screen?---No, no, 
nothing's on my screen, Your Honour.  

Can you make it on the screen?  

MR CHETTLE:  No, no, Commissioner.

COMMISSIONER:  You don't want it on the screen?  

MR CHETTLE:  It has names he can't see on it.  

COMMISSIONER:  I see.  All right then.  Thank you.  

MR WOODS:  I'm having trouble following but anyway.  It's 
the case, that conversation that you were taken to where 
Ms Gobbo said to the Victoria Police members that you 
wouldn't sign the statements until you'd seen them, until 

VPL.0018.0005.0115
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COMMISSIONER:  Mr Thank you, Mr Chettle.  That was worth 
the five minute adjournment.  

MR CHETTLE:  It was.

COMMISSIONER:  Any re-examination?  

MR THOMAS:  No, Commissioner.

COMMISSIONER:  Any re-examination?  

MR WOODS:  Just one issue arising from Mr Chettle's 
questions.  

RE-EXAMINED BY MR WOODS:

If the transcript could be brought up that Mr Chettle took 
the witness to.  In fact only on the Commissioner's screen, 
it doesn't need to be on my screen.

COMMISSIONER:  Mr Cooper, can you see it on your screen?  

MR CHETTLE:  He can't.

COMMISSIONER:  Is that on your screen, Mr Cooper?---Yes. 

MR WOODS:  That's all right.  I can read to him what it 
says.  

COMMISSIONER:  Hang on.  Is it on your screen?---No, no, 
nothing's on my screen, Your Honour.  

Can you make it on the screen?  

MR CHETTLE:  No, no, Commissioner.

COMMISSIONER:  You don't want it on the screen?  

MR CHETTLE:  It has names he can't see on it.  

COMMISSIONER:  I see.  All right then.  Thank you.  

MR WOODS:  I'm having trouble following but anyway.  It's 
the case, that conversation that you were taken to where 
Ms Gobbo said to the Victoria Police members that you 
wouldn't sign the statements until you'd seen them, until 
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COMMISSIONER: Mr Thank you, Mr ChettTe. That was worth
the five minute adjournment.

MR CHETTLE: It was.

COMMISSIONER: Any re-examination?

MR THOMAS: No, Commissioner.

COMMISSIONER: Any re-examination?

MR WOODS: Just one issue arising from Mr ChettTe's
questions.

RE-EXAMINED BY MR WOODS:

If the transcript coq be brought up that Mr ChettTe took
the witness to. In fact onTy on the Commissioner's screen,
it doesn't need to be on my screen.

COMMISSIONER: Mr Cooper, can you see it on your screen?

MR CHETTLE: He can't.

COMMISSIONER: Is that on your screen, Mr Cooper?---Yes.

MR WOODS: That's aTT right. I can read to him what it
says.

COMMISSIONER: Hang on. Is it on your screen?---No, no,
nothing's on my screen, Your Honour.

Can you make it on the screen?

MR CHETTLE: No, no, Commissioner.

COMMISSIONER: You don't want it on the screen?

MR CHETTLE: It has names he can't see on it.

COMMISSIONER: I see. A11 right then. Thank you.

MR WOODS: I'm having troubTe foTTowing but anyway. It's
the case, that conversation that you were taken to where
Ms Gobbo said to the Victoria PoTice members that you
woqn't sign the statements untiT you'd seen them, untiT
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she had seen them, you remember that a moment ago?---Yes.

The main - the controller, which is one of the people in 
that handling relationship, goes on to say, "But whether 
he", that's you, "is told that Tony Hargreaves got them and 
that's how I saw them".  She says, "Yep".  "Or", and then 
there's a bit of back and forth about all of it.  Did you 
understand that Tony Hargreaves was going - it was going to 
be explained to Tony Hargreaves that Nicola Gobbo was 
looking at your statements?---I can't recall that.  I 
wasn't uncomfortable with Nicola reading the statements if 
that's what you want to know.

Okay, I understand.  They're all the questions.  Thank you, 
Commissioner.  Thank you Mr Cooper.

COMMISSIONER:  Yes, thanks Mr Cooper.  That's all we have.  
You're free to go.  Thank you very much for your 
assistance?---Thanks Commissioner.

We'll adjourn until 9.30 tomorrow, when we resume with 
Mr Buick.  

<(THE WITNESS WITHDREW)

ADJOURNED UNTIL FRIDAY 1 NOVEMBER 2019 
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she had seen them, you remember that a moment ago?---Yes.

The main - the controller, which is one of the people in 
that handling relationship, goes on to say, "But whether 
he", that's you, "is told that Tony Hargreaves got them and 
that's how I saw them".  She says, "Yep".  "Or", and then 
there's a bit of back and forth about all of it.  Did you 
understand that Tony Hargreaves was going - it was going to 
be explained to Tony Hargreaves that Nicola Gobbo was 
looking at your statements?---I can't recall that.  I 
wasn't uncomfortable with Nicola reading the statements if 
that's what you want to know.

Okay, I understand.  They're all the questions.  Thank you, 
Commissioner.  Thank you Mr Cooper.

COMMISSIONER:  Yes, thanks Mr Cooper.  That's all we have.  
You're free to go.  Thank you very much for your 
assistance?---Thanks Commissioner.

We'll adjourn until 9.30 tomorrow, when we resume with 
Mr Buick.  

<(THE WITNESS WITHDREW)

ADJOURNED UNTIL FRIDAY 1 NOVEMBER 2019 
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she had seen them, you remember that a moment ago?---Yes.

The main - the controTTer, which is one of the peopTe in
that handTing reTationship, goes on to say, "But whether
he", that's you, "is to that Tony Hargreaves got them and
that's how I saw them". She says, "Yep". "Or", and then
there's a bit of back and forth about aTT of it. Did you
understand that Tony Hargreaves was going - it was going to
be expTained to Tony Hargreaves that NicoTa Gobbo was
Tooking at your statements?---I can't recaTT that. I
wasn't uncomfortabTe with NicoTa reading the statements if
that's what you want to know.

Okay, I understand. They're a1] the questions. Thank you,
Commissioner. Thank you Mr Cooper.

COMMISSIONER: Yes, thanks Mr Cooper. That's a1] we have.
You're free to go. Thank you very much for your
assistance?---Thanks Commissioner.

We'TT adjourn untiT 9.30 tomorrow, when we resume with
Mr Buick.

<(THE WITNESS WITHDREW)

ADJOURNED UNTIL FRIDAY 1 NOVEMBER 2019
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